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SESIÓN ORDINARIA DO 

EXCELENTÍSIMO CONCELLO 

PLENO DE DATA SETE DE MARZO 

DE DOUS MIL VINTE E CATRO 

 

No Salón de Sesións da Casa do Concello 

da cidade da Coruña, a 7 de marzo de 

2024. Baixo a presidencia da Excma. 

Sra. Alcaldesa, dona Inés Rey García, 

e coa asistencia dos edís: 

 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baró 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. Jose Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

D.ª Avia Veira González 

D.ª María Mercedes Queixas Zas 

 SESIÓN ORDINARIA DEL 

EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 

PLENO DE FECHA SIETE DE MARZO 

DE DOS MIL VEINTICUATRO 

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, a 

7 de marzo de 2024. Bajo la presidencia de 

la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés Rey 

García, y con la asistencia de los ediles: 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baró 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. Jose Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DE LOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

D.ª Avia Veira González 

D.ª María Mercedes Queixas Zas 
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D. David José Soto Díaz 

 

reúnese, previa convocatoria 

regulamentariamente circulada, o 

Excelentísimo Concello Pleno, co 

obxecto de celebrar sesión ordinaria en 

primeira convocatoria. 

 

Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

Ás dez horas e oito minutos, a 

Presidencia declara aberta a sesión e 

pásase a tratar os seguintes asuntos 

incluídos na orde do día. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Moi bo día a todos e a todas, benvidos á 

sesión ordinaria deste pleno 

correspondente ó mes de marzo. Damos a 

benvida a todos os membros da 

Corporación, señor secretario xeral, señor 

interventor, personal municipal que nos 

acompaña e asisten a esta sesión e tamén 

ós xornalistas acreditados e ó público que 

nos segue a través da Tribuna e por 

streaming. 

 

Comezamos este pleno coa Parte 

Resolutiva, Asunto número un, señor 

Secretario. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

Comunicacións da Alcaldía 

 

20. Comunicado da Alcaldía sobre a 

violencia de xénero. 

 

Presidencia 

 

D. David José Soto Díaz 

 

se reúne, previa convocatoria 

reglamentariamente circulada, el 

Excelentísimo Ayuntamiento Pleno, al 

objeto de celebrar sesión ordinaria en 

primera convocatoria. 

 

Da fe del acto el infrascrito secretario 

general del Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, hallándose además presente el 

interventor general, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

A las diez horas y ocho minutos, la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los siguientes asuntos 

incluidos en el orden del día. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muy buenos días a todos y a todas, 

bienvenidos a la sesión ordinaria de este 

pleno correspondiente al mes de marzo. 

Damos la bienvenida a todos los miembros 

de la Corporación, señor secretario 

general, señor interventor, personal 

municipal que nos acompaña y asisten a 

esta sesión y también a los periodistas 

acreditados y al público que nos sigue a 

través de la Tribuna y en directo. 

 

Comenzamos este pleno con la Parte 

Resolutiva, Asunto número uno, señor 

Secretario. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

Comunicaciones de la Alcaldía 

 

20. Comunicado de la Alcaldía sobre la 

violencia de género. 

 

Presidencia 
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Nas comunicacións de Alcaldía, como 

saben, o pasado 14 de setembro de 2015 

aprobouse unha moción por unanimidade 

nesta corporación na que se acordaba 

iniciar cada pleno ordinario gardando 

tantos minutos de silencio como persoas 

fosen asasinadas polo machismo desde o 

anterior pleno. 

 

Informamos así mesmo que o número de 

mulleres asasinadas por violencia de 

xénero en España ascende a 58 no ano 

2023, 5 no ano 2024 e 1.245 desde o 1 de 

xaneiro de 2003. 

 

O número de menores asasinados ascende 

a 2 no ano 2024 e a 54 desde o 1 de 

xaneiro do ano 2013, quedando 431 

menores orfos desde 2013. 

 

Desde o Pleno do pasado 1 de febreiro ata 

o Pleno de hoxe, 7 de marzo, 

confirmáronse 5 mulleres asasinadas por 

violencia de xénero. 

 

O 15 de xuño de 2023 unha muller de 

identidade descoñecida, de 28 anos, en 

Lleida. Confirmado o 21 de febreiro. 

 

O 27 de xaneiro unha muller de 

identidade descoñecida de 45 anos en 

Girona. 

 

O 5 de febreiro, Rocío, de apelidos 

descoñecidos, de 44 anos en Alicante. 

 

O 22 de febreiro, Laila, de 37 anos en 

Girona. 

 

E o 23 de febreiro, Cándida, de 54 anos 

en Cidade Real. 

 

Solicito a todos os presentes que se poñan 

en pé para gardar 5 minutos de silencio. 

 

 

Gárdanse 5 minutos de silencio. 

 

Presidencia 

En las comunicaciones de Alcaldía, como 

saben, El pasado 14 de septiembre de 2015 

se aprobó una moción por unanimidad en 

esta corporación en la que se acordaba 

iniciar cada pleno ordinario guardando 

tantos minutos de silencio como personas 

fueran asesinadas por el machismo desde 

el anterior pleno. 

 

Informamos asimismo que el número de 

mujeres asesinadas por violencia de 

género en España asciende a 58 en el año 

2023, 5 en el año 2024 y 1.245 desde el 1 

de enero de 2003. 

 

El número de menores asesinados asciende 

a 2 en el año 2024 y a 54 desde el 1 de 

enero del año 2013, quedando 431 

menores huérfanos desde 2013. 

 

Desde el Pleno del pasado 1 de febrero 

hasta el Pleno de hoy, 7 de marzo, se 

confirmaron 5 mujeres asesinadas por 

violencia de género. 

 

El 15 de junio de 2023 una mujer de 

identidad desconocida, de 28 años, en 

Lleida. Confirmado el 21 de febrero. 

 

El 27 de enero una mujer de identidad 

desconocida de 45 años en Girona. 

 

 

El 5 de febrero, Rocío, de apellidos 

desconocidos, de 44 años en Alicante. 

 

El 22 de febrero, Laila, de 37 años en 

Girona. 

 

Y el 23 de febrero, Cándida, de 54 años en 

Ciudad Real. 

 

Solicito a todos los presentes que se 

pongan en pie para guardar 5 minutos de 

silencio”. 

 

Se guardan 5 minutos de silencio. 

 

Presidencia 
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A continuación,  paso a dar lectura ás 

catro declaracións institucionais 

acordadas na Comisión de Voceiros. 

 

A primeira delas é o Manifesto do Día 8 

de marzo. 

 

21. Declaración institucional con 

motivo do Día Internacional da Muller, 

8 de marzo. 

 

O Día 8 de Marzo ten as súas raíces na 

loita das mulleres polos seus dereitos. En 

1908, un grupo de mulleres traballadoras 

téxtiles declarouse en folga en Nova York 

para protestar polas súas condicións 

laborais inhumanas e esixir mellores 

salarios, horarios e condicións de 

traballo. Esta folga foi un precursor 

importante para os dereitos das mulleres. 

 

 

Indubidablemente avanzouse moito, pero 

somos conscientes de que aínda queda 

moito por facer, e sen dúbida os 

concellos, deputacións, cabidos e 

consellos insulares xogamos un papel 

esencial para lograr a igualdade real tan 

necesaria que todos e todas desexamos. 

 

No Día Internacional da Muller, as 

entidades locais comprometémonos a 

promover a igualdade de xénero en todas 

as áreas da sociedade. Recoñecemos que 

aínda existen desigualdades sistémicas 

que lles afectan ás mulleres nas nosas 

comunidades e comprometémonos a 

abordalas de maneira activa e efectiva, 

tendo especial sensibilidade con aquelas 

mulleres que máis difícil o teñen, como 

son as mulleres con discapacidade, 

mulleres migrantes, mulleres de 

diferentes etnias e mulleres que viven no 

medio rural. 

 

Reafirmamos o noso compromiso cos 

dereitos humanos de todas as mulleres e 

nenas, incluído o dereito á igualdade, a 

 

A continuación, paso a dar lectura a las 

cuatro declaraciones institucionales 

acordadas en la Comisión de Portavoces. 

 

La primera de ellas es el Manifiesto del 

Día 8 de marzo. 

 

21. Declaración institucional con motivo 

del Día Internacional de la Mujer, 8 de 

marzo. 

 

El Día 8 de Marzo tiene sus raíces en la 

lucha de las mujeres por sus derechos. En 

1908, un grupo de mujeres trabajadoras 

textiles se declaró en huelga en Nueva York 

para protestar por sus condiciones 

laborales inhumanas y exigir mejores 

salarios, horarios y condiciones de 

trabajo. Esta huelga fue un precursor 

importante para los derechos de las 

mujeres. 

 

Indudablemente se avanzó mucho, pero 

somos conscientes de que aún queda 

mucho por hacer, y sin duda los 

ayuntamientos, diputaciones, cabildos y 

consejos insulares jugamos un papel 

esencial para lograr la igualdad real tan 

necesaria que todos y todas deseamos. 

 

En el Día Internacional de la Mujer, las 

entidades locales nos comprometemos a 

promover la igualdad de género en todas 

las áreas de la sociedad. Reconocemos que 

aún existen desigualdades sistémicas que 

les afectan a las mujeres en nuestras 

comunidades y nos comprometemos a 

abordarlas de manera activa y efectiva, 

teniendo especial sensibilidad con 

aquellas mujeres que más difícil lo tienen, 

como son las mujeres con discapacidad, 

mujeres migrantes, mujeres de diferentes 

etnias y mujeres que viven en medio rural. 

 

 

Reafirmamos nuestro compromiso con los 

derechos humanos de todas las mujeres y 

niñas, incluido el derecho a la igualdad, la 
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autonomía sobre os seus corpos e 

decisións, e a eliminación de todas as 

formas de violencia e discriminación 

baseadas no xénero, por iso nos 

comprometemos a cumprir as medidas 

implementadas no Pacto de Estado contra 

a violencia de xénero. 

 

Comprometémonos a implementar 

políticas e programas que promovan a 

igualdade de xénero no acceso á 

educación, o emprego, a saúde, a 

participación política e a toma de 

decisións en todos os niveis. 

 

Instamos a todas as entidades locais a 

adoptar medidas concretas para rematar 

coa brecha salarial de xénero, garantir a 

representación equitativa de mulleres en 

todos os ámbitos da vida pública e 

promover unha contorna segura e 

respectuosa para todas as mulleres e 

nenas. 

 

Facémoslles un chamamento á acción ás 

nosas comunidades para que se unan en 

solidariedade coas mulleres de todo o 

mundo e traballen xuntas para crear un 

futuro máis xusto e igualitario para todas 

as persoas, independentemente do seu 

xénero. 

 

Xuntas e xuntos podemos construír un 

mundo onde todas as mulleres e nenas 

poidan vivir libres de discriminación e 

violencia, e acadar a igualdade real. 

 

22. Declaración institucional con 

motivo do Día europeo en lembranza 

das vítimas do terrorismo, 11 de marzo 

de 2024. 

 

O Día europeo en lembranza das vítimas 

do terrorismo, desde a Federación 

Española de Municipios e Provincias e 

dende o Concello da Coruña 

conmemoramos con profunda tristura os 

dolorosos atentados que sacudiron 

España e o mundo hai vinte anos. 

autonomía sobre sus cuerpos y decisiones, 

y la eliminación de todas las formas de 

violencia y discriminación basadas en el 

género, por eso nos comprometemos a 

cumplir las medidas implementadas en el 

Pacto de Estado contra la violencia de 

género. 

 

Nos comprometemos a implementar 

políticas y programas que promuevan la 

igualdad de género en el acceso a la 

educación, el empleo, la salud, la 

participación política y la toma de 

decisiones en todos los niveles. 

 

Instamos a todas las entidades locales a 

adoptar medidas concretas para finalizar 

con la brecha salarial de género, 

garantizar la representación equitativa de 

mujeres en todos los ámbitos de la vida 

pública y promover un entorno seguro y 

respetuoso para todas las mujeres y niñas. 

 

 

Les hacemos un llamamiento a la acción a 

nuestras comunidades para que se unan en 

solidaridad con las mujeres de todo el 

mundo y trabajen juntas para crear un 

futuro más justo e igualitario para todas 

las personas, independientemente de su 

género. 

 

Juntas y juntos podemos construir un 

mundo donde todas las mujeres y niñas 

puedan vivir libres de discriminación y 

violencia, y alcanzar la igualdad real. 

  

22. Declaración institucional con motivo 

del Día europeo en recuerdo de las 

víctimas del terrorismo, 11 de marzo de 

2024. 

 

El Día europeo en recuerdo de las víctimas 

del terrorismo, desde la Federación 

Española de Municipios y Provincias y 

desde el Ayuntamiento de A Coruña 

conmemoramos con profunda tristeza los 

dolorosos atentados que sacudieron 

España y el mundo hace veinte años. Nos 
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Unímonos a todos e todas as cidadás de 

Europa para honrar a memoria das súas 

vítimas.  

 

Unha vez máis, reafirmamos o 

compromiso de concellos, deputacións 

provinciais, cabildos e consells insulares 

cos valores de paz e convivencia, e 

lembramos que é na unidade e na 

colaboración onde achamos a forza 

necesaria para superar as adversidades e 

construír un futuro máis seguro e 

esperanzador para a nosa cidadanía. É 

nesta unidade onde as vítimas, os seus 

familiares e amigos recoñecen a 

solidariedade e o agarimo de todo un 

pobo, o europeo, que rexeita calquera 

manifestación contra a dignidade e 

integridade e calquera ataque contra os 

piares sobre os que construímos, 

edificamos e temos desenvolto a nosa 

civilización: a liberdade, a xustiza, os 

dereitos humanos e a democracia.  

 

Neste día, no que honramos a memoria 

dos que xa non están, renovamos a nosa 

responsabilidade de loitar, 

inquebrantablemente, contra o terrorismo 

en todas as súas formas e nosa firme 

determinación de continuar traballando 

xuntos para construír un futuro no que 

todas as persoas poidan vivir libres do 

medo e da intolerancia.  

 

Hoxe, neste vixésimo aniversario, 

unímonos desde o respecto e a 

solidariedade a todas as vítimas do 

terrorismo en Europa e no mundo e 

lembramos a nosa vontade de traballar a 

favor da paz e da xustiza nas nosas vilas 

e cidades. 

 

Por iso, as Entidades Locais reunidas na 

FEMP comprometémonos a asegurar que 

a memoria das vítimas do 11 M se 

manteña intacta e que nos inspire a seguir 

construíndo unha sociedade máis xusta, 

pacífica e libre para xeracións futuras; a 

traballar para que a voz dos que 

unimos a todos y todas las ciudadanas de 

Europa para honrar la memoria de sus 

víctimas.  

 

Una vez más, reafirmamos el compromiso 

de ayuntamientos, diputaciones 

provinciales, cabildos y consells insulares 

con los valores de paz y convivencia, y 

recordamos que es en la unidad y en la 

colaboración donde hallamos la fuerza 

necesaria para superar las adversidades y 

construir un futuro más seguro y 

esperanzador para nuestra ciudadanía. Es 

en esta unidad donde las víctimas, sus 

familiares y amigos reconocen la 

solidaridad y el cariño de todo un pueblo, 

el europeo, que rechaza cualquier 

manifestación contra la dignidad e 

integridad y cualquier ataque contra los 

pilares sobre los que construimos, 

edificamos y hemos desarrollado nuestra 

civilización: la libertad, la justicia, los 

derechos humanos y la democracia.  

 

En este día, en el que honramos la 

memoria de los que ya no están, renovamos 

nuestra responsabilidad de luchar, 

inquebrantablemente, contra el terrorismo 

en todas sus formas y nuestra firme 

determinación de continuar trabajando 

juntos para construir un futuro en el que 

todas las personas puedan vivir libres del 

miedo y de la intolerancia.  

 

Hoy, en este vigésimo aniversario, nos 

unimos desde el respeto y la solidaridad a 

todas las víctimas del terrorismo en 

Europa y en el mundo y recordamos 

nuestra voluntad de trabajar a favor de la 

paz y de la justicia en nuestras villas y 

ciudades. 

 

Por eso, las Entidades Locales reunidas en 

la FEMP nos comprometemos a asegurar 

que la memoria de las víctimas del 11 M se 

mantenga intacta y que nos inspire a seguir 

construyendo una sociedad más justa, 

pacífica y libre para generaciones futuras; 

a trabajar para que la voz de los que 
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sobreviviron á barbarie sexan xermolo do 

compromiso da mocidade cun futuro 

pacífico e alonxado de calquera forma de 

radicalización; a garantir o espazo de 

consenso entre sociedade civil e 

institucións coas asociacións de vítimas e 

defender os principios fundamentais de 

memoria, dignidade, xustiza e verdade. 

 

 

23. Declaración institucional con 

motivo do Día mundial das 

enfermidades raras, 29 de febreiro. 

 

En Europa, as enfermidades raras son 

aquelas cuxa prevalencia está por baixo 

de 5 por cada 10.000 habitantes. Máis da 

metade das familias con enfermidades 

raras esperan máis de seis anos para 

lograr un diagnóstico e tan só o 6 % teñen 

tratamento. 

 

Calcúlase que 300 millóns de persoas en 

todo o mundo, tres deles en España, e 

200.000 en Galicia padecen estas 

enfermidades. 

 

O 29 de febreiro, un día único no noso 

calendario, celébrase o Día Mundial das 

Enfermidades Raras, evento que se repite 

cada ano o último día do mes de febreiro 

para impulsar unha mobilización mundial 

que permita posicionar a realidade destas 

patoloxías na axenda pública. Unha 

acción liderada no noso país polo 

movemento asociativo baixo o paraugas 

da Federación Española de Enfermidades 

Raras, FEDER. 

 

Este ano, como ven sendo habitual, a 

Federación Galega de Enfermidades 

Raras e Crónicas, Fegerec, únese a 

FEDER co chamamento “máis vale 

previr que curar”. De acordo coa OMS, a 

prevención non soamente é previr a 

aparición da enfermidade, senón tamén 

deter o seu avance e atenuar as súas 

consecuencias unha vez establecida. 

 

sobrevivieron a la barbarie sean germen 

del compromiso de la juventud con un 

futuro pacífico y alejado de cualquier 

forma de radicalización; a garantizar el 

espacio de consenso entre sociedad civil e 

instituciones con las asociaciones de 

víctimas y defender los principios 

fundamentales de memoria, dignidad, 

justicia y verdad. 

 

23. Declaración institucional con motivo 

del Día mundial de las enfermedades 

raras, 29 de febrero 

 

En Europa, las enfermedades raras son 

aquellas cuya prevalencia está por debajo 

de 5 por cada 10.000 habitantes. Más de la 

mitad de las familias con enfermedades 

raras esperan más de seis años para lograr 

un diagnóstico y tan sólo el 6 % tienen 

tratamiento. 

 

Se calcula que 300 millones de personas en 

todo el mundo, tres de ellos en España, y 

200.000 en Galicia padecen estas 

enfermedades. 

 

El 29 de febrero, un día único en nuestro 

calendario, se celebra el Día Mundial de 

las Enfermedades Raras, evento que se 

repite cada año el último día del mes de 

febrero para impulsar una movilización 

mundial que permita posicionar la 

realidad de estas patologías en la agenda 

pública. Una acción liderada en nuestro 

país por el movimiento asociativo bajo el 

paraguas de la Federación Española de 

Enfermedades Raras, FEDER. 

 

Este año, como viene siendo habitual, la 

Federación Gallega de Enfermedades 

Raras y Crónicas, Fegerec, se une a 

FEDER con el llamamiento “más vale 

prevenir que curar”. De acuerdo con la 

OMS, la prevención no solamente es 

prevenir la aparición de la enfermedad, 

sino también detener su avance y atenuar 

sus consecuencias una vez establecida. 
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O tecido Asociativo ten moi claro que 

para favorecer a prevención de 

enfermidades raras e as súas 

consecuencias é necesario: 

  

Primeiro, impulsar a investigación, 

favorecendo que se comparta e se difunda 

o coñecemento xerado entre a 

comunidade investigadora e profesional e 

que se incremente o financiamento 

público en I+D+i 

 

Segundo, implementar medidas que 

garantan o acceso en equidade a probas 

de diagnóstico, á atención integral 

necesaria e aos medicamentos, 

independentemente da comunidade 

autónoma onde un resida. 

 

Terceiro, que España recoñeza a 

especialidade de xenética clínica. 

 

Cuarto, colaborar, apoiar e poñer en valor 

as accións do tecido asociativo tanto no 

ámbito asistencial, como o de xerador de 

coñecemento e investigación. 

 

 

Quinto, implementación das estratexias 

autonómicas en liña coa Estratexia 

Nacional de Enfermidades Raras. 

 

Dende a Federación Española e 

Federación Galega de Enfermidades 

Raras e Crónicas instamos a todas as 

administracións e institucións 

competentes a impulsar e asumir as 

correspondentes competencias en materia 

de investigación, diagnóstico, tratamento 

e coñecemento que garantan a prevención 

destas enfermidades en tempo e forma 

adecuado e por suposto en condicións de 

equidade. 

 

24. Declaración institucional con 

motivo do Día das persoas 

desaparecidas sen causa aparente,  9 de 

marzo. 

 

El tejido Asociativo tiene muy claro que 

para favorecer la prevención de 

enfermedades raras y sus consecuencias es 

necesario: 

  

Primero, impulsar la investigación, 

favoreciendo que se comparta y se difunda 

el conocimiento generado entre la 

comunidad investigadora y profesional y 

que se incremente la financiación pública 

en I+D+i 

 

Segundo, implementar medidas que 

garanticen el acceso en equidad a pruebas 

de diagnóstico, a la atención integral 

necesaria y a los medicamentos, 

independientemente de la comunidad 

autónoma donde uno resida. 

 

Tercero, que España reconozca la 

especialidad de genética clínica. 

 

Cuarto, colaborar, apoyar y poner en valor 

las acciones del tejido asociativo tanto en 

el ámbito asistencial, como lo de 

generador de conocimiento e 

investigación. 

 

Quinto, implementación de las estrategias 

autonómicas en línea con la Estrategia 

Nacional de Enfermedades Raras. 

 

Desde la Federación Española y 

Federación Gallega de Enfermedades 

Raras y Crónicas instamos a todas las 

administraciones e instituciones 

competentes a impulsar y asumir las 

correspondientes competencias en materia 

de investigación, diagnóstico, tratamiento 

y conocimiento que garanticen la 

prevención de estas enfermedades en 

tiempo y forma adecuado y por supuesto en 

condiciones de equidad. 

 

24. Declaración institucional con motivo 

del Día de las personas desaparecidas sin 

causa aparente,  9 de marzo. 
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En España, o 9 de marzo é o Día das 

Persoas Desaparecidas sen causa 

Aparente. A institución deste día, 

adoptada por unanimidade polo Pleno do 

Congreso dos Deputados en 2010, 

mantén plena a súa vixencia ante a 

incontestable realidade das preto de trinta 

mil denuncias por desaparición que se 

rexistran anualmente no noso país. 

 

O Centro Nacional de Desaparecidos 

actualiza cada 9 de marzo as estatísticas e 

réndelle contas á acción desenvolvida 

dentro do primeiro Plan Estratéxico 

aprobado polo Consello de Ministros en 

2022 e aínda vixente, un plan 

expresamente orientado a paliar o 

sufrimento de todas e cada unha das 

familias golpeadas pola incerteza sobre o 

paradoiro do seu ser querido e a 

inquedanza de non saber se está vivo ou 

morto.  

 

En 2024 as estatísticas seguen 

confirmando a dolorosa realidade das 

desaparicións e o seu impacto traumático 

en familiares e achegados, en especial en 

aqueles casos que permanecen sen 

resolverse ao cabo de moitos anos, 

incluso décadas. A atención ás familias 

afectadas é, a día de hoxe, a tarefa máis 

relevante do Centro Nacional de 

Desaparecidos, xunto co seu papel de 

dinamizador da formación e coordinación 

das forzas e corpos de seguridade. Tanto 

na Garda Civil como na Policía Nacional 

e tamén nos Mossos d´Esquadra, a 

Ertzaintza e a Policía Foral de Navarra 

están a piques de adoptar un protocolo 

único de actuación. Trátase dunha 

insistente demanda cuxo obxectivo é 

mellorar a celeridade na resposta nas 

primeiras horas da desaparición. Nesta 

tarefa, as policías locais e os equipos de 

protección civil e emerxencias teñen un 

papel determinante como axentes locais: 

os primeiros en tomar contacto coa 

desaparición e os primeiros en darlle 

amparo ás familias afectadas. O 

En España, el 9 de marzo es el Día de las 

Personas Desaparecidas sin causa 

Aparente. La institución de este día, 

adoptada por unanimidad por el Pleno del 

Congreso de los Diputados en 2010, 

mantiene plena su vigencia ante la 

incontestable realidad de las cerca de 

treinta mil denuncias por desaparición que 

se registran anualmente en nuestro país. 

 

El Centro Nacional de Desaparecidos 

actualiza cada 9 de marzo las estadísticas 

y le rinde cuentas a la acción desarrollada 

dentro del primer Plan Estratégico 

aprobado por el Consejo de Ministros en 

2022 y aún vigente, un plan expresamente 

orientado a paliar el sufrimiento de todas 

y cada una de las familias golpeadas por la 

incertidumbre sobre el paradero de su ser 

querido y la inquietud de no saber se está 

vivo o muerto.  

 

 

En 2024 las estadísticas siguen 

confirmando la dolorosa realidad de las 

desapariciones y su impacto traumático en 

familiares y allegados, en especial en 

aquellos casos que permanecen sin 

resolverse al cabo de muchos años, incluso 

décadas. La atención a las familias 

afectadas es, a día de hoy, la tarea más 

relevante del Centro Nacional de 

Desaparecidos, junto con su papel de 

dinamizador de la formación y 

coordinación de las fuerzas y cuerpos de 

seguridad. Tanto en la Guardia Civil como 

en la Policía Nacional y también en los 

Mossos d´Esquadra, la Ertzaintza y la 

Policía Foral de Navarra están a punto de 

adoptar un protocolo único de actuación. 

Se trata de una insistente demanda cuyo 

objetivo es mejorar la celeridad en la 

respuesta en las primeras horas de la 

desaparición. En esta tarea, las policías 

locales y los equipos de protección civil y 

emergencias tienen un papel determinante 

como agentes locales: los primeros en 

tomar contacto con la desaparición y los 

primeros en darle amparo a las familias 
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compromiso das entidades locais que 

integran a FEMP é optimizar cantos 

servizos municipais sexan posibles e 

avanzar nunha coordinación eficaz co 

conxunto das forzas e corpos de 

seguridade.  

 

Ademais, as entidades locais 

representadas na FEMP queren revalidar 

o seu compromiso como institucións 

sensibles coas desaparicións de persoas, 

facéndose eco das principais demandas 

do movemento asociativo dos familiares 

e dando calor a aquelas que as padecen. 

En especial, a FEMP quere pór de relevo 

a súa chamada de atención sobre o 

incremento de desaparicións debidas a 

problemas de saúde mental e casos de 

deterioración cognitiva coma o 

alzhéimer, así como sobre o arrepiante 

índice de dez suicidios diarios en España, 

que tamén son causa de desaparición con 

resultado fatal. 

 

 

As entidades locais integradas na FEMP 

damos tamén o noso apoio á demanda do 

estatuto da persoa desaparecida, para que 

se tramite sen máis demora como lei 

específica que dea resposta aos dereitos e 

demandas dos familiares e achegados que 

sofren a súa ausencia. 

 

 

25. Aprobación de actas. 

 

Aprobación dos borradores das actas 

das seguintes sesións: 

 

- Ordinaria do 14 de decembro de 

2023. 

- Extraordinaria e urxente do 28 de 

decembro de 2023. 

- Ordinaria do 11 de xaneiro de 2024. 

 

Presidencia 

 

O seguinte asunto é a aprobación dos 

borradores das actas das sesións ordinaria 

afectadas. El compromiso de las entidades 

locales que integran la FEMP es optimizar 

cuantos servicios municipales sean 

posibles y avanzar en una coordinación 

eficaz con el conjunto de las fuerzas y 

cuerpos de seguridad.  

 

Además, las entidades locales 

representadas en la FEMP quieren 

revalidar su compromiso como 

instituciones sensibles con las 

desapariciones de personas, haciéndose 

eco de las principales demandas del 

movimiento asociativo de los familiares y 

dando calor la aquellas que las padecen. 

En especial, la FEMP quiere poner de 

relieve su llamada de atención sobre el 

incremento de desapariciones debidas a 

problemas de salud mental y casos de 

deterioro cognitiva como el alzhéimer, así 

como sobre lo espantoso índice de diez 

suicidios diarios en España, que también 

son causa de desaparición con resultado 

fatal. 

 

Las entidades locales integradas en la 

FEMP damos también nuestro apoyo a la 

demanda del estatuto de la persona 

desaparecida, para que se tramite sin más 

demora como ley específica que dé 

respuesta a los derechos y demandas de los 

familiares y allegados que sufren su 

ausencia. 

 

25. Aprobación de actas. 

 

Aprobación de los borradores de las actas 

de las siguientes sesiones: 

 

- Ordinaria de 14 de diciembre  de 2023. 

 

- Extraordinaria y urgente de 28 de 

diciembre  de 2023. 

- Ordinaria de 11 de enero  de 2024. 

 

Presidencia 

 

El siguiente asunto es la aprobación de los 

borradores de las actas de las sesiones 
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do 14 de decembro de 2023, 

extraordinaria e urxente do 28 de 

decembro de 2023 e ordinaria do 11 de 

xaneiro de 2024, actas ás que non consta 

ningunha alegación e polo tanto 

entendemos aprobadas por unanimidade. 

 

Seguinte asunto, señor Secretario. 

 

ÁREA DE ALCALDÍA 

 

DIRECCIÓN DA ÁREA DE 

ASESORÍA XURÍDICA 

 

ASUNTO 2 

 

26. Expediente 112/2024/81 

Comparecencia no Procedemento 

Ordinario 4317/2023 promovido por 

PMPR contra o acordo do Consello da 

Xunta de Galicia, do 5 de outubro de 

2023,  polo que se aproba 

definitivamente o proxecto do Novo 

Complexo Hospitalario Universitario 

da Coruña (CHUAC), como proxecto 

de interese autonómico (PIA), aos 

efectos previstos na Lei 1/2021, do 8 de 

xaneiro, de ordenación do territorio de 

Galicia,  e se aproban as modificacións 

do Plan xeral de ordenación municipal 

da Coruña no ámbito afectado pola 

actuación do proxecto de interese 

autonómico. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 4 de marzo de 

2024, cos votos a favor do Grupo 

municipal dos Socialistas de Galicia-

PSOE e do Partido Popular, e a 

abstención do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, propoñendo 

ó Pleno da Corporación a adopción dos 

acordos seguintes: 

 

1º.- Comparecer no Procedemento 

Ordinario 4317/2023 promovido por 

ordinaria de 14 de diciembre  de 2023, 

extraordinaria y urgente de 28 de 

diciembre  de 2023 y ordinaria de 11 de 

enero  de 2024, actas a las que no consta 

ninguna alegación y por lo tanto 

entendemos aprobadas por unanimidad. 

 

Siguiente asunto, señor Secretario. 

 

ÁREA DE ALCALDÍA 

 

DIRECCIÓN DEL ÁREA DE 

ASESORÍA JURÍDICA 

 

ASUNTO 2 

 

26. Expediente 112/2024/81 

Comparecencia en el Procedimiento 

Ordinario 4317/2023 promovido por 

PMPR contra el acuerdo del Consello de 

la Xunta de Galicia, de 5 de octubre  de 

2023, por el que se aprueba 

definitivamente el proyecto del Nuevo 

Complejo Hospitalario Universitario de A 

Coruña (CHUAC), como proyecto de 

interés autonómico (PIA), a los efectos 

previstos en la Ley 1/2021, de 8 de enero, 

de ordenación del territorio de Galicia,  y 

se aprueban las modificaciones del Plan 

general de ordenación municipal de A 

Coruña en el ámbito afectado por la 

actuación del proyecto de interés 

autonómico. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 4 de marzo 

de 2024, con los votos a favor del Grupo 

municipal dos Socialistas de Galicia-

PSOE y del Partido Popular, y la 

abstención del Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego, proponiendo al  

Pleno de la Corporación la adopción de 

los acuerdos siguientes: 

 

1º.- Personarse en el Procedimiento 

Ordinario 4317/2023 promovido por 
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PMPR contra Resolución do 18 de 

outubro de 2023, da Dirección Xeral de 

Recursos Económicos, pola que se fai 

público o acordo do Consello da Xunta de 

Galicia, do 5 de outubro de 2023,  polo 

que se aproba definitivamente o proxecto 

do Novo Complexo Hospitalario 

Universitario da Coruña (CHUAC), 

como proxecto de interese autonómico 

(PIA), aos efectos previstos na Lei 

1/2021, do 8 de xaneiro, de ordenación do 

territorio de Galicia,  e se aproban as 

modificacións do Plan xeral de 

ordenación municipal da Coruña no 

ámbito afectado pola actuación do 

proxecto de interese autonómico. 

 

2º.- Con este fin confírese a 

representación municipal ao Director  da 

Asesoría Xurídica D. José Abelardo 

Blanco Serrano e aos Letrados 

Municipais  Dª. María José Macías 

Mourelle, D. Francisco Javier Mato 

Fariña,  D. Miguel Anxo López Prado, D. 

José María Pérez Ferrol e Dª. María 

Hernández García, indistintamente, 

facultándoos amplamente para interpoñer 

os recursos ordinarios e extraordinarios 

que procederen contra todo tipo de 

resolucións que puideren ditarse no 

procedemento se foran desfavorables ao 

Concello. 

 

Señor Secretario 

 

De conformidade co ditaminado na 

Comisión de Portavoces non haberá 

turnos de intervención, agás unha sucinta 

explicación do asunto. 

 

Presidencia 

 

Ben, moitas grazas. 

 

Efectivamente, o asunto que se trae a 

Pleno é a comparecencia, unha vez 

efectuado o emprazamento ó Concello da 

Coruña no Procedemento Ordinario 

4317/2023 promovido por un particular 

PMPR contra Resolución de 18 de octubre 

de 2023, de la Dirección General de 

Recursos Económicos, por la que se hace 

público el acuerdo del Consello de la 

Xunta de Galicia, de 5 de octubre de 2023, 

por el que se aprueba definitivamente el 

proyecto del Nuevo Complejo Hospitalario 

Universitario de A Coruña (CHUAC), 

como proyecto de interés autonómico 

(PIA), a los efectos previstos en la Ley 

1/2021, de 8 de enero, de ordenación del 

territorio de Galicia, y se aprueban las 

modificaciones del Plan general de 

ordenación municipal de A Coruña en el 

ámbito afectado por la actuación del 

proyecto de interés autonómico. 

 

2º.- A tal fin se confiere la representación 

municipal al Director de la Asesoría 

Jurídica D. José Abelardo Blanco Serrano 

y a los Letrados Municipales Dª. María 

José Macías Mourelle, D. Francisco Javier 

Mato Fariña, D. Miguel Anxo López 

Prado, D. José María Pérez Ferrol y Dª. 

María Hernández García, indistintamente, 

facultándolos ampliamente para 

interponer los recursos ordinarios y 

extraordinarios que procedieren contra 

todo tipo de resoluciones que pudieren 

dictarse en el procedimiento si fueran 

desfavorables al Ayuntamiento. 

 

 

Señor Secretario 

 

De conformidad con lo dictaminado en la 

Comisión de Portavoces no habrá turnos 

de intervención, excepto una sucinta 

explicación del asunto. 

 

Presidencia 

 

Bien, muchas gracias. 

 

Efectivamente, el asunto que se trae a 

Pleno es la comparecencia, una vez 

efectuado el emplazamiento al 

Ayuntamiento de A Coruña en el 

Procedimiento Ordinario 4317/2023 
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contra o PIA, o Plan de Interese, ese 

proxecto de interese autonómico para a 

aprobación definitiva do proxecto do 

novo CHUAC e, polo tanto, o acordo é, 

en primeiro lugar, a comparecencia nese 

procedemento e, en segundo lugar, 

conferir a representación municipal á 

Dirección da Asesoría Xurídica e ós 

letrados municipais que se relacionan no 

informe que presenta o propio director da 

Asesoría Xurídica. 

 

Este asunto xa ten o ditame da Comisión 

de Economía, Facenda, Planificación 

Urbana e Administración Xeral que con 

carácter informativo celebrouse o día 4 de 

marzo de 2024 e cómpre que agora o 

Pleno aprobe, de ser así, a comparecencia 

neste procedemento ordinario. 

 

 

Así que procedemos á votación. 

 

Votación do asunto número dous 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número dous 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada a 

comparecencia por unanimidade. 

 

Acordo 

 

1º.- Comparecer no Procedemento 

Ordinario 4317/2023 promovido por 

promovido por un particular contra el PIA, 

el Plan de Interés, ese proyecto de interés 

autonómico para la aprobación definitiva 

del proyecto del nuevo CHUAC y, por lo 

tanto, el acuerdo es, en primer lugar, la 

comparecencia en ese procedimiento y, en 

segundo lugar, conferir la representación 

municipal a la Dirección de la Asesoría 

Jurídica y a los letrados municipales que 

se relacionan en el informe que presenta el 

propio director de la Asesoría Jurídica. 

 

Este asunto ya tiene el dictamen de la 

Comisión de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General que con carácter informativo se 

celebró el día 4 de marzo de 2024 y 

procede que ahora el Pleno apruebe, de ser 

así, la comparecencia en este 

procedimiento ordinario. 

 

Así que procedemos a la votación. 

 

Votación del asunto número dos 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número dos 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada la 

comparecencia por unanimidad. 

 

Acuerdo 

 

1º.- Personarse en el Procedimiento 

Ordinario 4317/2023 promovido por 
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PMPR contra Resolución do 18 de 

outubro de 2023, da Dirección Xeral de 

Recursos Económicos, pola que se fai 

público o acordo do Consello da Xunta de 

Galicia, do 5 de outubro de 2023,  polo 

que se aproba definitivamente o proxecto 

do Novo Complexo Hospitalario 

Universitario da Coruña (CHUAC), 

como proxecto de interese autonómico 

(PIA), aos efectos previstos na Lei 

1/2021, do 8 de xaneiro, de ordenación do 

territorio de Galicia,  e se aproban as 

modificacións do Plan xeral de 

ordenación municipal da Coruña no 

ámbito afectado pola actuación do 

proxecto de interese autonómico. 

 

2º.- Con este fin confírese a 

representación municipal ao Director  da 

Asesoría Xurídica D. José Abelardo 

Blanco Serrano e aos Letrados 

Municipais  Dª. María José Macías 

Mourelle, D. Francisco Javier Mato 

Fariña,  D. Miguel Anxo López Prado, D. 

José María Pérez Ferrol e Dª. María 

Hernández García, indistintamente, 

facultándoos amplamente para interpoñer 

os recursos ordinarios e extraordinarios 

que procederen contra todo tipo de 

resolucións que puideren ditarse no 

procedemento se foran desfavorables ao 

Concello. 

 

ÁREA DE ECONOMÍA E 

PLANIFICACIÓN URBANA 

 

DIRECCIÓN DA ÁREA DE 

ECONOMÍA, FACENDA E RÉXIME 

INTERIOR 

 

Servizo de Orzamentos e Estudos 

Económicos  

 

ASUNTO 3 

 

27. Expediente 36E/2024/8 

Aprobación do expediente 2024-1, de 

recoñecementos extraxudiciais de 

obrigas para imputar ao Orzamento do 

PMPR contra Resolución de 18 de octubre 

de 2023, de la Dirección General de 

Recursos Económicos, por la que se hace 

público el acuerdo del Consello de la 

Xunta de Galicia, de 5 de octubre de 2023, 

por el que se aprueba definitivamente el 

proyecto del Nuevo Complejo Hospitalario 

Universitario de A Coruña (CHUAC), 

como proyecto de interés autonómico 

(PIA), a los efectos previstos en la Ley 

1/2021, de 8 de enero, de ordenación del 

territorio de Galicia, y se aprueban las 

modificaciones del Plan general de 

ordenación municipal de A Coruña en el 

ámbito afectado por la actuación del 

proyecto de interés autonómico. 

 

2º.- A tal fin se confiere la representación 

municipal al Director de la Asesoría 

Jurídica D. José Abelardo Blanco Serrano 

y a los Letrados Municipales Dª. María 

José Macías Mourelle, D. Francisco Javier 

Mato Fariña, D. Miguel Anxo López 

Prado, D. José María Pérez Ferrol y Dª. 

María Hernández García, indistintamente, 

facultándolos ampliamente para 

interponer los recursos ordinarios y 

extraordinarios que procedieren contra 

todo tipo de resoluciones que pudieren 

dictarse en el procedimiento si fueran 

desfavorables al Ayuntamiento. 

 

 

ÁREA DE ECONOMÍA Y 

PLANIFICACIÓN URBANA 

 

DIRECCIÓN DEL ÁREA DE 

ECONOMÍA, HACIENDA Y RÉGIMEN 

INTERIOR 

 

Servicio de Presupuestos y Estudios 

Económicos  

 

ASUNTO 3 

 

27. Expediente 36E/2024/8 

Aprobación del expediente 2024-1, de 

reconocimientos extrajudiciales de 

obligaciones para imputar al Presupuesto 
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Concello da Coruña para o ano 2024. 

 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 4 de marzo de 

2024, cos votos a favor do Grupo 

municipal dos Socialistas de Galicia-

PSOE e a abstención dos grupos 

municipais do Partido Popular e do 

Bloque Nacionalista Galego, propoñendo 

ó Pleno da Corporación a adopción dos 

acordos seguintes: 

 

1. Recoñecer as obrigas procedentes de 

exercicios anteriores por importe dun 

millón setecentos trinta e oito mil 

novecentos cincuenta e sete euros con 

oitenta e cinco céntimos (1.738.957,85€), 

individualizadas na listaxe denominada 

“Recoñecementos extraxudiciais de 

obrigas con dotación orzamentaria 2024-

1”. 

 

2. Facultar á Alcaldesa para a adopción 

dos decretos que sexan necesarios para 

dar efectividade ao acordado. 

 

 

del Ayuntamiento de A Coruña para el 

año 2024. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 4 de marzo 

de 2024, con el voto a favor del Grupo 

municipal de los Socialistas de Galicia-

PSOE y la abstención de los grupos 

municipales del Partido Popular y del 

Bloque Nacionalista Galego, proponiendo 

al Pleno de la Corporación a adopción de 

los acuerdos siguientes: 

 

1. Reconocer las obligaciones 

procedentes de ejercicios anteriores por 

importe de un millón setecientos treinta y 

ocho mil novecientos cincuenta y siete 

euros con ochenta y cinco céntimos 

(1.738.957,85€), individualizadas en el 

listado denominado “Reconocimientos 

extrajudiciales de obligaciones con 

dotación presupuestaria 2024-1”. 

 

2. Facultar a la Alcaldesa para la 

adopción de los decretos que sean 

necesarios para dar efectividad a lo 

acordado. 
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Recoñecementos extraxudiciais de obrigas con dotación orzamentaria 2024-1 
 

ÁREA DE 
GOBERNO SERVIZO ACREDOR NIF CONCEPTO NÚM. FRA DATA FRA APLICACIÓN 

COD. 
PROXECTO IMPORTE  

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
dependencias. 
Consumos ata xuño 2023 00Z306N0028449 01/08/2023 41.165 .22100   114.519,68 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 3 
dependencias. Xullo 
2023 

 
00Z306N0031647 01/09/2023 41.165 .22100   167.888,58 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 3 
dependencias. Agosto 
2023 00Z306N0035278 02/10/2023 41.165 .22100   159.782,09 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
Iluminación pública na 
súa totalidade. 
Consumos ata Xuño 
2022 00Z306N0041853 02/11/2023 41.165 .22100   1.907,12 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 1 
Iluminación pública na 
súa totalidade. Consumo 
ata Agosto 2022 00Z306N0041158 02/11/2023 41.165 .22100   429,70 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 3 
dependencias. Setembro 
2023 00Z306N0040627 02/11/2023 41.165 .22100   162.095,97 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
Iluminación pública na 
súa totalidade. 
Consumos ata Xaneiro 
2022 00Z306N0041847 02/11/2023 41.165 .22100   286,25 

 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 1 
dependencias. Maio e  
xuño 2023 00Z306N0045209 01/12/2023 41.165 .22100   15.349,44 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
dependencias. Xuño a 
novembro 2023 00Z306N0045153 01/12/2023 41.165 .22100   11.756,72 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 1 
dependencias. Xuño a 
novembro 2023 00Z306N0045238 01/12/2023 41.165 .22100   108.139,17 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 1 
dependencias. Outubro a 
novembro 2022 

 
00Z306N0045194 01/12/2023 41.165 .22100   840,05 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
dependencias. Xuño a 
novembro 2023 00Z306N0045167 01/12/2023 41.165 .22100   442.516,03 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 3 
dependencias. Outubro 
2023 00Z306N0045189 01/12/2023 41.165 .22100   172.712,24 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
dependencias. Decembro 
2022 a xuño 2023 00Z406N0011243 01/02/2024 41.165 .22100   8.560,70 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
dependencias. Xuño a 
decembro 2023 00Z406N0011263 01/02/2024 41.165 .22100   372.174,11 

                  1.738.957,85 
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Presidencia 

 

Pasamos xa ó asunto número tres 

correspondente á Área de Economía e 

Planificación Urbana. 

 

Señor Secretario 

 

Aprobación do expediente número 1-

2024, de recoñecementos extraxudiciais 

de obrigas para imputar ao Orzamento 

do Concello da Coruña para o ano 2024. 

 

 Presidencia 

 

Pasamos ya al asunto número tres 

correspondiente al Área de Economía y 

Planificación Urbana. 

 

Señor Secretario 

 

Aprobación del expediente número 1-

2024, de reconocimientos extrajudiciales 

de deberes para imputar al Presupuesto 

del Ayuntamiento de A Coruña para el año 

2024. 

Reconocimientos extrajudiciales de obligaciones con dotación presupuestaria 2024-1 
 

ÁREA DE 
GOBIERNO SERVICIO ACREEDOR NIF CONCEPTO NÚM. FRA FECHA FRA APLICACIÓN 

COD. 
PROYECTO IMPORTE  

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
dependencias. Consumos hasta 
junio 2023 00Z306N0028449 01/08/2023 41.165 .22100   114.519,68 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 3 
dependencias. Julio 2023 

 
00Z306N0031647 01/09/2023 41.165 .22100   167.888,58 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 3 
dependencias. Agosto 2023 00Z306N0035278 02/10/2023 41.165 .22100   159.782,09 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
Alumbrado público en su 
totalidad. Consumos hasta Junio 
2022 00Z306N0041853 02/11/2023 41.165 .22100   1.907,12 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 1 
Alumbrado público en su 
totalidad. Consumo hasta Agosto 
2022 00Z306N0041158 02/11/2023 41.165 .22100   429,70 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 3 
dependencias. Septiembre 2023 00Z306N0040627 02/11/2023 41.165 .22100   162.095,97 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
Alumbrado público en su 
totalidad. Consumos hasta Enero 
2022 00Z306N0041847 02/11/2023 41.165 .22100   286,25 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 1 
dependencias. Mayo y  junio 2023 00Z306N0045209 01/12/2023 41.165 .22100   15.349,44 

 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
dependencias. Junio a noviembre 
2023 00Z306N0045153 01/12/2023 41.165 .22100   11.756,72 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 1 
dependencias. Junio a noviembre 
2023 00Z306N0045238 01/12/2023 41.165 .22100   108.139,17 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 1 
dependencias. Octubre a 
noviembre 2022 

 
00Z306N0045194 01/12/2023 41.165 .22100   840,05 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
dependencias. Junio a noviembre 
2023 00Z306N0045167 01/12/2023 41.165 .22100   442.516,03 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 3 
dependencias. Octubre 2023 00Z306N0045189 01/12/2023 41.165 .22100   172.712,24 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
dependencias. Diciembre 2022 a 
junio 2023 00Z406N0011243 01/02/2024 41.165 .22100   8.560,70 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
dependencias. Junio a diciembre 
2023 00Z406N0011263 01/02/2024 41.165 .22100   372.174,11 

                  1.738.957,85 
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Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Ten a palabra para explicar sucintamente 

este asunto o voceiro do Goberno, señor 

Lage Tuñas, e a continuación haberá 

unha única quenda de intervención por 

Grupo de tres minutos. 

 

Señor Lage, ten a palabra. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Bo día, señora alcaldesa. Bo día a todos 

e a todas, membros da Corporación e 

veciños e veciñas presentes no Salón de 

Plenos. 

 

Traemos a Pleno un recoñecemento 

extraxudicial de facturas procedentes de 

exercicios anteriores e que corresponden 

—como saben, porque este tema xa foi 

comentado na Comisión 

correspondente— a servizos 

efectivamente prestados a este concello 

e polo tanto que deben de ser aboados á 

prestataria. Trátase de facturas polo 

consumo eléctrico en dependencias 

públicas municipais, facturas que suman 

un importe total de 1.738.957 €, contía 

que se pode asumir con cargo á partida 

prevista no actual orzamento para o 

gasto enerxético. 

 

 

Por facer un pouco de memoria, este 

concello tiña un contrato de subministro 

formalizado coa entidade Endesa, 

contrato adxudicado para facer fronte ó 

subministro eléctrico entre os anos 2019 

e 2021. Antes da finalización do citado 

contrato, en tempo e forma este concello 

iniciou o procedemento de licitación de 

dous novos contratos de subministro por 

2,9 e 2,2 millóns de euros, 

respectivamente. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Tiene la palabra para explicar 

sucintamente este asunto el portavoz del 

Gobierno, señor Lage Tuñas, y a 

continuación habrá un único turno de 

intervención por Grupo de tres minutos. 

 

Señor Lage, tiene la palabra. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Buenos días, señora alcaldesa. Buenos 

días a todos y a todas, miembros de la 

Corporación y vecinos y vecinas presentes 

en el Salón de Plenos. 

 

Traemos a Pleno un reconocimiento 

extrajudicial de facturas procedentes de 

ejercicios anteriores y que corresponden 

—como saben, porque este tema ya fue 

comentado en la Comisión 

correspondiente— a servicios 

efectivamente prestados a este 

ayuntamiento y por lo tanto que deben ser 

abonados a la prestataria. Se trata de 

facturas por el consumo eléctrico en 

dependencias públicas municipales, 

facturas que suman un importe total de 

1.738.957 €, cuantía que se puede asumir 

con cargo a la partida prevista en el 

actual presupuesto para el gasto 

energético. 

 

Por hacer un poco de memoria, este 

ayuntamiento tenía un contrato de 

suministro formalizado con la entidad 

Endesa, contrato adjudicado para hacer 

frente al suministro eléctrico entre los 

años 2019 y 2021. Antes de la finalización 

del citado contrato, en tiempo y forma este 

ayuntamiento inició el procedimiento de 

licitación de dos nuevos contratos de 

suministro por 2,9 y 2,2 millones de euros, 

respectivamente. 
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Ás dez horas e vinte e nove minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Castro 

Prado. 

 

Hai que ter en conta aquí a volatilidade 

dos prezos da enerxía existentes naquel 

momento e, polo tanto, as causas que 

concurrían, non para xustificar a 

actuación de calquera operador ou 

licitador, pero si para contextualizar o 

momento no que se produxeron as 

licitacións. O Concello licitou, pero 

ambos os dous concursos quedaron, 

como saben, desertos, mais sendo o 

subministro eléctrico un servicio 

esencial, como non podía ser doutra 

forma, mantívose a prestación 

igualmente tendo que ser aboados os 

recibos segundo os prezos fixados polo 

mercado para os devanditos 

subministros, prezos que, como tamén 

saben, subiron considerablemente, 

superando con moito os fixados ata o ano 

2019, que era o último contrato que se 

tiña formalizado. O Concello dou os 

pasos coa licitación correspondente e 

quedaron desertos. 

 

A suba dos prezos foi a que fixo que 

durante o ano 2023 o Concello tivera que 

adicar unha boa parte da partida para 

gasto enerxético a aboar os excesos de 

facturación do exercicio anterior sen 

dispoñer de crédito suficiente para 

afrontar unha nova licitación do servicio. 

Si se licitaron e se adxudicaron os dous 

lotes do contrato mixto para a xestión do 

alumeado público, é dicir, do alumeado 

exterior que inclúe tamén o subministro 

eléctrico. Quedaba pendente o 

subministro das instalacións municipais 

e a súa xestión e mantemento para o cal 

se darán pasos nos seguintes meses ó 

longo deste ano 2024. Este contrato 

licitarase no 2024, pero de forma 

transitoria o Concello vén de adherirse ó 

acordo marco da central de contratación 

da Federación Española de Municipios e 

Provincias, que facilita a tramitación dun 

A las diez horas y veintinueve minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Castro 

Prado. 

 

Hay que tener en cuenta aquí la 

volatilidad de los precios de la energía 

existentes en aquel momento y, por lo 

tanto, las causas que concurrían, no para 

justificar la actuación de cualquier 

operador o licitador, pero sí para 

contextualizar el momento en el que se 

produjeron las licitaciones. El 

Ayuntamiento licitó, pero ambos 

concursos quedaron, como saben, 

desiertos, pero siendo el suministro 

eléctrico un servicio esencial, como no 

podía ser de otra forma, se mantuvo la 

prestación igualmente teniendo que ser 

abonados los recibos según los precios 

fijados por el mercado para dichos 

suministros, precios que, como también 

saben, subieron considerablemente, 

superando con mucho los fijados hasta el 

año 2019, que era el último contrato que 

se había formalizado. El Ayuntamiento 

dio los pasos con la licitación 

correspondiente y quedaron desiertos. 

 

La subida de los precios fue la que hizo 

que durante el año 2023 el Ayuntamiento 

tuviera que dedicar una buena parte de la 

partida para gasto energético a abonar 

los excesos de facturación del ejercicio 

anterior sin disponer de crédito suficiente 

para afrontar una nueva licitación del 

servicio. Sí se licitaron y se adjudicaron 

los dos lotes del contrato mixto para la 

gestión del alumbrado público, es decir, 

del alumbrado exterior que incluye 

también el suministro eléctrico. Quedaba 

pendiente el suministro de las 

instalaciones municipales y su gestión y 

mantenimiento para lo cual se darán 

pasos en los siguientes meses a lo largo de 

este año 2024. Este contrato se licitará en 

2024, pero de forma transitoria el 

Ayuntamiento acaba de adherirse al 

acuerdo marco de la central de 

contratación de la Federación Española 
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xeito áxil e rápido do novo concurso. É 

dicir, imos a ter un período transitorio e 

imos a ter unha situación regularizada 

nese período transitorio a través da 

central de compras da Federación 

Española de Municipios e Provincias. 

 

 

 

Como ten informado o propio Servicio, 

o crédito inicial da aplicación era de 

6.500.000 que fora incrementado con 

tres pequenas transferencias e neste caso 

se foi dando conta das diferentes 

facturas, pero hai que ter en conta as 

alteracións que sufriu o propio mercado 

ó longo destes anos derivado de tódalas 

circunstancias que todos coñecemos, ata 

o día de hoxe no que, evidentemente, os 

precios foron mudando, tamén derivado 

dalgunhas decisións que se tomaron no 

ámbito europeo e dalgunha iniciativa 

que partiu do propio Goberno de España 

na denominada solución ibérica. Non é 

igual o 2021 que o 2024. 

 

 

En calquera caso, temos que facer fronte 

ós gastos de subministro eléctrico, temos 

adoptado decisións, como o contrato 

basado no acordo marco da central de 

contratación da FEMP e imos a poñer en 

marcha unha nova licitación para as 

instalacións municipais. 

 

 

Evidentemente, o Goberno municipal 

preferiría non ter que traer este 

recoñecemento extraxudicial ó Pleno 

porque os concursos non tiveran 

quedado deserto e as propias compañías 

eléctricas, pois estiveran dispostas 

durante o ano 22 e 23 a dar un prezo 

certo. A verdade é que a incertidume 

existente no contexto internacional, pois 

non axudou absolutamente nada. 

 

Non teño máis que comentar nesta 

primeira intervención. Se necesitan 

de Municipios y Provincias, que facilita la 

tramitación de una manera ágil y rápida 

del nuevo concurso. Es decir, vamos a 

tener un período transitorio y vamos a 

tener una situación regularizada en ese 

período transitorio a través de la central 

de compras de la Federación Española de 

Municipios y Provincias. 

 

Como ha informado el propio Servicio, el 

crédito inicial de la aplicación era de 

6.500.000 que había sido incrementado 

con tres pequeñas transferencias y en este 

caso se fue dando cuenta de las diferentes 

facturas, pero hay que tener en cuenta las 

alteraciones que sufrió el propio mercado 

a lo largo de estos años derivado de todas 

las circunstancias que todos conocemos, 

hasta el día de hoy en el que, 

evidentemente, los precios fueron 

cambiando, también derivado de algunas 

decisiones que se tomaron en el ámbito 

europeo y de alguna iniciativa que partió 

del propio Gobierno de España en la 

denominada solución ibérica. No es igual 

2021 que  2024. 

 

En cualquier caso, tenemos que hacer 

frente a los gastos de suministro eléctrico, 

hemos adoptado decisiones, como el 

contrato basado en el acuerdo marco de 

la central de contratación de la FEMP y 

vamos a poner en marcha una nueva 

licitación para las instalaciones 

municipales. 

 

Evidentemente, el Gobierno municipal 

preferiría no tener que traer este 

reconocimiento extrajudicial al Pleno 

porque los concursos no hubieran 

quedado desierto y las propias compañías 

eléctricas, pues estuvieran dispuestas 

durante el año 22 y 23 a dar un precio 

cierto. La verdad es que la incertidumbre 

existente en el contexto internacional, 

pues no ayudó absolutamente nada. 

 

No tengo más que comentar en esta 

primera intervención. Si necesitan alguna 
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algunha aclaración a  algunha dúbida, 

pois na seguinte farei a 

contextualización correspondente. 

 

Nada máis e moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Comeza o turno de debate, señor 

Jorquera, polo Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Bo día. En primeiro lugar quero saudar 

os membros da Corporación, as 

traballadoras e traballadores do Concello 

e dos medios de comunicación e o 

público que segue este pleno. 

 

 

Como se acaba de explicar, neste punto 

proponse recoñecer obrigas de 

exercicios anteriores por un importe de 

algo máis de 1.738.000 € 

correspondentes todas elas a facturas 

polo subministro de enerxía eléctrica 

renovábel, a maior parte delas 

correspondentes ó subministro de 

enerxía eléctrica a dependencias 

municipais por consumos efectuados en 

2023 e outubro e novembro de 2022, e as 

restantes, por un importe de algo máis de 

2.600 €, son facturas polo subministro ó 

alumeado público correspondentes ó ano 

2022. 

 

Estas facturas son obxecto de dous 

reparos suspensivos por parte do 

interventor. En primeiro lugar, porque a 

prórroga do contrato deste servizo 

rematou o 31 de maio de 2021 e dende 

esa data o servizo continuou prestándose 

pola mesma empresa, cito textualmente, 

sen observar ningún dos procedementos 

aclaración a alguna  duda, pues en la 

siguiente haré la contextualización 

correspondiente. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Comienza el turno de debate, señor 

Jorquera, por el Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Buenos días. En primer lugar quiero 

saludar a los miembros de la 

Corporación, a las trabajadoras y 

trabajadores del Ayuntamiento y de los 

medios de comunicación y al público que 

sigue este pleno. 

 

Como se acaba de explicar, en este punto 

se propone reconocer obligaciones de 

ejercicios anteriores por un importe de 

algo más de 1.738.000 € correspondientes 

todas ellas a facturas por el suministro de 

energía eléctrica renovable, la mayor 

parte de ellas correspondientes al 

suministro de energía eléctrica a 

dependencias municipales por consumos 

efectuados en 2023 y octubre y noviembre 

de 2022, y las restantes, por un importe de 

algo más de 2.600 €, son facturas por el 

suministro al alumbrado público 

correspondientes al año 2022. 

 

 

Estas facturas son objeto de dos reparos 

suspensivos por parte del interventor. En 

primer lugar, porque la prórroga del 

contrato de este servicio finalizó el 31 de 

mayo de 2021 y desde esa fecha el servicio 

continuó prestándose por la misma 

empresa, cito textualmente, sin observar 

ninguno de los procedimientos de 
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de contratación regulados pola Lei de 

contratos do sector público para atender 

a unha necesidade que é previsíbel e 

periódica; e en segundo lugar, por 

prestarse o servizo sen a necesaria 

cobertura orzamentaria, dado que ou non 

existía crédito ou este era insuficiente. 

Por iso, a xuízo do interventor, as 

facturas incluídas neste expediente están 

viciadas dunha dupla nulidade.  

 

Todo isto suscita en nós unha reflexión. 

Ter que recorrer ó recoñecemento 

extraxudicial de obrigas é revelador 

dunha mala praxe, é unha mala praxe que 

os servizos se presten en precario e é 

unha mala praxe que non exista crédito 

orzamentario adecuado e suficiente, 

máxime cando se trata de facer fronte a 

necesidades de gasto permanentes, como 

é a subministración de electricidade. 

Que en 2023 o Concello funcionase con 

orzamentos prorrogados, sen dúbida non 

contribuíu a corrixir esta situación. 

 

 

Que acontece? Acontece que hai razóns 

aportadas polo Goberno local que poden 

explicar, aínda que sexa parcialmente, 

esta situación. Dunha banda as 

flutuacións no prezo da electricidade e o 

disparatado incremento que 

experimentou en 2022, e ademais 

procedeuse á licitación do servizo, pero 

esta ficou deserta, posibelmente pola 

situación antes descrita, problema que 

ademais está en vías de solución ó 

acollerse o Concello da Coruña ó 

mecanismo contemplado no acordo 

marco para a subministración de 

electricidade en alta e baixa tensión da 

central de contratación da FEMP.  

 

Pero ademais, o recoñecemento 

extraxudicial de obrigas ten unha razón 

de ser: protexer os dereitos de terceiros 

que actuando de boa fe non teñen por que 

resultar prexudicados por unha mala 

praxe da administración, e evitar ó 

contratación regulados por la Ley de 

contratos del sector público para atender 

a una necesidad que es previsible y 

periódica; y en segundo lugar, por 

prestarse el servicio sin la necesaria 

cobertura presupuestaria, dado que o no 

existía crédito o este era insuficiente. Por 

eso, a juicio del interventor, las facturas 

incluidas en este expediente están viciadas 

de una doble nulidad.  

 

Todo esto suscita en nosotros una 

reflexión. Tener que recurrir al 

reconocimiento extrajudicial de 

obligaciones es revelador de una mala 

praxis, es una mala praxis que los 

servicios se presten en precario y es una 

mala praxis que no exista crédito 

presupuestario adecuado y suficiente, 

máxime cuando se trata de hacer frente a 

necesidades de gasto permanentes, como 

es el suministro de electricidad. Que en 

2023 el Ayuntamiento funcionara con 

presupuestos prorrogados, sin duda no 

contribuyó a corregir esta situación. 

 

¿Qué sucede? Sucede que hay razones 

aportadas por el Gobierno local que 

pueden explicar, aunque sea 

parcialmente, esta situación. Por una 

parte, las fluctuaciones en el precio de la 

electricidad y el disparatado incremento 

que experimentó en 2022, y además se 

procedió a la licitación del servicio, pero 

esta quedó desierta, posiblemente por la 

situación antes descrita, problema que 

además está en vías de solución al 

acogerse el Ayuntamiento de A Coruña al 

mecanismo contemplado en el acuerdo 

marco para el suministro de electricidad 

en alta y baja tensión de la central de 

contratación de la FEMP.  

 

Pero además, el reconocimiento 

extrajudicial de obligaciones tiene una 

razón de ser: proteger los derechos de 

terceros que actuando de buena fe no 

tienen por qué resultar perjudicados por 

una mala praxis de la administración, y 
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Concello os prexuízos que poderían 

derivarse de recorreren os prexudicados 

á vía xudicial. 

 

Polas razóns devanditas, o BNG non vai 

dificultar a aprobación deste expediente. 

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno do Partido Popular. Señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Ben. Bo día a todos. 

 

É importante que quen nos estea a 

escoitar saiba de que estamos a falar 

hoxe aquí, e quen mellor o explicou non 

foi o señor Lage na súa quenda de 

exposición do asunto, foi a Intervención 

municipal na páxina 10 do seu informe 

neste expediente: Os gastos do 

expediente correspóndense todos a 

subministros de enerxía eléctrica, 

esencialmente de dependencias públicas. 

A prórroga do contrato que ten por 

obxecto a subministración da enerxía 

eléctrica rematou o 31 de maio de 2021. 

Dende esa data, o servizo de subministro 

de enerxía a dependencias continuou 

prestándose pola mesma empresa sen 

observar ningún dos procedementos de 

contratación regulados pola Lei para 

atender, como neste caso, unha 

necesidade que é periódica e previsible. 

As facturas deste recoñecemento 

extraxudicial están viciadas por unha 

dobre nulidade. A primeira, pola falta de 

crédito orzamentario e a segunda por 

prescindir do procedemento legalmente 

establecido. Por todo iso, en relación a 

este concreto gasto formulamos un 

reparo de legalidade de carácter 

evitar al Ayuntamiento los perjuicios que 

podrían derivarse de recurrir los 

perjudicados a la vía judicial. 

 

Por las razones dichas, el BNG no va a 

dificultar la aprobación de este 

expediente. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno del Partido Popular. Señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bien. Buenos días a todos. 

 

Es importante que quien nos esté 

escuchando sepa de qué estamos 

hablando hoy aquí, y quien mejor lo 

explicó no fue el señor Lage en su turno de 

exposición del asunto, fue la Intervención 

municipal en la página 10 de su informe 

en este expediente: Los gastos del 

expediente se corresponden todos a 

suministros de energía eléctrica, 

esencialmente de dependencias públicas. 

La prórroga del contrato que tiene por 

objeto el suministro de la energía 

eléctrica finalizó el 31 de mayo de 2021. 

Desde esa fecha, el servicio de suministro 

de energía a dependencias continuó 

prestándose por la misma empresa sin 

observar ninguno de los procedimientos 

de contratación regulados por la Ley para 

atender, como en este caso, una necesidad 

que es periódica y previsible. Las facturas 

de este reconocimiento extrajudicial están 

viciadas por una doble nulidad. La 

primera, por la falta de crédito 

presupuestario y la segunda por 

prescindir del procedimiento legalmente 

establecido. Por todo ello, en relación a 

este concreto gasto formulamos un reparo 

de legalidad de carácter suspensivo. En 
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suspensivo. No caso de que o Pleno 

aprobe este recoñecemento de crédito 

estará tamén asumindo implícita ou 

tacitamente levantar o reparo. 

 

No pasado Pleno este grupo, o Grupo 

Popular, pideu o cese do señor Lage 

como responsable de contratación e non 

foi un capricho. Este expediente é unha 

nova proba de que non o foi e por iso 

hoxe volvemos a pedir ese cese. Porque 

o propio informe xustificativo do 

expediente emitido polos servizos xerais 

de Infraestruturas recoñece tres cousas. 

A primeira, que en maio de 2021 

rematou a vixencia do contrato de 

subministro nas dependencias 

municipais, quedando desertos os novos 

concursos licitados e que dende entón —

vai para tres anos— nada se fixo. Rusia 

aínda tardaría 10 meses en invadir 

Ucraína; que en 2022 —segunda 

cousa— decidiuse non volver a licitar o 

subministro, pero é que en maio de ese 

ano xa estaba en vigor o acordo marco da 

central de contratación da Femp, que 

precisamente tiña coma fin protexer os 

concellos dos incrementos do prezo da 

enerxía derivados, agora si, da guerra de 

Ucraína, e que agora ademais vai ser a 

solución transitoria, pero novamente 

nada se fixo porque este concello vén de 

adherirse a ese acordo hai hoxe 12 días; 

e por último ese informe —en tercer 

lugar— tamén recoñece que en 2023 

resultou imposible iniciar unha nova 

licitación porque o orzamento en vigor 

era o prorrogado de 2022. 

 

Ás dez horas e trinta e nove minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Castro Prado. 

 

E hoxe traen un expediente de 

recoñecemento de obrigas por importe 

de 1,7 millóns de euros, pero isto é a 

punta do iceberg da súa incompetencia 

neste asunto, porque o total de facturas 

de enerxía eléctrica reparadas pola 

caso de que el Pleno apruebe este 

reconocimiento de crédito estará también 

asumiendo implícita o tácitamente 

levantar el reparo. 

 

En el pasado Pleno este grupo, el Grupo 

Popular, pidió el cese del señor Lage 

como responsable de contratación y no 

fue un capricho. Este expediente es una 

nueva prueba de que no lo fue y por eso 

hoy volvemos a pedir ese cese. Porque el 

propio informe justificativo del expediente 

emitido por los servicios generales de 

Infraestructuras reconoce tres cosas. La 

primera, que en mayo de 2021 finalizó la 

vigencia del contrato de suministro en las 

dependencias municipales, quedando 

desiertos los nuevos concursos licitados y 

que desde entonces —va para tres años— 

nada se hizo. Rusia aun tardaría 10 meses 

en invadir Ucrania; que en 2022 —

segunda cosa— se decidió no volver a 

licitar el suministro, pero es que en mayo 

de ese año ya estaba en vigor el acuerdo 

marco de la central de contratación de la 

Femp, que precisamente tenía como fin 

proteger a los ayuntamientos de los 

incrementos del precio de la energía 

derivados, ahora sí, de la guerra de 

Ucrania, y que ahora además va a ser la 

solución transitoria, pero nuevamente 

nada se hizo porque este ayuntamiento 

acaba de adherirse a ese acuerdo hace 

hoy 12 días; y por último ese informe —en 

tercer lugar— también reconoce que en 

2023 resultó imposible iniciar una nueva 

licitación porque el presupuesto en vigor 

era el prorrogado de 2022. 

 

A las diez horas y treinta y nueve minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Castro Prado. 

 

Y hoy traen un expediente de 

reconocimiento de obligaciones por 

importe de 1,7 millones de euros, pero 

esto es la punta del iceberg de su 

incompetencia en este asunto, porque el 

total de facturas de energía eléctrica 
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Intervención municipal ascendeu a un 

total de 3,2 millóns de euros en 2021 e 

5,4 millóns en 2022. En total, 8,6 millóns 

de euros e faltan os reparos de 2023. E 

por isto, pedir o cese do señor Lage non 

é un capricho. 

 

E poderiamos falar de Nostián, catro 

anos sen contrato, 24 millóns en facturas 

irregulares; do contrato da recollida de 

lixo, anulado polo Tribunal Superior de 

Xustiza de Galiza e 40 millóns en 

facturas irregulares.  

 

Creo que polo contrato de transporte 

probablemente preguntaralle hoxe o seu 

socio de goberno, tamén polo 

incumprimento dos pactos que lle deron 

a investidura. Avisado ía, señor 

Jorquera. Ó mellor desta vai. 

 

Pero en todo caso alegrámonos de que 

todo volva á normalidade tras a resaca 

das autonómicas. 

 

Señor Lage e señora Rey, poden con 

razón botar á guerra de Ucraína a culpa 

da suba do coste da enerxía, pero de non 

ter un contrato adxudicado, de non terse 

adherido ó acordo marco da Femp en 

2022 e de non ter orzamento en 2023 e, 

polo tanto, ter pagado irregularmente un 

total de 8,6 millóns de euros só en 2021 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención), diso non ten a culpa o 

señor Putin, diso son vostedes os únicos 

responsables, o señor Lage como 

responsable da área de contratación e a 

señora Rey por entregarse a un lagerato 

do que é a súa máis ferviente feligresa e 

polo tanto corresponsable de todo o que 

veña dese lagerato. 

 

 

En 2022, señora Rey, bateu vostede o 

récord histórico deste concello ó 

autorizar coa súa firma 1.840 facturas 

irregulares con reparo suspensivo (óense 

reparadas por la Intervención municipal 

ascendió a un total de 3,2 millones de 

euros en 2021 y 5,4 millones en 2022. En 

total, 8,6 millones de euros y faltan los 

reparos de 2023. Y por esto, pedir el cese 

del señor Lage no es un capricho. 

 

Y podríamos hablar de Nostián, cuatro 

años sin contrato, 24 millones en facturas 

irregulares; del contrato de la recogida de 

basura, anulado por el Tribunal Superior 

de Xustiza de Galicia y 40 millones en 

facturas irregulares.  

 

Creo que por el contrato de transporte 

probablemente le preguntará hoy su socio 

de gobierno, también por el 

incumplimiento de los pactos que le 

dieron la investidura. Avisado iba, señor 

Jorquera. A lo mejor de esta va. 

 

Pero en todo caso nos alegramos de que 

todo vuelva a la normalidad tras la resaca 

de las autonómicas. 

 

Señor Lage y señora Rey, pueden con 

razón echar a la guerra de Ucrania la 

culpa de la subida del coste de la energía, 

pero de no tener un contrato adjudicado, 

de no haberse adherido al acuerdo marco 

de la Femp en 2022 y de no tener 

presupuesto en 2023 y, por lo tanto, haber 

pagado irregularmente un total de 8,6 

millones de euros solo en 2021 (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

de eso no tiene la culpa el señor Putin, de 

eso son ustedes los únicos responsables, el 

señor Lage como responsable del área de 

contratación y la señora Rey por 

entregarse a un lagerato del que es su más 

ferviente feligresa y por lo tanto 

corresponsable de todo lo que venga de 

ese lagerato. 

 

En 2022, señora Rey, batió usted el récord 

histórico de este ayuntamiento al 

autorizar con su firma 1.840 facturas 

irregulares con reparo suspensivo (se 
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dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

—remato xa— que a Intervención 

municipal informou que non procedía 

abonar por estar sen contrato ou omitir 

requisitos esenciais por un importe total 

de 31 millóns de euros, dende que 

goberna vostede 131 millóns de euros e 

por iso no pasado Pleno e neste 

reiteramos a necesidade de cesar ó señor 

Lage como responsable da área de 

contratación. Esta non é forma de 

xestionar e non podemos ser cómplices 

desta manifesta incompetencia que nos 

vemos obrigados a denunciar pleno tras 

pleno.  

 

Nin podemos nin debemos votar a favor 

deste recoñecemento extraxudicial de 

obrigas consecuencia única e 

exclusivamente da reiterada neglixencia 

que vostede, señora Rey, consente e 

alenta. 

 

Máis nada e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Rodríguez. 

 

Turno de peche para o señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Bueno, creo que podemos entrar en 

moito detalle, incluso intentar utilizar os 

informes de parte omitindo, como acaba 

de omitir o señor Rodríguez, algo 

bastante elemental, e é que este goberno 

municipal fixo a licitación 

correspondente. Estaría moi ben o relato 

se fora capaz de recoñecer que cando se 

remata un contrato e se licita outro o 

único que non pode facer o Goberno 

municipal é dicirlle ás empresas ou que 

se presenten ou que poñan o precio da 

enerxía. 

oyen dos señales acústicas indicativas de 

la finalización del tiempo de 

intervención) —finalizo ya— que la 

Intervención municipal informó que no 

procedía abonar por estar sin contrato u 

omitir requisitos esenciales por un 

importe total de 31 millones de euros, 

desde que gobierna usted 131 millones de 

euros y por eso en el pasado Pleno y en 

este reiteramos la necesidad de cesar al 

señor Lage como responsable del área de 

contratación. Esta no es forma de 

gestionar y no podemos ser cómplices de 

esta manifiesta incompetencia que nos 

vemos obligados a denunciar pleno tras 

pleno.  

 

Ni podemos ni debemos votar a favor de 

este reconocimiento extrajudicial de 

obligaciones consecuencia única y 

exclusivamente de la reiterada 

negligencia que usted, señora Rey, 

consiente y alienta. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Rodríguez. 

 

Turno de cierre para el señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bueno, creo que podemos entrar en mucho 

detalle, incluso intentar utilizar los 

informes de parte omitiendo, como acaba 

de omitir el señor Rodríguez, algo 

bastante elemental, y es que este gobierno 

municipal hizo la licitación 

correspondiente. Estaría muy bien el 

relato si hubiera sido capaz de reconocer 

que cuando se finaliza un contrato y se 

licita otro lo único que no puede hacer el 

Gobierno municipal es decirle a las 

empresas o que se presenten o que pongan 

el precio de la energía. 
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Non recoñecer que a guerra de Ucraína 

afectou os subministros eléctricos, eu 

creo que é, bueno, pois intentar contar 

unha realidade paralela. 

 

Non omitir que este goberno municipal 

licitou os contratos correspondentes e 

que quedaron desertos, creo que tamén é 

omitir unha realidade. Creo que sería 

moito máis crible se dixera que non 

tíñamos un novo orzamento, ou que o 

orzamento era prorrogado, porque eu 

podo entender que aí hai un debate 

político. É dicir, pode haber maiorías, 

pode non habelas, pode haber acordos 

para que haxa ese orzamento, pero cando 

se quere facer un ataque frontal, ad 

hominem, porque é evidente que é así, 

sería bo que falaran con algo máis de 

rigor ou simplemente non omitindo a 

realidade. 

 

Licitouse ou non se licitou o contrato de 

subministro eléctrico? A min parécenme 

moi ben tódolos informes, pero a 

realidade é que o contrato foi licitado. Eu 

non vou a falar aquí das eléctricas nin a 

facer demagoxia, pero a realidade é que 

cando se quitou a concurso o subministro 

ningunha empresa quixo dar un prezo 

certo dadas as circunstancias nas que 

estabamos. Vostedes poden querer 

omitir o que pasaba no ano 21, 22 e 23, 

pero a realidade é que ninguén pode ser 

alleo a ela. Por que? Porque batemos de 

bruces con ela. Está moi ben para facer 

demagoxia. 

 

Diante desta realidade, o que temos é que 

facer un recoñecemento extraxudicial de 

facturas porque eu non sei se é que teñen 

unha proposta diferente ou alternativa. 

Quero dicir, o de vir a facer a crítica está 

ben, porque para iso son oposición, pero 

cando a crítica é de esa natureza, 

mezclando todo, así, nese batiburrillo de 

mezclar todo, cal é a solución que 

formulan? 

 

No reconocer que la guerra de Ucrania 

afectó a los suministros eléctricos, yo creo 

que es, bueno, pues intentar contar una 

realidad paralela. 

 

No omitir que este gobierno municipal 

licitó los contratos correspondientes y que 

quedaron desiertos, creo que también es 

omitir una realidad. Creo que sería mucho 

más creíble si hubiera dicho que no 

teníamos un nuevo presupuesto, o que el 

presupuesto era prorrogado, porque yo 

puedo entender que ahí hay un debate 

político. Es decir, puede haber mayorías, 

puede no haberlas, puede haber acuerdos 

para que haya ese presupuesto, pero 

cuando se quiere hacer un ataque frontal, 

ad hominem, porque es evidente que es 

así, sería bueno que hablaran con algo 

más de rigor o simplemente no omitiendo 

la realidad. 

 

¿Se licitó o no se licitó el contrato de 

suministro eléctrico? A mí me parecen 

muy bien todos los informes, pero la 

realidad es que el contrato fue licitado. Yo 

no voy a hablar aquí de las eléctricas ni a 

hacer demagogia, pero la realidad es que 

cuando se sacó a concurso el suministro 

ninguna empresa quiso dar un precio 

cierto dadas las circunstancias en las que 

estábamos. Ustedes pueden querer omitir 

lo que pasaba en el año 21, 22 y 23, pero 

la realidad es que nadie puede ser ajeno a 

ella ¿Por qué? Porque nos dimos de 

bruces con ella. Está muy bien para hacer 

demagogia. 

 

Ante esta realidad, lo que tenemos es que 

hacer un reconocimiento extrajudicial de 

facturas porque yo no sé si es que tienen 

una propuesta diferente o alternativa. 

Quiero decir, lo de venir a hacer la crítica 

está bien, porque para eso son oposición, 

pero cuando la crítica es de esa 

naturaleza, mezclando todo, así, en ese 

batiburrillo de mezclar todo ¿cuál es la 

solución que formulan? 
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As solucións que adoptou o Goberno 

municipal é adherirse a central da Femp 

e proceder ó subministro eléctrico cunha 

licitación para as instalacións 

municipais. Para as instalacións 

exteriores, para o alumeado público xa 

hai un contrato mixto que, por certo, está 

funcionando, que é fruto dunha xestión 

deste goberno municipal e significa un 

aforro moi importante. 

 

Entonces, están moi ben as críticas, pero 

para ser cribles e ser un pouco 

ponderados, dicirlle que desde que hai 

Alcaldía de Inés Rey o Goberno 

municipal tomou decisións que supoñen 

aforros de coste a medio e a largo plazo 

e o primeiro é dicirlles que hoxe estamos 

pagando polo subministro eléctrico do 

alumeado exterior case a metade do que 

pagabamos antes de chegar ó goberno 

municipal. Eso é a xestión da 

contratación municipal? Eso é fruto da 

xestión ou foi a pomba da paz que trouxo 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—remato, señora alcaldesa— a metade 

do coste? Pois non, pois foi fruto da 

xestión, de racionalizar os costes e de 

facer que donde se gastaban 10 se gasten 

5. 

 

Farémolo tamén coas instalacións 

municipais agora, a ver que é o que nos 

contan dentro dun ano cando a xestión 

do subministro eléctrico, pois teña un 

aforro bastante importante de gasto 

corrente con respecto ó que nos 

atopamos en 2019, a ver cal é a crítica. 

 

 

En fin, a verdade é que a ponderación 

vexo que brilla pola súa ausencia e toda 

crítica que é razonable perde a súa forza 

cando omite un dato esencial: este 

goberno municipal licitou os contratos, 

non é que estuvera botando a siesta, 

licitou os contratos, quedaron desertos. 

 

Las soluciones que adoptó el Gobierno 

municipal es adherirse la central de la 

Femp y proceder al suministro eléctrico 

con una licitación para las instalaciones 

municipales. Para las instalaciones 

exteriores, para el alumbrado público ya 

hay un contrato mixto que, por cierto, está 

funcionando, que es fruto de una gestión 

de este gobierno municipal y significa un 

ahorro muy importante. 

 

Entonces, están muy bien las críticas, pero 

para ser creíbles y ser un poco 

ponderados, decirle que desde que hay 

Alcaldía de Inés Rey el Gobierno 

municipal tomó decisiones que suponen 

ahorros de coste a medio y a largo plazo 

y lo primero es decirles que hoy estamos 

pagando por el suministro eléctrico del 

alumbrado exterior casi la mitad de lo que 

pagábamos antes de llegar al gobierno 

municipal ¿Eso es la gestión de la 

contratación municipal? Eso es fruto de la 

gestión o fue la paloma de la paz que trajo 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) —finalizo, señora 

alcaldesa— la mitad del coste? Pues no, 

pues fue fruto de la gestión, de 

racionalizar los costes y de hacer que 

donde se gastaban 10 se gasten 5. 

 

Lo haremos también con las instalaciones 

municipales ahora, a ver qué es lo que nos 

cuentan dentro de un año cuando la 

gestión del suministro eléctrico, pues 

tenga un ahorro bastante importante de 

gasto corriente con respecto al que nos 

encontramos en 2019, a ver cuál es la 

crítica. 

 

En fin, la verdad es que la ponderación 

veo que brilla por su ausencia y toda 

crítica que es razonable pierde su fuerza 

cuando omite un dato esencial: este 

gobierno municipal licitó los contratos, no 

es que estuviera echando la siesta, licitó 

los contratos, quedaron desiertos. Por lo 



 
 

29 

 

Polo tanto, haberá (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención)  que pagar a 

enerxía que se consume, digo eu, non sei. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Remata o debate deste punto. Para a súa 

aprobación se require maioría simple do 

Pleno. 

 

Procedemos á votación. 

 

Votación do asunto número tres 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

tres relacionado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobado. 

 

Acordo 

 

1. Recoñecer as obrigas procedentes de 

exercicios anteriores por importe dun 

millón setecentos trinta e oito mil 

novecentos cincuenta e sete euros con 

oitenta e cinco céntimos 

(1.738.957,85€), individualizadas na 

listaxe denominada “Recoñecementos 

tanto, habrá (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización 

del tiempo de intervención) que pagar la 

energía que se consume, digo yo, no sé. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Finaliza el debate de este punto. Para su 

aprobación se requiere mayoría simple 

del Pleno. 

 

Procedemos a la votación. 

 

Votación del asunto número tres 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número tres 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobado. 

 

Acuerdo 

 

1. Reconocer las obligaciones 

procedentes de ejercicios anteriores por 

importe de un millón setecientos treinta y 

ocho mil novecientos cincuenta y siete 

euros con ochenta y cinco céntimos 

(1.738.957,85€), individualizadas en el 

listado denominado “Reconocimientos 
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extraxudiciais de obrigas con dotación 

orzamentaria 2024-1”. 

 

2. Facultar á Alcaldesa para a adopción 

dos decretos que sexan necesarios para 

dar efectividade ao acordado. 

extrajudiciales de obligaciones con 

dotación presupuestaria 2024-1”. 

 

2. Facultar a la Alcaldesa para la 

adopción de los decretos que sean 

necesarios para dar efectividad a lo 

acordado. 

 

 

 
  

Recoñecementos extraxudiciais de obrigas con dotación orzamentaria 2024-1 
 

ÁREA DE 
GOBERNO SERVIZO ACREDOR NIF CONCEPTO NÚM. FRA DATA FRA APLICACIÓN 

COD. 
PROXECTO IMPORTE  

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
dependencias. 
Consumos ata xuño 2023 00Z306N0028449 01/08/2023 41.165 .22100   114.519,68 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 3 
dependencias. Xullo 
2023 

 
00Z306N0031647 01/09/2023 41.165 .22100   167.888,58 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 3 
dependencias. Agosto 
2023 00Z306N0035278 02/10/2023 41.165 .22100   159.782,09 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
Iluminación pública na 
súa totalidade. 
Consumos ata Xuño 
2022 00Z306N0041853 02/11/2023 41.165 .22100   1.907,12 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 1 
Iluminación pública na 
súa totalidade. Consumo 
ata Agosto 2022 00Z306N0041158 02/11/2023 41.165 .22100   429,70 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 3 
dependencias. Setembro 
2023 00Z306N0040627 02/11/2023 41.165 .22100   162.095,97 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
Iluminación pública na 
súa totalidade. 
Consumos ata Xaneiro 
2022 00Z306N0041847 02/11/2023 41.165 .22100   286,25 

 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 1 
dependencias. Maio e  
xuño 2023 00Z306N0045209 01/12/2023 41.165 .22100   15.349,44 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
dependencias. Xuño a 
novembro 2023 00Z306N0045153 01/12/2023 41.165 .22100   11.756,72 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 1 
dependencias. Xuño a 
novembro 2023 00Z306N0045238 01/12/2023 41.165 .22100   108.139,17 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 1 
dependencias. Outubro a 
novembro 2022 

 
00Z306N0045194 01/12/2023 41.165 .22100   840,05 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
dependencias. Xuño a 
novembro 2023 00Z306N0045167 01/12/2023 41.165 .22100   442.516,03 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 3 
dependencias. Outubro 
2023 00Z306N0045189 01/12/2023 41.165 .22100   172.712,24 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
dependencias. Decembro 
2022 a xuño 2023 00Z406N0011243 01/02/2024 41.165 .22100   8.560,70 

ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUTURAS 

Endesa energía, 
SAU A81948077 

Subministración enerxía 
eléctrica, lote 2 
dependencias. Xuño a 
decembro 2023 00Z406N0011263 01/02/2024 41.165 .22100   372.174,11 

                  1.738.957,85 
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DIRECCIÓN DA ÁREA DE 

URBANISMO 

 

Servizo de Planeamento e Xestión do 

Solo 

 

ASUNTO 4 

 

28. Expediente 631/2022/176 

Aprobación definitiva do estudo de 

detalle da parcela 45 do API R31 

“Parque de Eirís” para a construción 

 DIRECCIÓN DEL ÁREA DE 

URBANISMO 

 

Servicio de Planeamiento y Gestión del 

Suelo 

 

ASUNTO 4 

 

28. Expediente 631/2022/176 

Aprobación definitiva del estudio de 

detalle de la parcela 45 del API R31 

“Parque de Eirís” para la construcción 

Reconocimientos extrajudiciales de obligaciones con dotación presupuestaria 2024-1 
 

ÁREA DE 
GOBIERNO SERVICIO ACREEDOR NIF CONCEPTO NÚM. FRA FECHA FRA APLICACIÓN 

COD. 
PROYECTO IMPORTE  

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
dependencias. Consumos hasta 
junio 2023 00Z306N0028449 01/08/2023 41.165 .22100   114.519,68 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 3 
dependencias. Julio 2023 

 
00Z306N0031647 01/09/2023 41.165 .22100   167.888,58 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 3 
dependencias. Agosto 2023 00Z306N0035278 02/10/2023 41.165 .22100   159.782,09 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
Alumbrado público en su 
totalidad. Consumos hasta Junio 
2022 00Z306N0041853 02/11/2023 41.165 .22100   1.907,12 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 1 
Alumbrado público en su 
totalidad. Consumo hasta Agosto 
2022 00Z306N0041158 02/11/2023 41.165 .22100   429,70 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 3 
dependencias. Septiembre 2023 00Z306N0040627 02/11/2023 41.165 .22100   162.095,97 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
Alumbrado público en su 
totalidad. Consumos hasta Enero 
2022 00Z306N0041847 02/11/2023 41.165 .22100   286,25 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 1 
dependencias. Mayo y  junio 2023 00Z306N0045209 01/12/2023 41.165 .22100   15.349,44 

 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
dependencias. Junio a noviembre 
2023 00Z306N0045153 01/12/2023 41.165 .22100   11.756,72 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 1 
dependencias. Junio a noviembre 
2023 00Z306N0045238 01/12/2023 41.165 .22100   108.139,17 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 1 
dependencias. Octubre a 
noviembre 2022 

 
00Z306N0045194 01/12/2023 41.165 .22100   840,05 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
dependencias. Junio a noviembre 
2023 00Z306N0045167 01/12/2023 41.165 .22100   442.516,03 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 3 
dependencias. Octubre 2023 00Z306N0045189 01/12/2023 41.165 .22100   172.712,24 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
dependencias. Diciembre 2022 a 
junio 2023 00Z406N0011243 01/02/2024 41.165 .22100   8.560,70 

ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN 
URBANA INFRAESTRUCTURAS 

Endesa 
energía, SAU A81948077 

Suministro energía eléctrica, lote 2 
dependencias. Junio a diciembre 
2023 00Z406N0011263 01/02/2024 41.165 .22100   372.174,11 

                  1.738.957,85 
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dun centro de día. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 4 de marzo 

de 2024, cos votos a favor do Grupo 

municipal dos Socialistas de Galicia-

PSOE e do Partido Popular, e a 

abstención do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, 

propoñendo ó Pleno da Corporación a 

adopción dos acordos seguintes:  

 

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente 

o documento denominado “Estudo de 

detalle da parcela 45 do API R31 

‘Parque de Eirís’ para a construción dun 

centro de día. Febreiro 2024”, 

promovido pola Asociación de dano 

cerebral da Coruña, ADACECO, e 

redactado polo arquitecto Francisco 

Borreguero Villanueva, co número de 

colexiado 2.408 do COAG. 

 

SEGUNDO.- Ordenar a realización dos 

trámites administrativos recollidos no 

artigo 82 e 88 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia, e 

concordantes do regulamento e 

desenvolvemento desta, para procurar a 

entrada en vigor do estudo de detalle 

aprobado. 

 

TERCEIRO.- Notificar este acordo ao 

promotor do documento, aos Servizos e 

Departamentos municipais interesados 

na tramitación do expediente e á 

Dirección General de Aviación Civil, en 

virtude do artigo 27.9 do Real Decreto 

369/2023, do 16 de maio, polo que se 

regulan as servidumes aeronáuticas de 

protección da navegación aérea. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

de un centro de día. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 4 de marzo 

de 2024, con los votos a favor del Grupo 

municipal dos Socialistas de Galicia-

PSOE y del Partido Popular, y la 

abstención del Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, proponiendo 

al  Pleno de la Corporación la adopción 

de los acuerdos siguientes: 

 

PRIMERO. - Aprobar definitivamente el 

documento denominado “Estudio de 

detalle de la parcela 45 del API R31 

‘Parque de Eirís’ para la construcción de 

un centro de día. Febrero 2024”, 

promovido por la Asociación de daño 

cerebral de A Coruña, ADACECO, y 

redactado por el arquitecto Francisco 

Borreguero Villanueva, con el número de 

colegiado 2.408 del COAG. 

 

SEGUNDO. - Ordenar la realización de 

los trámites administrativos recogidos en 

el artículo 82 y 88 de la Ley 2/2016, del 10 

de febrero, del suelo de Galicia, y 

concordantes del reglamento y desarrollo 

de esta, para procurar la entrada en vigor 

del estudio de detalle aprobado. 

 

 

TERCERO. - Notificar este acuerdo al 

promotor del documento, a los Servicios y 

Departamentos municipales interesados 

en la tramitación del expediente y a la 

Dirección General de Aviación Civil, en 

virtud del artículo 27.9 del Real Decreto 

369/2023, del 16 de mayo, por el que se 

regulan las servidumbres aeronáuticas de 

protección de la navegación aérea. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 
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Pasamos xa ó asunto número catro 

correspondente á Dirección da Área de 

Urbanismo. Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Asunto número catro, aprobación 

definitiva do Estudo de Detalle da 

parcela 45 do API R31 “Parque de Eirís” 

para a construción dun centro de día. 

 

Presidencia 

 

Ben, ten a palabra o concelleiro de 

Urbanismo, señor Díaz Gallego, para a 

exposición inicial deste asunto. Despois 

haberá unha quenda única de tres 

minutos por grupo. 

 

Señor Díaz, ten a palabra. 

 

Ás dez horas e corenta e nove minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, alcaldesa. Bo día a todos. 

 

Traemos hoxe a este Pleno do 7 de 

marzo de 2024 a aprobación definitiva 

do Estudo de Detalle da parcela 45 da 

Área de Planeamento Incorporado R31 

“Parque de Eirís”, unha parcela cedida 

en agosto de 2019 por este goberno local 

á entidade Adaceco. 

 

Quero, antes de nada, saudar aos 

representantes da entidade que nos 

acompañan hoxe no Salón de Plenos: 

Juan Luis, Natalia, presidente e 

directora de Adaceco. Grazas por 

acompañarnos e por este traballo que 

levamos realizando nos últimos meses a 

Concellería de Benestar Social, Adaceco 

e Urbanismo para que o día de hoxe non 

só fose posible, senón que fose ademais 

no menor tempo posible, como tamén 

contamos que sexa a próxima licenza. 

Pasamos ya al asunto número cuatro 

correspondiente a la Dirección del Área 

de Urbanismo. Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Asunto número cuatro, aprobación 

definitiva del Estudio de Detalle de la 

parcela 45 del API R31 “Parque de Eirís” 

para la construcción de un centro de día. 

 

Presidencia 

 

Ben, tiene la palabra el concejal de 

Urbanismo, señor Díaz Gallego, para la 

exposición inicial de este asunto. Después 

habrá un turno único de tres minutos por 

grupo. 

 

Señor Díaz, tiene la palabra. 

 

A las diez horas y cuarenta y nueve 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, alcaldesa. Buenos días a todos. 

 

Traemos hoy a este Pleno del 7 de marzo 

de 2024 la aprobación definitiva del 

Estudio de Detalle de la parcela 45 del 

Área de Planeamiento Incorporado R31 

“Parque de Eirís”, una parcela cedida en 

agosto de 2019 por este gobierno local a la 

entidad Adaceco. 

 

Quiero, antes de nada, saludar a los 

representantes de la entidad que nos 

acompañan hoy en el Salón de Plenos: 

Juan Luis, Natalia, presidente y directora 

de Adaceco. Gracias por acompañarnos y 

por este trabajo que llevamos realizando 

en los últimos meses la Concejalía de 

Bienestar Social, Adaceco y Urbanismo 

para que el día de hoy no solo fuese 

posible, sino que fuese además en el 

menor tiempo posible, como también 

contamos que sea la próxima licencia. 
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Neste sentido, quero tamén agradecer 

ao xefe de Planeamento, Óscar Peña, 

que se implicou nesta prioridade para o 

Goberno local desde o minuto un e que 

fixo posible que desde o 25 de outubro 

que aprobamos o estudo de detalle en 

Xunta de Goberno, se traballase de 

forma constante para traelo a 

aprobación definitiva. 

 

O estudo de detalle afecta, como 

dicimos, á parcela 45 da Área de 

Planeamento Incorporado “Parque de 

Eirís”, unha parcela de 1.920 m2 cedida 

á entidade Adaceco por un período de 75 

anos.  

 

Unha vez aprobado inicialmente, o 25 de 

outubro abriuse un período de 

exposición ao público no que non houbo 

ningunha alegación. 

 

Entre decembro do 23 e xaneiro do 24 

recibíronse os informes favorables, 

tanto da Área de Fomento do Goberno 

de España como de Patrimonio Cultural 

de Galicia, e con eses informes o equipo 

redactor presentou o pasado 20 de 

febreiro o documento para aprobación 

definitivo que é informado 

favorablemente o Servizo o pasado 23 de 

febreiro. 

 

O obxecto do estudo de detalle 

presentado é a realización dunha 

ordenación de volumes na parcela 

conforme ás determinacións da Norma 

Zonal 8 de equipamentos actualmente 

vixente e o establecemento das 

condicións estéticas da edificación. Por 

mor da aprobación tamén, inicial, da 

nova Norma Zonal 8, da modificación da 

Nova Norma Zonal 8, hai que cumprir 

tamén por parte deste estudo de detalle 

simultaneamente as dúas normas, a que 

está en vixencia e a que está en 

tramitación. 

 

 

En este sentido, quiero también agradecer 

al jefe de Planeamiento, Oscar Peña, que 

se implicó en esta prioridad para el 

Gobierno local desde el minuto uno y que 

hizo posible que desde el 25 de octubre 

que aprobamos el estudio de detalle en 

Junta de Gobierno, se trabajase de forma 

constante para traerlo a aprobación 

definitiva. 

 

El estudio de detalle afecta, como 

decimos, a la parcela 45 del Área de 

Planeamiento Incorporado “Parque de 

Eirís”, una parcela de 1.920 m2 cedida a la 

entidad Adaceco por un periodo de 75 

años.  

 

Una vez aprobado inicialmente, el 25 de 

octubre se abrió un periodo de exposición 

al público en el que no hubo ninguna 

alegación. 

 

Entre diciembre del 23 y enero del 24 se 

recibieron los informes favorables, tanto 

del Área de Fomento del Gobierno de 

España como de Patrimonio Cultural de 

Galicia, y con esos informes el equipo 

redactor presentó el pasado 20 de febrero 

el documento para aprobación definitivo 

que es informado favorablemente por el 

Servicio el pasado 23 de febrero. 

 

 

El objeto del estudio de detalle presentado 

es la realización de una ordenación de 

volúmenes en la parcela conforme a las 

determinaciones de la Norma Zonal 8 de 

equipamientos actualmente vigente y el 

establecimiento de las condiciones 

estéticas de la edificación. A raíz de la 

aprobación también, inicial, de la nueva 

Norma Zonal 8, de la modificación de la 

Nueva Norma Zonal 8, hay que cumplir 

también por parte de este estudio de 

detalle simultáneamente las dos normas, la 

que está en vigencia y la que está en 

tramitación. 
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Como resultado destas condicións 

proponse unha ordenación de volumes 

do que resulta unha edificación 

trapezoidal cuns retranqueos a lindes 

sur e oeste de 5,50 m e de 5,52 e 68 ás 

aliñacións norte e leste, 

respectivamente. 

 

O edificio ten planta baixa e dúas 

plantas que se solapan cara ao norte 

seguindo a pendente da parcela. 

 

Hai que resaltar que o volume agora 

proxectado ten un piso menos que o do 

documento aprobado inicialmente. O 

volume, como se recolle no documento 

que traemos hoxe a aprobación 

definitiva, destinarase a centro de día, 

que encaixa co uso de benestar social e 

asistencial de titularidade pública da 

parcela. 

 

Por tanto, a proposta de acordo que 

traemos hoxe a Pleno é a seguinte: 

Primeiro, aprobar definitivamente o 

documento denominado “Estudo de 

Detalle da parcela 45 do API R31 

‘Parque de Eirís’ para a construción 

dun centro de día. Febreiro 2024”, 

promovido pola Asociación de Dano 

Cerebral da Coruña, Adaceco, e 

redactado polo arquitecto Francisco 

Borreguero Villanueva, co número de 

colexiado 2.408 do COAG; segundo, 

ordenar a realización dos trámites 

administrativos recolleitos no artigo 82 

e 88 da Lei 2/2016, do solo de Galicia, e 

concordantes do Regulamento e 

desenvolvemento desta, para procurar a 

entrada en vigor do estudo de detalle 

aprobado; e terceiro, notificar este 

acordo ao promotor do documento, aos 

servizos e departamentos interesados na 

tramitación do expediente e á Dirección 

Xeral de Aviación Civil. 

 

Debido ao importante labor que está a 

desenvolver a entidade Adaceco na 

cidade e a urxente necesidade de 

Como resultado de estas condiciones se 

propone una ordenación de volúmenes del 

que resulta una edificación trapezoidal con 

unos retranqueos a linderos sur y oeste de 

5,50 m y de 5,52 y 68 a las alineaciones 

norte y este, respectivamente. 

 

 

El edificio tiene planta baja y dos plantas 

que se solapan hacia el norte siguiendo la 

pendiente de la parcela. 

 

Hay que resaltar que el volumen ahora 

proyectado tiene un piso menos que el del 

documento aprobado inicialmente. El 

volumen, como se recoge en el documento 

que traemos hoy a aprobación definitiva, 

se destinará a centro de día, que encaja con 

el uso de bienestar social y asistencial de 

titularidad pública de la parcela. 

 

 

Por tanto, la propuesta de acuerdo que 

traemos hoy a Pleno es la siguiente: 

Primero, aprobar definitivamente el 

documento denominado “Estudio de 

Detalle de la parcela 45 del API R31 

‘Parque de Eirís’ para la construcción de 

un centro de día. Febrero 2024”, 

promovido por la Asociación de Daño 

Cerebral de A Coruña, Adaceco, y 

redactado por el arquitecto Francisco 

Borreguero Villanueva, con el número de 

colegiado 2.408 del COAG; segundo, 

ordenar la realización de los trámites 

administrativos recogidos en el artículo 82 

y 88 de la Ley 2/2016, del suelo de 

Galicia, y concordantes del Reglamento y 

desarrollo de esta, para procurar la entrada 

en vigor del estudio de detalle aprobado; y 

tercero, notificar este acuerdo al promotor 

del documento, a los servicios y 

departamentos interesados en la 

tramitación del expediente y a la 

Dirección General de Aviación Civil. 

 

Debido a la importante labor que está 

desarrollando la entidad Adaceco en la 

ciudad y la urgente necesidad de espacios 



 
 

36 

 

espazos que precisa para levala a cabo, 

para levar a cabo a súa actividade na 

mellor das condicións, desde logo eu, 

pola miña banda, espero e considero que 

terá a maioría unánime desta 

corporación. A cidade ten unha débeda 

inmensa coas entidades que, como 

Adaceco, traballan día a día pola saúde 

dos nosos cidadáns, e hoxe, neste pleno 

municipal podemos dar un paso, un 

pequeno paso máis para ir saldando esa 

débeda. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz. 

 

Iniciamos a quenda de debate coa señora 

Veira polo BNG. 

 

Señora Veira González 

 

Moitas grazas, señora Rey. 

 

En primeiro lugar, gustaríame saudar as 

persoas que acoden a este pleno 

representando a entidade Adaceco. Todo 

o agarimo do Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

En segundo lugar, anunciarlles que o 

Grupo municipal do BNG vai votar a 

favor deste estudo de detalle. A nivel 

urbanístico non temos nada que 

obxectar, dado que todos os informes 

son favorábeis. 

 

Como saben, o estudo de detalle é un 

instrumento para concretar os volumes e 

as condicións das edificacións que se van 

facer nun determinado lugar. Os 

informes municipais sinalan que o que 

imos someter a votación hoxe e imos 

votar a favor cumpre coas condicións de 

edificación recollidas na Norma Zonal 8, 

mais tamén cumpre coas determinacións 

da modificación puntual do PXOM no 

que precisa para llevarla a cabo, para 

llevar a cabo su actividad en la mejor de 

las condiciones, desde luego yo, por mi 

parte, espero y considero que tendrá la 

mayoría unánime de esta corporación. La 

ciudad tiene una deuda inmensa con las 

entidades que, como Adaceco, trabajan día 

a día por la salud de nuestros ciudadanos, 

y hoy, en este pleno municipal podemos 

dar un paso, un pequeño paso más para ir 

saldando esa deuda. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz. 

 

Iniciamos el turno de debate con la señora 

Veira por el BNG. 

 

Señora Veira González 

 

Muchas gracias, señora Rey. 

 

En primer lugar, me gustaría saludar a las 

personas que acuden a este pleno 

representando la entidad Adaceco. Todo 

el cariño del Bloque Nacionalista Galego. 

 

 

En segundo lugar, anunciarles que el 

Grupo municipal del BNG va a votar a 

favor de este estudio de detalle. A nivel 

urbanístico no tenemos nada que objetar, 

dado que todos los informes son 

favorables. 

 

Como saben, el estudio de detalle es un 

instrumento para concretar los volúmenes 

y las condiciones de las edificaciones que 

se van a hacer en un determinado lugar. 

Los informes municipales señalan que el 

que vamos a someter a votación hoy y 

vamos a votar a favor cumple con las 

condiciones de edificación recogidas en la 

Norma Zonal 8, pero también cumple con 

las determinaciones de la modificación 
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que se refire a esta norma zonal que 

aprobamos inicialmente o 13 de outubro 

de 2022. 

 

Agardamos que este centro de día e os 

servizos que vai ofrecer Adaceco neste 

lugar e que é, ademais, propiciado pola 

cesión dunha parcela municipal que 

agora, con este estudo de detalle, tamén 

ten o seu abeiro urbanístico, poida ser 

unha realidade máis cedo que tarde. No 

noso pensamento, no pensamento deste 

grupo municipal, están todas as persoas 

que pelexaron para que este centro fose 

unha realidade, porque este é un 

proxecto que vén de antigo. 

Alegrámonos de que cando menos vaian 

avanzando as cousas e que finalmente 

Adaceco poida facer fronte á construción 

dun centro de día e que albergará 

ademais outros servizos que van supoñer 

ademais moito acougo para as persoas 

coidadoras das persoas con dano 

cerebral adquirido, mais que tamén será 

unha ferramenta terapéutica e de 

socialización das propias persoas 

afectadas polo dano cerebral adquirido.  

 

É fundamental que existan centros de día 

para persoas que requiren atencións 

especializadas e que nin poden nin deben 

estar nun centro de día calquera porque 

as súas necesidades son moi específicas. 

A única mágoa que nos queda é a de ver 

como as entidades sociais teñen que 

seguir buscándose a vida para ir 

ofrecendo servizos que deberan 

prestarse desde o público e como se vai 

abandonando, nomeadamente desde a 

Xunta de Galiza, o impulso e a iniciativa 

de promover centros de día e de atención 

especializados para aquelas persoas que 

precisan duns coidados moi específicos. 

 

 

En todo caso, o noso parabén a Adaceco, 

os nosos parabéns a Adaceco pola súa 

labor, pola súa loita incansábel para que 

este centro de día sexa unha realidade e 

puntual del PGOM en lo que se refiere a 

esta norma zonal que aprobamos 

inicialmente el 13 de octubre de 2022. 

 

Esperamos que este centro de día y los 

servicios que va a ofrecer Adaceco en este 

lugar y que es, además, propiciado por la 

cesión de una parcela municipal que 

ahora, con este estudio de detalle, también 

tiene su amparo urbanístico, pueda ser 

una realidad más pronto que tarde. En 

nuestro pensamiento, en el pensamiento 

de este grupo municipal, están todas las 

personas que lucharon para que este 

centro fuera una realidad, porque este es 

un proyecto que viene de antiguo. Nos 

alegramos de que cuando menos vayan 

avanzando las cosas y que finalmente 

Adaceco pueda hacer frente a la 

construcción de un centro de día y que 

albergará además otros servicios que van 

a suponer además mucho alivio para las 

personas cuidadoras de las personas con 

daño cerebral adquirido, pero que 

también será una herramienta terapéutica 

y de socialización de las propias personas 

afectadas por el daño cerebral adquirido.  

 

Es fundamental que existan centros de día 

para personas que requieren atenciones 

especializadas y que ni pueden ni deben 

estar en un centro de día cualquiera 

porque sus necesidades son muy 

específicas. La única lástima que nos 

queda es la de ver cómo las entidades 

sociales tienen que seguir buscándose la 

vida para ir ofreciendo servicios que 

debieran prestarse desde lo público y 

cómo se va abandonando, concretamente 

desde la Xunta de Galicia, el impulso y la 

iniciativa de promover centros de día y de 

atención especializados para aquellas 

personas que precisan de unos cuidados 

muy específicos. 

 

En todo caso, nuestra enhorabuena a 

Adaceco, nuestras felicitaciones a 

Adaceco por su labor, por su lucha 

incansable para que este centro de día sea 
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teñen a man do BNG sempre para acadar 

os seus obxectivos. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para o Partido Popular, señora 

López. 

 

Señora López Sánchez 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bo día a todos 

e a todas. 

 

Neste asunto concreto, como xa se 

explicou, sometemos a votación para a 

súa aprobación definitiva o estudo de 

detalle dunha das parcelas do Parque de 

Eirís para que a entidade Adaceco, que é 

a Asociación de Dano Cerebral da 

Coruña —aos seus representantes saúdo 

xa aquí—, para que poidan construír o 

seu centro de día terapéutico. 

 

Esta figura de planeamento que se 

plantexa circunscríbese a unha parcela 

cunha superficie de aproximadamente 

2.000 m2 clasificada polo PXOM como 

solo urbano consolidado e ademais 

cunha cualificación, como xa dixo o 

señor Díaz, de equipamento público, de 

benestar social e asistencial despois do 

cambio de uso aprobado na sesión 

plenaria do 1 de abril do ano 19. 

 

Ben. Máis alá disto, que eu non me vou 

estender en máis detalles deste tipo, vou 

afondar noutras cuestións que creo que si 

son tremendamente importantes. 

 

As persoas con dano cerebral adquirido, 

así como persoas que teñen outro tipo de 

problemas ou patoloxías, como poden 

ser patoloxías dexenerativas asociadas ó 

envellecemento, son persoas que teñen 

dañadas as súas funcións cerebrais, 

una realidad y tienen la mano del BNG 

siempre para conseguir sus objetivos. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para el Partido Popular, señora 

López. 

 

Señora López Sánchez 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todos y a todas. 

 

En este asunto concreto, como ya se 

explicó, sometemos a votación para su 

aprobación definitiva el estudio de detalle 

de una de las parcelas del Parque de Eirís 

para que la entidad Adaceco, que es la 

Asociación de Daño Cerebral de A 

Coruña —a sus representantes saludo ya 

aquí—, para que puedan construir su 

centro de día terapéutico. 

 

Esta figura de planeamiento que se 

plantea se circunscribe la una parcela con 

una superficie de aproximadamente 2.000 

m2 clasificada por el PGOM como suelo 

urbano consolidado y además con una 

calificación, como ya dijo el señor Díaz, 

de equipamiento público, de bienestar 

social y asistencial después del cambio de 

uso aprobado en la sesión plenaria de 1 

de abril  del año 19. 

 

Ben. Más allá de esto, que yo no me voy a 

extender en más detalles de este tipo, voy 

a ahondar en otras cuestiones que creo 

que sí son tremendamente importantes. 

 

Las personas con daño cerebral 

adquirido, así como personas que tienen 

otro tipo de problemas o patologías, como 

pueden ser patologías degenerativas 

asociadas al envejecimiento, son personas 

que tienen dañadas sus funciones 
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cognitivas, conductuais, psicolóxicas, 

funcionais, físicas, sensoriais, etcétera, 

etcétera, e isto vai ter consecuencias, xa 

non só para a propia persoa, senón tamén 

para a súa contorna social, para a súa 

contorna familiar e tamén no eido 

académico e no eido profesional, se fose 

o caso. É de aí que a creación de centros 

de día sexa algo indispensable e 

fundamental, xa non só para as persoas 

que sofren este tipo de problemática, 

senón tamén para as súas familias. É 

dicir, as persoas con dano cerebral 

adquirido e,  como digo, outro tipo de 

problemas e patoloxías, sofren 

consecuencias que non só van afectar a 

súa persoa, senón tamén á súa contorna 

familiar e por iso é tan importante crear 

centros de día terapéuticos. Primeiro, 

para o coidado e atención das persoas 

con dano cerebral adquirido ou con outro 

tipo de patoloxías, como digo, para que 

poidan recibir tratamento rehabilitador, 

para que poidan recibir estimulación 

psico-afectiva, para que poidan recibir 

calquera outro tipo de actividade 

complementaria e de lecer e para que, en 

definitiva, teñamos todo como obxectivo 

o feito de que sexan o máis autónomas 

posibles, e por outra banda, este é un 

recurso, o centro de día, para fomentar o 

respiro familiar e a conciliación tamén 

familiar e laboral, e por iso, dende o noso 

grupo municipal plantexámonos unhas 

cantas preguntas que creo que son 

fundamentais. 

 

Primeiro: como é posible que nos 

últimos nove anos nesta cidade non se 

tivera creado nin unha praza pública 

municipal de centro de día? Si que é 

verdade, señor Díaz, e concordo con 

vostede que hai unha débeda con esta 

cidade, por suposto que hai unha débeda. 

 

Como é posible que, sabendo como 

sabemos todos os que estamos aquí da 

falta que fan os centros de día, o último 

fose creado polo aquí presente o noso 

cerebrales, cognitivas, conductuales, 

psicológicas, funcionales, físicas, 

sensoriales, etcétera, etcétera, y esto va a 

tener consecuencias, ya no solo para la 

propia persona, sino también para su 

entorno social, para su entorno familiar y 

también en el ámbito académico y en el 

ámbito profesional, si fuera el caso. Es de  

ahí que la creación de centros de día sea 

algo indispensable y fundamental, ya no 

solo para las personas que sufren este tipo 

de problemática, sino también para sus 

familias. Es decir, las personas con daño 

cerebral adquirido y,  como digo, otro tipo 

de problemas y patologías, sufren 

consecuencias que no solo van a afectar a 

su persona, sino también a su entorno 

familiar y por eso es tan importante crear 

centros de día terapéuticos. Primero, para 

el cuidado y atención de las personas con 

daño cerebral adquirido o con otro tipo de 

patologías, como digo, para que puedan 

recibir tratamiento rehabilitador, para 

que puedan recibir estimulación psico-

afectiva, para que puedan recibir 

cualquier otro tipo de actividad 

complementaria y de ocio y para que, en 

definitiva, tengamos todo cómo objetivo el 

hecho de que sean el más autónomas 

posibles, y por otra parte, este es un 

recurso, el centro de día, para fomentar el 

respiro familiar y la conciliación también 

familiar y laboral, y por eso, desde 

nuestro grupo municipal nos planteamos 

unas cuantas preguntas que creo que son 

fundamentales. 

 

Primero:¿cómo es posible que en los 

últimos nueve años en esta ciudad no se 

hubiera creado ni una plaza pública 

municipal de centro de día? Sí que es 

verdad, señor Díaz, y concuerdo con usted 

que hay una deuda con esta ciudad, por 

supuesto que hay una deuda. 

 

¿Cómo es posible que, sabiendo como 

sabemos todos los que estamos aquí de la 

falta que hacen los centros de día, el 

último fuera creado por el aquí presente 
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voceiro, o señor Miguel Lorenzo, 

exercendo el as súas funcións de 

concelleiro de Benestar Social e sendo 

alcalde Carlos Negreira? Como é 

posible? 

 

Como é posible, pregúntome eu tamén, 

que se o obxectivo último dos centros de 

día e de calquera outro recurso é que as 

persoas con calquera discapacidade 

sexan autónomas, se poidan reducir 

orzamentos para medidas que realmente 

promoven dita autonomía, como pode 

ser o bonotaxi, que nos orzamentos do 

2024 foi reducido en máis dun 20 %? 

Como é posible? 

 

Ás dez horas e cincuenta e nove 

minutos entra no salón de Sesións o 

señor Jorquera Caselas. 

 

Como é posible que todos vostedes, 

señores e señoras concelleiras do Partido 

Socialista e do BNG, que se 

autodenominan progresistas, socialistas, 

que non deixan a ninguén atrás (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención), estaban en contra de 

medidas propostas polo noso grupo, 

como pode ser a creación de máis de 100 

prazas de centros de día públicos 

municipais ou medidas de fomento do 

respiro familiar, como a tarxeta respira 

ou outras medidas que propuxemos de 

conciliación da vida familiar e da vida 

laboral? Como é posible? 

 

E xa, como colofón, o BNG este pasado 

lunes 4 de marzo non votou a favor do 

ditame da Comisión terceira de 

Economía e Facenda, abstívose, 

abstívose, para o estudo da parcela 45 do 

Parque de Eirís, e se eu non o entendo, 

menos o entenderán os representantes do 

Adaceco. Este pasado luns na Comisión 

votaron vostedes... 

 

Presidencia 

nuestro portavoz, el señor Miguel 

Lorenzo, ejerciendo él sus funciones de 

concejal de Bienestar Social y siendo 

alcalde Carlos Negreira? ¿Cómo es 

posible? 

 

¿Cómo es posible, me pregunto yo 

también, que si el objetivo último de los 

centros de día y de cualquier otro recurso 

es que las personas con cualquier 

discapacidad sean autónomas, se puedan 

reducir presupuestos para medidas que 

realmente promueven dicha autonomía, 

como puede ser el bonotaxi, que en los 

presupuestos del 2024 fue reducido en 

más de un 20 %? ¿Cómo es posible? 

 

A las diez horas y cincuenta y nueve 

minutos entra en el salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

¿Cómo es posible que todos ustedes, 

señores y señoras concejalas del Partido 

Socialista y del BNG, que se 

autodenominan progresistas, socialistas, 

que no dejan a nadie atrás (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

estaban en contra de medidas propuestas 

por nuestro grupo, como puede ser la 

creación de más de 100 plazas de centros 

de día públicos municipales o medidas de 

fomento del respiro familiar, como la 

tarjeta respira u otras medidas que 

propusimos de conciliación de la vida 

familiar y de la vida laboral? ¿Cómo es 

posible? 

 

Y ya, como colofón, el BNG este pasado 

lunes 4 de marzo no votó a favor del 

dictamen de la Comisión tercera de 

Economía y Hacienda, se abstuvo, se 

abstuvo, para el estudio de la parcela 45 

del Parque de Eirís, y si yo no lo entiendo, 

menos lo entenderán los representantes 

del Adaceco. Este pasado lunes en la 

Comisión votaron ustedes... 

 

Presidencia 
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Señora Veira, señora Veira, por favor. 

 

Señora López Sánchez 

 

...abstivéronse vostedes na Comisión 

terceira... 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar, señora López. 

 

Señora López Sánchez 

 

...de Economía e Facenda. Ó feito, peito. 

Si, a Comisión de Economía e Facenda. 

 

 

Presidencia 

 

Señora Veira, por favor, garde silencio. 

 

Señora López Sánchez 

 

En fin... 

 

Presidencia 

 

Señora López, leva dous minutos de 

máis no seu turno. Eu entendo as ganas, 

pero mire, dous minutos de máis. 

Remate, por favor. 

 

Señora López Sánchez 

 

Si, remato. 

 

Dito o cal, nós imos a votar a favor, 

teñen vostedes o noso voto favorable 

porque, consecuentemente con que todo, 

co que todo o que acabo de decir, somos 

conscientes perfectamente das 

necesidades desta cidade e das 

necesidades de Adaceco. 

 

Máis nada pola miña banda. Moitas 

grazas. 

 

Presidencia 

 

Señora Veira, señora Veira, por favor. 

 

Señora López Sánchez 

 

...se abstuvieron ustedes en la Comisión 

tercera... 

 

Presidencia 

 

Tiene que finalizar, señora López. 

 

Señora López Sánchez 

 

...de Economía y Hacienda. A lo hecho, 

pecho. Sí, la Comisión de Economía y 

Hacienda. 

 

Presidencia 

 

Señora Veira, por favor, guarde silencio. 

 

Señora López Sánchez 

 

En fin... 

 

Presidencia 

 

Señora López, lleva dos minutos de más en 

su turno. Yo entiendo las ganas, pero 

mire, dos minutos de más. Finalice, por 

favor. 

 

Señora López Sánchez 

 

Sí, finalizo. 

 

Dicho lo cual, nosotros vamos a votar a 

favor, tienen ustedes nuestro voto 

favorable porque, consecuentemente con 

que todo, con lo que todo lo que acabo de 

decir, somos conscientes perfectamente de 

las necesidades de esta ciudad y de las 

necesidades de Adaceco. 

 

Nada más por mi parte. Muchas gracias. 

 

 

Presidencia 
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Moitas grazas. 

 

Turno para o Goberno. Señor Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, alcaldesa. 

 

Agradecer antes de nada o voto 

favorable do Grupo do Bloque 

Nacionalista Galego. Ía dicir que ante a 

unanimidade pola aprobación definitiva 

deste estudo de detalle máis nada que 

engadir, pero bo. 

 

Señora López, eu creo que sinceramente 

este non era o debate para os temas que 

expuxo. Hoxe vimos aquí a un debate 

que é a aprobación definitiva do estudo 

de detalle para o centro de Adaceco. 

Está a sacar vostede temas que non 

teñen relación e que eu creo que ao final 

enturban un momento que ten que ser un 

momento de alegría para a entidade e un 

momento de alegría para esta 

corporación que é o poder ver este 

proxecto avanzar e dar un paso máis 

para a súa finalización. 

 

En todo caso, aínda así e sen entrar 

tampouco no seu debate, quixera 

puntualizarlle dúas cousas: as 

competencias en materia de construción 

de centros de día son competencias 

autonómicas. Por tanto, cando di que 

nos últimos nove anos non se construíu 

nesta cidade ningún centro de día, non 

mire para nós, mire vostede para o 

Goberno do Partido Popular, para o 

Goberno do señor Rueda, que non 

construíu ningún centro de día, 

ningunha praza de centro de día na 

cidade nos últimos nove anos. Está moi 

ben que vostede o lembre, paréceme 

perfecto, pero a quen ten que dicirllo é 

aos seus compañeiros de partido. 

 

E tamén sen acritude quixese lembrarlle, 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Gobierno. Señor Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

Agradecer antes de nada el voto favorable 

del Grupo del Bloque Nacionalista 

Galego. Iba a decir que ante la unanimidad 

por la aprobación definitiva de este 

estudio de detalle nada más que añadir, 

pero bueno. 

 

Señora López, yo creo que sinceramente 

este no era el debate para los temas que ha 

planteado. Hoy venimos aquí a un debate 

que es la aprobación definitiva del estudio 

de detalle para el centro de Adaceco. Está 

sacando usted temas que no tienen 

relación y que yo creo que al final 

enturbian un momento que tiene que ser 

un momento de alegría para la entidad y 

un momento de alegría para esta 

corporación que es el poder ver este 

proyecto avanzar y dar un paso más para 

su finalización. 

 

En todo caso, aun así y sin entrar tampoco 

en su debate, quisiera puntualizarle dos 

cosas: las competencias en materia de 

construcción de centros de día son 

competencias autonómicas. Por lo tanto, 

cuando dice que en los últimos nueve años 

no se ha construido en esta ciudad ningún 

centro de día, no mire para nosotros, mire 

usted para el Gobierno del Partido 

Popular, para el Gobierno del señor 

Rueda, que no ha construido ningún centro 

de día, ninguna plaza de centro de día en 

la ciudad en los últimos nueve años. Está 

muy bien que usted lo recuerde, me parece 

perfecto, pero a quien tiene que decírselo 

es a sus compañeros de partido. 

 

 

Y también sin acritud quisiera recordarle, 
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porque é algo que tamén saben moi ben 

os representantes da entidade, a 

cantidade que vai achegar a Xunta de 

Galicia para a construción deste centro 

de día, que é un total de cero euros. 

 

Compartir en todo caso, como dicía, coa 

Corporación e coa entidade a alegría 

polo paso dado, por este proxecto que 

vén xestándose desde hai anos, como 

dicía a señora Veira, e que por fin vai 

poder ser realidade. Traballaremos 

agora por impulsar a licenza tamén o 

máis axiña posible. Reunirémonos cos 

representantes da entidade e co seu 

técnico canto antes e esperamos que 

podamos ver ese centro de día en Eirís 

canto antes en funcionamento e a unha 

institución como Adaceco poder realizar 

a súa actividade nas mellores condicións 

e no mellor edificio posible. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz. 

 

Remata o debate, procedemos á 

votación. Se require maioría simple para 

a aprobación deste asunto. 

 

Votación do asunto número catro 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

catro relacionado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

porque es algo que también saben muy 

bien los representantes de la entidad, la 

cantidad que va a aportar la Xunta de 

Galicia para la construcción de este centro 

de día, que es un total de cero euros. 

 

Compartir en todo caso, como decía, con 

la Corporación y con la entidad la alegría 

por el paso dado, por este proyecto que 

viene gestándose desde hace años, como 

decía la señora Veira, y que por fin va a 

poder ser realidad. Trabajaremos ahora 

por impulsar la licencia también a la 

mayor brevedad. Nos reuniremos con los 

representantes de la entidad y con su 

técnico lo antes posible y esperamos que 

podamos ver ese centro de día en Eirís 

cuanto antes en funcionamiento y a una 

institución como Adaceco poder realizar 

su actividad en las mejores condiciones y 

en el mejor edificio posible. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz. 

 

Finaliza el debate, procedemos a la 

votación. Se requiere mayoría simple para 

la aprobación de este asunto. 

 

Votación del asunto número cuatro 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número 

cuatro relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 
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Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobado por unanimidade. 

 

Moitas grazas ós representantes de 

Adaceco que nos acompañaron dende a 

Tribuna. 

 

Acordo 

 

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente 

o documento denominado “Estudo de 

detalle da parcela 45 do API R31 

‘Parque de Eirís’ para a construción dun 

centro de día. Febreiro 2024”, 

promovido pola Asociación de dano 

cerebral da Coruña, ADACECO, e 

redactado polo arquitecto Francisco 

Borreguero Villanueva, co número de 

colexiado 2.408 do COAG. 

 

SEGUNDO.- Ordenar a realización dos 

trámites administrativos recollidos no 

artigo 82 e 88 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia, e 

concordantes do regulamento e 

desenvolvemento desta, para procurar a 

entrada en vigor do estudo de detalle 

aprobado. 

 

TERCEIRO.- Notificar este acordo ao 

promotor do documento, aos Servizos e 

Departamentos municipais interesados 

na tramitación do expediente e á 

Dirección General de Aviación Civil, en 

virtude do artigo 27.9 do Real Decreto 

369/2023, do 16 de maio, polo que se 

regulan as servidumes aeronáuticas de 

protección da navegación aérea. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Remata a Parte Resolutiva deste pleno. 

Pasamos á Parte Non Resolutiva, 

Control e Seguimento da Xestión. Señor 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobado por unanimidad. 

 

Muchas gracias a los representantes de 

Adaceco que nos acompañaron desde la 

Tribuna. 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO. - Aprobar definitivamente el 

documento denominado “Estudio de 

detalle de la parcela 45 del API R31 

‘Parque de Eirís’ para la construcción de 

un centro de día. Febrero 2024”, 

promovido por la Asociación de daño 

cerebral de A Coruña, ADACECO, y 

redactado por el arquitecto Francisco 

Borreguero Villanueva, con el número de 

colegiado 2.408 del COAG. 

 

SEGUNDO. - Ordenar la realización de 

los trámites administrativos recogidos en 

el artículo 82 y 88 de la Ley 2/2016, del 10 

de febrero, del suelo de Galicia, y 

concordantes del reglamento y desarrollo 

de esta, para procurar la entrada en vigor 

del estudio de detalle aprobado. 

 

 

TERCERO. - Notificar este acuerdo al 

promotor del documento, a los Servicios y 

Departamentos municipales interesados 

en la tramitación del expediente y a la 

Dirección General de Aviación Civil, en 

virtud del artículo 27.9 del Real Decreto 

369/2023, del 16 de mayo, por el que se 

regulan las servidumbres aeronáuticas de 

protección de la navegación aérea. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Finaliza la Parte Resolutiva de este pleno. 

Pasamos a la Parte No Resolutiva, 

Control y Seguimiento de la Gestión. 
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Secretario. 

 

II. PARTE NON RESOLUTIVA. 

CONTROL E SEGUIMENTO DA 

XESTIÓN: 

 

Señor Secretario 

 

Toma de coñecemento: 

 

- Das resolucións da Xunta de Goberno 

Local, desde a número mil catrocentos 

sesenta (1.460) do vinte e nove de 

xaneiro de dous mil vinte e catro, á 

número tres mil cincocentos noventa e 

oito (3.598), do tres de marzo de dous 

mil vinte e catro. 

 

- E dos decretos da Alcaldía, desde o 

número trescentos cincuenta e cinco 

(355), do vinte e nove de xaneiro de dous 

mil vinte e catro, ó número mil dezaoito 

(1.018), do dous de marzo de dous mil 

vinte e catro. 

 

A continuación, mocións, rogos e 

preguntas. 

 

2º. Mocións. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Moción sobre a necesidade 

de dotar Viñetas do Atlántico dunha 

dirección artística. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de adición do Grupo 

municipal do Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Ben, comezamos co debate das mocións 

comezando polas presentadas polo 

Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego, a primeira delas 

sobre Viñetas do Atlántico. 

Señor Secretario. 

 

II. PARTE NO RESOLUTIVA. 

CONTROL Y SEGUIMIENTO DE LA 

GESTIÓN: 

 

Señor Secretario 

 

Toma de conocimiento: 

 

- De las resoluciones de la Junta de 

Gobierno Local, desde la número mil 

cuatrocientos sesenta (1.460) de 

veintinueve de enero de dos mil 

veinticuatro, a la número tres mil 

quinientos noventa y ocho (3.598), de tres 

de marzo de dos mil veinticuatro. 

 

- Y de los decretos de la Alcaldía, desde el 

número trescientos cincuenta y cinco 

(355), de veintinueve de enero de dos mil 

veinticuatro, a el número mil dieciocho 

(1.018), de dos de marzo de dos mil 

veinticuatro. 

 

A continuación, mociones, ruegos y 

preguntas. 

 

2º. Mociones. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Moción sobre la necesidad de 

dotar Viñetas del Atlántico de una 

dirección artística. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de adición del Grupo 

municipal del Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Ben, comenzamos con el debate de las 

mociones comenzando por las 

presentadas por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, la primera 

de ellas sobre Viñetas del Atlántico. 
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Ten a palabra, a señora Queixas, pode 

ser? Si. Señora Queixas, adiante. 

 

Ás once horas e catro minutos saen do 

Salón de Sesións a señora No Varela e 

o señor San Claudio Yáñez. 

 

Señora Queixas Zas 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

No BNG presumimos sempre da Coruña 

como cidade creativa e facémolo 

coñecedoras do inmenso potencial da 

nosa cidade en toda a cadea de valor 

cultural. No Goberno local semella que 

só o fan cando no BNG tomamos a 

iniciativa e evidenciamos en Pleno a súa 

desconexión continuada co tecido 

cultural da cidade. 

 

 

Ás once horas e cinco minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Neira 

Fernández. 

 

Celebramos que actúen conforme 

anuncian hoxe vostedes a través dun 

medio de comunicación e agardamos 

que se comprometan neste pleno cun 

presente e un futuro solvente para 

Viñetas desde o Atlántico, que é o que 

nós con esta moción agora defendemos. 

 

Entre as datas sinaladas no calendario 

cultural da veciñanza coruñesa hai unha 

en agosto moi agardada e para a que 

tamén dende hai xa 26 anos miran moitas 

persoas de fóra do país e do Estado. 

Referímonos á semana en que A Coruña 

é a capital internacional do cómic grazas 

a Viñetas desde o Atlántico, un proxecto 

dirixido durante 25 anos polo prestixioso 

Miguel Anxo Prado quen dimitiu desta 

función hai agora un ano alegando a 

reiterada falta de apoio e compromiso 

por parte dos últimos gobernos locais. 

 

 

Tiene la palabra, la señora Queixas, 

¿puede ser? Sí. Señora Queixas, adelante. 

 

A las once horas y cuatro minutos salen 

del Salón de Sesiones la señora No 

Varela y el señor San Claudio Yáñez. 

 

Señora Queixas Zas 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

En el BNG presumimos siempre de A 

Coruña como ciudad creativa y lo 

hacemos conocedoras del inmenso 

potencial de nuestra ciudad en toda la 

cadena de valor cultural. En el Gobierno 

local parece que solo lo hacen cuando en 

el BNG tomamos la iniciativa y 

evidenciamos en Pleno su desconexión 

continuada con el tejido cultural de la 

ciudad. 

 

A las once horas y cinco minutos sale del 

Salón de Sesiones la señora Neira 

Fernández. 

 

Celebramos que actúen conforme 

anuncian hoy ustedes a través de un medio 

de comunicación y esperamos que se 

comprometan en este pleno con un 

presente y un futuro solvente para Viñetas 

desde el Atlántico, que es lo que nosotros 

con esta moción ahora defendemos. 

 

Entre las fechas señaladas en el 

calendario cultural del vecindario 

coruñés hay una en agosto muy esperada 

y a la que también desde hace ya 26 años 

miran muchas personas de fuera del país 

y del Estado. Nos referimos a la semana 

en que A Coruña es la capital 

internacional del cómic gracias a Viñetas 

desde el Atlántico, un proyecto dirigido 

durante 25 años por el prestigioso Miguel 

Anxo Prado quien dimitió de esta función 

hace ahora un año alegando la reiterada 

falta de apoyo y compromiso por parte de 

los últimos gobiernos locales. 
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Custa entender que o Goberno de Inés 

Rey non valorase, xa no anterior 

mandato, a singularidade deste proxecto 

único en Galiza e a súa fortaleza para a 

promoción da Coruña, contradicindo 

agora, neste segundo mandato, a 

nomenclatura da área de goberno na que 

reside a acción cultural, Área de 

Fomento e Promoción da Cidade. 

Quizais como noutras ocasións na súa 

resposta o señor Castro queira desviar a 

atención do insuficiente apoio do 

Goberno a este proxecto cultural 

lembrando que naceu dun goberno 

socialista ou xustifique ese compromiso 

polo feito de ter realizado in extremis a 

edición do pasado agosto. 

 

Ás once horas e sete minutos entra no 

Salón de Sesións a señora No Varela. 

 

Concordamos en que o mellor para un 

proxecto de longo percorrido como este 

é sostelo, aínda que sexa puntualmente, 

cun carácter provisional, mais de 

precariedade e improvisación, e 

provisionalidade, non vive un proxecto 

sólido como é Viñetas desde o Atlántico. 

Por iso o fundamental é aproveitar este 

momento para reflexionar, dialogar, 

avaliar e sobre todo reaccionar trazando 

o rumbo dun novo tempo que todos 

queremos que se abra para Viñetas desde 

o Atlántico. 

 

Neste caso volvemos comprobar como a 

falta de planificación e ausencia de 

proxecto cultural para a cidade é a marca 

deste goberno local porque hai un ano, 

cando dimitiu o director, a daquela 

alcaldesa e concelleira de cultura, Inés 

Rey, declarou que o Salón Internacional 

Viñetas desde o Atlántico tomaría un 

novo impulso cunha nova dirección. 

Estamos en marzo, cumprindo un ano da 

dimisión de Miguel Anxo Prado como 

anterior director artístico, a escasos 

cinco meses de inaugurar a 27ª edición 

 

Cuesta entender que el Gobierno de Inés 

Rey no valorara, ya en el anterior 

mandato, la singularidad de este proyecto 

único en Galicia y su fortaleza para la 

promoción de A Coruña, contradiciendo 

ahora, en este segundo mandato, la 

nomenclatura del área de gobierno en la 

que reside la acción cultural, Área de 

Fomento y Promoción de la Ciudad. 

Quizás como en otras ocasiones en su 

respuesta el señor Castro quiera desviar 

la atención del insuficiente apoyo del 

Gobierno a este proyecto cultural 

recordando que nació de un gobierno 

socialista o justifique ese compromiso por 

el hecho de haber realizado in extremis la 

edición del pasado agosto. 

 

A las once horas y siete minutos entra en 

el Salón de Sesiones la señora No Varela. 

 

Concordamos en que lo mejor para un 

proyecto de largo recorrido como este es 

sostenerlo, aunque sea puntualmente, con 

un carácter provisional, pero de 

precariedad e improvisación, y 

provisionalidad, no vive un proyecto 

sólido como es Viñetas desde el Atlántico. 

Por eso lo fundamental es aprovechar este 

momento para reflexionar, dialogar, 

evaluar y sobre todo reaccionar trazando 

el rumbo de un nuevo tiempo que todos 

queremos que se abra para Viñetas desde 

el Atlántico. 

 

En este caso volvemos a comprobar cómo 

la falta de planificación y ausencia de 

proyecto cultural para la ciudad es la 

marca de este gobierno local porque hace 

un año, cuando dimitió el director, la 

entonces alcaldesa y concejala de cultura, 

Inés Rey, declaró que el Salón 

Internacional Viñetas desde el Atlántico 

tomaría un nuevo impulso con una nueva 

dirección. Estamos en marzo, cumpliendo 

un año de la dimisión de Miguel Anxo 

Prado cómo anterior director artístico, a 

escasos cinco meses de inaugurar la 27ª 
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dun novo e agardado Salón Internacional 

do Cómic e nada se sabe deste novo 

impulso cunha nova dirección agás esta 

nota de prensa improvisada publicada 

hoxe. 

 

Transcorridos nove meses do presente 

mandato nada se sabe de que proxecto é 

o que quere o Goberno en minoría de 

Inés Rey para que o cómic medre como 

epicentro cultural dentro e fóra da cidade 

como marca de identidade da nosa 

cidade creativa. Analizado o expediente 

da edición transitoria e sen dirección 

artística propia de 2023 e consultada a 

comunidade creativa da cidade, no BNG 

si fixemos a avaliación. 

 

 

O orzamento duplicado —que pasou de 

120.000 € a 250.000 €, sen dúbida 

superior, porque hai gastos obvios, 

evidentes, como o aluguer das casetas 

que non están nese expediente— reflicte 

a improvisación e a urxencia coa que se 

actuou, que multiplicou os gastos 

inxustificadamente e impediu 

investimentos máis racionais e de maior 

aproveitamento para o propio sector do 

cómic, da banda deseñada local (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención).  

 

A falta dunha dirección artística 

conlevou a contratación de exposicións 

de forma individual, sin nexo condutor 

entre si nalgúns casos, cun gasto en 

comisariados excesivo até o extremo de 

contratar tantos comisarios como autores 

convidados, ó que hai que engadir, 

ademais, que a meirande parte deses 

comisariados non foron profesionais 

especializados no sector da banda 

deseñada. A calidade das mostras foi 

moi desigual e sorprende que nalgún 

caso mesmo estivesen enmarcadas con 

simples pinzas, o que desde logo non se 

corresponde co investimento feito, como 

edición de un nuevo y esperado Salón 

Internacional del Cómic y nada se sabe de 

este nuevo impulso con una nueva 

dirección excepto esta nota de prensa 

improvisada publicada hoy. 

 

Transcurridos nueve meses del presente 

mandato nada se sabe de qué proyecto es 

el que quiere el Gobierno en minoría de 

Inés Rey para que el cómic crezca como 

epicentro cultural dentro y fuera de la 

ciudad como marca de identidad de 

nuestra ciudad creativa. Analizado el 

expediente de la edición transitoria y sin 

dirección artística propia de 2023 y 

consultada la comunidad creativa de la 

ciudad, en el BNG sí hicimos la 

evaluación. 

 

El presupuesto duplicado —que pasó de 

120.000 € a 250.000 €, sin duda superior, 

porque hay gastos obvios, evidentes, como 

el alquiler de los stands que no están en 

ese expediente— refleja la improvisación 

y la urgencia con la que se actuó, que 

multiplicó los gastos injustificadamente e 

impidió inversiones más racionales y de 

mayor aprovechamiento para el propio 

sector del cómic, de la tira cómica local 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención).  

 

 

La falta de una dirección artística 

conllevó la contratación de exposiciones 

de forma individual, sin nexo conductor 

entre sí en algunos casos, con un gasto en 

comisariados excesivo hasta el extremo de 

contratar tantos comisarios como autores 

invitados, a lo que hay que añadir, 

además, que la mayor parte de esos 

comisariados no fueron profesionales 

especializados en el sector de la 

historieta. La calidad de las muestras fue 

muy desigual y sorprende que en algún 

caso incluso estuvieran enmarcadas con 

simples pinzas, lo que desde luego no se 

corresponde con la inversión hecha, como 
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sorprendeu a cativa atención prestada á 

Mostra dos Premios Castelao da 

Deputación cunha montaxe pobre e 

apurada. 

 

Como conclusión, a pasada edición de 

Viñetas salvouse en gran medida, e así o 

queremos recoñecer no BNG, grazas á 

implicación e boa predisposición do 

sector profesional local, que fixo un 

grande esforzo, desde logo, que non se 

ve correspondido nese orzamento. 

 

Até cando vai seguir o Goberno 

destinando cifras millonarias á 

contratación (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención) de axentes 

culturais de fóra e racaneando cos 

axentes locais? Por certo, algúns seguen 

agardando aínda cobrar o seu traballo 

desde agosto. Cómpre virar o rumbo 

para tomar impulso e abrir un novo 

tempo para Viñetas desde o Atlántico, 

comezando por dotar este importante 

salón internacional do cómic dunha 

dirección artística, estábel, que diseñe un 

plan estratéxico plurianual que garanta 

unha boa xestión artística e orzamentaria 

dos recursos públicos desde a 

experiencia profesional... 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar, señora Queixas. 

 

Señora Queixas Zas 

 

...que deslocalice no tempo —xa remato, 

señora alcaldesa—, que deslocalice no 

tempo e no espazo a actividade para 

achegar novos públicos desde os barrios 

e desde o ensino e poña en valor o talento 

creativo local á par do internacional, por 

iso confiamos en que todos os grupos 

municipais aproben esta moción. 

 

 

E remato confirmando que por suposto 

sorprendió la poca atención prestada a la 

Muestra de los Premios Castelao de la 

Diputación con un montaje pobre y 

apurado. 

 

Como conclusión, la pasada edición de 

Viñetas se salvó en gran medida, y así lo 

queremos reconocer en el BNG, gracias a 

la implicación y buena predisposición del 

sector profesional local, que hizo un gran 

esfuerzo, desde luego, que no se ve 

correspondido en ese presupuesto. 

 

¿Hasta cuándo va a seguir el Gobierno 

destinando cifras millonarias a la 

contratación (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización 

del tiempo de intervención) de agentes 

culturales de fuera y racaneando con los 

agentes locales? Por cierto, algunos 

siguen esperando aun cobrar su trabajo 

desde agosto. Hay que girar el rumbo 

para tomar impulso y abrir un nuevo 

tiempo para Viñetas desde el Atlántico, 

comenzando por dotar a este importante 

salón internacional del cómic de una 

dirección artística, estable, que diseñe un 

plan estratégico plurianual que garantice 

una buena gestión artística y 

presupuestaria de los recursos públicos 

desde la experiencia profesional... 

 

Presidencia 

 

Tiene que finalizar, señora Queixas. 

 

Señora Queixas Zas 

 

...que deslocalice en el tiempo —ya 

finalizo, señora alcaldesa—, que 

deslocalice en el tiempo y en el espacio la 

actividad para acercar nuevos públicos 

desde los barrios y desde la enseñanza y 

ponga en valor el talento creativo local a 

la par del internacional, por eso 

confiamos en que todos los grupos 

municipales aprueben esta moción. 

 

Y finalizo confirmando que por supuesto 
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aceptamos a emenda do Grupo do 

Partido Popular que demanda un 

concurso público con garantías de 

transparencia, algo que nós, 

evidentemente, xa dabamos por feito, 

mais está ben que se inclúa como unha 

engádega e que se explicite desta forma. 

En calquera caso, é bon que o Partido 

Popular execute cando goberna... 

 

 

Presidencia 

 

Señora Queixas, por favor, remate xa a 

súa intervención. 

 

Señora Queixas Zas 

 

...o que tamén demanda de transparencia 

cando está na oposición. 

 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Señora Queixas e resto de concelleiros: 

tres minutos vinte, de máis, sobre os tres 

minutos iniciais para a defensa das 

mocións. 

 

Eu non teño inconveniente ningún en 

que se acordamos que o debate das 

mocións dure seis minutos por moción, 

o facemos, e se hai que saír de aquí ás 

oito, ás nove, ás dez, eu non teño 

problema, pero se o tempo son tres 

minutos e todo o mundo prepara as 

intervencións de tres minutos, o que lles 

pido é que, por favor, intenten axustar os 

tempos ó que temos acordado e se ese 

acordo non vale, o modificamos, pero 

non se pasen o doble do tempo. Non por 

min, que eu non teño présa ningunha, 

polo resto dos compañeiros. 

 

Turno do Partido Popular. Señor Coira. 

 

Señor Coira Andrade 

aceptamos la enmienda del Grupo del 

Partido Popular que demanda un 

concurso público con garantías de 

transparencia, algo que nosotros, 

evidentemente, ya dábamos por hecho, 

pero está bien que se incluya como una 

adición y que se explicite de esta forma. 

En cualquier caso, es bueno que el 

Partido Popular ejecute cuando 

gobierna... 

 

Presidencia 

 

Señora Queixas, por favor, finalice ya su 

intervención. 

 

Señora Queixas Zas 

 

...lo que también demanda de 

transparencia cuando está en la 

oposición. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Señora Queixas y resto de concejales: tres 

minutos veinte, de más, sobre los tres 

minutos iniciales para la defensa de las 

mociones. 

 

Yo no tengo inconveniente alguno en que 

si acordamos que el debate de las 

mociones dure seis minutos por moción, lo 

hacemos, y si hay que salir de aquí a las 

ocho, a las nueve, a las diez, yo no tengo 

problema, pero si el tiempo son tres 

minutos y todo el mundo prepara las 

intervenciones de tres minutos, lo que les 

pido es que, por favor, intenten ajustar los 

tiempos a lo que hemos acordado y si ese 

acuerdo no vale, lo modificamos, pero no 

se pasen el doble del tiempo. No por mí, 

que yo no tengo prisa alguna, por el resto 

de los compañeros. 

 

Turno del Partido Popular. Señor Coira. 

 

Señor Coira Andrade 
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Grazas. 

 

Bo día aos traballadores dos distintos 

medios de comunicación que nos 

acompañan e fan o seguimento deste 

pleno, aos veciños que seguen ese pleno 

desde o Salón, aos traballadores que fan 

posible o seu desenvolvemento, aos 

membros da Corporación e a todos 

aqueles que nos seguen por en directo 

onde queira que estean. 

 

Unha vez máis volvemos falar por 

motivo dunha moción ou dunha 

pregunta —teremos ocasión de falar 

tamén de cultura posteriormente con 

algunha pregunta a este respecto de 

algún compañeiro do Partido Popular— 

de cultura. A oposición sempre ten na 

axenda a cultura porque a oposición 

sempre se sorprende da mala e 

improvisada xestión que se ten da 

cultura nesta cidade. Nós temos un 

concelleiro de concertos, pero o que non 

temos é un concelleiro de cultura, o 

sector non ten un interlocutor e non hai 

un proxecto cultural para a cidade. 

 

Ás trece horas e trece minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Canosa 

Domínguez e entra a señora Neira 

Fernández. 

 

No mes de novembro, o Grupo municipal 

do Partido Popular presentou unha 

moción aprobada por unanimidade que 

facía unha referencia clara e advertía da 

urxente necesidade de afrontar 

investimentos e reparacións moi 

importantes en todos os contidos, 

edificios que se dedican á cultura —

Palacio da Ópera, Coliseum, Fundación 

Luís Seoane— e nada se fixo respecto 

diso, e van catro meses. Non sabemos 

nada do diagnóstico que nos 

comprometemos aquí todos a facer 

sobre estes edificios e non sabemos nada 

das reparacións e dos investimentos. 

 

Gracias. 

 

Buenos días a los trabajadores de los 

distintos medios de comunicación que nos 

acompañan y hacen el seguimiento de este 

pleno, a los vecinos que siguen ese pleno 

desde el Salón, a los trabajadores que 

hacen posible su desarrollo, a los 

miembros de la Corporación y a todos 

aquellos que nos siguen por streaming 

donde quiera que estén. 

 

Una vez más volvemos a hablar por 

motivo de una moción o de una pregunta 

—tendremos ocasión de hablar también de 

cultura posteriormente con alguna 

pregunta a este respecto de algún 

compañero del Partido Popular— de 

cultura. La oposición siempre tiene en la 

agenda la cultura porque la oposición 

siempre se sorprende de la mala e 

improvisada gestión que se tiene de la 

cultura en esta ciudad. Nosotros tenemos 

un concejal de conciertos, pero lo que no 

tenemos es un concejal de cultura, el 

sector no tiene un interlocutor y no hay un 

proyecto cultural para la ciudad. 

 

A las trece horas y trece minutos sale del 

Salón de Sesiones la señora Canosa 

Domínguez y entra la señora Neira 

Fernández. 

 

En el mes de noviembre, el Grupo 

municipal del Partido Popular presentó 

una moción aprobada por unanimidad que 

hacía una referencia clara y advertía de la 

urgente necesidad de afrontar inversiones 

y reparaciones muy importantes en todos 

los contenidos, edificios que se dedican a 

la cultura —Palacio de la Ópera, 

Coliseum, Fundación Luís Seoane— y 

nada se ha hecho al respecto, y van cuatro 

meses. No sabemos nada del diagnóstico 

que nos comprometimos aquí todos a 

hacer sobre estos edificios y no sabemos 

nada de las reparaciones y de las 

inversiones. Lamentable. Esto demuestra 
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Lamentable. Isto demostra a pouca 

preocupación que ten este concello pola 

cultura, a pouca preocupación que ten 

este concello por investir os imposto e as 

taxas que recibe o orzamento deste 

concello de todos os coruñeses aos que 

vostedes lles incrementaron o 3 % dos 

impostos e non son capaces de reverter 

nunha mellora dos servizos e dos 

investimentos, que para iso están, para 

dedicar os recursos que obteñen dos 

cidadáns, neste caso, do que estamos a 

falar, á cultura.  

 

E que falar do Consorcio para a 

Promoción da Música que preside a 

señora Rey? Pois levamos ano e medio 

sen reunirnos. O convenio da Escola 

Municipal de Música que caducou en 

decembro? Pois non se renovou. Non 

sabemos cando nos imos a reunir. 

 

Cando se vai a reunir a Fundación Luís 

Seoane para arranxar dunha vez, dunha 

vez, todos os problemas que ten de 

xestión, que tamén a preside a señora 

Rey? Pois tampouco, nun mandato non 

fomos capaces de arranxar un tema 

cunha climatización e aquí, pois unha 

vez máis, con Viñetas do Atlántico, pois 

máis do mesmo. Non somos capaces de 

manter un festival que ten un recoñecido 

éxito a nivel peninsular, non somos 

capaces de chegar, comunícasenos que 

por un motivo orzamentario, 120.000 €, 

que se pide un incremento polo 

incremento dos custos de manter o 

director e o responsable durante 25 anos 

dun festival, Viñetas desde o Atlántico, 

que é referencia a nivel peninsular e que 

é unha referencia para o sector, resulta 

que prescindimos del e en poucos meses 

a renovación que hai de Viñetas desde o 

Atlántico é que nos custa máis do dobre 

facelo, máis do dobre do orzamento 

facelo. A renovación é facelo peor e máis 

caro. Non pode ser. 

 

Ás once horas e quince minutos entra 

la poca preocupación que tiene este 

ayuntamiento por la cultura, la poca 

preocupación que tiene este ayuntamiento 

por invertir los impuesto y las tasas que 

recibe el presupuesto de este ayuntamiento 

de todos los coruñeses a los que ustedes 

les han incrementado el 3 % de los 

impuestos y no son capaces de revertir en 

una mejora de los servicios y de las 

inversiones, que para eso están, para 

dedicar los recursos que obtienen de los 

ciudadanos, en este caso, de lo que 

estamos hablando, a la cultura.  

 

¿Y qué hablar del Consorcio para la 

Promoción de la Música que preside la 

señora Rey? Pues llevamos año y medio 

sin reunirnos. ¿El convenio de la Escuela 

Municipal de Música que caducó en 

diciembre? Pues no se ha renovado. No 

sabemos cuándo nos vamos a reunir. 

 

¿Cuándo se va a reunir la Fundación Luís 

Seoane para arreglar de una vez, de una 

vez, todos los problemas que tiene de 

gestión, que también la preside la señora 

Rey? Pues tampoco, en un mandato no 

fuimos capaces de arreglar un tema con 

una climatización y aquí, pues una vez 

más, con Viñetas del Atlántico, pues más 

de lo mismo. No somos capaces de 

mantener un festival que tiene un 

reconocido éxito a nivel peninsular, no 

somos capaces de llegar, se nos comunica 

que por un motivo presupuestario, 

120.000 €, que se pide un incremento por 

el incremento de los costes de mantener el 

director y el responsable durante 25 años 

de un festival, Viñetas desde el Atlántico, 

que es referencia a nivel peninsular y que 

es una referencia para el sector, resulta que 

prescindimos de él y en pocos meses la 

renovación que hay de Viñetas desde el 

Atlántico es que nos cuesta más del doble 

hacerlo, más del doble del presupuesto 

hacerlo. La renovación es hacerlo peor y 

más caro. No puede ser. 

 

A las once horas y quince minutos entra 
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no Salón de Sesións a señora Canosa 

Domínguez. 

 

Nós estamos de acordo, efectivamente, e 

apoiamos a proposta do BNG de dotar 

dunha dirección artística, como tamén 

habería que dotar de direccións 

artísticas e de responsables a outros 

órganos e fundacións de carácter 

cultural, á cidade e cremos que 

evidentemente non se debe facer... 

somos un pouco máis ambiciosos, non se 

debe facer dixitalmente. Eu creo que o 

lóxico é profesionalizar estas cuestións, 

pois como outros consorcios que tamén 

necesitarían un sistema de público, de 

acceso público e que se elixa entre os 

profesionais que se presenten a un 

concurso. 

 

E nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Coira. 

 

Pecha o debate o señor Castro polo 

Goberno local. 

 

Señor Castro Prado 

 

Vou a intentar, e a ver se o consigo, 

sobre todo niso de cinguirme ó tempo 

porque é que véñenme moitísimas ideas 

á cabeza, de feito, salvo nalgunha 

cuestión que afecta ós datos, case non me 

vou a cinguir ó guión. 

 

Non me vou cinguir ó guión porque 

estou profundamente preocupado co 

grado de desconexión que ten a 

oposición neste concello co tecido 

cultural da nosa cidade. E estou 

profundamente preocupado porque estou 

aquí vendo como... A verdade é que non 

contaba con que se criticase o Viñetas 

desde o Atlántico do 23 e contaba con 

que non se criticase porque criticar o 

Viñetas desde o Atlántico do 23 supón 

en el Salón de Sesiones la señora Canosa 

Domínguez. 

 

Nosotros estamos de acuerdo, 

efectivamente, y apoyamos la propuesta 

del BNG de dotar de una dirección 

artística, como también habría que dotar 

de direcciones artísticas y de responsables 

a otros órganos y fundaciones de carácter 

cultural, a la ciudad y creemos que 

evidentemente no se debe hacer... somos 

un poco más ambiciosos, no se debe hacer 

digitalmente. Yo creo que lo lógico es 

profesionalizar estas cuestiones, pues 

como otros consorcios que también 

necesitarían un sistema de público, de 

acceso público y que se elija entre los 

profesionales que se presenten a un 

concurso. 

 

Y nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Coira. 

 

Cierra el debate el señor Castro por el 

Gobierno local. 

 

Señor Castro Prado 

 

Voy a intentar, y a ver si lo consigo, sobre 

todo en eso de ceñirme al tiempo porque 

es que me vienen muchísimas ideas a la 

cabeza, de hecho, salvo en alguna 

cuestión que afecta a los datos, casi no me 

voy a ceñir al guion. 

 

No me voy a ceñir al guion porque estoy 

profundamente preocupado con el grado 

de desconexión que tiene la oposición en 

este ayuntamiento con el tejido cultural de 

nuestra ciudad. Y estoy profundamente 

preocupado porque estoy aquí viendo 

cómo... La verdad es que no contaba con 

que se criticara el Viñetas desde el 

Atlántico del 23 y contaba con que no se 

criticara porque criticar el Viñetas desde 

el Atlántico del 23 supone criticar al tejido 
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criticar o tecido cultural desta cidade, 

supón criticar o sector das artes gráficas 

e do cómic desta cidade, supón criticar 

os artistas desta cidade e, evidentemente, 

eu pensaba que a oposición non iría facer 

tal cousa. E digo isto, pois por unha 

cuestión, porque é público e notorio que 

o Viñetas desde o Atlántico do 23 foi 

coordinado, organizado, impulsado, 

elaborado polo propio sector nun 

proceso de participación sen precedentes 

na nosa cidade e cun resultado moi 

exitoso. De feito, improvisación? Home, 

non, pois o sector do cómic desta cidade 

non improvisou.  

 

A participación da Asociación Coruña 

Gráfica cun papel moi relevante nesta 

edición non foi improvisado; a 

participación por primeira vez da 

Asociación Autobán, por primeira vez, 

tampoco foi improvisada, nin a das 

librarías da Coruña especializadas no 

cómic, nin, por suposto tamén, do 

Concello a través do Servizo de 

Bibliotecas municipais. De feito hai un 

documento donde se establecen os 

obxectivos, donde se fala de Viñetas 

desde o Atlántico un proxecto de cidade, 

porque é un proxecto de cidade, 

efectivamente. 

 

Fálase da internacionalización da marca, 

da colaboración con institucións de 

referencia, de potenciar o intercambio 

profesional, de potenciar o liderado de 

Coruña como destino cultural e cidade 

do cómic, de buscar novos públicos.  

 

 

Foi unha edición onde se fixeron máis 

actividades que nunca e máis variadas, 

con perspectiva transversal tamén en 

cuestións como a igualdade de xénero, 

como a accesibilidade universal.  

 

E todo isto nace dun proceso de 

participación e de consulta do sector, e 

de traballo por parte do sector.  

cultural de esta ciudad, supone criticar al 

sector de las artes gráficas y del cómic de 

esta ciudad, supone criticar a los artistas 

de esta ciudad y, evidentemente, yo creía 

que la oposición no iría a hacer tal cosa. 

Y digo esto, pues por una cuestión, porque 

es público y notorio que el Viñetas desde 

el Atlántico del 23 fue coordinado, 

organizado, impulsado, elaborado por el 

propio sector en un proceso de 

participación sin precedentes en nuestra 

ciudad y con un resultado muy exitoso. De 

hecho, ¿improvisación? Hombre, no, pues 

el sector del cómic de esta ciudad no 

improvisó.  

 

La participación de la Asociación Coruña 

Gráfica con un papel muy relevante en 

esta edición no fue improvisado; la 

participación por primera vez de la 

Asociación Autobán, por primera vez, 

tampoco fue improvisada, ni la de las 

librerías de A Coruña especializadas en el 

cómic, ni, por supuesto también, del 

Ayuntamiento a través del Servicio de 

Bibliotecas municipales. De hecho hay un 

documento donde se establecen los 

objetivos, donde se habla de Viñetas desde 

el Atlántico un proyecto de ciudad, porque 

es un proyecto de ciudad, efectivamente. 

 

 

Se habla de la internacionalización de la 

marca, de la colaboración con 

instituciones de referencia, de potenciar el 

intercambio profesional, de potenciar el 

liderazgo de Coruña como destino 

cultural y ciudad del cómic, de buscar 

nuevos públicos.  

 

Fue una edición donde se hicieron más 

actividades que nunca y más variadas, con 

perspectiva transversal también en 

cuestiones como la igualdad de género, 

como la accesibilidad universal.  

 

Y todo esto nace de un proceso de 

participación y de consulta del sector, y de 

trabajo por parte del sector.  
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Non houbo unha dirección artística, 

digamos, ad hominem? Non, non a 

houbo. Houbo unha dirección artística 

coral, coa participación de todo o sector 

implicado no Salón do Cómic. 

 

Falar de que o propio sector improvisa? 

Non é moi correcto, non? Eu creo que 

falta bastante rigor aí. Xa non entro, 

evidentemente, que a min me parece 

unha falta de respecto total e absoluta 

cara ó tecido cultural da nosa cidade, que 

é moi competente, que é moi rigoroso, 

que sabe perfectamente o que necesita un 

evento internacional, efectivamente, 

internacional como este, un evento que 

bateu récords de asistencia con máis de 

100.000 persoas e que para poñelo en 

contexto podemos comparalo con 

Madrid Cómic Pop Up que ten 23.000. 

Tivo 23.000 visitantes o ano pasado, 

cuatruplicamos iso, pero grazas tamén á 

participación, á xenerosidade e ó traballo 

do sector, que foi quen se puxo á cabeza 

dun proxecto. 

 

 

Entón, criticar iso? Paréceme unha 

auténtica irresponsabilidade.  

 

Logo, ningún de vostedes traslada o 

nome de quen vai ser o director artístico, 

que supoño que non terán ningún 

problema con respecto a el. Foi unha 

figura fundamental tamén o ano pasado, 

de absoluto consenso en todo o sector. 

Digo o nome: Manel Cráneo, 

efectivamente, traxectoria impecable 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención). 

 

Presidencia 

 

Déalle ó micro para rematar. Cando eu 

toco aquí, se apaga ese. 

 

Señor Castro Prado 

 

¿No hubo una dirección artística, 

digamos, ad hominem? No, no la hubo. 

Hubo una dirección artística coral, con la 

participación de todo el sector implicado 

en el Salón del Cómic. 

 

¿Hablar de que el propio sector 

improvisa? No es muy correcto ¿no? Yo 

creo que falta bastante rigor ahí. Ya no 

entro, evidentemente, que a mí me parece 

una falta de respeto total y absoluta hacia 

el tejido cultural de nuestra ciudad, que es 

muy competente, que es muy riguroso, que 

sabe perfectamente lo que necesita un 

evento internacional, efectivamente, 

internacional como este, un evento que 

batió récords de asistencia con más de 

100.000 personas y que para ponerlo en 

contexto podemos compararlo con 

Madrid Cómic Pop Up que tiene 23.000. 

Tuvo 23.000 visitantes el año pasado, 

cuadruplicamos eso, pero gracias 

también a la participación, a la 

generosidad y al trabajo del sector, que 

fue quien se puso a la cabeza de un 

proyecto. 

 

Entonces ¿criticar eso? Me parece una 

auténtica irresponsabilidad.  

 

Luego, ninguno de ustedes traslada el 

nombre de quién va a ser el director 

artístico, que supongo que no tendrán 

ningún problema con respecto a él. Fue 

una figura fundamental también el año 

pasado, de absoluto consenso en todo el 

sector. Digo el nombre: Manel Cráneo, 

efectivamente, trayectoria impecable (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

 

 

Presidencia 

 

Dele al micro para finalizar. Cuando yo 

toco aquí, se apaga ese. 

 

Señor Castro Prado 
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Moi ben, vale. 

 

E por último, non?, e bueno, creo que 

non é un tema, bo, eu quero solamente 

comentalo. Non teño ningún problema, 

señora Mercedes, en recoller... señora 

Queixas, perdón, en recoñecer os 

méritos, que os ten e non os dubido, e 

moitos, e coñezo a súa sensibilidade co 

sector cultural. Agora ben, cando non os 

ten non podo recoñecelos e, obviamente, 

que teñamos unha dirección artística de 

Viñetas do Atlántico non se debe a 

acción do BNG porque Manel Cráneo é 

unha persoa seria e competente e non 

decide aceptar a dirección artística de 

Viñetas desde o Atlántico porque o BNG 

presente unha moción hai 48 horas ou 72 

horas. É un traballo que se viña facendo 

desde antes. Ó mellor a cuestión foi 

inversa, e é que vostedes xa sabían que 

había unha dirección artística e 

lexitimamente intentaron apuntarse un 

tanto, non? 

 

Dito isto, dito isto, non estamos falando 

(óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo 

de intervención) —perdón e xa 

remato— de contratar ou de seleccionar 

a un funcionario que vaia a tramitar 

multas ou expedientes administrativos. 

Estamos falando dunha dirección 

artística e evidentemente iso ten outro 

compoñente. Claro, eu cando trasladan 

procesos selectivos e non sei que, e tal, e 

estas cousas, creo que hai que, 

evidentemente, falar con rigor e darse 

conta de que se nós queremos facer o 45 

aniversario de Milladoiro terá que ser 

Milladoiro quen o faga, non?, por poñer 

un exemplo e por saber do que estamos 

falando neste caso. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

 

Muy bien, vale. 

 

Y por último ¿no?, y bueno, creo que no es 

un tema, bueno, yo quiero solamente 

comentarlo. No tengo ningún problema, 

señora Mercedes, en recoger... señora 

Queixas, perdón, en reconocer los 

méritos, que los tiene y no los dudo, y 

muchos, y conozco su sensibilidad con el 

sector cultural. Ahora bien, cuando no los 

tiene no puedo reconocerlos y, 

obviamente, que tengamos una dirección 

artística de Viñetas del Atlántico no se 

debe la acción del BNG porque Manel 

Cráneo es una persona seria y competente 

y no decide aceptar la dirección artística 

de Viñetas desde el Atlántico porque el 

BNG presente una moción hace 48 horas 

o 72 horas. Es un trabajo que se venía 

haciendo desde antes. A lo mejor la 

cuestión fue inversa, y es que ustedes ya 

sabían que había una dirección artística y 

legítimamente intentaron apuntarse un 

tanto ¿no? 

 

Dicho esto, dicho esto, no estamos 

hablando (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo 

de intervención) —perdón y ya finalizo— 

de contratar o de seleccionar a un 

funcionario que vaya a tramitar multas o 

expedientes administrativos. Estamos 

hablando de una dirección artística y 

evidentemente eso tiene otro componente. 

Claro, yo cuando trasladan procesos 

selectivos y no sé qué, y tal, y estas cosas, 

creo que hay que, evidentemente, hablar 

con rigor y darse cuenta de que si 

nosotros queremos hacer el 45 

aniversario de Milladoiro tendrá que ser 

Milladoiro quien lo haga ¿no?, por poner 

un ejemplo y por saber de lo que estamos 

hablando en este caso. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señor Castro. 

 

Remata o debate, procedemos á votación 

unha vez que está aceptada a emenda 

presentada polo Partido Popular. 

 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada co Grupo municipal do 

Partido Popular, sobre a necesidade de 

dotar Viñetas do Atlántico dunha 

dirección artística, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Contabilízase, así mesmo, a abstención 

do señor concelleiro D. Carlos San 

Claudio Yáñez, de acordo co artigo 

100.1 do ROF, por ausentarse do Salón 

de Sesións unha vez iniciada a 

deliberación e non estar presente no 

momento da votación. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

29. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada co Grupo municipal 

do Partido Popular, sobre a 

Muchas gracias, señor Castro. 

 

Finaliza el debate, procedemos a la 

votación una vez que está aceptada la 

enmienda presentada por el Partido 

Popular. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada con el Grupo municipal 

del Partido Popular, sobre la necesidad 

de dotar a Viñetas del Atlántico de una 

dirección artística, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Se contabiliza, asimismo, la abstención 

del señor concejal D. Carlos San Claudio 

Yáñez, de acuerdo con el artículo 100.1 

del ROF, por ausentarse del Salón de 

Sesiones una vez iniciada la deliberación 

y no estar presente en el momento de la 

votación. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

29. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada con el Grupo municipal 

del Partido Popular, sobre la necesidad 
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necesidade de dotar Viñetas do 

Atlántico dunha dirección artística. 

 

Acordo 

 

1. Dotar o Salón Internacional do Cómic 

Viñetas desde o Atlántico dunha 

dirección artística que poña en marcha 

unha nova estratexia de xestión 

plurianual, co obxectivo de fortalecer e 

reimpulsar unha referencia cultural 

imprescindíbel para a formación e goce 

da veciñanza coruñesa, así como ponte 

de diálogo internacional entre o talento 

creativo da nosa cidade e doutros 

espazos e territorios creativos. 

 

2. O Concello da Coruña elaborará as 

bases para a convocatoria dun concurso 

público, con garantías e transparente, 

para a selección da dirección artística do 

Salón do Cómic Viñetas desde o 

Atlántico, baixo criterios de igualdade, 

mérito e capacidade. 

 

 

Segunda. Moción do Grupo municipal 

do Bloque Nacionalista Galego sobre a 

necesaria información, consulta e 

transparencia nas actuacións nos 

barrios. 

 

Primeira. Moción do Grupo 

municipal do Partido Popular en 

apoio ás reivindicacións de veciños e 

comerciantes das Casas de Franco con 

motivo das obras de reurbanización 

no espazo público. 

 

Sobre estas mocións consta 

presentada unha emenda 

transaccionada dos Grupos 

municipais dos Socialistas de Galicia-

PSOE, do Partido Popular e do 

Bloque Nacionalista Galego, sobre a 

necesaria información, consulta e 

transparencia nas actuacións nos 

barrios e do PP en apoio das 

reivindicacións de veciños e 

de dotar a Viñetas del Atlántico de una 

dirección artística. 

 

Acuerdo 

 

1. Dotar al Salón Internacional del Cómic 

Viñetas desde el Atlántico de una 

dirección artística que ponga en marcha 

una nueva estrategia de gestión 

plurianual, con el objetivo de fortalecer y 

reimpulsar una referencia cultural 

imprescindible para la formación y 

disfrute del vecindario coruñés, así como 

puente de diálogo internacional entre el 

talento creativo de nuestra ciudad y de 

otros espacios y territorios creativos. 

 

2. El Ayuntamiento de A Coruña 

elaborará las bases para la convocatoria 

de un concurso público, con garantías y 

transparente, para la selección de la 

dirección artística del Salón del Cómic 

Viñetas desde lo Atlántico, bajo criterios 

de igualdad, mérito y capacidad. 

 

 

Segunda. Moción del Grupo municipal 

del Bloque Nacionalista Galego sobre la 

necesaria información, consulta y 

transparencia en las actuaciones en los 

barrios. 

 

Primera. Moción del Grupo municipal 

del Partido Popular en apoyo a las 

reivindicaciones de vecinos y 

comerciantes de las Casas de Franco con 

motivo de las obras de reurbanización en 

el espacio público. 

 

Sobre estas mociones consta presentada 

una enmienda transaccionada de los 

Grupos municipales de los Socialistas de 

Galicia-PSOE, del Partido Popular y del 

Bloque Nacionalista Galego, sobre la 

necesaria información, consulta y 

transparencia en las actuaciones en los 

barrios y del PP en apoyo de las 

reivindicaciones de vecinos y 

comerciantes de las Casas de Franco con 
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comerciantes das Casas de Franco con 

motivo das obras de reurbanización 

no espazo público. 

 

Presidencia 

 

Segunda moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre a 

necesaria información, consulta e 

transparencia nas actuacións nos barrios. 

Por acordo da Comisión de Voceiros vai 

ser debatida conxuntamente coa 

primeira das mocións do Grupo Popular 

en apoio ás reivindicacións de veciños e 

comerciantes das Casas de Franco e 

consta unha emenda transaccionada 

entre os dous grupos propoñentes e o 

Grupo Socialista. Polo tanto, o que se vai 

votar, existindo unha emenda 

transaccionada, é a transacción á que 

chegaron os tres grupos. 

 

 

Tratándose dun debate conxunto, o 

tempo é de catro minutos. 

 

Ten a palabra o señor Jorquera para 

comezar o debate desta moción. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

En primeiro lugar permítanme que envíe 

un saúdo ás veciñas e veciños das 

coñecidas como Casas de Franco que se 

atopan na Tribuna. 

 

Ás once horas e vinte e dous minutos 

saen do Salón de Sesións os señores 

Deus Álvarez e Coira Andrade, e a 

señora Veira González. 

 

Concelleiros e concelleiras, gústalles 

como ficou o Campo da Leña despois da 

grande reforma deste espazo inaugurada 

en 2011? O daquela concelleiro de 

Rehabilitación Urbana, Mario López 

Rico, do BNG, antes de acometer a 

motivo de las obras de reurbanización en 

el espacio público. 

 

 

Presidencia 

 

Segunda moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre la 

necesaria información, consulta y 

transparencia en las actuaciones en los 

barrios. Por acuerdo de la Comisión de 

Portavoces va a ser debatida 

conjuntamente con la primera de las 

mociones del Grupo Popular en apoyo a 

las reivindicaciones de vecinos y 

comerciantes de las Casas de Franco y 

consta una enmienda transaccionada 

entre los dos grupos proponentes y el 

Grupo Socialista. Por lo tanto, lo que se 

va a votar, existiendo una enmienda 

transaccionada, es la transacción a la que 

llegaron los tres grupos. 

 

Tratándose de un debate conjunto, el 

tiempo es de cuatro minutos. 

 

Tiene la palabra el señor Jorquera para 

comenzar el debate de esta moción. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

En primer lugar permítanme que envíe un 

saludo a las vecinas y vecinos de las 

conocidas como Casas de Franco que se 

encuentran en la Tribuna. 

 

A las once horas y veintidós minutos 

salen del Salón de Sesiones los señores 

Deus Álvarez y Coira Andrade, y la 

señora Veira González. 

 

Concejales y concejalas, ¿les gusta cómo 

quedó el Campo da Leña después de la 

gran reforma de este espacio inaugurada 

en 2011? El entonces concejal de 

Rehabilitación Urbana, Mario López 

Rico, del BNG, antes de acometer la 
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actuación e en compañía dos arquitectos, 

reuniuse cos veciños para explicarlles o 

proxecto inicial e escoitar as súas 

propostas e suxestións que foron 

plasmadas no proxecto definitivo. A 

reforma do Campo da Leña estivo exenta 

de polémica e creo que ninguén pode 

discutir a calidade da actuación. Abonda 

constatar como se revitalizou esa praza. 

 

 

Por que comezo con este exemplo? 

Porque o Grupo municipal do BNG 

avoga decididamente por impulsar 

actuacións que contribúan á 

rexeneración e revitalización dos nosos 

barrios. Por iso na negociación dos 

orzamentos fixemos fincapé na 

necesidade de contemplar un plan 

ambicioso de actuacións nos barrios. 

Porén, non só é importante facer, é tan 

importante o como e para que se fai. Por 

iso as actuacións nos barrios deben ir 

acompañadas da necesaria información, 

consulta e transparencia.  

 

 

En non poucas ocasións a veciñanza 

atópase con rúas, prazas ou parques e 

xardíns cortados, sen recibiren aviso 

previo, sen información das obras que se 

van realizar nin da súa duración. Tamén 

é habitual que se realicen obras de 

reurbanización sen previamente 

informar a veciñanza das características 

do proxecto nin recabar as súas opinións, 

cando é evidente que é a veciñanza da 

zona quen máis coñece as carencias e 

necesidades concretas. 

 

Un exemplo é o denominado proxecto de 

reurbanización do espazo público da 

Área de Rehabilitación e Rexeneración 

Urbana do Ventorrillo, Casas de Franco. 

A rehabilitación e rexeneración deste 

espazo é unha actuación longamente 

demandada. Porén, veciñas e veciños 

denuncian que nin foron informados 

previamente das características 

actuación y en compañía de los 

arquitectos, se reunió con los vecinos para 

explicarles el proyecto inicial y escuchar 

sus propuestas y sugerencias que fueron 

plasmadas en el proyecto definitivo. La 

reforma del Campo da Leña estuvo exenta 

de polémica y creo que nadie puede 

discutir la calidad de la actuación. Es 

suficiente constatar cómo se revitalizó esa 

plaza. 

 

¿Por qué comienzo con este ejemplo? 

Porque el Grupo municipal del BNG 

aboga decididamente por impulsar 

actuaciones que contribuyan a la 

regeneración y revitalización de nuestros 

barrios. Por eso en la negociación de los 

presupuestos hicimos hincapié en la 

necesidad de contemplar un plan 

ambicioso de actuaciones en los barrios. 

Sin embargo, no solo es importante hacer, 

es tan importante el cómo y para qué se 

hace. Por eso las actuaciones en los 

barrios deben ir acompañadas de la 

necesaria información, consulta y 

transparencia.  

 

En no pocas ocasiones el vecindario se 

encuentra con calles, plazas o parques y 

jardines cortados, sin recibir preaviso, sin 

información de las obras que se van a 

realizar ni de su duración. También es 

habitual que se realicen obras de 

reurbanización sin previamente informar 

al vecindario de las características del 

proyecto ni recabar sus opiniones, cuando 

es evidente que es el vecindario de la zona 

quien más conoce las carencias y 

necesidades concretas. 

 

Un ejemplo es el denominado proyecto de 

reurbanización del espacio público del 

área de Rehabilitación y Regeneración 

Urbana del Ventorrillo, Casas de Franco. 

La rehabilitación y regeneración de este 

espacio es una actuación largamente 

demandada. Sin embargo, vecinas y 

vecinos denuncian que ni fueron 

informados previamente de las 
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concretas do proxecto nin houbo un 

proceso de diálogo e consultas para que 

as súas demandas puidesen ser 

valoradas. De feito, as reunións que 

houbo foron sempre a petición da 

veciñanza e cando xa había un proxecto 

aprobado. Tanto é así que as persoas 

afectadas solicitaron formalmente unha 

reunión coa alcaldesa e co concelleiro de 

Economía e Planificación Urbana sen 

que a día de hoxe esta demanda fose 

atendida. 

 

As persoas residentes nestas casas 

demandan correccións no proxecto 

destinadas a garantir a accesibilidade 

universal na área de intervención coa 

eliminación de barreiras e dos perigos 

relacionados co illamento visual. Por ese 

motivo solicitan que o futuro xardín e a 

vía peonil estean ó mesmo nivel, 

diferenciándoos por un simple cambio 

de pavimento, e crear unha sebe como 

elemento de separación entre o xardín e 

a calzada da Ronda de Outeiro en lugar 

do muro proxectado.  

 

Propoñen así mesmo a substitución das 

escaleiras e do pavimento inicialmente 

previsto por ramplas de pendente suave 

e un firme que non dificulte o tránsito de 

persoas en cadeira de rodas e evite o 

perigo de caídas de persoas con 

mobilidade reducida. Pensen en persoas 

que teñen que valerse dun bastón ou 

dunhas muletas para camiñar. 

 

Garantir a accesibilidade universal debe 

ser un obxectivo prioritario en todo 

proceso de reurbanización e cómpre 

lembrar ademais que moitos dos 

habitantes deste grupo de vivendas son 

persoas idosas. 

 

As demandas antes descritas están 

avaladas por máis de 1.130 sinaturas 

subscritas pola grande maioría das 

persoas empadroadas nas casas da zona 

afectada, a totalidade das persoas 

características concretas del proyecto ni 

hubo un proceso de diálogo y consultas 

para que sus demandas pudieran ser 

valoradas. De hecho, las reuniones que 

hubo fueron siempre a petición del 

vecindario y cuando ya había un proyecto 

aprobado. Tanto es así que las personas 

afectadas solicitaron formalmente una 

reunión con la alcaldesa y con el concejal 

de Economía y Planificación Urbana sin 

que a día de hoy esta demanda fuera 

atendida. 

 

Las personas residentes en estas casas 

demandan correcciones en el proyecto 

destinadas a garantizar la accesibilidad 

universal en el área de intervención con la 

eliminación de barreras y de los peligros 

relacionados con el aislamiento visual. 

Por ese motivo solicitan que el futuro 

jardín y la vía peatonal estén al mismo 

nivel, diferenciándolos por un simple 

cambio de pavimento, y crear una seto 

como elemento de separación entre el 

jardín y la calzada de la Ronda de Outeiro 

en lugar del muro proyectado.  

 

Proponen asimismo la sustitución de las 

escaleras y del pavimento inicialmente 

previsto por cuestas de pendiente suave y 

un firme que no dificulte el tránsito de 

personas en silla de ruedas y evite el 

peligro de caídas de personas con 

movilidad reducida. Piensen en personas 

que tienen que valerse de un bastón o de 

unas muletas para caminar. 

 

Garantizar la accesibilidad universal 

debe ser un objetivo prioritario en todo 

proceso de reurbanización y hay que 

recordar además que muchos de los 

habitantes de este grupo de viviendas son 

personas mayores. 

 

Las demandas antes descritas están 

avaladas por más de 1.130 firmas 

suscritas por la gran mayoría de las 

personas empadronadas en las casas de la 

zona afectada, la totalidad de las personas 
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propietarias de negocios alí emprazados 

e moitos veciños e veciñas da zona 

circundante. 

 

Estas son as razóns que fundamentan a 

presentación da nosa moción. 

Congratulámonos de que ó final se 

chegase a un texto transaccionado en 

todos os grupos e polas razóns 

devanditas solicitamos o apoio a esta 

moción. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera, grazas ó 

BNG.  

 

Turno do Partido Popular. Señor 

Lorenzo. 

 

Ás once horas e vinte e sete minutos 

entran no Salón de Sesións os señores 

Deus Álvarez e Coira Andrade, e a 

señora Veira González, e sae o señor 

Soto Díaz. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Bo día a todos e a todas, e tamén aos 

veciños que nos acompañan das Casas 

de Franco. 

 

Ben. Vou empezar polo final, señor 

Jorquera, porque asumo moito do que 

vostede dixo na súa disertación, e ao 

final é que nos congratulamos todos de 

que unha moción que foi presentada 

polo Partido Popular, outra moción que 

foi presentada polo Bloque Nacionalista 

Gallego por un tema que preocupa tanto 

aos veciños das Casas de Franco, pois 

conseguimos entre todos a través do 

diálogo chegar a unha transacción e ao 

final a esa transacción que chegamos 

ambos os partidos tamén se sumou o 

Partido Socialista. 

 

propietarias de negocios allí emplazados 

y muchos vecinos y vecinas de la zona 

circundante. 

 

Estas son las razones que fundamentan la 

presentación de nuestra moción. Nos 

congratulamos de que al final se llegara a 

un texto transaccionado en todos los 

grupos y por las razones antedichas 

solicitamos el apoyo a esta moción. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera, gracias 

al BNG.  

 

Turno del Partido Popular. Señor 

Lorenzo. 

 

A las once horas y veintisiete minutos 

entran en el Salón de Sesiones los 

señores Deus Álvarez y Coira Andrade, y 

la señora Veira González y sale el señor 

Soto Díaz. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Buenos días a todos y a todas, y también a 

los vecinos que nos acompañan de las 

Casas de Franco. 

 

Bien. Voy a empezar por el final, señor 

Jorquera, porque asumo mucho de lo que 

usted ha dicho en su disertación, y al final 

es que nos congratulamos todos de que 

una moción que fue presentada por el 

Partido Popular, otra moción que fue 

presentada por el Bloque Nacionalista 

Gallego por un tema que preocupa tanto a 

los vecinos de las Casas de Franco, pues 

conseguimos entre todos a través del 

diálogo llegar a una transacción y al final 

a esa transacción que llegamos ambos 

partidos también se ha sumado el Partido 

Socialista. 
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Un pregúntase o por que ás veces pasan 

estas cousas. Cando chegamos a un 

acordo por que deixamos tan 

abandonados aos veciños e 

provocámoslles para que teñan que 

tomar accións que eles non queren. E 

aquí temos visto que desde hai moito 

tempo estes veciños están a reclamar, 

reclamando sobre estas obras, sobre a 

execución destas obras, que non están de 

acordo con elas porque non se dialogou 

con eles. Presentaron firmas, viñeron ao 

Escano Cidadán, volveron a presentar 

firmas, manifestáronse pacificamente na 

Ronda de Nelle. Ao final, despois de 

tanta protesta, conseguiron que lles 

reciba un concelleiro deste concello. 

 

E a min chamoume poderosamente a 

atención cando leo os medios ao día 

seguinte —o cal me alegrei, son 

sincero— que chegara esa reunión, fora 

moi satisfactoria e que estaban 

totalmente de acordo o Concello e que 

todos felices. Ata que recibo a chamada 

dos veciños. Din, mire, todo o contrario 

ao que está a dicir o Goberno municipal. 

Non houbo acordo ningún e ademais 

houbo certas ameazas veladas. 

Pregúntome como que ameazas 

veladas? Si, si, que podiamos perder os 

fondos da rehabilitación das nosas 

casas. E iso son palabras textuais que 

me din os veciños daquela reunión. 

Fondos que son da Xunta, fondos 

propios, fondos tamén que son do Estado 

xestionados pola Xunta, que hai un 

convenio desde o ano 18 sobre eses 

fondos para que se rehabiliten as casas, 

que a día de hoxe non se rehabilitaron, 

que pagaron as taxas e tiveron que 

devolverllas porque non se executaron 

eses fondos e creo que dos 470.000 € que 

hai aí soamente executouse ata setembro 

cinco mil e pico euros.  

 

 

Isto é a realidade da xestión que ten este 

concello municipal, pero hai que dicir 

Uno se pregunta el por qué a veces pasan 

estas cosas. Cuando llegamos a un acuerdo 

por qué dejamos tan abandonados a los 

vecinos y les provocamos para que tengan 

que tomar acciones que ellos no quieren. 

Y aquí hemos visto que desde hace mucho 

tiempo estos vecinos están reclamando, 

reclamando sobre estas obras, sobre la 

ejecución de estas obras, que no están de 

acuerdo con ellas porque no se ha 

dialogado con ellos. Han presentado 

firmas, han venido al Escaño Ciudadano, 

han vuelto a presentar firmas, se han 

manifestado pacíficamente en la Ronda de 

Nelle. Al final, después de tanta protesta, 

han conseguido que les reciba un concejal 

de este ayuntamiento. 

 

Y a mí me llamó poderosamente la 

atención cuando leo los medios al día 

siguiente —lo cual me alegré, soy 

sincero— que había llegado esa reunión, 

había sido muy satisfactoria y que estaban 

totalmente de acuerdo el Ayuntamiento y 

que todos felices. Hasta que recibo la 

llamada de los vecinos. Dicen, mire, todo 

lo contrario a lo que está diciendo el 

Gobierno municipal. No hubo acuerdo 

ninguno y además hubo ciertas amenazas 

veladas. Me pregunto ¿cómo que 

amenazas veladas? Sí, sí, que podíamos 

perder los fondos de la rehabilitación de 

nuestras casas. Y eso son palabras 

textuales que me dicen los vecinos de 

aquella reunión. Fondos que son de la 

Xunta, fondos propios, fondos también 

que son del Estado gestionados por la 

Xunta, que hay un convenio desde el año 

18 sobre esos fondos para que se 

rehabiliten las casas, que a día de hoy no 

se han rehabilitado, que han pagado las 

tasas y han tenido que devolvérselas 

porque no se han ejecutado esos fondos y 

creo que de los 470.000 € que hay ahí 

solamente se ha ejecutado hasta 

septiembre cinco mil y pico euros.  

 

Esto es la realidad de la gestión que tiene 

este ayuntamiento municipal, pero hay 
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algo. Esta moción vai moito máis alá, 

porque non soamente afecta o barrio das 

Casas de Franco, afecta todos os barrios 

porque hoxe adquirimos todos un 

compromiso: que cada vez que se faga 

unha obra nesta cidade vai informar aos 

veciños, vai haber transparencia nesas 

obras, vai haber diálogo cos veciños e 

vaise, sobre todo, a solicitar propostas, 

opinións e suxestións. 

 

Ás once horas e vinte e nove minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Soto 

Díaz. 

 

Entón, ábrese un novo camiño nesta 

cidade que creo que é importante, 

porque estamos a ver que en todos os 

barrios están a manifestarse os cidadáns 

porque este concello non lles escoita. 

Hoxe comprometémonos todos, polo 

menos no tema de obras, que imos falar 

con eles e ímoslles escoitar. 

 

E que queren os veciños? Mire, eu 

estiven abaixo con eles. Fun saudalos e 

vin unha pancarta. E os veciños —un 

pouco o que dicía vostede, señor 

Jorquera— só piden o seguinte: non 

queren un muro que lles ille; non queren 

barreiras arquitectónicas; non queren a 

eliminación de prazas de aparcamento; 

non queren a eliminación de accesos a 

buses, ambulancias e bombeiros; non 

queren a retirada de contedores. Si 

queren a rehabilitación. 

 

Ese é o compromiso que hoxe 

adquirimos aquí con esta moción que 

aprobamos entre todos. Nós imos vixiar 

que se cumpra porque tamén estamos 

moi afeitos a que este goberno 

municipal, este goberno socialista, 

chegue a acordos, chegue a 

compromisos e que logo non os cumpra. 

Temos claros exemplos do que pasou 

nesta cidade, desde o compromiso co 

porto, que está aí, ata hoxe nunca máis 

se soubo que foi da palabra de Inés Rey, 

que decir algo. Esta moción va mucho más 

allá, porque no solamente afecta al barrio 

de las Casas de Franco, afecta a todos los 

barrios porque hoy adquirimos todos un 

compromiso: que cada vez que se haga 

una obra en esta ciudad se va a informar a 

los vecinos, va a haber transparencia en 

esas obras, va a haber diálogo con los 

vecinos y se va, sobre todo, a recabar 

propuestas, opiniones y sugerencias. 

 

A las once horas y veintinueve minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Soto Díaz. 

 

Entonces, se abre un nuevo camino en esta 

ciudad que creo que es importante, porque 

estamos viendo que en todos los barrios se 

están manifestando los ciudadanos porque 

este ayuntamiento no les escucha. Hoy nos 

comprometemos todos, al menos en el 

tema de obras, que vamos a hablar con 

ellos y les vamos a escuchar. 

 

Y ¿qué quieren los vecinos? Mire, yo 

estuve abajo con ellos. Fui a saludarlos y 

vi una pancarta. Y los vecinos —un poco 

lo que decía usted, señor Jorquera— solo 

piden lo siguiente: no quieren un muro que 

les aísle; no quieren barreras 

arquitectónicas; no quieren la eliminación 

de plazas de aparcamiento; no quieren la 

eliminación de accesos a buses, 

ambulancias y bomberos; no quieren la 

retirada de contenedores. Sí quieren la 

rehabilitación. 

 

Ese es el compromiso que hoy adquirimos 

aquí con esta moción que hemos aprobado 

entre todos. Nosotros vamos a vigilar que 

se cumpla porque también estamos muy 

acostumbrados a que este gobierno 

municipal, este gobierno socialista, llegue 

a acuerdos, llegue a compromisos y que 

luego no los cumpla. Tenemos claros 

ejemplos de lo que ha pasado en esta 

ciudad, desde el compromiso con el 

puerto, que está ahí, hasta hoy nunca más 

se supo qué fue de la palabra de Inés Rey, 
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daquel acordo ao que chegou, ou sen ir 

mais lonxe —que imos falar 

posteriormente— do acordo en que 

quedou de recibir aquelas novas 

asociacións de veciños que queren falar 

dos seus barrios avaladas por 5.000 

firmas. Comprometémonos aquí todos a 

que ían a..., iamos recibir e a día de hoxe 

aínda non obtiveron resposta. 

 

Pero imos ser vixiantes porque isto é 

unha transacción de todos os partidos. 

Hai un compromiso e eu asegúrolles que 

en cada pleno, como non cumpran, vou 

preguntar que é vostedes o que están a 

facer. É a súa palabra, é o compromiso 

de todos e imos cumprir cos veciños 

porque a iso comprometémonos. 

 

 

Moitísimas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lorenzo. 

 

Turno para o señor Lage polo Goberno 

municipal. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Bo día a todos e a todas, tamén ós 

veciños e veciñas cos que tiven a 

oportunidade de estar na plaza e cos que 

nos veremos en próximas datas para falar 

deste proxecto. 

 

Vou comezar por facerlle algunha 

matización ó señor Lorenzo. Primeiro —

supoño que foi un lapsus—, creo que 

referiuse á Ronda de Nelle e creo que 

quería falar da Ronda de Outeiro, pero 

máis alá de eso, fondos da Xunta —mire 

para min, señor Lorenzo—: cero, cero. 

Fondos para a rehabilitación da Xunta de 

Galicia, cero. Os fondos son do 

Ministerio de Vivenda e Axenda Urbana 

de aquel acuerdo al que llegó, o sin ir mas 

lejos —que vamos a hablar 

posteriormente— del acuerdo en que se 

quedó de recibir aquellas nuevas 

asociaciones de vecinos que quieren 

hablar de sus barrios avaladas por 5.000 

firmas. Nos comprometimos aquí todos a 

que iban a..., los íbamos a recibir y a día 

de hoy aún no han obtenido respuesta. 

 

Pero vamos a ser vigilantes porque esto es 

una transacción de todos los partidos. Hay 

un compromiso y yo les aseguro que en 

cada pleno, como no cumplan, les voy a 

preguntar qué es ustedes lo que están 

haciendo. Es su palabra, es el compromiso 

de todos y vamos a cumplir con los 

vecinos porque a eso nos hemos 

comprometido. 

 

Muchísimas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lorenzo. 

 

Turno para el señor Lage por el Gobierno 

municipal. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Buenos días a todos y a todas, también a 

los vecinos y vecinas con los que tuve la 

oportunidad de estar en la plaza y con los 

que nos veremos en próximas fechas para 

hablar de este proyecto. 

 

Voy a comenzar por hacerle alguna 

matización al señor Lorenzo. Primero —

supongo que fue un lapsus—, creo que se 

refirió a la Ronda de Nelle y creo que 

quería hablar de la Ronda de Outeiro, 

pero más allá de eso, fondos de la Xunta 

—mire para mí, señor Lorenzo—: cero, 

cero. Fondos para la rehabilitación de la 

Xunta de Galicia, cero. Los fondos son del 

Ministerio de Vivienda y Agenda Urbana 
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do Goberno de España. Por non faltar á 

verdade, por dicir as cousas como son. 

Podemos seguir. 

 

E agora que o vexo tan preocupado, foi 

unha pena que non tuvera a mesma 

preocupación cando lle tocou gobernar, 

porque ata que Inés Rey chega a 

Alcaldía, quen pensou en facer unha 

actuación? Agora están todos 

preocupados de falar cos veciños. Está 

moi ben, falar vamos a falar todo o que 

sea necesario, pero a cada quen o seu, 

eh? a cada quen o seu porque ata o de 

agora ninguén se preocupou. Lles parece 

moi ben facer unha reurbanización e 

facer unha actuación, si, si. E ata o de 

agora, u-lo estaba o señor Lorenzo? 

Pasou por alí algunha vez? Preocupoulle 

se había barreiras ou deixaba de habelas? 

Un pouquiño menos de demagoxia e un 

pouco menos de hipocresía.  

 

 

Mire, este goberno municipal dialoga 

con veciños, comerciantes e colectivos 

veciñais, e nomeadamente a nosa 

alcaldesa. Dialogou e seguirá a dialogar. 

E chegamos a un acordo, señor Lorenzo, 

coa moción que formula o señor 

Jorquera e coa moción que formula o 

Partido Popular, sen ningún tipo de 

problema porque estamos de acordo. 

Incluso estamos de acordo en mellorar 

aquelo que sea mellorable porque non 

somos prepotentes como outras forzas 

políticas cando goberna. Porque mire, 

vostede, esto de dialogar cos veciños 

cando fixeron as obras da Marina, que 

tuvo unha contestación social del copón, 

con quen dialogaron? Vostedes, en fin... 

non sei, quere que lle poña algún 

exemplo máis? 

 

Señor Jorquera, faríase moi ben o que 

fixo o señor López Rico, agora, houbo 

un cristo de mil pares naquel momento, 

un bo cristo, co cal, creo que non 

escolleu o mellor exemplo nin estar para 

del Gobierno de España. Por no faltar a 

la verdad, por decir las cosas como son. 

Podemos seguir. 

 

Y ahora que lo veo tan preocupado, fue 

una pena que no tuviera la misma 

preocupación cuando le tocó gobernar, 

porque hasta que Inés Rey llega la 

Alcaldía ¿quién pensó en hacer una 

actuación? Ahora están todos 

preocupados de hablar con los vecinos. 

Está muy bien, hablar vamos a hablar 

todo lo que sea necesario, pero a cada 

quien lo suyo, ¿eh? a cada quien lo suyo 

porque hasta ahora nadie se preocupó. 

Les parece muy bien hacer una 

reurbanización y hacer una actuación, sí, 

sí. Y hasta ahora ¿dónde está el estaba el 

señor Lorenzo?¿Pasó por allí alguna vez? 

¿Le preocupó si había barreras o dejaba 

de haberlas? Un poquito menos de 

demagogia y un poco menos de 

hipocresía.  

 

Mire, este gobierno municipal dialoga con 

vecinos, comerciantes y colectivos 

vecinales, y especialmente nuestra 

alcaldesa. Dialogó y seguirá dialogando. 

Y llegamos a un acuerdo, señor Lorenzo, 

con la moción que formula el señor 

Jorquera y con la moción que formula el 

Partido Popular, sin ningún tipo de 

problema porque estamos de acuerdo. 

Incluso estamos de acuerdo en mejorar 

aquello que sea mejorable porque no 

somos prepotentes como otras fuerzas 

políticas cuando gobierna. Porque mire, 

usted, esto de dialogar con los vecinos 

cuando hicieron las obras de la Marina, 

que tuvo una contestación social del 

copón ¿con quién dialogaron? Ustedes, 

en fin... no sé, ¿quiere que le ponga algún 

ejemplo más? 

 

Señor Jorquera, se haría muy bien lo que 

hizo el señor López Rico, ahora, hubo un 

cristo de mil pares en aquel momento, un 

buen cristo, con lo cual, creo que no 

escogió el mejor ejemplo ni estar para dar 
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dar leccións, eh? porque, en fin. Todo é 

mellorable, todo é mellorable, pero 

desde logo, repase na súa memoria e 

aquelo generou... Que é normal porque 

toda actuación que se fai é difícil que 

satisfaga a todos e a todas. É certo, eu 

mesmo llo dixen esta mañá ós veciños. 

A min non me gusta dicirlle ós veciños 

unha cousa e despois vir aquí a dicir 

outra. Díxenlle: bueno, vamos a ver o 

que se pode mellorar, e nunca se acaba 

facendo a gusto de todos, porque esto 

sabémolo todos. 

 

Este goberno municipal, dende que Inés 

Rey é alcaldesa, fixo 623 actuacións na 

cidade, 623. Non sei o que facían os que 

gobernaron antes nos barrios, o que si sei 

é que eu podería comezar aquí e si que 

non me chegaría o tempo para detallarlle 

as 623 actuacións que se fixeron. E non 

son dabondas porque hai moitas 

necesidades e moitos veciños e veciñas 

que atender. Con esto non os estou 

reprendendo, é unha forma de 

expresarse.  

 

Facemos unha actuación nas 

denominadas Casas de Franco por valor 

de 460.000 €. Non vamos a poñer en 

risco ningúns fondos, os únicos fondos 

que hai son os que pon o Goberno de 

España, vale? e o que pon este goberno 

municipal a través dos orzamentos que 

temos acordado o Bloque Nacionalista 

Galego máis o Partido Socialista. Esos 

son os fondos que poñemos. Despois 

está a publicidade e a propaganda da 

Xunta de Galicia que llos transfire o 

Ministerio e entonces ten que 

gestionalos, pero poñer, pon cero. 

 

 

Segunda cuestión. Os veciños tuveron 

unha fase inicial de diálogo, houbo unha 

reunión coas presidencias das 

comunidades de propietarios. Non é 

suficiente, perfecto. Houbo unha 

xuntanza co concelleiro de Urbanismo e 

lecciones, ¿eh? porque, en fin. Todo es 

mejorable, todo es mejorable, pero desde 

luego, repase en su memoria y aquello 

generó... Que es normal porque toda 

actuación que se hace es difícil que 

satisfaga a todos y a todas. Es cierto, yo 

mismo se lo dije esta mañana a los 

vecinos. A mí no me gusta decirle a los 

vecinos una cosa y después venir aquí a 

decir otra. Le dije: bueno, vamos a ver lo 

que se puede mejorar, y nunca se acaba 

haciendo a gusto de todos, porque esto lo 

sabemos todos. 

 

Este gobierno municipal, desde que Inés 

Rey es alcaldesa, hizo 623 actuaciones en 

la ciudad, 623. No sé lo que hacían los que 

gobernaron antes en los barrios, lo que sí 

sé es que yo podría comenzar aquí y sí que 

no me llegaría el tiempo para detallarle 

las 623 actuaciones que se hicieron. Y no 

son suficientes porque hay muchas 

necesidades y muchos vecinos y vecinas 

que atender. Con esto no los estoy 

reprendiendo, es una forma de 

expresarse.  

 

Hacemos una actuación en las 

denominadas Casas de Franco por valor 

de 460.000 €. No vamos a poner en riesgo 

ningunos fondos, los únicos fondos que 

hay son los que ponen el Gobierno de 

España, ¿vale? y lo que ponen este 

gobierno municipal a través de los 

presupuestos que hemos acordado el 

Bloque Nacionalista Galego más el 

Partido Socialista. Esos son los fondos 

que ponemos. Después está la publicidad 

y la propaganda de la Xunta de Galicia 

qué se los transfiere el Ministerio y 

entonces tiene que gestionarlos, pero 

poner, ponen cero. 

 

Segunda cuestión. Los vecinos tuvieron 

una fase inicial de diálogo, hubo una 

reunión con las presidencias de las 

comunidades de propietarios. No es 

suficiente, perfecto. Hubo una reunión 

con el concejal de Urbanismo y con el 
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co membros do Gabinete da Alcaldía. 

Tomouse nota, tomouse nota das 

demandas dos veciños e vamos a ver se 

en base a esas propostas se lle pode dar 

satisfacción á maior parte das que teñan 

formulado.  

 

Evidentemente, creo que o diálogo debe 

de presidir sempre a acción de calquera 

goberno. Agora ben, o que non se pode 

dicir é que este goberno non dialoga. 

Vamos a continuar dialogando e vamos 

a facelo cos veciños (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —remato, 

señora alcaldesa— das Casas de Franco. 

 

 

Señor Lorenzo, non vai a necesitar vir 

pleno a pleno a facer petición de diálogo. 

O que si lle podo asegurar é que froito do 

diálogo se melloran actuacións. Sen ir 

máis lonxe, en Pintor Laxeiro. Houbo 

diálogo entre o Goberno municipal e os 

veciños e houbo mellora nesas 

actuacións.  

 

Polo tanto... Señor Lorenzo, queden 

tranquilos que eu os escoito. 

 

Ás once horas e trinta e oito minutos 

entra no Salón de Sesións o señor San 

Claudio Yáñez. 

 

Entre setembro de 2022 e febreiro de 

2023 hai novas actuacións adxudicadas 

ou en execución por valor de máis de 13 

millóns de euros na cidade. Este 

goberno, o que vostedes dicen que non é 

eficiente e que non traballa ben, non está 

parado. O que haxa que mellorar se 

mellorará (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo 

de intervención) —e remato, señora 

alcaldesa— e o diálogo está aberto de 

forma permanente cos veciños e veciñas, 

cos veciños das Casas de Franco, tamén. 

Nos sentaremos e veremos de todas as 

propostas que fixeron aquelas que se 

miembros del Gabinete de la Alcaldía. Se 

tomó nota, se tomó nota de las demandas 

de los vecinos y vamos a ver si en base a 

esas propuestas se le puede dar 

satisfacción a la mayor parte de las que 

hayan formulado.  

 

Evidentemente, creo que el diálogo debe 

de presidir siempre la acción de cualquier 

gobierno. Ahora bien, lo que no se puede 

decir es que este gobierno no dialoga. 

Vamos a continuar dialogando y vamos a 

hacerlo con los vecinos (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) —finalizo, 

señora alcaldesa— de las Casas de 

Franco. 

 

Señor Lorenzo, no va a necesitar venir 

pleno a pleno a hacer petición de diálogo. 

Lo que sí le puedo asegurar es que fruto 

del diálogo se mejoran actuaciones. Sin ir 

más lejos, en Pintor Laxeiro. Hubo 

diálogo entre el Gobierno municipal y los 

vecinos y hubo mejora en esas 

actuaciones.  

 

Por lo tanto... Señor Lorenzo, quédense 

tranquilos que yo los escucho. 

 

A las once horas y treinta y ocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

San Claudio Yáñez. 

 

Entre septiembre de 2022 y febrero de 

2023 hay nuevas actuaciones adjudicadas 

o en ejecución por valor de más de 13 

millones de euros en la ciudad. Este 

gobierno, el que ustedes dicen que no es 

eficiente y que no trabaja bien, no está 

parado. Lo que haya que mejorar se 

mejorará (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo 

de intervención) —y finalizo, señora 

alcaldesa— y el diálogo está abierto de 

forma permanente con los vecinos y 

vecinas, con los vecinos de las Casas de 

Franco, también. Nos sentaremos y 

veremos de todas las propuestas que 
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poidan levar adiante e todo o que 

podamos mellorar, mellorarémolo. 

Darlles satisfacción ó 100 % a veces non 

é posible, por que o que quere un non o 

quere outro. Agora, man tendida, 

disposición ó diálogo e, por favor, un 

pouquiño menos de demagoxia porque 

ata que chegou Inés Rey, e non perdamos 

o horizonte... Si, señor Lorenzo... 

 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar, señor Lage. Señor 

Lage, excedeu o tempo, ten que rematar. 

 

 

Señor Lage Tuñas 

 

...pero é que vostedes —remato— é que 

vostedes gobernaron. 

 

Vale, pois remato. 

 

Vostedes gobernaron. Fixeron algo alí?  

 

Home, de entrada, acórdese: non é a 

Ronda de Nelle, é a Ronda de Outeiro 

 

Presidencia 

 

Señor Amado, garde... Señor Amado, 

fágolle unha chamada á orde. Non berre, 

non berre. Non preguntou e non ten 

vostede a palabra. Non se pode falar se 

non ten vostede a palabra, e menos 

berrar. 

 

Remate, señor Lage. 

 

Rematou, ben. 

 

Por favor. 

 

Procedemos á votación desta moción 

transaccionada entre os tres grupos 

municipais. 

 

Votación da emenda transaccionada 

hicieron aquellas que se puedan llevar 

adelante y todo lo que podamos mejorar, 

lo mejoraremos. Darles satisfacción al 

100 % a veces no es posible, por que lo 

que quiere uno no lo quiere otro. Ahora, 

mano tendida, disposición al diálogo y, 

por favor, un poquito menos de 

demagogia porque hasta que llegó Inés 

Rey, y no perdamos el horizonte... Sí, 

señor Lorenzo... 

 

Presidencia 

 

Tiene que finalizar, señor Lage. Señor 

Lage, excedió el tiempo, tiene que 

finalizar. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

...pero es que ustedes —finalizo— es que 

ustedes gobernaron. 

 

Bono, pues finalizo. 

 

Ustedes gobernaron. ¿Hicieron algo allí?  

 

Hombre, de entrada, acuérdese: no es la 

Ronda de Nelle, es la Ronda de Outeiro 

 

Presidencia 

 

Señor Amado, guarde... Señor Amado, le 

hago una llamada al orden. No chille, no 

chille. No preguntó y no tiene usted la 

palabra. No se puede hablar si no tiene 

usted la palabra, y menos chillar. 

 

 

Finalice, señor Lage. 

 

Finalizó, bien. 

 

Por favor. 

 

Procedemos a la votación de esta moción 

transaccionada entre los tres grupos 

municipales. 

 

Votación de la enmienda transaccionada 
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entre os grupos municipais dos 

Socialistas de Galicia-PSOE, Partido 

Popular e Bloque Nacionalista Galego 

á segunda moción do Grupo 

municipal do Bloque Nacionalista 

Galego e á primeira moción do Grupo 

municipal do Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a emenda 

transaccionada entre os grupos 

municipais dos Socialistas de Galicia-

PSOE, Partido Popular e Bloque 

Nacionalista Galego á segunda moción 

do Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego e á primeira moción 

do Grupo municipal do Partido Popular, 

sobre a necesaria información, consulta 

e transparencia nas actuacións nos 

barrios e en apoio das reivindicacións de 

veciños e comerciantes das Casas de 

Franco con motivo das obras de 

reurbanización no espazo Público, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade.  

 

Moitas grazas a todos os veciños e 

veciñas que nos acompañaron dende a 

Tribuna de Convidados no debate desta 

moción. 

 

30. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, 

entre los grupos municipales de los 

Socialistas de Galicia-PSOE, Partido 

Popular y Bloque Nacionalista Galego a 

la segunda moción del Grupo municipal 

del Bloque Nacionalista Galego y a la 

primera moción del Grupo municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la enmienda 

transaccionada entre los grupos 

municipales de los Socialistas de Galicia-

PSOE, Partido Popular y Bloque 

Nacionalista Galego a la segunda moción 

del Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego y a la primera 

moción del Grupo municipal del Partido 

Popular, sobre la necesaria información, 

consulta y transparencia en las 

actuaciones en los barrios y en apoyo de 

las reivindicaciones de vecinos y 

comerciantes de las Casas de Franco con 

motivo de las obras de reurbanización en 

el espacio Público, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad.  

 

Muchas gracias a todos los vecinos y 

vecinas que nos acompañaron desde la 

Tribuna de Convidados en el debate de 

esta moción. 

 

30. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, 
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transaccionada cos grupos municipais 

dos Socialistas de Galicia-PSOE e do 

Partido Popular, sobre a necesaria 

información, consulta e transparencia 

nas actuacións nos barrios. 

 

 

Acordo 

 

1. Instar o Goberno municipal a informar 

de forma detallada dos proxectos que se 

acometan nos barrios da cidade, 

utilizando todos os medios posíbeis de 

comunicación e información para un 

mellor coñecemento dos investimentos 

municipais. 

 

2. Manter de forma permanente un 

proceso de información, consulta e 

diálogo coa cidadanía, baixo o principio 

da transparencia e de xeito especial cos 

veciños e veciñas que se vexan afectados 

por obras ou actuacións de carácter 

municipal. 

 

3. Asegurar con tal fin: 

 

3.1. A información previa das obras que 

se vaian facer mediante, entre outros 

medios, a instalación de paneis 

informativos nos que se detallen as 

características da obra con reprodución 

de planos e a duración prevista. 

 

 

3.2. Nas obras de reurbanización, 

informar con transparencia das 

características do proxecto e establecer 

un proceso de diálogo e consultas coas 

veciñas e veciños antes da aprobación 

definitiva, co obxecto de recabar as súas 

opinións, propostas e suxestións. 

 

4. Continuar no proceso de diálogo coas 

veciñas e veciños da zona afectada polo 

denominado “proxecto de 

reurbanización do espazo público da 

Área de Rehabilitación e Rexeneración 

Urbana do Ventorrillo-Casas de Franco” 

transaccionada con los grupos 

municipales de los Socialistas de Galicia-

PSOE y del Partido Popular, sobre la 

necesaria información, consulta y 

transparencia en las actuaciones en los 

barrios. 

 

Acuerdo 

 

1. Instar al Gobierno municipal a 

informar de forma detallada de los 

proyectos que se acometan en los barrios 

de la ciudad, utilizando todos los medios 

posibles de comunicación e información 

para un mejor conocimiento de las 

inversiones municipales. 

 

2. Mantener de forma permanente un 

proceso de información, consulta y 

diálogo con la ciudadanía, bajo el 

principio de la transparencia y de manera 

especial con los vecinos y vecinas que se 

vean afectados por obras o actuaciones de 

carácter municipal. 

 

3. Asegurar con tal fin: 

 

3.1. La información previa de las obras 

que se vayan a hacer mediante, entre otros 

medios, la instalación de paneles 

informativos en los que se detallen las 

características de la obra con 

reproducción de planos y la duración 

prevista. 

 

3.2. En las obras de reurbanización, 

informar con transparencia de las 

características del proyecto y establecer 

un proceso de diálogo y consultas con las 

vecinas y vecinos antes de la aprobación 

definitiva, con el objeto de recabar sus 

opiniones, propuestas y sugerencias. 

 

4. Continuar en el proceso de diálogo con 

las vecinas y vecinos de la zona afectada 

por el denominado “proyecto de 

reurbanización del espacio público del 

área de Rehabilitación y Regeneración 

Urbana del Ventorrillo-Casas de Franco” 
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co obxecto de consensuar melloras no 

proxecto destinadas a garantir a 

accesibilidade universal na área de 

intervención, coa eliminación de 

barreiras e dos perigos relacionados co 

illamento visual. Con tal fin: 

 

4.1. Atender a petición de reunión 

formulada polos veciños e veciñas 

segundo solicitude presentada en 

Rexistro e avalada por 1.138 sinaturas. 

 

4.2. Garantir, durante a execución destas 

obras o acceso ás vivendas e aos baixos 

comerciais, minimizando o impacto na 

mobilidade das persoas tanto por 

limpeza como por calidade do 

pavimento provisional. 

 

4.3. Garantir ao mesmo tempo a 

execución dos fondos destinados polo 

Ministerio de Vivenda e Axenda Urbana 

e xestionados pola Xunta de Galiza, para 

a rehabilitación integral das vivendas 

que forman parte desta Área Integral de 

Rehabilitación. 

 

31. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular, transaccionada cos 

grupos municipais dos Socialistas de 

Galicia-PSOE e do Bloque 

Nacionalista Galego, en apoio ás 

reivindicacións de veciños e 

comerciantes das Casas de Franco con 

motivo das obras de reurbanización 

no espazo público. 

 

Acordo 

 

1. Instar o Goberno municipal a informar 

de forma detallada dos proxectos que se 

acometan nos barrios da cidade, 

utilizando todos os medios posíbeis de 

comunicación e información para un 

mellor coñecemento dos investimentos 

municipais. 

 

2. Manter de forma permanente un 

proceso de información, consulta e 

con el objeto de consensuar mejoras en el 

proyecto destinadas a garantizar la 

accesibilidad universal en el área de 

intervención, con la eliminación de 

barreras y de los peligros relacionados 

con el aislamiento visual. Con tal fin: 

 

4.1. Atender la petición de reunión 

formulada por los vecinos y vecinas según 

solicitud presentada en Registro y 

avalada por 1.138 firmas. 

 

4.2. Garantizar, durante la ejecución de 

estas obras el acceso a las viviendas y a 

los bajos comerciales, minimizando el 

impacto en la movilidad de las personas 

tanto por limpieza como por calidad del 

pavimento provisional. 

 

4.3. Garantizar al mismo tiempo la 

ejecución de los fondos destinados por el 

Ministerio de Vivienda y Agenda Urbana 

y gestionados por la Xunta de Galicia, 

para la rehabilitación integral de las 

viviendas que forman parte de esta Área 

Integral de Rehabilitación. 

 

31. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular, transaccionada con los 

grupos municipales de los Socialistas de 

Galicia-PSOE y del Bloque Nacionalista 

Galego, en apoyo a las reivindicaciones 

de vecinos y comerciantes de las Casas de 

Franco con motivo de las obras de 

reurbanización en el espacio público. 

 

 

Acuerdo 

 

1. Instar al Gobierno municipal a 

informar de forma detallada de los 

proyectos que se acometan en los barrios 

de la ciudad, utilizando todos los medios 

posibles de comunicación e información 

para un mejor conocimiento de las 

inversiones municipales. 

 

2. Mantener de forma permanente un 

proceso de información, consulta y 
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diálogo coa cidadanía, baixo o principio 

da transparencia e de xeito especial cos 

veciños e veciñas que se vexan afectados 

por obras ou actuacións de carácter 

municipal. 

 

3. Asegurar con tal fin: 

 

3.1. A información previa das obras que 

se vaian facer mediante, entre outros 

medios, a instalación de paneis 

informativos nos que se detallen as 

características da obra con reprodución 

de planos e a duración prevista. 

 

 

3.2. Nas obras de reurbanización, 

informar con transparencia das 

características do proxecto e establecer 

un proceso de diálogo e consultas coas 

veciñas e veciños antes da aprobación 

definitiva, co obxecto de recabar as súas 

opinións, propostas e suxestións. 

 

4. Continuar no proceso de diálogo coas 

veciñas e veciños da zona afectada polo 

denominado “proxecto de 

reurbanización do espazo público da 

Área de Rehabilitación e Rexeneración 

Urbana do Ventorrillo-Casas de Franco” 

co obxecto de consensuar melloras no 

proxecto destinadas a garantir a 

accesibilidade universal na área de 

intervención, coa eliminación de 

barreiras e dos perigos relacionados co 

illamento visual. Con tal fin: 

 

4.1. Atender a petición de reunión 

formulada polos veciños e veciñas 

segundo solicitude presentada en 

Rexistro e avalada por 1.138 sinaturas. 

 

4.2. Garantir, durante a execución destas 

obras o acceso ás vivendas e aos baixos 

comerciais, minimizando o impacto na 

mobilidade das persoas tanto por 

limpeza como por calidade do 

pavimento provisional. 

 

diálogo con la ciudadanía, bajo el 

principio de la transparencia y de manera 

especial con los vecinos y vecinas que se 

vean afectados por obras o actuaciones de 

carácter municipal. 

 

3. Asegurar con tal fin: 

 

3.1. La información previa de las obras 

que se vayan a hacer mediante, entre otros 

medios, la instalación de paneles 

informativos en los que se detallen las 

características de la obra con 

reproducción de planos y la duración 

prevista. 

 

3.2. En las obras de reurbanización, 

informar con transparencia de las 

características del proyecto y establecer 

un proceso de diálogo y consultas con las 

vecinas y vecinos antes de la aprobación 

definitiva, con el objeto de recabar sus 

opiniones, propuestas y sugerencias. 

 

4. Continuar en el proceso de diálogo con 

las vecinas y vecinos de la zona afectada 

por el denominado “proyecto de 

reurbanización del espacio público del 

área de Rehabilitación y Regeneración 

Urbana del Ventorrillo-Casas de Franco” 

con el objeto de consensuar mejoras en el 

proyecto destinadas a garantizar la 

accesibilidad universal en el área de 

intervención, con la eliminación de 

barreras y de los peligros relacionados 

con el aislamiento visual. Con tal fin: 

 

4.1. Atender la petición de reunión 

formulada por los vecinos y vecinas según 

solicitud presentada en Registro y 

avalada por 1.138 firmas. 

 

4.2. Garantizar, durante la ejecución de 

estas obras el acceso a las viviendas y a 

los bajos comerciales, minimizando el 

impacto en la movilidad de las personas 

tanto por limpieza como por calidad del 

pavimento provisional. 
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4.3. Garantir ao mesmo tempo a 

execución dos fondos destinados polo 

Ministerio de Vivenda e Axenda Urbana 

e xestionados pola Xunta de Galiza, para 

a rehabilitación integral das vivendas 

que forman parte desta Área Integral de 

Rehabilitación. 

 

Terceira. Moción do Grupo municipal 

do Bloque Nacionalista Galego sobre o 

impulso do Consorcio de Turismo e 

Congresos da Coruña. 

 

Terceira. Moción do Grupo municipal 

do Partido Popular relativa ó 

Consorcio de Turismo 

 

Sobre estas mocións consta 

presentada unha emenda 

transaccionada de substitución dos 

grupos municipais do Partido Popular 

e Bloque Nacionalista Galego sobre o 

Consorcio de Turismo. 

 

Presidencia 

 

Terceira e última moción do Bloque 

Nacionalista Galego sobre impulso do 

Consorcio de Turismos e Congresos que 

se vai debater conxuntamente coa 

terceira presentada polo Grupo Popular 

relativa ó mesmo asunto. 

 

Ten a palabra a o señor Soto. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Non quero comezar sen dar un saúdo ás 

persoas que nos seguen, moi 

especialmente ós membros da entidade 

Adaceco e á veciñanza das chamadas 

Casas de Franco, por acompañarnos 

hoxe, e tamén parabenizalos pola 

mobilización e polo..., polas 

mobilizacións que veñen realizando en 

defensa dos seus intereses e polo 

compromiso que ten Adaceco, ademais, 

4.3. Garantizar al mismo tiempo la 

ejecución de los fondos destinados por el 

Ministerio de Vivienda y Agenda Urbana 

y gestionados por la Xunta de Galicia, 

para la rehabilitación integral de las 

viviendas que forman parte de esta Área 

Integral de Rehabilitación. 

 

Tercera. Moción del Grupo municipal 

del Bloque Nacionalista Galego sobre el 

impulso del Consorcio de Turismo y 

Congresos de A Coruña. 

 

Tercera. Moción del Grupo municipal 

del Partido Popular relativa al Consorcio 

de Turismo 

 

Sobre estas mociones consta presentada 

una enmienda transaccionada de 

sustitución de los grupos municipales del 

Partido Popular y Bloque Nacionalista 

Galego sobre el Consorcio de Turismo. 

 

 

Presidencia 

 

Tercera y última moción del Bloque 

Nacionalista Galego sobre impulso del 

Consorcio de Turismos y Congresos que 

se va a debatir conjuntamente con la 

tercera presentada por el Grupo Popular 

relativa al mismo asunto. 

 

Tiene la palabra la el señor Soto. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

No quiero comenzar sin dar un saludo a 

las personas que nos siguen, muy 

especialmente a los miembros de la 

entidad Adaceco y al vecindario de las 

llamadas Casas de Franco, por 

acompañarnos hoy, y también felicitarlos 

por la movilización y por el..., por las 

movilizaciones que vienen realizando en 

defensa de sus intereses y por el 

compromiso que tiene Adaceco, además, 
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coas persoas que máis o necesitan. 

 

Ás once horas e corenta minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Díaz 

Gallego. 

 

Antes de entrar a defender a moción vou 

facer, bueno, quero dicir moi 

brevemente que quería expresar aquí, 

deixar constancia do meu estupor e a 

miña tristeza porque no pasado Pleno 

non foi posible unha declaración 

institucional en solidariedade co pobo 

palestino. Había aquí unha proposta 

impulsada por Amnistía Internacional 

cuxo contido era idéntico ás 

recomendacións de medidas cautelares 

da Corte Internacional de Xustiza. O 

Grupo municipal do Partido Popular 

votou en contra desa declaración 

institucional, mais eu quería dicirlles 

aquí que por favor recapaciten. A 

Coruña é unha cidade solidaria, moitos e 

moitas das persoas, bueno, dos seus 

electores, tamén teñen sensibilidade con 

este asunto e eu creo que vostedes tamén 

deberían telo. 

 

En canto á moción, nós presentamos esta 

moción porque consideramos que 

estamos a vivir un momento decisivo, un 

momento decisivo porque é a 

oportunidade de consolidar A Coruña 

como un destino turístico, pero si que é 

verdade que tamén entendemos que esta 

consolidación depende dunha acción, 

dunha actuación decidida por parte dos 

poderes públicos. E esta é a razón, por 

dicilo así, desta moción. 

 

Este pleno xa aprobou hai tres meses, no 

Pleno ordinario de decembro, outra 

moción impulsada por nós na que 

elevábamos varias iniciativas en materia 

de turismo, nomeadamente a adopción 

de novas accións para a promoción da 

gastronomía coruñesa, a redacción dun 

novo plan estratéxico de turismo, activar 

a publicidade do perfil do contratante da 

con las personas que más lo necesitan. 

 

A las once horas y cuarenta minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Díaz 

Gallego. 

 

Antes de entrar a defender la moción voy 

a hacer, bueno, quiero decir muy 

brevemente que quería expresar aquí, 

dejar constancia de mi estupor y mi 

tristeza porque en el pasado Pleno no fue 

posible una declaración institucional en 

solidaridad con el pueblo palestino. 

Había aquí una propuesta impulsada por 

Amnistía Internacional cuyo contenido 

era idéntico a las recomendaciones de 

medidas cautelares de la Corte 

Internacional de Justicia. El Grupo 

municipal del Partido Popular votó en 

contra de esa declaración institucional, 

pero yo quería decirles aquí que por favor 

recapaciten. A Coruña es una ciudad 

solidaria, muchos y muchas de las 

personas, bueno, de sus electores, también 

tienen sensibilidad con este asunto y yo 

creo que ustedes también deberían 

tenerlo. 

 

En cuanto a la moción, nosotros 

presentamos esta moción porque 

consideramos que estamos viviendo un 

momento decisivo, un momento decisivo 

porque es la oportunidad de consolidar A 

Coruña como un destino turístico, pero sí 

que es verdad que también entendemos 

que esta consolidación depende de una 

acción, de una actuación decidida por 

parte de los poder públicos. Y esta es la 

razón, por decirlo así, de esta moción. 

 

Este pleno ya aprobó hace tres meses, en 

el Pleno ordinario de diciembre, otra 

moción impulsada por nosotros en la que 

elevábamos varias iniciativas en materia 

de turismo, concretamente la adopción de 

nuevas acciones para la promoción de la 

gastronomía coruñesa, la redacción de un 

nuevo plan estratégico de turismo, activar 

la publicidad del perfil del contratante de 
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sede electrónica do Consorcio e mellorar 

a promoción da Torre de Hércules e a 

impulsar a creación dun museo da 

emigración galega.  

 

Ás once horas e corenta e un minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Amado 

de la Fuente. 

 

Ningunha destas medidas, ata onde nós 

sabemos, foi cumprida a día de hoxe e 

hoxe, pois temos que seguir avanzando 

nas nosas propostas porque vimos de 

saber que o Consorcio de Turismo e 

Congresos da Coruña vén de quedar 

descabezado e, bueno, pois nós 

consideramos que hai que darlle 

solución a esta situación. 

 

No que vai de mandato certamente non 

foi convocado este máximo, o máximo 

órgano do Consorcio que é a Xunta de 

Goberno e nós consideramos que debe 

convocarse e debe convocarse á maior 

brevidade e logo debería dárselle unha, 

bueno, debería xuntarse de maneira 

periódica para establecer as liñas 

prioritarias da intervención do Concello 

en materia de turismo e ademais de 

facelo dialogando co sector turístico 

desta cidade e coa cidadanía coruñesa. 

 

 

Consideramos que esa xunta de goberno 

ten que ser convocada para nomear ou 

para convocar o nomeamento da persoa 

que asuma a Xerencia do Consorcio, que 

ese nomeamento ten que ser realizado de 

forma transparente, convocando un 

concurso público, como xa ten 

acontecido neste concello no ano 2016. 

Cremos que non hai, certamente, ningún 

deber que obrigue a convocar un 

concurso público, pero tamén é verdade 

que non hai nada que o impida. E tamén 

consideramos que un concurso público 

permitiría seleccionar con base nos 

principios de mérito e capacidade, tan 

necesarios nun posto eminentemente 

la sede electrónica del Consorcio y 

mejorar la promoción de la Torre de 

Hércules y a impulsar la creación de un 

museo de la emigración gallega.  

 

A las once horas y cuarenta y un minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Amado de la Fuente. 

 

Ninguna de estas medidas, hasta donde 

nosotros sabemos, fue cumplida a día de 

hoy y hoy, pues tenemos que seguir 

avanzando en nuestras propuestas porque 

acabamos de saber que el Consorcio de 

Turismo y Congresos de A Coruña acaba 

de quedarse descabezado y, bueno, pues 

nosotros consideramos que hay que darle 

solución a esta situación. 

 

En lo que va de mandato ciertamente no 

fue convocado este máximo, el máximo 

órgano del Consorcio que es la Junta de 

Gobierno y nosotros consideramos que 

debe convocarse y debe convocarse a la 

mayor brevedad y luego debería dársele 

una, bueno, debería reunirse de manera 

periódica para establecer las líneas 

prioritarias de la intervención del 

Ayuntamiento en materia de turismo y 

además de hacerlo dialogando con el 

sector turístico de esta ciudad y con la 

ciudadanía coruñesa. 

 

Consideramos que esa junta de gobierno 

tiene que ser convocada para nombrar o 

para convocar el nombramiento de la 

persona que asuma la Gerencia del 

Consorcio, que ese nombramiento tiene 

que ser realizado de forma transparente, 

convocando un concurso público, como ya 

ha sucedido en este ayuntamiento en el 

año 2016. Creemos que no hay, 

ciertamente, ningún deber que obligue a 

convocar un concurso público, pero 

también es verdad que no hay nada que lo 

impida. Y también consideramos que un 

concurso público permitiría seleccionar 

con base en los principios de mérito y 

capacidad, tan necesarios en un puesto 
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técnico. 

 

Ás once horas e corenta e dous 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Díaz Gallego. 

 

Polo demais, agradezo a disposición do 

Grupo parlamentario Popular en 

negociar unha emenda transaccionada, 

unha moción transaccionada na que 

evidentemente nós votaremos a favor. 

 

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Soto. 

 

Grupo parlamentario aínda non son, pero 

son grupo municipal, aínda que teñen un 

parlamentario. Non pasa nada. 

 

Turno do Grupo municipal do Partido 

Popular. Señor Mora. 

 

Señor Mora do Campo 

 

Moitas grazas e bo día a todos. 

 

Agradecer tamén ao señor Soto a súa 

boa disposición e o diálogo que 

mantivemos estes días. 

 

E como debe estar o tema, pensarán 

moitos, para que o Bloque Nacionalista 

Gallego e o Partido Popular se poñan de 

acordo e presenten unha moción 

practicamente nos mesmos termos. E 

non só que coincidísemos na parte 

dispositiva, senón que na exposición de 

motivos, que é o fundamento que orixina 

a nosa proposta, nace da mesma análise 

e da realidade mesma.  

 

O Consorcio de Turismo e Congresos da 

nosa cidade ten entre os seus fins, tal e 

como recolle nos seus estatutos, a 

realización de actuacións encamiñadas 

á atracción e fixación de turismo, a 

promoción do congresismo e en xeral 

eminentemente técnico. 

 

A las once horas y cuarenta y dos 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Díaz Gallego. 

 

Por lo demás, agradezco la disposición 

del Grupo parlamentario Popular en 

negociar una enmienda transaccionada, 

una moción transaccionada en la que 

evidentemente nosotros votaremos a 

favor. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Soto. 

 

Grupo parlamentario aun no son, pero 

son grupo municipal, aunque tienen un 

parlamentario. No pasa nada. 

 

Turno del Grupo municipal del Partido 

Popular. Señor Mora. 

 

Señor Mora do Campo 

 

Muchas gracias y buenos días a todos. 

 

Agradecer también al señor Soto su buena 

disposición y el diálogo que hemos 

mantenido estos días. 

 

Y cómo debe estar el tema, pensarán 

muchos, para que el Bloque Nacionalista 

Gallego y el Partido Popular se pongan de 

acuerdo y presenten una moción 

prácticamente en los mismos términos. Y 

no solo que hayamos coincidido en la 

parte dispositiva, sino que en la exposición 

de motivos, que es la fundamentación que 

origina nuestra propuesta, nace del mismo 

análisis y de la realidad misma.  

 

El Consorcio de Turismo y Congresos de 

nuestra ciudad tiene entre sus fines, tal y 

como recoge en sus estatutos, la 

realización de actuaciones encaminadas a 

la atracción y fijación de turismo, la 

promoción del congresismo y en general 
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promover e potenciar todas aquelas 

actividades que dalgún xeito teñan como 

fin o fomento e o desenvolvemento do 

turismo e os congresos na nosa cidade. 

 

O turismo, como saben, supón unha 

parte moi relevante no motor económico 

da nosa cidade, por unha banda pola 

actividade que xera e polos actores aos 

que implica, a hostalería, a hospedería, 

as axencias de viaxe, o sector do 

transporte. Son moitas persoas e moitas 

entidades as que conforman o 

ecosistema turístico da nosa contorna e 

que dependen en boa parte da actividade 

que se realice desde o Consorcio. 

 

 

Desde abril de 2023 —11 meses xa— a 

Xunta de Goberno do Consorcio non se 

reúne, negando a posibilidade aos seus 

membros de coñecer o grao de 

cumprimento dos fins que recollen os 

seus estatutos, debater as liñas 

estratéxicas anuais e facer o 

correspondente balance da tempada 

finalizada, e este feito, o que pon de 

manifesto en primeiro lugar é un 

abandono, un desinterese e unha falta de 

compromiso, pero en segundo lugar, 

señora alcaldesa, estamos diante unha 

irresponsabilidade e un abandono de 

funcións. 

 

E volvo aos estatutos, que no seu artigo 

15 establece que a Xunta de Goberno 

celebrará sesión ordinaria unha vez ao 

trimestre. Atopámonos, pois, con que 

vostedes contraviñeron a norma non 

convocando polo menos dúas veces este 

órgano e foi necesario un rogo neste 

pleno o mes pasado presentado por min 

mesmo e unha moción que presentamos 

hoxe conxuntamente para que vostedes o 

convocaran —oh casualidade!— onte 

pola tarde, iso si, sen orde do día e sen 

documentación adxunta. Probablemente 

xa o tiñan pensado, igual que a persoa 

responsable de Viñetas do Atlántico, ou 

promover y potenciar todas aquellas 

actividades que de algún modo tengan 

como fin el fomento y el desarrollo del 

turismo y los congresos en nuestra ciudad. 

 

El turismo, como saben, supone una parte 

muy relevante en el motor económico de 

nuestra ciudad, por un lado por la 

actividad que genera y por los actores a los 

que implica, la hostelería, la hospedería, 

las agencias de viaje, el sector del 

transporte. Son muchas personas y 

muchas entidades las que conforman el 

ecosistema turístico de nuestro entorno y 

que dependen en buena parte de la 

actividad que se realice desde el 

Consorcio. 

 

Desde abril de 2023 —11 meses ya— la 

Junta de Gobierno del Consorcio no se 

reúne, negando la posibilidad a sus 

miembros de conocer el grado de 

cumplimiento de los fines que recogen sus 

estatutos, debatir las líneas estratégicas 

anuales y hacer el correspondiente balance 

de la temporada finalizada, y este hecho, 

lo que pone de manifiesto en primer lugar 

es un abandono, un desinterés y una falta 

de compromiso, pero en segundo lugar, 

señora alcaldesa, estamos ante una 

irresponsabilidad y una dejación de 

funciones. 

 

 

Y vuelvo a los estatutos, que en su artículo 

15 establece que la Junta de Gobierno 

celebrará sesión ordinaria una vez al 

trimestre. Nos encontramos, pues, con que 

ustedes han contravenido la norma no 

convocando al menos dos veces este 

órgano y ha sido necesario un ruego en 

este pleno el mes pasado presentado por 

mí mismo y una moción que presentamos 

hoy conjuntamente para que ustedes lo 

hayan convocado —¡oh casualidad!— 

ayer por la tarde, eso sí, sin orden del día 

y sin documentación adjunta. 

Probablemente ya lo tenían pensado, igual 

que la persona responsable de Viñetas del 
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igual xa o tiñan pensado igual que 

convocar, como fixeron hai uns minutos, 

a Comisión de Biblioteca que xa se 

presentou unha moción hai tempo para 

solicitala. O mesmo se temos que 

reformar o órgano, o Regulamento, 

como propoñía a señora alcaldesa, para 

establecer un pleno ordinario de 

maneira semanal na que o señor Castro 

sexa un pouco máis proactivo. 

 

Pero é que como entenderán, a nosa 

solicitude non é un mero capricho. Non 

se trata de que unha vez máis lles digan 

que fagan as cousas ben. Do que se 

trata, ademais, é de que temos que 

convocar para facer un balance dun ano 

de xestión na nosa cidade, temos que 

debater cara a onde e como queremos 

situar a nosa cidade e temos e debemos 

que escoitar ao sector para analizar con 

eles de que forma podemos ser útiles as 

administracións.  

 

Pero hai máis, queremos coñecer o 

peche económico do último exercicio. 

Necesitamos que nos expliquen por que 

para este ano estableceron un récord 

histórico mínimo orzamentario, 

situándose por primeira vez por baixo 

do 1 % e sendo un 38 % menos que o 

último orzamento aprobado polo 

Goberno municipal en materia de 

turismo, e queremos explicacións do 

orzamento fixado para este ano no que 

reducen considerablemente, moi 

considerablemente, a partida destinada 

ao Consorcio. E isto non é todo. 

 

Queremos saber por que hai uns cuantos 

pagos comprometidos sen realizar 

mesmo do ano anterior; queremos 

explicacións de por que o Consorcio 

asume determinados pagos de dubidosa 

motivación; e queremos que nos digan 

como van facer fronte a diferentes pagos 

comprometidos se a contía fixada é 

menor á obrigación contraída. 

 

Atlántico, o igual ya lo tenían pensado 

igual que convocar, como han hecho hace 

unos minutos, la Comisión de Biblioteca 

que ya se presentó una moción hace 

tiempo para solicitarla. Lo mismo si 

tenemos que reformar el órgano, el 

Reglamento, como proponía la señora 

alcaldesa, para establecer un pleno 

ordinario de manera semanal en la que el 

señor Castro sea un poco más proactivo. 

 

Pero es que como entenderán, nuestra 

solicitud no es un mero capricho. No se 

trata de que una vez más les digan que 

hagan las cosas bien. De lo que se trata, 

además, es de que tenemos que convocar 

para hacer un balance de un año de gestión 

en nuestra ciudad, tenemos que debatir 

hacia dónde y cómo queremos posicionar 

nuestra ciudad y tenemos y debemos que 

escuchar al sector para analizar con ellos 

de qué forma podemos ser útiles las 

administraciones.  

 

Pero hay más, queremos conocer el cierre 

económico del último ejercicio. 

Necesitamos que nos expliquen por qué 

para este año han establecido un récord 

histórico mínimo presupuestario, 

situándose por primera vez por debajo del 

1 % y siendo un 38 % menos que el último 

presupuesto aprobado por el Gobierno 

municipal en materia de turismo, y 

queremos explicaciones del presupuesto 

fijado para este año en el que reducen 

considerablemente, muy 

considerablemente, la partida destinada al 

Consorcio. Y esto no es todo. 

 

Queremos saber por qué hay unos cuantos 

pagos comprometidos sin realizar incluso 

del año anterior; queremos explicaciones 

de por qué el Consorcio asume 

determinados pagos de dudosa 

motivación; y queremos que nos digan 

cómo van a hacer frente a diferentes pagos 

comprometidos si la cuantía fijada es 

menor a la obligación contraída. 
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Señora alcaldesa, se a todo este 

panorama sumamos o feito desde que fai 

máis dun mes o Consorcio se atopa 

desencabezado a súa principal figura 

xestora pola renuncia do seu xerente, 

entenderá que o grupo maioritario deste 

pleno se atope preocupado, do mesmo 

xeito que os representantes do sector.  

 

Vostedes descoñecen o sector e iso é un 

problema, vostedes non escoitan nin 

valoran ao sector e iso é preocupante, 

pero é que a única persoa con 

experiencia e que sabía das cinco que 

estaban ao cargo desta materia —

lembren: un xerente, un director de área, 

unha coordinadora, unha concelleira, 

un tenente de alcaldesa— pois decidiu 

abandonarlles e iso pon en serio risco os 

intereses da cidade. Por iso o Consorcio 

debe convocar de maneira inmediata un 

concurso público con total 

transparencia e en base a uns principios 

claros de igualdade, mérito e 

capacidade a praza dun xerente, unha 

figura eminentemente técnica, executora 

e comercializadora que debe liderar as 

liñas estratéxicas que marque a Xunta de 

Goberno. 

 

Señora alcaldesa, isto non son tempos 

para xerar falsas expectativas (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención), poñer escusas nin eludir 

responsabilidades. O que toca é que as 

administracións públicas fagan de 

verdadeiro tractor da economía e se 

coordinen co sector turístico con 

eficacia e dilixencia porque nos 

xogamos moito. Fáganme caso, señores 

socialistas, e non copien o método 

sanchista e desistan de elevar muros 

porque non os estarán levantando 

contra o partido máis apoiado nas 

urnas, novamente, senón contra os 

veciños e un sector que non entende a 

súa falta de diálogo e de transparencia, 

e lembren: o muro que hoxe levantan 

Señora alcaldesa, si a todo este panorama 

sumamos el hecho desde que hace más de 

un mes el Consorcio se encuentra 

desencabezado su principal figura gestora 

por la renuncia de su gerente, entenderá 

que el grupo mayoritario de este pleno se 

encuentre preocupado, al igual que los 

representantes del sector.  

 

Ustedes desconocen el sector y eso es un 

problema, ustedes no escuchan ni valoran 

al sector y eso es preocupante, pero es que 

la única persona con experiencia y que 

sabía de las cinco que estaban al cargo de 

esta materia —recuerden: un gerente, un 

director de área, una coordinadora, una 

concejala, un teniente de alcaldesa— pues 

ha decidido abandonarles y eso pone en 

serio riesgo los intereses de la ciudad. Por 

ello el Consorcio debe convocar de 

manera inmediata un concurso público 

con total transparencia y en base a unos 

principios claros de igualdad, mérito y 

capacidad la plaza de un gerente, una 

figura eminentemente técnica, ejecutora y 

comercializadora que debe liderar las 

líneas estratégicas que marque la Junta de 

Gobierno. 

 

 

Señora alcaldesa, esto no son tiempos para 

generar falsas expectativas (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

poner excusas ni eludir responsabilidades. 

Lo que toca es que las administraciones 

públicas hagan de verdadero tractor de la 

economía y se coordinen con el sector 

turístico con eficacia y diligencia porque 

nos jugamos mucho. Háganme caso, 

señores socialistas, y no copien el método 

sanchista y desistan de elevar muros 

porque no los estarán levantando contra el 

partido más apoyado en las urnas, 

nuevamente, sino contra los vecinos y un 

sector que no entiende su falta de diálogo 

y de transparencia, y recuerden: el muro 

que hoy levantan terminará convirtiéndose 

en su ataúd político. 
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terminará converténdose no seu 

cadaleito político. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Mora. 

 

Señor Castro. 

 

Ás once horas e cincuenta e un 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Amado de la Fuente. 

 

Señor Castro Prado 

 

Si, intentarei cinguirme ó tempo, señora 

alcaldesa. 

 

¡Buf! É difícil, que si, sen que se poñan 

de acordo entre o Partido Popular e o 

Bloque Nacionalista Galego, pero non 

imposible, non?, xa o estamos vendo. 

Evidentemente, só pode partir dunha 

situación, que é a da confusión por unha 

das partes, ou por ambas, ó mellor. 

 

Non me estraña absolutamente nada que 

o Partido Popular..., porque ademais é 

así, non, ou sexa, eu creo que xa é unha 

cuestión ata ideolóxica, non dá o tempo 

para iso, pero poderiamos falar longo e 

tendido que o Partido Popular pense que 

a xestión política, é dicir, pública, das 

liñas estratéxicas de algo tan importante 

para esta cidade, unha cidade de 

servizos, como o turismo, deba de 

cinguirse a unha labor meramente 

xestora e de carácter técnico. O que xa 

me estraña é que o Bloque Nacionalista 

Galego subscriba esta visión, estráñame. 

Supoño que todo partirá dunha situación, 

digamos, de confusión. 

 

É que hai moitísimas contradicións nas 

intervencións e ademais incluso o que 

chama a atención é que precisamente 

coinciden, non?, na liña argumental. 

 

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Mora. 

 

Señor Castro. 

 

A las once horas y cincuenta y un 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Amado de la Fuente. 

 

Señor Castro Prado 

 

Sí, intentaré ceñirme al tiempo, señora 

alcaldesa. 

 

¡Buf! Es difícil, que sí, sin que se pongan 

de acuerdo entre el Partido Popular y el 

Bloque Nacionalista Galego, pero no 

imposible, ¿no?, ya lo estamos viendo. 

Evidentemente, solo puede partir de una 

situación, que es la de la confusión por 

una de las partes, o por ambas, a lo mejor. 

 

No me extraña absolutamente nada que el 

Partido Popular..., porque además es así, 

no, o sea, yo creo que ya es una cuestión 

hasta ideológica, no da el tiempo para 

eso, pero podríamos hablar largo y 

tendido que el Partido Popular piense que 

la gestión política, es decir, pública, de las 

líneas estratégicas de algo tan importante 

para esta ciudad, una ciudad de servicios, 

como el turismo, deba de ceñirse a una 

labor meramente gestora y de carácter 

técnico. Lo que ya me extraña es que el 

Bloque Nacionalista Galego suscriba esta 

visión, me extraña. Supongo que todo 

partirá de una situación, digamos, de 

confusión. 

 

Es que hay muchísimas contradicciones 

en las intervenciones y además incluso lo 

que llama la atención es que precisamente 

coinciden, ¿no?, en la línea argumental. 
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Inician as intervencións falando de que o 

Consorcio de Turismo queda 

descabezado... Home, ata onde eu sei hai 

unha presidencia, non?, neste caso 

delegada, unha presidencia que, 

evidentemente, ten unha 

responsabilidade política que non, en 

ningún caso, deixa a un lado, que non 

escapa dela e que exerce, e logo hai, pois 

evidentemente, un posto de carácter 

técnico, non o único, de xerencia. Pero é 

que na mesma moción falan de que se 

descabeza o Consorcio pola figura da 

xerencia e ó mesmo tempo que ten que 

ser obxecto dun proceso selectivo con 

transparencia, non?, que responda ós 

principios de capacidade e mérito, non?, 

porque é un posto eminentemente 

técnico. 

 

A ver, como é? Se descabeza, é un posto 

con responsabilidade política, despois é 

técnico... Eu creo que hai unha confusión 

e á parte de existir unha confusión, eu 

creo que deixación, ademais, de 

responsabilidade política ou visión do 

que é exercer, digamos, o poder político 

de forma... como se fora unha xestoría 

esto por parte do Partido Popular, non?  

 

Eu creo que hai unha cuestión que 

vostedes obvian: por primeira vez neste 

concello, por primeira vez, reitero, por 

primeira vez, decisión organizativa 

esencial desde o punto de vista político 

desta alcaldesa, hai un área de Turismo. 

Non se entende, efectivamente, que non 

exista un área de turismo. Pero, como se 

vai entender que non exista un área de 

turismo?. Ou sexa, non o existía. 

Evidentemente, todo se centralizaba nun 

área tan importante en un organismo que 

exercía de xestoría ou chamémoslle 

equis. Non, non, hai un área de Turismo, 

donde se toman decisións políticas de 

carácter estratéxico e hai un instrumento, 

ente dependente, que executa esas 

políticas. 

 

Inician las intervenciones hablando de 

que el Consorcio de Turismo queda 

descabezado... Hombre, hasta donde yo sé 

hay una presidencia, ¿no?, en este caso 

delegada, una presidencia que, 

evidentemente, tiene una responsabilidad 

política que no, en ningún caso, deja a un 

lado, que no se escapa de ella y que ejerce, 

y luego hay, pues evidentemente, un 

puesto de carácter técnico, no el único, de 

gerencia. Pero es que en la misma moción 

hablan de que se descabeza el Consorcio 

por la figura de la gerencia y al mismo 

tiempo que tiene que ser objeto de un 

proceso selectivo con transparencia, 

¿no?, que responda a los principios de 

capacidad y mérito, ¿no?, porque es un 

puesto eminentemente técnico. 

 

 

A ver, ¿cómo es? Se descabeza, es un 

puesto con responsabilidad política, 

después es técnico... Yo creo que hay una 

confusión y aparte de existir una 

confusión, yo creo que dejación, además, 

de responsabilidad política o visión de lo 

que es ejercer, digamos, el poder político 

de forma... como si fuera una gestoría esto 

por parte del Partido Popular, ¿no?  

 

Yo creo que hay una cuestión que ustedes 

obvian: por primera vez en este 

ayuntamiento, por primera vez, reitero, 

por primera vez, decisión organizativa 

esencial desde el punto de vista político de 

esta alcaldesa, hay un área de Turismo. 

No se entiende, efectivamente, que no 

exista un área de turismo. Pero, ¿cómo se 

va a entender que no exista un área de 

turismo?. O sea, no lo existía. 

Evidentemente, todo se centralizaba en un 

área tan importante en un organismo que 

ejercía de gestoría o llamémosle equis. 

No, no, hay un área de Turismo, donde se 

toman decisiones políticas de carácter 

estratégico y hay un instrumento, ente 

dependiente, que ejecuta esas políticas. 
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Vostedes concebirían que, por exemplo, 

en cultura existise o Imce, existise o 

Consorcio da Promoción da Música e 

non existise un área de cultura? É que 

obvian algo moi importante, é que 

obvian que realmente as decisións de 

carácter político e estratéxico e o que ten 

que facer esta cidade, que é ir á primeira 

división, eh?, e que evidentemente vai 

camiño diso, deben de tomarse no 

ámbito político. 

 

Evidentemente, esta cuestión plantexada 

nestos términos o que demostra é que 

para vostedes subir de primeira red á 

segunda é suficiente. Para a alcaldesa 

non, quere chegar a primeira e como 

quere chegar a primeira ten unha liña 

estratéxica, incluso de reforzo, de 

adaptación, de modernización das 

estruturas, tamén no ámbito de turismo 

que hai públicas nesta cidade e no 

ámbito local para adaptarse ás 

necesidades e ós retos que temos que 

afrontar no Século XXI.  

 

Si que se dá cumprimento á..., se está 

dando cumprimento á moción de 

decembro. Evidentemente houbo unha 

das liñas fundamentais da presentación 

da cidade no último Fitur foi a 

gastronomía, con participación directa 

de cociñeiros desta cidade. Por certo, un 

evento que di o sector —xa que tanto se 

fala de que se fala co sector—, que di o 

sector e o di o sector, non o digo eu, que 

foi o evento de presentación da cidade en 

Madrid, en Fitur, máis relevante e mellor 

que se recorda. Supoño que xa habería 

mellores, pero non se recordan. 

Recórdase o que fixo a nosa alcaldesa. 

 

Entón, efectivamente, vamos a ser 

ambiciosos, vamos a entender que 

evidentemente temos que afrontar un 

reto que é moi importante, que é situar 

esta cidade no lugar que ten que ocupar 

en materia de captación (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

¿Ustedes concebirían que, por ejemplo, 

en cultura existiera el Imce, existiera el 

Consorcio de la Promoción de la Música 

y no existiera un área de cultura? Es que 

obvian algo muy importante, es que 

obvian que realmente las decisiones de 

carácter político y estratégico y lo que 

tiene que hacer esta ciudad, que es ir a la 

primera división, ¿eh?, y que 

evidentemente va camino de eso, deben de 

tomarse en el ámbito político. 

 

Evidentemente, esta cuestión planteada en 

estos términos lo que demuestra es que 

para ustedes subir de primera red a la 

segunda es suficiente. Para la alcaldesa 

no, quiere llegar la primera y como quiere 

llegar a primera tiene una línea 

estratégica, incluso de refuerzo, de 

adaptación, de modernización de las 

estructuras, también en el ámbito de 

turismo que hay públicas en esta ciudad y 

en el ámbito local para adaptarse a las 

necesidades y a los retos que tenemos que 

afrontar en el Siglo XXI.  

 

Sí que se da cumplimiento a la..., se está 

dando cumplimiento a la moción de 

diciembre. Evidentemente hubo una de las 

líneas fundamentales de la presentación 

de la ciudad en el último Fitur fue la 

gastronomía, con participación directa de 

cocineros de esta ciudad. Por cierto, un 

evento que dice el sector —ya que tanto se 

habla de que se habla con el sector—, que 

dice el sector y lo dice el sector, no lo digo 

yo, que fue el evento de presentación de la 

ciudad en Madrid, en Fitur, más relevante 

y mejor que se recuerda. Supongo que ya 

habría mejores, pero no se recuerdan. Se 

recuerda el que hizo nuestra alcaldesa. 

 

Entonces, efectivamente, vamos a ser 

ambiciosos, vamos a entender que 

evidentemente tenemos que afrontar un 

reto que es muy importante, que es situar 

esta ciudad en el lugar que tiene que 

ocupar en materia de captación (se oye 

una señal acústica indicativa de la 
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tempo de intervención) de visitantes —

remato xa—. Estase a facer con cifras 

récord no aeroporto de Alvedro que xa 

supera amplamente o aeroporto de 

Peinador, en máis de 115.000 pasaxeiros 

ó ano, cifra récord no aeroporto de 

Alvedro, récord, pero récord histórico no 

pasado mes de xaneiro. 

 

 

Home, algo estase facendo e estase 

facendo ben, desde o ámbito desde onde 

hai que facelo, que é o político, que para 

eso nos vota a xente. Despois, 

evidentemente hai moitas cousas que se 

poden acelerar, implementar, mellorar, 

etcétera, etcétera. A autocrítica, desde 

logo, non é algo do que fuxa este 

goberno nin a súa alcaldesa, pero seamos 

consecuentes. Hai, evidentemente, unha 

reestruturación ambiciosa, non?, do 

ámbito da xestión turística nesta cidade e 

os froitos empezan a verse e se verán no 

futuro. Coruña ten moitísima 

potencialidade e ten que explotala 

(óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo 

de intervención). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Castro. Grazas a 

todos polo debate. 

 

Procedemos á votación desta moción coa 

emenda que presentou o Partido Popular 

aceptada polos propoñentes. En primeiro 

lugar se vai votar a moción do BNG coa 

emenda. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Desculpe, señora alcaldesa. Eu creo que 

me expresei mal. É unha moción 

conxunta. 

 

Presidencia 

 

Ah! Perdón... 

finalización del tiempo de intervención) 

de visitantes —finalizo ya—. Se está 

haciendo con cifras récord en el 

aeropuerto de Alvedro que ya supera 

ampliamente al aeropuerto de Peinador, 

en más de 115.000 pasajeros al año, cifra 

récord en el aeropuerto de Alvedro, 

récord, pero récord histórico en el pasado 

mes de enero. 

 

Hombre, algo se está haciendo y se está 

haciendo bien, desde el ámbito desde 

donde hay que hacerlo, que es el político, 

que para eso nos vota la gente. Después, 

evidentemente hay muchas cosas que se 

pueden acelerar, implementar, mejorar, 

etcétera, etcétera. La autocrítica, desde 

luego, no es algo de lo que huya este 

gobierno ni su alcaldesa, pero seamos 

consecuentes. Hay, evidentemente, una 

reestructuración ambiciosa, ¿no?, del 

ámbito de la gestión turística en esta 

ciudad y los frutos empiezan a verse y se 

verán en el futuro. Coruña tiene 

muchísima potencialidad y tiene que 

explotarla (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo 

de intervención). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Castro. Gracias a 

todos por el debate. 

 

Procedemos a la votación de esta moción 

con la enmienda que presentó el Partido 

Popular aceptada por los proponentes. En 

primer lugar se va a votar la moción del 

BNG con la enmienda. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Disculpe, señora alcaldesa. Yo creo que 

me expresé mal. Es una moción conjunta. 

 

 

Presidencia 

 

¡Ah! Perdón... 
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Señor Soto Díaz 

 

Unha transacción. 

 

Presidencia 

 

...e foi transacción, non foi que aceptaran 

a emenda. Vale. Entón, hai unha 

transacción como na anterior. Vale, pois 

votamos todo conxuntamente. 

 

Votación da emenda transaccionada 

entre os grupos municipais do Bloque 

Nacionalista Galego e do Partido 

Popular á terceira moción do Grupo 

municipal do Bloque Nacionalista 

Galego e á terceira moción do Grupo 

municipal do Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a emenda 

transaccionada entre os grupos 

municipais do Bloque Nacionalista 

Galego e do Partido Popular á terceira 

moción do Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego sobre o impulso do 

Consorcio de Turismo e Congresos da 

Coruña e á terceira moción do Grupo 

municipal do Partido Popular relativa ó 

Consorcio de Turismo, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

 

Señor Soto Díaz 

 

Una transacción. 

 

Presidencia 

 

...y fue transacción, no fue que aceptaran 

la enmienda. Vale. Entonces, hay una 

transacción como en la anterior. Vale, 

pues votamos todo conjuntamente. 

 

Votación de la enmienda transaccionada 

entre los grupos municipales del Bloque 

Nacionalista Galego y del Partido 

Popular a la tercera moción del Grupo 

municipal del Bloque Nacionalista 

Galego y a la tercera moción del Grupo 

municipal del Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la enmienda 

transaccionada entre los grupos 

municipales del Bloque Nacionalista 

Galego y del Partido Popular a la tercera 

moción del Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego sobre el impulso del 

Consorcio de Turismo y Congresos de A 

Coruña y a la tercera moción del Grupo 

municipal del Partido Popular relativa al 

Consorcio de Turismo, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 
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32. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada co Grupo municipal 

do Partido Popular,  sobre o impulso 

do Consorcio de Turismo e Congresos 

da Coruña. 

 

Acordo 

 

1. Dar cumprimento á moción relativa ao 

impulso do turismo na Coruña, aprobada 

por unanimidade no Pleno de decembro 

de 2023. 

 

2. Instar o Presidente do Consorcio de 

Turismo e Congresos a que convoque de 

maneira inmediata á súa Xunta de 

Goberno co fin de coñecer a memoria do 

exercicio de 2023 así como a 

planificación prevista para 2024, e 

cumprir coa celebración das sesións 

ordinarias establecidas nos seus 

estatutos. 

 

3. Solicitar á Xunta de Goberno do 

Consorcio que convoque de maneira 

urxente un proceso de selección 

transparente para a praza de xerente do 

mesmo. 

 

33. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular, transaccionada co 

Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego,  relativa ó 

Consorcio de Turismo. 

 

Acordo 

 

1. Dar cumprimento á moción relativa ao 

impulso do turismo na Coruña, aprobada 

por unanimidade no Pleno de decembro 

de 2023. 

 

2. Instar o Presidente do Consorcio de 

Turismo e Congresos a que convoque de 

maneira inmediata á súa Xunta de 

Goberno co fin de coñecer a memoria do 

exercicio de 2023 así como a 

planificación prevista para 2024, e 

32. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada con el Grupo municipal 

del Partido Popular,  sobre el impulso del 

Consorcio de Turismo y Congresos de A 

Coruña. 

 

Acuerdo 

 

1. Dar cumplimiento a la moción relativa 

al impulso del turismo en A Coruña, 

aprobada por unanimidad en el Pleno de 

diciembre de 2023. 

 

2. Instar al Presidente del Consorcio de 

Turismo y Congresos a que convoque de 

manera inmediata a su Junta de Gobierno 

con el fin de conocer la memoria del 

ejercicio de 2023 así como la 

planificación prevista para 2024, y 

cumplir con la celebración de las sesiones 

ordinarias establecidas nos sus estatutos. 

 

 

3. Solicitar a la Xunta de Gobierno del 

Consorcio que convoque de manera 

urgente un proceso de selección 

transparente para la plaza de gerente del 

mismo. 

 

33. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular, transaccionada con el 

Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego, relativa al 

Consorcio de Turismo. 

 

Acuerdo 

 

1. Dar cumplimiento a la moción relativa 

al impulso del turismo en A Coruña, 

aprobada por unanimidad en el Pleno de 

diciembre de 2023. 

 

2. Instar al Presidente del Consorcio de 

Turismo y Congresos a que convoque de 

manera inmediata a su Junta de Gobierno 

con el fin de conocer la memoria del 

ejercicio de 2023 así como la 

planificación prevista para 2024, y 
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cumprir coa celebración das sesións 

ordinarias establecidas nos seus 

estatutos. 

 

3. Solicitar á Xunta de Goberno do 

Consorcio que convoque de maneira 

urxente un proceso de selección 

transparente para a praza de xerente do 

mesmo. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Segunda. Moción relativa á reforma 

do edificio do mercado de Santa 

Lucía. 

 

Presidencia 

 

Rematan as mocións do BNG e queda 

unha moción do Partido Popular relativa 

á reforma do edificio do mercado de 

Santa Lucía. 

 

Señor Deus, o seu turno. Agora son tres 

minutos. 

 

Ás once horas e cincuenta e sete 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Jorquera Caselas. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. Bos 

días a todos os compañeiros da 

Corporación, ós funcionarios municipais 

e a todas aquelas persoas que nos siguen 

por streaming. 

 

A vida segue igual. Esta é precisamente 

a sensación que teñen os veciños da 

Falperra cando se refiren ao mercado de 

Santa Lucía. Teño que recoñecer que 

cando trato este tema revivo moitos 

recordos con moitas persoas que xa non 

están e que foron as primeiras 

impulsoras e loitadoras para conseguir 

a reforma deste edificio do barrio. O que 

cumplir con la celebración de las sesiones 

ordinarias establecidas nos sus estatutos. 

 

 

3. Solicitar a la Xunta de Gobierno del 

Consorcio que convoque de manera 

urgente un proceso de selección 

transparente para la plaza de gerente del 

mismo. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Segunda. Moción relativa a la reforma 

del edificio del mercado de Santa Lucía. 

 

 

Presidencia 

 

Finalizan las mociones del BNG y queda 

una moción del Partido Popular relativa 

a la reforma del edificio del mercado de 

Santa Lucía. 

 

Señor Deus, su turno. Ahora son tres 

minutos. 

 

A las once horas y cincuenta y siete 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

Buenos días a todos los compañeros de la 

Corporación, a los funcionarios 

municipales y a todas aquellas personas 

que nos siguen en directo. 

 

La vida sigue igual. Esta es precisamente 

la sensación que tienen los vecinos de la 

Falperra cuando se refieren al mercado de 

Santa Lucía. Tengo que reconocer que 

cuando trato este tema revivo muchos 

recuerdos con muchas personas que ya no 

están y que fueron las primeras impulsoras 

y luchadoras para conseguir la reforma de 

este edificio del barrio. Lo que no entraba 
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non entraba nos plans de ninguén é esta 

incompresible demora, a pasividade coa 

que se levou a cabo toda a tramitación 

administrativa que este concello tiña que 

coordinar para lograr uns servizos 

imprescindibles para o barrio. E os 

veciños, por máis que llo expliques, non 

acaban de entender esta nefasta xestión. 

Cando che paran pola rúa e dinche: xa 

está ben, isto non se vai facer nunca, ou 

cando a xente maior sentenza: eu xa non 

vou velo, teño que recoñecer que para 

min é desesperante e indignante escoitar 

estes comentarios. 

 

O certo é que desde que o primeiro 

momento os veciños da Falperra tiñan 

claro o que querían e como debía de ser 

o futuro dese edificio, máis cando desde 

o ano 2010 había signos evidentes de 

que a actividade comercial e do mercado 

ía decaendo e había que ir pensando en 

novos usos para ese edificio que debía 

de seguir sendo o motor do barrio. Por 

este motivo sempre os veciños 

trasladaron aos distintos gobernos 

municipais a necesidade de contar cuns 

espazos destinados a centro cívico que 

permitisen a realización de actividades 

sociais e culturais, e a localización dun 

centro de saúde que mellorase a 

asistencia sanitaria nesta zona da 

cidade. 

 

A Xunta de Galicia desde o ano 2014 

tívoo claro asinando o protocolo co 

Concello, non así algún goberno 

municipal que gobernou en minoría esta 

cidade e que logrou paralizar o acordo 

durante o seu mandato de catro anos. E 

é que deixando atrás eses catro anos, xa 

pasaron case outros cinco anos máis, 

que é o que resulta exasperante desta 

situación. E o é aínda máis, señora Rey, 

se temos en conta que en outubro de 

2019 este pleno municipal votou de 

maneira unánime unha moción 

presentada polo Partido Popular para 

poñer en marcha este ansiado proxecto. 

en los planes de nadie es esta 

incompresible demora, la pasividad con la 

que se ha llevado a cabo toda la 

tramitación administrativa que este 

ayuntamiento tenía que coordinar para 

lograr unos servicios imprescindibles para 

el barrio. Y los vecinos, por más que se lo 

expliques, no acaban de entender esta 

nefasta gestión. Cuando te paran por la 

calle y te dicen: ya está bien, esto no se va 

a hacer nunca, o cuando la gente mayor 

sentencia: yo ya no voy a verlo, tengo que 

reconocer que para mí es desesperante e 

indignante escuchar estos comentarios. 

 

Lo cierto es que desde que el primer 

momento los vecinos de la Falperra tenían 

claro lo que querían y cómo debía de ser 

el futuro de ese edificio, más cuando desde 

el año 2010 había signos evidentes de que 

la actividad comercial y del mercado iba 

decayendo y había que ir pensando en 

nuevos usos para ese edificio que debía de 

seguir siendo el motor del barrio. Por este 

motivo siempre los vecinos trasladaron a 

los distintos gobiernos municipales la 

necesidad de contar con unos espacios 

destinados a centro cívico que permitieran 

la realización de actividades sociales y 

culturales, y la ubicación de un centro de 

salud que mejorara la asistencia sanitaria 

en esta zona de la ciudad. 

 

 

La Xunta de Galicia desde el año 2014 lo 

tuvo claro firmando el protocolo con el 

Concello, no así algún gobierno municipal 

que gobernó en minoría esta ciudad y que 

logró paralizar el acuerdo durante su 

mandato de cuatro años. Y es que dejando 

atrás esos cuatro años, ya han pasado casi 

otros cinco años más, que es lo que resulta 

exasperante de esta situación. Y lo es aún 

más, señora Rey, si tenemos en cuenta que 

en octubre de 2019 este pleno municipal 

votó de manera unánime una moción 

presentada por el Partido Popular para 

poner en marcha este ansiado proyecto. 
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A pesar deste compromiso plenario, o 

seu mandato anterior, señora Rey, pasou 

en branco para os veciños da Falperra e 

non conseguiu facer realidade a 

recuperación dese edificio, 

acumulándose máis de oito anos de 

atraso desde aquel primeiro paso no ano 

2014.  

 

Por certo, señora alcaldesa, 

manifestarse en período electoral en 

apoio da sanidade pública é unha mera 

pose cando vostede non é capaz de 

xestionar unha actuación que mellora a 

atención sanitaria dun barrio. Ao final 

os coruñeses, pois deron a razón ao 

Partido Popular votándonos e 

apoiándonos cun 45 % dos votos da 

cidade e vostedes quedaron no 15 %, 

unha terceira parte. 

 

Tivemos que esperar ata o final do 

mandato anterior, maio de 2023, para 

que se adxudicase o concurso de ideas 

convocado para elixir unha proposta de 

actuación, pero seguimos observando 

unha pasividade total no que ten que ver 

cos pasos para culminar a tramitación 

administrativa deste proxecto, da cal, 

señora Rey, vostede é a responsable.  

 

Tamén é certo que o mandato anterior e 

o que vai deste non se caracterizou 

precisamente pola atención aos barrios. 

Di o señor Lage que se fixeron 625 

actuacións. É posible, pero a cidade 

segue sucia, os xardíns dos barrios 

seguen abandonados, as fochancas nas 

rúas son máis que evidentes, as 

beirarrúas seguen levantadas e segue 

habendo caídas dos veciños, e os 

voluminosos proliferan por todos os 

barrios da cidade. Iso si, o que non din é 

o que deixaron de facer con eses 180 

millóns de euros que deixaron de investir 

nos barrios. A día de hoxe, nove meses 

despois da resolución do concurso, o 

proxecto aínda non está en marcha, pois 

 

A pesar de este compromiso plenario, su 

mandato anterior, señora Rey, pasó en 

blanco para los vecinos de la Falperra y no 

consiguió hacer realidad la recuperación 

de ese edificio, acumulándose más de 

ocho años de retraso desde aquel primer 

paso en el año 2014.  

 

 

Por cierto, señora alcaldesa, manifestarse 

en periodo electoral en apoyo de la 

sanidad pública es un mero postureo 

cuando usted no es capaz de gestionar una 

actuación que mejora la atención sanitaria 

de un barrio. Al final los coruñeses, pues 

han dado la razón al Partido Popular 

votándonos y apoyándonos con un 45 % 

de los votos de la ciudad y ustedes se 

quedaron en el 15 %, una tercera parte. 

 

 

Hemos tenido que esperar hasta el final del 

mandato anterior, mayo de 2023, para que 

se adjudicase el concurso de ideas 

convocado para elegir una propuesta de 

actuación, pero seguimos observando una 

pasividad total en lo que tiene que ver con 

los pasos para culminar la tramitación 

administrativa de este proyecto, de la cual, 

señora Rey, usted es la responsable.  

 

También es cierto que el mandato anterior 

y lo que va de este no se caracterizó 

precisamente por la atención a los barrios. 

Dice el señor Lage que se han hecho 625 

actuaciones. Es posible, pero la ciudad 

sigue sucia, los jardines de los barrios 

siguen abandonados, los baches en las 

calles son más que evidentes, las aceras 

siguen levantadas y sigue habiendo caídas 

de los vecinos, y los voluminosos 

proliferan por todos los barrios de la 

ciudad. Eso sí, lo que no dicen es lo que 

han dejado de hacer con esos 180 millones 

de euros que han dejado de invertir en los 

barrios. A día de hoy, nueve meses 

después de la resolución del concurso, el 

proyecto aún no está en marcha, pues no 
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non está asinado o contrato co estudo 

que o redactará. Non entenden nin eles 

o porqué  deste tempo perdido. 

 

Contará cun prazo de catro meses para 

a súa presentación unha vez asinado o 

encargo. Este atraso trae consigo que a 

obra tampouco se vai a empezar e non se 

pode licitar. A primeira consecuencia 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—acabo xa, señora alcaldesa—. A 

primeira consecuencia desta situación é 

que o custo das obras para as dúas 

administracións, a Xunta e o Concello, 

vai ver novamente incrementada, o que 

supoñerá un gasto a maiores do 

previsto, e a segunda consecuencia é que 

as obras tampouco van dar comezo 

durante o ano 2024. Outro ano máis 

acumulado a ese atraso para os veciños 

do barrio. 

 

A lentitude da súa xestión, señora Rey, 

desespera aos veciños da Falperra. Por 

iso queremos instarlle a que licite o máis 

axiña posible as obras de reforma do 

antigo mercado de Santa Lucía para 

dotar á Falperra dun centro cívico, dun 

novo mercado e dun centro de saúde 

para cumprir os compromisos 

adquiridos cos veciños fai case dez anos. 

 

 

Xa que Galicia por fin roda, esperemos 

que o mercado e a rehabilitación deste 

edificio desta vez vaia xa dunha vez. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Deus. 

 

Turno do BNG, señora Veira. 

 

Ás doce horas e tres minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Coira 

Andrade. 

está firmado el contrato con el estudio que 

lo redactará. No entienden ni ellos el 

porqué  de este tiempo perdido. 

 

Contará con un plazo de cuatro meses para 

su presentación una vez firmado el 

encargo. Este retraso trae consigo que la 

obra tampoco se va a empezar y no se 

puede licitar. La primera consecuencia (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—acabo ya, señora alcaldesa—. La 

primera consecuencia de esta situación es 

que el coste de las obras para las dos 

administraciones, la Xunta y el Concello, 

se va a ver nuevamente incrementada, lo 

que supondrá un gasto a mayores de lo 

previsto, y la segunda consecuencia es que 

las obras tampoco van a dar comienzo 

durante el año 2024. Otro año más 

acumulado a ese retraso para los vecinos 

del barrio. 

 

La lentitud de su gestión, señora Rey, 

desespera a los vecinos de la Falperra. Por 

eso queremos instarle a que licite a la 

mayor brevedad posible las obras de 

reforma del antiguo mercado de Santa 

Lucía para dotar a la Falperra de un centro 

cívico, de un nuevo mercado y de un 

centro de salud para cumplir los 

compromisos adquiridos con los vecinos 

hace casi diez años. 

 

Ya que Galicia por fin rueda, esperemos 

que el mercado y la rehabilitación de este 

edificio de esta vez vaya ya de una vez. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Deus. 

 

Turno del BNG, señora Veira. 

 

A las doce horas y tres minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Coira 

Andrade. 
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Señora Veira González 

 

Si. En primeiro lugar gustaríame sinalar 

que desde o BNG imos votar a favor 

desta moción, pero non sen recordarlle ó 

Partido Popular que a Xunta de Galiza 

ten as competencias exclusivas en 

materia sanitaria. Si, señor Deus, porque 

resulta que no orzamento de 2024 non 

aparece ningunha partida con nome e 

apelidos para o centro de saúde de Santa 

Lucía e vostedes alegaban noutros 

momentos da historia deste pleno, 

desta..., doutras corporacións, doutros 

mandatos que non podían recoller esa 

partida con nome e apelidos porque non 

tiñan o terreo, pero resulta que agora xa 

hai un convenio asinado. Por que no 

orzamento de 2024 da Xunta de Galiza 

non aparece o centro de saúde de Santa 

Lucía con ese nome e eses apelidos? Eu 

esperaba que o puidesen explicar na súa 

intervención. 

 

Eu, de verdade que creo que son 

importantes as infraestruturas sanitarias, 

é dicir, o cascarón, non? onde se atende 

á xente, é imprescindíbel. Agora, o 

Partido Popular ten unha tremenda 

obsesión co cascarón, pero non con 

encher de contido as infraestruturas 

sanitarias, e por moito que Galicia ruede, 

señor Deus, por moito que vostedes 

tivesen esa porcentaxe de voto que 

vostede nomea... Por certo, o Bloque 

Nacionalista Galego tivo máis do 33 % 

dos votos nesta cidade, polo tanto as 

coruñesas e coruñeses tamén se 

identifican en moita medida coas nosas 

demandas e coas nosas propostas, 

seguen sufrindo os recortes do Partido 

Popular en materia sanitaria, ruede ou 

non Galicia. Seguimos tendo 

exactamente os mesmos problemas e 

vostedes seguen sen atendelos. É 

evidente, é evidente, porque unha se 

quere pedir unha cita en atención 

primaria, pois segue tendo os mesmos 

 

Señora Veira González 

 

Sí. En primer lugar me gustaría señalar 

que desde el BNG vamos a votar a favor 

de esta moción, pero no sin recordarle al 

Partido Popular que la Xunta de Galicia 

tiene las competencias exclusivas en 

materia sanitaria. Sí, señor Deus, porque 

resulta que en el presupuesto de 2024 no 

aparece ninguna partida con nombre y 

apellidos para el centro de salud de Santa 

Lucía y ustedes alegaban en otros 

momentos de la historia de este pleno, de 

esta..., de otras corporaciones, de otros 

mandatos que no podían recoger esa 

partida con nombre y apellidos porque no 

tenían el terreno, pero resulta que ahora 

ya hay un convenio firmado. ¿Por qué en 

el presupuesto de 2024 de la Xunta de 

Galicia no aparece el centro de salud de 

Santa Lucía con ese nombre y esos 

apellidos? Yo esperaba que lo pudieran 

explicar en su intervención. 

 

Yo, de verdad que creo que son 

importantes las infraestructuras 

sanitarias, es decir, el cascarón, ¿no? 

donde se atiende a la gente, es 

imprescindible. Ahora, el Partido Popular 

tiene una tremenda obsesión con el 

cascarón, pero no con llenar de contenido 

las infraestructuras sanitarias, y por 

mucho que Galicia ruede, señor Deus, por 

mucho que ustedes tuvieran ese 

porcentaje de voto que usted nombra... 

Por cierto, el Bloque Nacionalista Galego 

tuvo más del 33 % de los votos en esta 

ciudad, por lo tanto las coruñesas y 

coruñeses también se identifican en 

mucha medida con nuestras demandas y 

con nuestras propuestas, siguen sufriendo 

los recortes del Partido Popular en 

materia sanitaria, ruede o no Galicia. 

Seguimos teniendo exactamente los 

mismos problemas y ustedes siguen sin 

atenderlos. Es evidente, es evidente, 

porque una si quiere pedir una cita en 

atención primaria, pues sigue teniendo los 
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problemas que antes do 18 de febreiro, 

pero é evidente tamén que este goberno 

municipal non está actuando, pois con 

toda a dilixencia que se querería para 

facer realidade este centro de saúde en 

Santa Lucía, ese mercado, por certo, que 

non nos esquezamos, por moito que ó 

final a desidia do conxunto dos gobernos 

municipais desde 2015, pois acabase con 

ese mercado, co mercado que existía en 

Santa Lucía e probablemente os de antes 

de 2015 tamén porque todo este conflito 

xurdiu precisamente no mercado durante 

o mandato do Partido Popular, durante o 

mandato do señor Negreira, non? 

 

 

Polo tanto, estamos a favor desta 

moción, estamos a favor de que se faga 

ese centro de saúde, ese centro cívico, 

digamos, neste inmóbel e que se faga 

tamén ese mercado. 

 

Gustaríanos unha maior dilixencia por 

parte do Goberno municipal, pero tamén 

un compromiso real e firme da Xunta de 

Galiza e polo tanto unha partida con 

nome e apelidos no orzamento para que 

todo isto sexa realidade e finalmente 

podermos ver ese mercado xa feito. 

 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para o Goberno local. Señor Lage. 

 

 

Ás doce horas e seis minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Soto Díaz e 

entra o señor Jorquera Caselas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

mismos problemas que antes del 18 de 

febrero, pero es evidente también que este 

gobierno municipal no está actuando, 

pues con toda la diligencia que se querría 

para hacer realidad este centro de salud 

en Santa Lucía, ese mercado, por cierto, 

que no nos olvidemos, por mucho que al 

final la desidia del conjunto de los 

gobiernos municipales desde 2015, pues 

acabara con ese mercado, con el mercado 

que existía en Santa Lucía y 

probablemente los de antes de 2015 

también porque todo este conflicto surgió 

precisamente en el mercado durante el 

mandato del Partido Popular, durante el 

mandato del señor Negreira, ¿no? 

 

Por lo tanto, estamos a favor de esta 

moción, estamos a favor de que se haga 

ese centro de salud, ese centro cívico, 

digamos, en este inmueble y que se haga 

también ese mercado. 

 

Nos gustaría una mayor diligencia por 

parte del Gobierno municipal, pero 

también un compromiso real y firme de la 

Xunta de Galicia y por lo tanto una 

partida con nombre y apellidos en el 

presupuesto para que todo esto sea 

realidad y finalmente poder ver ese 

mercado ya hecho. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para el Gobierno local. Señor 

Lage. 

 

A las doce horas y seis minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Soto Díaz y 

entra el señor Jorquera Caselas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 
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En primeiro lugar, señor Deus, o voto do 

Partido Socialista vai a ser favorable a 

esta iniciativa. Vamos a facer un 

pouquiño de memoria. Poderíamos decir 

aquelo: alégrame que me faga esta 

pregunta. Non é unha pregunta, que é 

unha moción. 

 

Non son 625, señor Deus, son 623 

actuacións dende que Inés Rey é a 

alcaldesa da cidade, e reitérolle, 

seguramente vostede ou calquera persoa 

que teña responsabilidades considera 

que en vez de facer 623 a data 28 de 

febreiro, 29, é dicir, o último día de 

febreiro, pode considerar que hai que 

facer máis, incluso que hai que facer 

máis e mellor. Agora, o que non se pode 

é decir algo que non é. Reitérolle: entre 

setembro, entre setembro do ano 23 e 

febreiro do ano 24, ou adxudicadas ou xa 

en execución hai actuacións por valor de 

13 millóns de euros. 

 

Vostede fala do mercado de Santa Lucía. 

Facemos memoria? 

 

Como é posible que no ano 2019 non 

houbera absolutamente nada feito, señor 

Deus? Como é? Eu fálolle ata que 

chegou Inés Rey a este goberno. Non 

había nada, como noutras cousas. Eu 

repasei o histórico do que fixo o Partido 

Popular, que foron anuncios, como 

cando anunciaron, chegaron a anunciar a 

reforma de Alfonso Molina. Poñer non 

puxeron un peso e iniciar, non solo non 

se iniciou, nin se licitou, nin se 

adjudicou, pero anunciar, anunciaron. 

Feitos, ningún. 

 

Vamos a ir con detalle o máis rápido 

posible. Non quero recordarlle que había 

suxestións incluso de levar o centro de 

saúde de Santa Lucía a Paseo das 

Pontes, non sei se recorda. Todo ideas, 

ideas, suxestións, paroleiros, opinións, 

feitos, vamos ós feitos. 

 

En primer lugar, señor Deus, el voto del 

Partido Socialista va a ser favorable a 

esta iniciativa. Vamos a hacer un poquito 

de memoria. Podríamos decir aquello: me 

alegra que me haga esta pregunta. No es 

una pregunta, que es una moción. 

 

 

No son 625, señor Deus, son 623 

actuaciones desde que Inés Rey es la 

alcaldesa de la ciudad, y le reitero, 

seguramente usted o cualquier persona 

que tenga responsabilidades considera 

que en vez de hacer 623 a fecha 28 de 

febrero, 29, es decir, el último día de 

febrero, puede considerar que hay que 

hacer más, incluso que hay que hacer más 

y mejor. Ahora, lo que no se puede es decir 

algo que no es. Le reitero: entre 

septiembre, entre septiembre del año 23 y 

febrero del año 24, o adjudicadas o ya en 

ejecución hay actuaciones por valor de 13 

millones de euros. 

 

Usted habla del mercado de Santa Lucía. 

¿Hacemos memoria? 

 

¿Cómo es posible que en el año 2019 no 

hubiera absolutamente nada hecho, señor 

Deus? ¿Cómo es? Yo le hablo hasta que 

llegó Inés Rey a este gobierno. No había 

nada, como en otras cosas. Yo repasé el 

histórico de lo que hizo el Partido 

Popular, que fueron anuncios, como 

cuando anunciaron, llegaron a anunciar 

la reforma de Alfonso Molina. Poner no 

pusieron un euro e iniciar, no solo no se 

inició, ni se licitó, ni si adjudicó, pero 

anunciar, anunciaron. Hechos, ninguno. 

 

 

Vamos a ir con detalle lo más rápido 

posible. No quiero recordarle que había 

sugerencias incluso de llevar el centro de 

salud de Santa Lucía al Paseo de los 

Puentes, no sé si recuerda. Todo ideas, 

ideas, sugerencias, tertulianos, opiniones, 

hechos, vamos a los hechos. 
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Inés Rey consigue no primeiro mandato 

algo que ata ese momento era imposible, 

que era xuntar nun mesmo proxecto un 

novo centro de saúde e un mercado 

municipal. Eso foi o primeiro, señor 

Deus, porque sen iso non era posible 

avanzar. Tíñamos ese compromiso de 

que todo fora nun mismo edificio e 

cumpriuse. 

 

Ás doce horas e oito minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Coira 

Andrade. 

 

Non sei se recorda a campaña de 2019 na 

que uns prometían unha cousa e outros, 

outra, pero ó final quen resolveu o 

entuerto foi a nosa alcaldesa e este 

goberno municipal. 

 

Inés Rey conseguiu outra cousa que se 

resistía durante moito tempo, que era 

poñer de acordo a dúas administracións, 

Xunta e Concello. Polo que atinxe á 

parte sanitaria e na parte nosa polo 

mercado e o espacio para uso veciñal. De 

aí se chegou a un convenio coa Xunta de 

Galicia, para que cada parte asuma a 

parte que lle corresponde, señor Deus. A 

renovación do edificio pasa de ser 

comentarios, opiniones, o que a cada un 

lle parece. É que no ano 19, cando non 

había nada xa levaban dez anos falando 

desto, dez anos. 

 

Señor Deus, cando eu lle digo dez anos é 

que llo podo demostrar. Levaban dez 

anos falando desto. Si. Bueno, ó mellor 

falaban un pouquiño máis baixo, máis 

baixiño. Aínda non aparecera vostede en 

acción, pero levaban falando desto, 

vale?. 

 

Ás doce horas e nove minutos sae do 

Salón de Sesións a señora López 

Sánchez. 

 

Pois mire, tamén este goberno conseguiu 

unha cousa (óese un sinal acústico 

Inés Rey consigue en el primer mandato 

algo que hasta ese momento era 

imposible, que era juntar en un mismo 

proyecto un nuevo centro de salud y un 

mercado municipal. Eso fue lo primero, 

señor Deus, porque sin eso no era posible 

avanzar. Teníamos ese compromiso de 

que todo fuera en un mismo edificio y se 

cumplió. 

 

A las doce horas y ocho minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Coira 

Andrade. 

 

No sé si recuerda la campaña de 2019 en 

la que unos prometían una cosa y otros, 

otra, pero al final quien resolvió el 

entuerto fue nuestra alcaldesa y este 

gobierno municipal. 

 

Inés Rey consiguió otra cosa que se 

resistía durante mucho tiempo, que era 

poner de acuerdo a dos administraciones, 

Xunta y Ayuntamiento. Por lo que se 

refiere a la parte sanitaria y en la parte 

nuestra por el mercado y el espacio para 

uso vecinal. De ahí se llegó a un convenio 

con la Xunta de Galicia, para que cada 

parte asuma la parte que le corresponde, 

señor Deus. La renovación del edificio 

pasa de ser comentarios, opiniones, lo que 

a cada uno le parece. Es que en el año 19, 

cuando no había nada ya llevaban diez 

años hablando de esto, diez años. 

 

Señor Deus, cuando yo le digo diez años 

es que se lo puedo demostrar. Llevaban 

diez años hablando de esto. Sí. Bueno, a lo 

mejor hablaban un poquito más bajo, más 

bajito. Aun no había aparecido usted en 

acción, pero llevaban hablando de esto, 

¿vale?. 

 

A las doce horas y nueve minutos sale del 

Salón de Sesiones la señora López 

Sánchez. 

 

Pues mire, también este gobierno 

consiguió una cosa (se oye una señal 



 
 

95 

 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —remato, señora 

alcaldesa— que antes non había, que é 

tres millóns de euros de fondos europeos 

PIREP para poder executar as obras. 

Igual para vostede é un tema menor. 

 

Finalmente, a nosa alcaldesa liderou un 

proceso. Hoxe o que temos é que se 

materializou un concurso de ideas para 

facer un centro de referencia para o 

barrio, para combinar un centro de saúde 

cun mercado, cun proxecto do estudo de 

Burgos e Garrido como gañador. Agora 

a redacción do contrato e nun tempo, no 

verán, deberemos de ter ese proxecto e 

poder facer a licitación neste ano. Este 

ano chega ó 31 de decembro. O Goberno 

quere chegar ó 31 de decembro para 

licitar as obras de Santa Lucía? Non. 

(Óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo 

de intervención). 

 

Ás doce horas e once minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Soto Díaz. 

 

Remato. Vamos a intentar que sexa o 

antes posible. Agora, ten o compromiso 

de que as palabras, as opinións, que era 

o que fixeron nos dez anos anteriores, 

pasan agora con Inés Rey ós feitos. Santa 

Lucía terá centro de saúde e mercado, e 

a ser posible, como dixo a señora Veira 

—que coincido con ela—, se é posible 

que a Xunta de Galicia, pois cando 

toque, poña os recursos. Seguro que o 

fai, seguro que o fai, seguro que si, señor 

Deus, pero por agora, como non o 

vimos.... Vamos a ver se o vemos. De 

entrada, o compromiso do Goberno 

municipal é que este ano se dea un paso 

importante, un impulso definitivo. 

 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

acústica indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención) —finalizo, 

señora alcaldesa— que antes no había,  

que es tres millones de euros de fondos 

europeos PIREP para poder ejecutar las 

obras. Igual para usted es un tema menor. 

 

Finalmente, nuestra alcaldesa lideró un 

proceso. Hoy lo que tenemos es que se 

materializó un concurso de ideas para 

hacer un centro de referencia para el 

barrio, para combinar un centro de salud 

con un mercado, con un proyecto del 

estudio de Burgos y Garrido como 

ganador. Ahora la redacción del contrato 

y en un tiempo, en verano, deberemos de 

tener ese proyecto y poder hacer la 

licitación en este año. Este año llega a 31 

de diciembre ¿El Gobierno quiere llegar 

a 31 de diciembre  para licitar las obras 

de Santa Lucía? No. (Se oyen dos señales 

acústicas indicativos de la finalización 

del tiempo de intervención). 

 

A las doce horas y once minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Soto Díaz. 

 

Finalizo. Vamos a intentar que sea lo 

antes posible. Ahora, tiene el compromiso 

de que las palabras, las opiniones, que era 

lo que hicieron en los diez años 

anteriores, pasan ahora con Inés Rey a los 

hechos. Santa Lucía tendrá centro de 

salud y mercado, y a ser posible, como 

dijo la señora Veira —que coincido con 

ella—, a ser posible que la Xunta de 

Galicia, pues cuando toque, ponga los 

recursos. Seguro que lo hace, seguro que 

lo hace, seguro que sí, señor Deus, pero 

por ahora, como no lo vimos.... Vamos a 

ver si lo vemos. De entrada, el 

compromiso del Gobierno municipal es 

que este año se dé un paso importante, un 

impulso definitivo. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señor Lage. 

 

Remata o debate desta moción e 

procedemos á votación da mesma. 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular relativa á reforma do 

edificio do mercado de Santa Lucía, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Contabilízase, así mesmo, a abstención 

da señora concelleira D.ª Rosalía López 

Sánchez, de acordo co artigo 100.1 do 

ROF, por ausentarse do Salón de Sesións 

unha vez iniciada a deliberación e non 

estar presente no momento da votación. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada por 

unanimidade da Corporación. 

 

Remata aquí o debate das mocións. 

 

34. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular relativa á reforma do 

edificio do mercado de Santa Lucía. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno municipal a licitar o 

máis axiña posible as obras de reforma 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Finaliza el debate de esta moción y 

procedemos a la votación de la misma. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular relativa a la reforma del 

edificio del mercado de Santa Lucía, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Se contabiliza, asimismo, la abstención de 

la señora concejala D.ª Rosalía López 

Sánchez, de acuerdo con el artículo 100.1 

del ROF, por ausentarse del Salón de 

Sesiones una vez iniciada la deliberación 

y no estar presente en el momento de la 

votación. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada por 

unanimidad de la Corporación. 

 

Finaliza aquí el debate de las mociones. 

 

34. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular relativa a la reforma del 

edificio del mercado de Santa Lucía. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno municipal a licitar a la 

mayor brevedad las obras de reforma del 
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do edificio do antigo Mercado de Santa 

Lucía para dotar á Falperra dun centro de 

saúde, un mercado e un centro cívico, 

cumprindo así cos compromisos 

adquiridos cos veciños do barrio fai case 

dez anos. 

 

3º. Preguntas de resposta oral 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre a avaliación do Goberno do grao 

de cumprimento das medidas a curto 

prazo contempladas no acordo de 

investidura. 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ás preguntas de resposta 

oral. 

 

Primeira pregunta do BNG. 

 

Poden saír, que hoxe non hai recreo, 

poden saír os que queiran. Non, acordo 

da Comisión de Voceiros, hoxe non hai 

recreo. Xornada intensiva. 

 

Ás doce horas e doce minutos saen do 

Salón de Sesións as señoras No Varela 

e Sobral Cabanas, e os señores García 

Fernández, Lorenzo Torres e Vázquez 

Martínez. 

 

Estamos? Ben. Non sei para que dixen 

nada do recreo. 

 

Señor Jorquera, o seu turno. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Que avaliación fai o Goberno local do 

grao de cumprimento das medidas a 

curto prazo contempladas no acordo de 

investidura? 

edificio del antiguo Mercado de Santa 

Lucía para dotar a A Falperra de un 

centro de salud, un mercado y un centro 

cívico, cumpliendo así con los 

compromisos adquiridos con los vecinos 

del barrio hace casi diez años. 

 

3º. Preguntas de respuesta oral 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre la evaluación del Gobierno del 

grado de cumplimiento de las medidas a 

corto plazo contempladas en el acuerdo 

de investidura. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a las preguntas de respuesta 

oral. 

 

Primera pregunta del BNG. 

 

Pueden salir, que hoy no hay recreo, 

pueden salir los que quieran. No, acuerdo 

de la Comisión de Portavoces, hoy no hay 

recreo. Jornada intensiva. 

 

A las doce horas y doce minutos salen del 

Salón de Sesiones las señoras No Varela 

y Sobral Cabanas, y los señores García 

Fernández, Lorenzo Torres y Vázquez 

Martínez. 

 

¿Estamos? Bien. No sé para que dije nada 

del recreo. 

 

Señor Jorquera, su turno. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

¿Qué evaluación hace el Gobierno local 

del grado de cumplimiento de las medidas 

a corto plazo contempladas en el acuerdo 

de investidura? 
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Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señor Jorquera pola pregunta. 

 

O cumprimento do acordo co BNG, 

dende o noso punto de vista, é un 

cumprimento desigual donde dentro das 

medidas a curto prazo hai algunhas que 

se cumpriron plenamente, outras que 

están en fase de cumprimento e outras 

que están pendentes de executar e, polo 

tanto, creo que esto, pois loxicamente 

merece a resposta lóxica e razonable 

cando un avalía todos os asuntos. Agora 

poderei desgranar aquelas que están 

cumpridas ou en cumprimento e outras 

que están pendentes e que agardamos 

nos vindeiros días poder, pois darlle un 

impulso tamén importante, non? 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Señor concelleiro, permítame primeiro 

unha aclaración conceptual porque é 

importante para o que logo vou dicir. O 

BNG non é socio de goberno. Digo isto 

porque o Grupo Popular insiste en 

referirse así ó BNG. Hoxe mesmo 

volveu a facelo o señor Roberto 

Rodríguez e por aclaralo cun exemplo, 

por aclaralo cun exemplo: Vox. Por se 

non se lembran, ese partido fascista, 

xenófobo, machista e antigalego. Vox é 

o socio de goberno do Partido Popular 

porque onde suman cogobernan xuntos, 

por tanto, é socio de goberno, pero na 

Coruña non existe un goberno de 

coalición, o BNG está na oposición. Iso 

si, somos decisivos e facilitamos a 

investidura da señora Rey como 

alcaldesa froito dun acordo e o respecto 

a ese acordo vai marcar o ton do BNG 

neste mandato. Somos oposición e temos 

a aspiración lexítima de ser a alternativa 

ó Goberno actual, pero se se respecta ese 

acordo a nosa actitude vai ser 

colaborativa porque ese acordo é bo para 

a cidade. Froito dese acordo, por 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señor Jorquera por la pregunta. 

 

El cumplimiento del acuerdo con el BNG, 

desde nuestro punto de vista, es un 

cumplimiento desigual donde dentro de 

las medidas a corto plazo hay algunas que 

se cumplieron plenamente, otras que están 

en fase de cumplimiento y otras que están 

pendientes de ejecutar y, por lo tanto, creo 

que esto, pues lógicamente merece la 

respuesta lógica y razonable cuando uno 

evalúa todos los asuntos. Ahora podré 

desgranar aquellas que están cumplidas o 

en cumplimiento y otras que están 

pendientes y que esperamos en los 

próximos días poder, pues darle un 

impulso también importante, ¿no? 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Señor concejal, permítame primero una 

aclaración conceptual porque es 

importante para lo que luego voy a decir. 

El BNG no es socio de gobierno. Digo esto 

porque el Grupo Popular insiste en 

referirse así al BNG. Hoy mismo volvió a 

hacerlo el señor Roberto Rodríguez y por 

aclararlo con un ejemplo, por aclararlo 

con un ejemplo: Vox. Por si no se 

acuerdan, ese partido fascista, xenófobo, 

machista y antigallego. Vox es el socio de 

gobierno del Partido Popular porque 

donde suman cogobiernan juntos, por 

tanto, es socio de gobierno, pero en A 

Coruña no existe un gobierno de 

coalición, el BNG está en la oposición. 

Eso sí, somos decisivos y facilitamos la 

investidura de la señora Rey como 

alcaldesa fruto de un acuerdo y el respeto 

a ese acuerdo va a marcar el tono del 

BNG en este mandato. Somos oposición y 

tenemos la aspiración legítima de ser la 

alternativa al Gobierno actual, pero si se 

respeta ese acuerdo nuestra actitud va a 

ser colaborativa porque ese acuerdo es 

bueno para la ciudad. Fruto de ese 
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primeira vez despois de moitos anos, 

temos uns orzamentos aprobados en 

tempo e forma, ademais uns bos 

orzamentos, e da súa aplicación 

dependen moitas das medidas 

contempladas no acordo. Por iso 

instamos a que executen con dilixencia o 

previsto nos orzamentos. Hai outras 

medidas contempladas no acordo que se 

están cumprindo, pero outras non.  

 

No acordo contemplábanse medidas a 

curto, medio e longo prazo. Voume 

centrar só nas medidas a curto prazo, a 

poñer en marcha nos seis primeiros 

meses de mandato, que xa tiñan que estar 

en marcha. 

 

Apertura dun proceso de investigación 

para determinar se as empresas 

concesionarias dos servizos de limpeza e 

recollida de lixo se inhibiron das súas 

responsabilidades. Non nos consta que 

se fixera, o STL segue campando ás súas 

anchas. Esta mesma noite houbo de novo 

problemas na prestación do servizo. 

 

 

Que hai da redacción dos plans 

municipais de accesibilidade e de 

inclusión social? O da creación do 

consello económico e social? 

Aprobárase xa no anterior mandato e de 

momento seguimos agardando. 

 

Que hai da ordenación das terrazas ou da 

revisión do mapa de liñas de autobús e 

do estudo da ampliación de horarios e 

intensificación de frecuencias? A nosa 

concelleira, Avia Veira, preguntará 

despois se o Goberno local é consciente 

dos retos que imos afrontar como cidade 

en materia de mobilidade durante este 

ano 2024. Entre outras cousas caduca o 

contrato coa Compañía de Tranvías.  

 

 

E tamén de seguido a nosa compañeira 

Mercedes Queixas preguntará se reparou 

acuerdo, por primera vez después de 

muchos años, tenemos unos presupuestos 

aprobados en tiempo y forma, además 

unos buenos presupuestos, y de su 

aplicación dependen muchas de las 

medidas contempladas en el acuerdo. Por 

eso instamos a que ejecuten con diligencia 

lo previsto en los presupuestos. Hay otras 

medidas contempladas en el acuerdo que 

se están cumpliendo, pero otras no.  

 

En el acuerdo se contemplaban medidas a 

corto, medio y largo plazo. Me voy a 

centrar solo en las medidas a corto plazo, 

a poner en marcha en los seis primeros 

meses de mandato, que ya tenían que estar 

en marcha. 

 

Apertura de un proceso de investigación 

para determinar si las empresas 

concesionarias de los servicios de 

limpieza y recogida de basura se 

inhibieron de sus responsabilidades. No 

nos consta que se hiciera, el STL sigue 

campando a sus anchas. Esta misma 

noche hubo de nuevo problemas en la 

prestación del servicio. 

 

¿Qué hay de la redacción de los planes 

municipales de accesibilidad y de 

inclusión social? ¿el de la creación del 

consejo económico y social? Se había 

aprobado ya en el anterior mandato y de 

momento seguimos esperando. 

 

¿Qué hay de la ordenación de las terrazas 

o de la revisión del mapa de líneas de 

autobús y del estudio de la ampliación de 

horarios e intensificación de frecuencias? 

Nuestra concejala, Avia Veira, 

preguntará después si el Gobierno local 

es consciente de los retos que vamos a 

afrontar como ciudad en materia de 

movilidad durante este año 2024. Entre 

otras cosas caduca el contrato con la 

Compañía de Tranvías.  

 

Y también a continuación nuestra 

compañera Mercedes Queixas preguntará 
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o señor Castro en que entre as súas 

múltiples funcións e competencias están 

as bibliotecas, porque é certo que se deu 

cumprimento ó compromiso de 

convocar a Comisión, pero desde a 

sesión constitutiva os traballos están 

paralizados. 

 

E podería seguir. Iniciouse a elaboración 

do plan de normalización lingüística? E 

o procedemento de retirada de honras e 

distincións a persoas involucradas no 

golpe do 36 e na represión franquista? 

Por non falar da presentación da 

demanda da Casa Cornide. Nesta 

cuestión parece que a táctica do Goberno 

municipal é matarnos de aburrimento, 

porque xa me canso de lembralo e de 

escoitar sempre as mesmas escusas. 

 

 

Señoras e señores do Goberno, 

aplíquense e poñan as pilas, e falen coa 

veciñanza porque hai moito malestar 

pola súa tardanza de resposta até o punto 

de que moitas veces nin contestan as 

súas peticións. Gobernan como se non 

fosen conscientes de que están en 

minoría e de que hai problemas que 

cómpre atallar. 

 

O BNG é paciente, pero a nosa 

paciencia, como a de todo o mundo, ten 

un límite porque ademais o BNG tamén 

é constante e exixente. Seguiremos 

facendo unha oposición propositiva e 

construtiva (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención), seguiremos facendo una 

oposición construtiva e propositiva 

pensando sempre nos cidadáns, pero 

aínda que nós poidésemos agardar, quen 

non pode agardar é a cidade. Saian da 

parálise, que xa logo levamos 

consumido o primeiro ano de mandato e 

por suposto cumpran os acordos porque 

un goberno que non cumpre os acordos 

non é fiábel nin merecedor de confianza. 

 

si reparó el señor Castro en que entre sus 

múltiples funciones y competencias están 

las bibliotecas, porque es cierto que se dio 

cumplimiento al compromiso de convocar 

la Comisión, pero desde la sesión 

constitutiva los trabajos están 

paralizados. 

 

Y podría seguir. ¿Se inició la elaboración 

del plan de normalización lingüística? ¿Y 

el procedimiento de retirada de honores y 

distinciones a personas involucradas en el 

golpe del 36 y en la represión franquista? 

Por no hablar de la presentación de la 

demanda de la Casa Cornide. En esta 

cuestión parece que la táctica del 

Gobierno municipal es matarnos de 

aburrimiento, porque ya me canso de 

recordarlo y de escuchar siempre las 

mismas excusas. 

 

Señoras y señores del Gobierno, 

aplíquense y pónganse las pilas, y hablen 

con el vecindario porque hay mucho 

malestar por su tardanza de respuesta 

hasta el punto de que muchas veces ni 

contestan sus peticiones. Gobiernan como 

si no fueran conscientes de que están en 

minoría y de que hay problemas que hay 

que atajar. 

 

El BNG es paciente, pero nuestra 

paciencia, como la de todo el mundo, tiene 

un límite porque además el BNG también 

es constante y exigente. Seguiremos 

haciendo una oposición propositiva y 

constructiva (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención), seguiremos haciendo una 

oposición constructiva y propositiva 

pensando siempre en los ciudadanos, pero 

aunque nosotros pidiésemos esperar, 

quien no puede esperar es la ciudad. 

Salgan de la parálisis, que ya pronto 

habremos consumido el primer año de 

mandato y por supuesto cumplan los 

acuerdos porque un gobierno que no 

cumple los acuerdos no es fiable ni 

merecedor de confianza. 
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Moitas grazas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señor Jorquera. 

 

Levamos oito meses de mandato e como 

vostede apunta hai situacións nas que hai 

un cumprimento evidente. Eu entendo 

que non se poña o acento no que se 

cumpre porque o que se acorda é para 

cumprir, que se poña o acento naquelas 

cousas que podan estar pendentes, e é 

razonable e entendible.  

 

Eu o que lle propoño, creo que ademais 

será positivo, que fagamos unha 

xuntanza da Comisión de Seguimento 

nas vindeiras semanas, acordar entre o 

Grupo de Goberno, o Partido Socialista 

e o Bloque Nacionalista Galego para 

avaliar todas estas medidas do pacto de 

investidura. Quero determe naquelas nas 

que non se detivo vostede, quero dicir, 

que é normal.  

 

Creo que é importante destacar que hai 

un impulso á posta en marcha dos 

consellos municipales, sexa da Cultura, 

sexa o de Inclusión Social ou de Saúde, 

que xa se teñen reunido. Creo que o 

impulso —por citar algúns—, o impulso 

do Parque Cidade; a propia actuación 

que eu creo que non é menor, estudiando 

posibles taxas para grandes 

distribuidores; os acordos para impulsar 

a licitación de Nostián cun grupo de 

traballo co Consorcio das Mariñas ou a 

incorporación do anteproxecto de 

medidas para a redución do rechazo. 

 

Sen ir máis lonxe, dicíamos a curto 

prazo, comezo da redacción do plan de 

saúde mental. Non é comezo, onte 

mesmo a alcaldesa presentaba o Plan de 

Saúde Mental que é tamén froito dun 

acordo da investidura. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señor Jorquera. 

 

Llevamos ocho meses de mandato y como 

usted apunta hay situaciones en las que 

hay un cumplimiento evidente. Yo 

entiendo que no se ponga el acento en el 

que se cumple porque lo que se acuerda es 

para cumplir, que se ponga el acento en 

aquellas cosas que podan estar 

pendientes, y es razonable y entendible.  

 

Yo lo que le propongo, creo que además 

será positivo, que hagamos una reunión 

de la Comisión de Seguimiento en las 

próximas semanas, acordar entre el 

Grupo de Gobierno, el Partido Socialista 

y el Bloque Nacionalista Galego para 

evaluar todas estas medidas del pacto de 

investidura. Quiero detenerme en 

aquellas en las que no se detuvo usted, 

quiero decir, que es normal.  

 

Creo que es importante destacar que hay 

un impulso a la puesta en marcha de los 

consejos municipales, sea de la Cultura, 

sea el de Inclusión Social o de Salud, que 

ya se han reunido. Creo que el impulso —

por citar algunos—, el impulso del Parque 

Ciudad; la propia actuación que yo creo 

que no es menor, estudiando posibles 

tasas para grandes distribuidores; los 

acuerdos para impulsar la licitación de 

Nostián con un grupo de trabajo con el 

Consorcio de As Mariñas o la 

incorporación del anteproyecto de 

medidas para la reducción del rechazo. 

 

Sin ir más lejos, decíamos a corto plazo, 

comienzo de la redacción del plan de 

salud mental. No es comienzo, ayer mismo 

la alcaldesa presentaba el Plan de Salud 

Mental que es también fruto de un acuerdo 

de la investidura. 
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A convocatoria da comisión que analice 

o proceso de internalización das 

bibliotecas fíxose. Débese de facer 

máis? Sen dúbida ningunha e eso 

explicará o concelleiro de Fomento e de 

Promoción da Cidade. 

 

Fixo alusión con respecto ós temas de 

mobilidade, explicarallo a concelleira de 

Mobilidade. Neste mesmo mes se vai a 

dar un impulso importante diante dos 

retos que temos neste mandato. 

 

É dicir, gustaríanos ir a maior 

velocidade? Si. Sabe vostede que a 

velocidade na administración a veces 

mídese de maneira un tanto diferente á 

velocidade noutros ámbitos. En calquera 

caso, creo que de forma realista o que 

debo de decirlle é: vostede ve que hai un 

grao de cumprimento nalgúns dos puntos 

do acordo, un grao de cumprimento 

absoluto, outro un grao de cumprimento 

parcial ou en execución e outros dos 

cales agardo que poidamos dar 

información nas vindeiras semanas, na 

xuntanza que manteñamos, e tamén de 

forma transparente á opinión pública.  

 

 

Hai algunhas decisións que afectan a 

concesionarias municipais na que o 

Goberno está ultimando decisións que 

son de calado e que teñen que ver cunha 

preocupación compartida que temos con 

vostede e co seu grupo, e tamén, por que 

non decilo, creo que é unha decisión de 

alcance a creación do consello 

económico e social que nós entendemos 

que se vai a poder facer neste ano 2024, 

pero que require de perfilar e de acotar 

ben a dimensión dese instrumento que 

permita que os diferentes axentes 

económicos e sociais da cidade 

participen del, por poñerlle un exemplo 

de algo no cal tamén coincidimos con 

vostedes e que forma parte do acordo. 

(Óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

La convocatoria de la comisión que 

analice el proceso de internalización de 

las bibliotecas se hizo. ¿Se debe de hacer 

más? Sin duda alguna y eso explicará el 

concejal de Fomento y de Promoción de la 

Ciudad. 

 

Hizo alusión con respecto a los temas de 

movilidad, se lo explicará la concejala de 

Movilidad. En este mismo mes se va a dar 

un impulso importante ante los retos que 

tenemos en este mandato. 

 

Es decir, ¿nos gustaría ir a mayor 

velocidad? Sí. Sabe usted que la velocidad 

en la administración a veces se mide de 

manera un tanto diferente a la velocidad 

en otros ámbitos. En cualquier caso, creo 

que de forma realista lo que debo de 

decirle es: usted ve que hay un grado de 

cumplimiento en algunos de los puntos del 

acuerdo, un grado de cumplimiento 

absoluto, otro un grado de cumplimiento 

parcial o en ejecución y otros de los 

cuales espero que podamos dar 

información en las próximas semanas, en 

la reunión que mantengamos, y también 

de forma transparente a la opinión 

pública.  

 

Hay algunas decisiones que afectan a 

concesionarias municipales en la que el 

Gobierno está ultimando decisiones que 

son de calado y que tienen que ver con una 

preocupación compartida que tenemos 

con usted y con su grupo, y también, por 

qué no decirlo, creo que es una decisión 

de alcance la creación del consejo 

económico y social que nosotros 

entendemos que se va a poder hacer en 

este año 2024, pero que requiere de 

perfilar y de acotar bien la dimensión de 

ese instrumento que permita que los 

diferentes agentes económicos y sociales 

de la ciudad participen de él, por ponerle 

un ejemplo de algo en lo cual también 

coincidimos con ustedes y que forma parte 

del acuerdo. (Se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 
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intervención). 

 

Remato, señora alcaldesa. 

 

En definitiva, cremos que hai un marxe 

importante para o entendemento, 

entendemos ademais que debe de facerse 

unha avaliación completa e, en calquera 

caso, entendemos que como grupo de 

oposición co que chegamos a acordos, 

poñan o acento naquelas cuestións que 

aínda non están plenamente executadas 

ou que están pendentes de execución. En 

calquera caso, son moitas máis as que 

están executadas que as que están 

pendentes. En calquera caso tamén, 

tomamos nota e somos conscientes de 

que todo é mellorable e polo tanto 

agardamos que nas vindeiras semanas 

podamos analizar en detalle unha serie 

de cuestións que ademais (óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

son cuestións relevantes. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Poden pasar os concelleiros e 

concelleiras que están agardando. 

 

Solicito do primeiro tenente de alcaldesa 

me substitúa na Presidencia 

temporalmente, por favor, e dea xa el na 

Presidencia paso á segunda pregunta do 

BNG. 

 

Ás doce horas e vinte e tres minutos 

entran no Salón de Sesións as señoras 

López Sánchez, No Varela e Sobral 

Cabanas, e os señores García 

Fernández, Lorenzo Torres e Vázquez 

Martínez, e sae a señora Fointel Baro 

e a señora alcaldesa. Pasa a presidir a 

sesión accidentalmente o señor Lage 

Tuñas. 

intervención). 

 

Finalizo, señora alcaldesa. 

 

En definitiva, creemos que hay un margen 

importante para el entendimiento, 

entendemos además que debe de hacerse 

una evaluación completa y, en cualquier 

caso, entendemos que como grupo de 

oposición con el que llegamos a acuerdos, 

pongan el acento en aquellas cuestiones 

que aún no están plenamente ejecutadas o 

que están pendientes de ejecución. En 

cualquier caso, son muchas más las que 

están ejecutadas que las que están 

pendientes. En cualquier caso también, 

tomamos nota y somos conscientes de que 

todo es mejorable y por lo tanto 

esperamos que en las próximas semanas 

podamos analizar en detalle una serie de 

cuestiones que además (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 

son cuestiones relevantes. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Pueden pasar los concejales y concejalas 

que están esperando. 

 

Solicito del primer teniente de alcaldesa 

me sustituya en la Presidencia 

temporalmente, por favor, y dé ya él en la 

Presidencia paso a la segunda pregunta 

del BNG. 

 

A las doce horas y veintitrés minutos 

entran en el Salón de Sesiones las 

señoras López Sánchez, No Varela y 

Sobral Cabanas, y los señores García 

Fernández, Lorenzo Torres y Vázquez 

Martínez, y salen la señora Fontela Baro 

y la señora alcaldesa. Pasa a presidir la 

sesión accidentalmente el señor Lage 

Tuñas. 
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Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre funcións e competencias do 

concelleiro de Fomento e Promoción 

da Cidade. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

Ten a palabra a señora Queixas por parte 

do Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego. 

 

Señora Queixas Zas 

 

Moitas grazas. 

 

Reparou o señor Castro en que entre as 

súas funcións e competencias están as 

bibliotecas municipais? 

 

Señor Castro Prado 

 

Si, reparei e agradézolle a súa 

preocupación compartida, 

evidentemente, neste caso. 

 

Señora Queixas Zas 

 

Custa responder en que a resposta sexa 

un si e que manifeste ademais esa 

preocupación compartida e aínda custa 

moito máis que vostede non actúe coa 

determinación que implica a 

responsabilidade política que ocupa. 

Digo isto porque leva vostede nove 

meses como responsábel de cultura e a 

situación das bibliotecas municipais, 

percibímolo todas as usuarias e por 

suposto o conxunto de traballadoras e 

traballadores, non deixa de empeorar. 

 

Un ano despois de ser aprobada e previa 

insistencia do BNG no Pleno do pasado 

9 de novembro, por fin o 16 de 

novembro se reunía a Comisión Especial 

de Bibliotecas. Naquela xuntanza 

coñecemos o proxecto inicial, un racoño 

inicial para establecer o camiño que 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre funciones y competencias del 

concejal de Fomento y Promoción de la 

Ciudad. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

Tiene la palabra la señora Queixas por 

parte del Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego. 

 

Señora Queixas Zas 

 

Muchas gracias. 

 

¿Reparó el señor Castro en que entre sus 

funciones y competencias están las 

bibliotecas municipales? 

 

Señor Castro Prado 

 

Sí, reparé y le agradezco su preocupación 

compartida, evidentemente, en este caso. 

 

 

Señora Queixas Zas 

 

Cuesta responder en que la respuesta sea 

un sí y que manifieste además esa 

preocupación compartida y aún cuesta 

mucho más que usted no actúe con la 

determinación que implica la 

responsabilidad política que ocupa. Digo 

esto porque lleva usted nueve meses como 

responsable de cultura y la situación de 

las bibliotecas municipales, lo percibimos 

todas las usuarias y por supuesto el 

conjunto de trabajadoras y trabajadores, 

no deja de empeorar. 

 

Un año después de ser aprobada y previa 

insistencia del BNG en el Pleno del 

pasado 9 de noviembre, por fin el 16 de 

noviembre se reunía la Comisión Especial 

de Bibliotecas. En aquella reunión 

conocimos el proyecto inicial, un racoño 

inicial para establecer el camino que 
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debería de levar á unificación do actual 

modelo de dobre xestión. Ficamos 

combinadas aquel día para outra 

xuntanza que se celebraría o 29 de 

novembro —celebraría, futuro 

hipotético condicional—, mais que non 

se celebrou. O señor Castro adiouna e 

case catro meses despois non atopou oco 

libre na axenda para volver convocala, 

ou si, atopouno agora mesmo, durante o 

desenvolvemento deste pleno en que nos 

acaba de convocar para o 20 de marzo 

sen orde do día, sen acta da reunión 

anterior nin ningún tipo de 

documentación. Á vista do Pleno de 

hoxe case imos ter que formular dende o 

Grupo do BNG unha mudanza no 

Regulamento do Concello, de 

Funcionamento do Concello, pedindo un 

pleno cada semana para que por fin o 

Goberno local se active. 

 

A concentración de competencias en 

poucas mans que caracteriza este 

goberno en minoría da señora Rey ten 

consecuencias negativas para a cidade. 

Nos últimos catro meses, mentres a 

situación das bibliotecas municipais 

empeorou, vostede estivo ausente. 

Semella dirixir a área de fomento da 

parálise e da promoción e desgoberno da 

cidade, señor Castro.  

 

Se vostede actuase como máximo 

responsábel da xestión das bibliotecas 

visitaríaas por primeira vez e 

comprobaría o deficiente estado 

dalgunhas infraestruturas. En moitas 

delas chove dentro coma fóra, como 

ocorre desde hai tempo no Fórum ou nos 

Rosais. Se vostede fose socio das 

bibliotecas comprobaría, como podemos 

comprobar nós mesmas, que non hai 

compras de fondos novos desde finais de 

ano e que se está producindo un gran 

retraso na xestión dos programas de 

actividades que son tan demandadas pola 

veciñanza. Non entendemos, por 

exemplo, por que a Biblioteca de 

debería de llevar a la unificación del 

actual modelo de doble gestión. 

Quedamos emplazadas aquel día para 

otra reunión que se celebraría el 29 de 

noviembre —celebraría, futuro hipotético 

condicional—, pero que no se celebró. El 

señor Castro la retrasó y casi cuatro 

meses después no encontró hueco libre en 

la agenda para volver a convocarla, o sí, 

lo encontró ahora mismo, durante el 

desarrollo de este pleno en que nos acaba 

de convocar para el 20 de marzo sin orden 

del día, sin acta de la reunión anterior ni 

ningún tipo de documentación. A la vista 

del Pleno de hoy casi vamos a tener que 

formular desde el Grupo del BNG un 

cambio en el Reglamento del 

Ayuntamiento, de Funcionamiento del 

Ayuntamiento, pidiendo un pleno cada 

semana para que por fin el Gobierno local 

se active. 

 

La concentración de competencias en 

pocas manos que caracteriza a este 

gobierno en minoría de la señora Rey 

tiene consecuencias negativas para la 

ciudad. En los últimos cuatro meses, 

mientras la situación de las bibliotecas 

municipales empeoró, usted estuvo 

ausente. Parece dirigir el área de fomento 

de la parálisis y de la promoción y 

desgobierno de la ciudad, señor Castro.  

 

Si usted actuara como máximo 

responsable de la gestión de las 

bibliotecas las visitaría por primera vez y 

comprobaría el deficiente estado de 

algunas infraestructuras. En muchas de 

ellas llueve dentro como fuera, como 

ocurre desde hace tiempo en el Fórum o 

en los Rosais. Si usted fuera socio de las 

bibliotecas comprobaría, como podemos 

comprobar nosotras mismas, que no hay 

compras de fondos nuevos desde finales 

de año y que se está produciendo un gran 

retraso en la gestión de los programas de 

actividades que son tan demandadas por 

el vecindario. No entendemos, por 

ejemplo, por qué la Biblioteca de Estudios 
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Estudos Locais non ten este ano (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención), a Biblioteca de Estudos 

Locais non ten fondos para a compra de 

fondos durante todo este ano. 

 

Se vostede actuase como responsábel 

implicado na mellora das bibliotecas 

estaría resolvendo a gravísima situación 

administrativa interna que provocou este 

goberno e que acaba de deixar as 

bibliotecas sen xefa de Servizo, que é o 

mesmo que dicir inoperativas. 

 

Se a vostede lle preocupase o comercio 

local non poría (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención), non poría 

en andamento un novo formato de 

compra de fondos bibliográficos por 

lotes que non garante a totalidade das 

compras nas librarías da cidade. 

 

Se a vostede lle preocupa a 

transparencia, pedímoslle que aproveite 

a súa resposta para explicar de onde vai 

detraer os 200.000 € que o Concello ten 

que aboar á anterior empresa 

concesionaria das bibliotecas ó ter 

gañada a demanda contra o Concello. 

 

Se a vostede lle preocupan os dereitos 

laborais das traballadoras das bibliotecas 

que dependen da empresa concesionaria, 

explíquelles entón por que cando tentan 

negociar coa empresa, esta lles di que 

está en prórroga, que non se sabe nada do 

que vai pasar cando remate a concesión 

agora, en moi pouquiños meses, e que 

non teñen ademais unha persoa 

interlocutora co Concello.  

 

 

Se vostede quere demostrar que é 

consciente de que entre as súas funcións 

e competencias están as bibliotecas 

municipais, entón actúe, comezando por 

reactivar de verdade os traballos da 

Locales no tiene este año (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

la Biblioteca de Estudios Locales no tiene 

fondos para la compra de fondos durante 

todo este año. 

 

Si usted actuara como responsable 

implicado en la mejora de las bibliotecas 

estaría resolviendo la gravísima situación 

administrativa interna que provocó este 

gobierno y que acaba de dejar a las 

bibliotecas sin jefa de Servicio, que es lo 

mismo que decir inoperativas. 

 

Si a usted le preocupara el comercio local 

no pondría (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo 

de intervención), no pondría en marcha 

un nuevo formato de compra de fondos 

bibliográficos por lotes que no garantiza 

la totalidad de las compras en las librerías 

de la ciudad. 

 

Si a usted le preocupa la transparencia, le 

pedimos que aproveche su respuesta para 

explicar de dónde va a detraer los 200.000 

€ que el Ayuntamiento tiene que abonar a 

la anterior empresa concesionaria de las 

bibliotecas al tener ganada la demanda 

contra el Ayuntamiento. 

 

Si a usted le preocupan los derechos 

laborales de las trabajadoras de las 

bibliotecas que dependen de la empresa 

concesionaria, explíqueles entonces por 

qué cuando intentan negociar con la 

empresa, esta les dice que está en 

prórroga, que no se sabe nada de lo que 

va a pasar cuando finalice la concesión 

ahora, en muy poquitos meses, y que no 

tienen además una persona interlocutora 

con el Ayuntamiento.  

 

Si usted quiere demostrar que es 

consciente de que entre sus funciones y 

competencias están las bibliotecas 

municipales, entonces actúe, comenzando 

por reactivar de verdad los trabajos de la 
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Comisión Especial de Bibliotecas para 

deixar de ser o Goberno local parte do 

problema e empezar a ser parte da 

solución. 

 

No BNG (óense tres sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo 

de intervención) —remato xa—, no 

BNG lembrámoslle que teñen... 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

Señora Queixas, señora Queixas... 

 

Señora Queixas Zas 

 

...orzamentos aprobados para executar 

desde o un de xaneiro e que este é... 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

...señora Queixas, non ten a palabra. 

 

Señora Queixas Zas 

 

...un dos acordos asinados para a 

investidura. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

Señora Queixas, cando a Presidencia se 

dirixe, eu pídolle por favor —tuvo tres 

avisos e interveu máis de cinco 

minutos—, se é posible, simplemente 

con que poda atender. Aviseina con 

tempo, vale? Non é para que teñamos 

ningún problema, pero... 

 

Señor Castro. 

 

Ás doce horas e vinte e nove minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Fontela Baro. 

 

Señor Castro Prado 

 

Comisión Especial de Bibliotecas para 

dejar de ser el Gobierno local parte del 

problema y empezar a ser parte de la 

solución. 

 

En el BNG (se oyen tres señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo 

de intervención) —finalizo ya—, en el 

BNG le recordamos que tienen... 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

Señora Queixas, señora Queixas... 

 

Señora Queixas Zas 

 

...presupuestos aprobados para ejecutar 

desde el uno de enero y que este es... 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

...señora Queixas, no tiene la palabra. 

 

Señora Queixas Zas 

 

...uno de los acuerdos firmados para la 

investidura. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

Señora Queixas, cuando la Presidencia se 

dirige, yo le pido por favor —tuvo tres 

avisos e intervino más de cinco minutos—

, a ser posible, simplemente con que pueda 

atender. La avisé con tiempo, ¿vale? No 

es para que tengamos ningún problema, 

pero... 

 

Señor Castro. 

 

A las doce horas y veintinueve minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Fontela Baro. 

 

Señor Castro Prado 
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Si, bueno, eu de entrada teño que 

lamentar, porque eu supoño que na vida 

debemos de sorprendernos a diario, iso é 

bo, non?, porque tamén ten unha relación 

directa coa capacidade de aprendizaxe a 

capacidade de sorprenderse.  

 

 

A min, cando lin esta pregunta, eu estaba 

convencido, estaba convencido de que 

do que se ía falar hoxe aquí con respecto 

ás bibliotecas é dos retos que teñen que 

afrontar as bibliotecas para incrementar 

o seu, os seus usuarios e os lectores, da 

realidade que estamos a vivir coa 

baixada de lectores de lecer, non? e no 

conxunto do Estado, dos retos, en 

definitiva, que ten un servizo tan 

importante como o de bibliotecas no 

marco non só cultural, senón tamén 

social, como elemento de cohesión 

social e territorial na nosa cidade. En 

definitiva, pensei que se ía falar 

realmente das políticas que se deben de 

adoptar para que a cidadanía teña un 

servizo de bibliotecas que dé resposta ás 

necesidades e ós obxectivos, e ás 

funcións que ten encomendados, que 

non son poucos, non?, pero o que teño 

visto é que fundamentalmente se 

traslada, pois, se trasladan problemas 

parciais que obedecen 

fundamentalmente e esencialmente a 

reivindicacións de carácter sindical, que 

me poden parecer moi lexítimas, pero 

que desde logo non gardan unha relación 

directa, non?, co que é a prestación do 

servizo de bibliotecas, co que son os 

retos que debe de afrontar un servizo tan 

esencial como este dende o punto de 

vista cultural, de cohesión social. 

 

E, obviamente, dito isto, teño que 

corrixir certas cousas. Como se acordou 

na primeira Comisión Informativa 

Especial de Bibliotecas, ficaba pendente 

a creación dunha comisión técnica que 

debería de reunirse previamente á 

seguinte reunión da Comisión 

Sí, bueno, yo de entrada tengo que 

lamentar, porque yo supongo que en la 

vida debemos de sorprendernos a diario, 

eso es bueno, ¿no?, porque también tiene 

una relación directa con la capacidad de 

aprendizaje la capacidad de 

sorprenderse.  

 

A mí, cuando leí esta pregunta, yo estaba 

convencido, estaba convencido de que de 

lo que se iba a hablar hoy aquí con 

respecto a las bibliotecas es de los retos 

que tienen que afrontar las bibliotecas 

para incrementar su, sus usuarios y los 

lectores, de la realidad que estamos 

viviendo con la bajada de lectores de ocio, 

¿no? y en el conjunto del Estado, de los 

retos, en definitiva, que tiene un servicio 

tan importante como el de bibliotecas en 

el marco no solo cultural, sino también 

social, como elemento de cohesión social 

y territorial en nuestra ciudad. En 

definitiva, creí que se iba a hablar 

realmente de las políticas que se deben de 

adoptar para que la ciudadanía tenga un 

servicio de bibliotecas que dé respuesta a 

las necesidades y a los objetivos, y a las 

funciones que tiene encomendados, que no 

son pocos, ¿no?, pero lo que he visto es 

que fundamentalmente se traslada, pues, 

se trasladan problemas parciales que 

obedecen fundamentalmente y 

esencialmente a reivindicaciones de 

carácter sindical, que me pueden parecer 

muy legítimas, pero que desde luego no 

guardan una relación directa, ¿no?, con 

lo que es la prestación del servicio de 

bibliotecas, con lo que son los retos que 

debe de afrontar un servicio tan esencial 

como este desde el punto de vista cultural, 

de cohesión social. 

 

Y, obviamente, dicho esto, tengo que 

corregir ciertas cosas. Como se acordó en 

la primera Comisión Informativa Especial 

de Bibliotecas, quedaba pendiente la 

creación de una comisión técnica que 

debería de reunirse previamente a la 

siguiente reunión de la Comisión 
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Informativa Especial, comisión técnica 

que houbo que definir incluso en canto 

ós seus compoñentes e por diversas 

cuestións tamén unha delas, 

efectivamente, a situación transitoria da 

Xefatura de Servizo, deste servizo, 

cuestión que se obvia, non?, pero que en 

definitiva se ten resolto e se ten resolto 

pola vía da práctica e con xenerosidade 

por todas as partes implicadas e que, 

evidentemente, antes do día 20 de marzo 

terá lugar esa reunión da comisión 

técnica para que elabore, evidentemente, 

os traballos previos que necesitamos 

para ver na Comisión Informativa 

Especial. 

 

Dito isto, a min non sei se vostede ten 

datos sobre quen é socio ou non é socio 

da biblioteca nesta cidade. 

Sorprenderíame que os tivese porque o 

cal me levaría a conclusións un pouco 

preocupantes con respecto ó que se fai 

no servizo en canto custodia de datos 

persoais. Si que son socio, vostede dixo 

que non, si que o son. 

 

A Biblioteca de Estudos Locais, 

obviamente si que ten recursos para a 

compra de libros, si que os ten. Revise 

esos datos. 

 

E con respecto ó cumprimento dunha 

sentenza coa anterior empresa que 

prestaba este servizo, non vou a falar 

aquí porque me levaría demasiado tempo 

e me chamaría a atención, con razón, o 

primeiro tenente de alcalde e portavoz do 

Goberno municipal, a diferencia entre 

unha sentenza firme e unha sentencia 

definitiva. Evidentemente son moi 

diferentes e na orde da execución das 

mesmas teñen unha diferencia 

substancial. 

 

En definitiva, si que é consciente este 

concelleiro da súa responsabilidade en 

bibliotecas e en toda a Área de Cultura, 

responsabilidades delegadas pola 

Informativa Especial, comisión técnica 

que hubo que definir incluso en cuanto a 

sus componentes y por diversas cuestiones 

también una de ellas, efectivamente, la 

situación transitoria de la Jefatura de 

Servicio, de este servicio, cuestión que se 

obvia, ¿no?, pero que en definitiva se ha 

resuelto y se ha resuelto por la vía de la 

práctica y con generosidad por todas las 

partes implicadas y que, evidentemente, 

antes del día 20 de marzo tendrá lugar esa 

reunión de la Comisión Técnica para que 

elabore, evidentemente, los trabajos 

previos que necesitamos para ver en la 

Comisión Informativa Especial. 

 

 

Dicho esto, a mí no sé si usted tiene datos 

sobre quién es socio o no es socio de la 

biblioteca en esta ciudad. Me 

sorprendería que los tuviera porque lo 

cual me llevaría a conclusiones un poco 

preocupantes con respecto a lo que se 

hace en el servicio en cuanto custodia de 

datos personales. Sí que soy socio, usted 

dijo que no, sí que lo soy. 

 

La Biblioteca de Estudios Locales, 

obviamente sí que tiene recursos para la 

compra de libros, sí que los tiene. Revise 

esos datos. 

 

Y con respecto al cumplimiento de una 

sentencia con la anterior empresa que 

prestaba este servicio, no voy a hablar 

aquí porque me llevaría demasiado 

tiempo y me llamaría la atención, con 

razón, el primer teniente de alcalde y 

portavoz del Gobierno municipal, la 

diferencia entre una sentencia firme y una 

sentencia definitiva. Evidentemente son 

muy diferentes y en la orden de la 

ejecución de las mismas tienen una 

diferencia sustancial. 

 

En definitiva, sí que es consciente este 

concejal de su responsabilidad en 

bibliotecas y en toda el Área de Cultura, 

responsabilidades delegadas por la 
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alcaldesa, sigue as instrucións da 

alcaldesa na execución das políticas 

estratéxicas que definen a estratexia 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

e obviamente faino coa mellor das 

intencións. Políticas culturais definidas 

pola alcaldesa que están a funcionar 

(óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo 

de intervención) igual que —dez 

segundos, se me permite... 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

Ten que rematar, señor Castro. 

 

Señor Castro Prado 

 

...dez segundos. 

 

Políticas que teñen atinxido que en todos 

os recintos culturais desta cidade se teña 

medrado exponencialmente no número 

de visitantes desde o anterior ano ó inicio 

da pandemia, o 19 e o 23, tanto nos 

museos científicos, como nos teatros, 

como no Museo Arqueolóxico, etcétera, 

etcétera, subidas (óense tres sinais 

acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención)... (o señor 

Castro Prado continúa a falar, pero 

non se oe o que di co micrófono 

pechado). 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre mobilidade. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

Seguinte pregunta, señora Veira, do 

Grupo municipal do BNG. 

 

Señora Veira González 

 

¿É consciente o Goberno local dos retos 

que imos ter que afrontar como cidade en 

alcaldesa, sigue las instrucciones de la 

alcaldesa en la ejecución de las políticas 

estratégicas que definen la estrategia (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) y 

obviamente lo hace con la mejor de las 

intenciones. Políticas culturales definidas 

por la alcaldesa que están funcionando 

(se oyen dos señales acústicas indicativas 

de la finalización del tiempo de 

intervención) igual que —diez segundos, 

si me permite... 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

Tiene que finalizar, señor Castro. 

 

Señor Castro Prado 

 

...diez segundos. 

 

Políticas que han conseguido que en todos 

los recintos culturales de esta ciudad se 

haya crecido exponencialmente en el 

número de visitantes desde el anterior año 

al inicio de la pandemia, el 19 y el 23, 

tanto en los museos científicos, como en 

los teatros, como en el Museo 

Arqueológico, etcétera, etcétera, subidas 

(se oyen tres señales acústicas indicativas 

de la finalización del tiempo de 

intervención)... (el señor Castro Prado 

sigue hablando, pero no se oye lo que 

dice con el micrófono cerrado). 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre movilidad. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

Siguiente pregunta, señora Veira, del 

Grupo municipal del BNG. 

 

Señora Veira González 

 

¿Es consciente el Gobierno local de los 

retos que vamos a tener que afrontar como 
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materia de mobilidade durante este 

2024? 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

Señora Canosa. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Grazas, bo día. 

 

Si, somos conscientes do desafío que 

supón o 2024 e os vindeiros anos en 

materia de mobilidade, por iso levamos 

investindo múltiples proxectos de 

mellora desde o 2019. 

 

Ás doce horas e trinta e catro minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

alcaldesa e pasa a presidir a sesión. 

 

 

Señora Veira González 

 

A verdade é que ben podía ser esta unha 

pregunta retórica porque xa sabemos a 

marzo de 2024 que este goberno local 

non está á altura. Imos polo terceiro mes 

do ano e non albiscamos ningún 

movemento do Goberno local para ir 

poñendo os alicerces dun novo modelo 

de mobilidade na nosa cidade. 

 

Non hai moito, neste mesmo salón de 

plenos, rogámoslle ó Goberno da señora 

Rey, a vostedes, que iniciasen un 

proceso de diálogo coa cidadanía da 

Coruña para a elaboración dun novo 

mapa de liñas de autobús.  

 

Ás doce horas e trinta e cinco minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Díaz 

Gallego. 

 

Miren, neste ano ábrese unha fiestra de 

oportunidade única para redeseñar o 

modelo de mobilidade na cidade da 

Coruña para ter ben conectados os 

ciudad en materia de movilidad durante 

este 2024? 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

Señora Canosa. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Gracias, buenos días. 

 

Sí, somos conscientes del desafío que 

supone el 2024 y los próximos años en 

materia de movilidad, por eso llevamos 

invirtiendo múltiples proyectos de mejora 

desde lo 2019. 

 

A las doce horas y treinta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora alcaldesa y pasa a presidir la 

sesión. 

 

Señora Veira González 

 

La verdad es que bien podía ser esta una 

pregunta retórica porque ya sabemos a 

marzo de 2024 que este gobierno local no 

está a la altura. Vamos por el tercer mes 

del año y no vislumbramos ningún 

movimiento del Gobierno local para ir 

poniendo los pilares de un nuevo modelo 

de movilidad en nuestra ciudad. 

 

No hace mucho, en este mismo salón de 

plenos, le rogamos al Gobierno de la 

señora Rey, a ustedes, que iniciaran un 

proceso de diálogo con la ciudadanía de 

A Coruña para la elaboración de un nuevo 

mapa de líneas de autobús.  

 

A las doce horas y treinta y cinco minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Díaz 

Gallego. 

 

Miren, en este año se abre una ventana de 

oportunidad única para rediseñar el 

modelo de movilidad en la ciudad de A 

Coruña para tener bien conectados los 
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polígonos industriais, os centros de 

ensino, os centros sanitarios, os barrios 

máis afastados do centro da cidade. É 

unha oportunidade única para dar 

resposta ás reiteradísimas demandas dos 

barrios como Novo Mesoiro ou Eirís, das 

traballadoras e dos traballadores dos 

polígonos industriais de Pocomaco ou 

Agrela, das persoas que acoden con 

frecuencia ó Materno ou ó CHUAC, das 

usuarias do 14, do 6, e ás universitarias, 

que están fartas de iren como sardiñas en 

lata.  

 

É unha oportunidade única para que 

todas as persoas cuxos horarios laborais 

comezan pouco antes ou finalizan pouco 

despois do horario do actual servizo e 

que se ven obrigadas a empregar o seu 

vehículo privado poidan ter a 

posibilidade de usar o transporte 

público. É unha oportunidade única para 

mudar as frecuencias dos autobuses na 

nosa cidade, para pasarmos de ter un 

servizo que é moi ineficiente a ter un 

servizo máis útil, para que perder un bus 

nesta cidade non implique chegar unha 

hora tarde ó traballo, ó centro de ensino 

ou a unha cita médica. 

 

O 31 de decembro finaliza o actual 

contrato coa Compañía de Tranvías, a 

concesión detrás da que se veñen 

agochando case continuamente todos os 

gobernos municipais para non procurar 

ningunha mellora nesta materia, e 

apostamos un brazo e non o perdemos a 

que se vai estar prestando o servizo en 

precario porque só quedan nove meses 

para a licitación, e ten o Goberno local 

algún deber feito? A resposta é non. Non 

hai proceso participativo, non hai 

elaborada ningunha proposta de liñas, 

non se sabe nada do estudo sobre a 

prestación do servizo de transporte 

público colectivo de viaxeiros e por non 

coñecer, non coñecemos ningún dos 

estudos encargados por este goberno 

municipal e pagado cos cartos de todas 

polígonos industriales, los centros de 

enseñanza, los centros sanitarios, los 

barrios más alejados del centro de la 

ciudad. Es una oportunidad única para 

dar respuesta a las reiteradísimas 

demandas de los barrios como Novo 

Mesoiro o Eirís, de las trabajadoras y de 

los trabajadores de los polígonos 

industriales de Pocomaco o Agrela, de las 

personas que acuden con frecuencia al 

Materno o al CHUAC, de las usuarias del 

14, del 6, y a las universitarias, que están 

hartas de ir como sardinas en lata.  

 

Es una oportunidad única para que todas 

las personas cuyos horarios laborales 

comienzan poco antes o finalizan poco 

después del horario del actual servicio y 

que se ven obligadas a emplear su 

vehículo privado puedan tener la 

posibilidad de usar el transporte público. 

Es una oportunidad única para cambiar 

las frecuencias de los autobuses en 

nuestra ciudad, para pasar de tener un 

servicio que es muy ineficiente a tener un 

servicio más útil, para que perder un bus 

en esta ciudad no implique llegar una 

hora tarde al trabajo, al centro de 

enseñanza o a una cita médica. 

 

El 31 de diciembre finaliza el actual 

contrato con la Compañía de Tranvías, la 

concesión detrás de la que se vienen 

escondiendo casi continuamente todos los 

gobiernos municipales para no buscar 

ninguna mejora en esta materia, y 

apostamos un brazo y no lo perdemos a 

que se va a estar prestando el servicio en 

precario porque solo quedan nueve meses 

para la licitación y ¿tiene el Gobierno 

local algún deber hecho? La respuesta es 

no. No hay proceso participativo, no hay 

elaborada ninguna propuesta de líneas, 

no se sabe nada del estudio sobre la 

prestación del servicio de transporte 

público colectivo de viajeros y por no 

conocer, no conocemos ninguno de los 

estudios encargados por este gobierno 

municipal y pagado con el dinero de todas 
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as coruñesas e os coruñeses. Tivemos 

que pedir acceso a eles e xa pasaron máis 

de cinco días. 

 

Falaba a señora alcaldesa do 

Regulamento Orgánico Municipal e dos 

tempos que temos marcados. Pois 

aplíquese ese regulamento orgánico 

municipal para darnos acceso ós 

expedientes porque teñen cinco días 

naturais para contestarnos e se non, a 

resposta, o silencio é positivo. Polo 

tanto, podemos presentarnos nos 

servizos e que nos amosen os 

expedientes, porque o que está pasando 

tamén cos accesos a expedientes dá para 

outra pregunta e para outra resposta. 

 

Miren, as decisións que se tomen en 

materia de mobilidade neste ano 

hipotecarán o futuro da cidade e deben 

de tomalas sendo conscientes de que 

vostedes son un goberno en minoría que 

ten asinado un acordo de investidura co 

BNG.  

 

Por favor, póñanlle algo de ilusión ó 

modelo de mobilidade que se pode 

impulsar na Coruña a partir de 2025 coa 

fase definitiva de implantación de 

BiciCoruña, o remate da concesión do 

servizo da ORA e do guindastre e unha 

nova concesión do transporte público 

urbano. 

 

Por favor, fagan algo. E a verdade é que 

me dá un pouco de mágoa que esta sexa 

a única iniciativa do BNG que non tivese 

ningún froito nos medios de 

comunicación nin nas súas decisións, oe, 

porque xa se convocou o Consorcio de 

Turismo (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención), xa se convocou a 

Comisión Especial de Bibliotecas... 

Vamos, todas as iniciativas que trouxo a 

oposición aquí tiveron os seus froitos. 

Xa me dá mágoa que esta non tivese, 

porque a verdade é que é fundamental 

las coruñesas y los coruñeses. Tuvimos 

que pedir acceso a ellos y ya pasaron más 

de cinco días. 

 

Hablaba la señora alcaldesa del 

Reglamento Orgánico Municipal y de los 

tiempos que tenemos marcados. Pues 

aplíquese ese reglamento orgánico 

municipal para darnos acceso a los 

expedientes porque tienen cinco días 

naturales para contestarnos y si no, la 

respuesta, el silencio es positivo. Por lo 

tanto, podemos presentarnos en los 

servicios y que nos muestren los 

expedientes, porque lo que está pasando 

también con los accesos a expedientes da 

para otra pregunta y para otra respuesta. 

 

Miren, las decisiones que se tomen en 

materia de movilidad en este año 

hipotecarán el futuro de la ciudad y deben 

tomarlas siendo conscientes de que 

ustedes son un gobierno en minoría que ha 

firmado un acuerdo de investidura con el 

BNG.  

 

Por favor, pónganle algo de ilusión al 

modelo de movilidad que se puede 

impulsar en A Coruña a partir de 2025 

con la fase definitiva de implantación de 

BiciCoruña, el final de la concesión del 

servicio de la ORA y de la grúa y una 

nueva concesión del transporte público 

urbano. 

 

Por favor, hagan algo. Y la verdad es que 

me da un poco de lástima que esta sea la 

única iniciativa del BNG que no tuviese 

ningún fruto en los medios de 

comunicación ni en sus decisiones, oye, 

porque ya se convocó el Consorcio de 

Turismo (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención), ya se convocó la Comisión 

Especial de Bibliotecas... Vamos, todas 

las iniciativas que trajo la oposición aquí 

tuvieron sus frutos. Ya me da lástima que 

esta no tuviese, porque la verdad es que es 

fundamental para el futuro de la ciudad. 
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para o futuro da cidade. 

 

Nada máis. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Bueno, sen dúbida o 2024 vai a ser un 

ano de grandes retos para a mobilidade 

da nosa cidade.  

 

Nalgunhas cousas estou de acordo co 

que expón a señora Veira, noutras, 

claramente en desacordo. 

 

Temos ilusión sobrada e un orgullo 

ademais dun desafío que este goberno 

poida desenvolver iniciativas que 

contribúan a crear a mobilidade do 

futuro. Nestes anos se teñen dado 

importantes pasos en materia de 

mobilidade. Os compañeiros que me 

precederon, seguindo as directrices da 

alcaldesa, foron transformando a cidade 

con novas zonas de esparcimento, máis 

verdes, creando espazos accesibles, en 

definitiva, poñendo as persoas no centro, 

garantindo a súa seguridade e a calidade 

de vida, e estos son feitos. 

 

 

A Coruña conta hoxe cunha rolda peonil 

practicamente rematada cun servicio de 

BiciCoruña que perfectamente coñecen 

que tivo un crecemento exponencial 

nestes últimos anos ata ser unha 

alternativa real de transporte con 14.000, 

máis de 14.000 persoas usuarias activas, 

tecnoloxía que se está a empregar no 

marco da zona de baixas emisións e 

punteira e é necesaria para analizar os 

niveis de tráfico, as emisións, a 

contaminación, a calidade do aire, por 

suposto, co obxectivo de mellorar a 

saúde de todos e a vida de todos e de 

todas.  

 

Agora mesmo hai en marcha —xa se 

 

 

Nada más. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bueno, sin duda 2024 va a ser un año de 

grandes retos para la movilidad de 

nuestra ciudad.  

 

En algunas cosas estoy de acuerdo con lo 

que expone la señora Veira, en otras, 

claramente en desacuerdo. 

 

Tenemos ilusión sobrada y un orgullo 

además de un desafío que este gobierno 

pueda desarrollar iniciativas que 

contribuyan a crear la movilidad del 

futuro. En estos años se han dado 

importantes pasos en materia de 

movilidad. Los compañeros que me 

precedieron, siguiendo las directrices de 

la alcaldesa, fueron transformando la 

ciudad con nuevas zonas de 

esparcimiento, más verdes, creando 

espacios accesibles, en definitiva, 

poniendo a las personas en el centro, 

garantizando su seguridad y la calidad de 

vida, y estos son hechos. 

 

A Coruña cuenta hoy con una ronda 

peatonal prácticamente finalizada con un 

servicio de BiciCoruña que perfectamente 

conocen que tuvo un crecimiento 

exponencial en estos últimos años hasta 

ser una alternativa real de transporte con 

14.000, más de 14.000 personas usuarias 

activas, tecnología que se está empleando 

en el marco de la zona de bajas emisiones 

y puntera y es necesaria para analizar los 

niveles de tráfico, las emisiones, la 

contaminación, la calidad del aire, por 

supuesto, con el objetivo de mejorar la 

salud de todos y la vida de todos y de 

todas.  

 

Ahora mismo hay en marcha —ya se 
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comentaba antes— máis de 14 proxectos 

europeos que mellorarán os barrios de 

toda a cidade, non con pequenas 

cousiñas, senón desde unha mirada 

integral de accesibilidade e a todos os 

niveis, desde unha mirada holística, pero 

señora Veira, centrouse 

fundamentalmente no transporte urbano, 

loxicamente. Por certo, que o bus coste 

hoxe a metade non é precisamente 

debido as aportacións autonómicas, 

senón polo compromiso e a veces ata 

esforzo do Goberno local e tamén do 

Goberno nacional. 

 

E si, finaliza no mes de decembro esta 

concesión, pero levamos meses 

traballando, señora Veira, con diversos 

axentes, como o Laboratorio da 

Mobilidade Sostible  da Universidade da 

Coruña e por suposto con todo o equipo 

técnico da Concellería, analizando o 

transporte doutras cidades, afondando 

noutros modelos que, por certo, sería 

moi interesante falar dun modelo de 

consorcio de transporte, que non lle 

gusta moito á Xunta.  

 

 

Esa fase inicial de traballo conxunto 

técnico-político nos permitiu elaborar o 

pliego para o estudo do transporte 

colectivo público da cidade. Xa está 

feito, podemos confirmar que no mes de 

abril, se non antes, se licitará ese estudo 

que ten por obxecto modelizar as liñas de 

bus, entre outras accións, redactar o 

concurso, fundamentalmente redactar o 

concurso que decidirá a empresa de 

transporte da Coruña posiblemente dos 

próximos 20 anos. 

 

Sen dúbida serán meses de traballo e 

paralelamente hai que publicar 

ordenanzas relativas á mobilidade, ten 

que se paralelo, e por suposto se 

desenvolverá un  importante proceso 

participativo —non agora, cando sexa 

procedente— e de escoita a toda a 

comentaba antes— más de 14 proyectos 

europeos que mejorarán los barrios de 

toda la ciudad, no con pequeñas cositas, 

sino desde una mirada integral de 

accesibilidad y a todos los niveles, desde 

una mirada holística, pero señora Veira, 

se centró fundamentalmente en el 

transporte urbano, lógicamente. Por 

cierto, que el bus cueste hoy la mitad no 

es precisamente debido las aportaciones 

autonómicas, sino por el compromiso y a 

veces hasta esfuerzo del Gobierno local y 

también del Gobierno nacional. 

 

 

Y sí, finaliza en el mes de diciembre esta 

concesión, pero llevamos meses 

trabajando, señora Veira, con diversos 

agentes, como el Laboratorio de la 

Movilidad Sostenible  de la Universidad 

de A Coruña y por supuesto con todo el 

equipo técnico de la Concejalía, 

analizando el transporte de otras 

ciudades, ahondando en otros modelos 

que, por cierto, sería muy interesante 

hablar de un modelo de consorcio de 

transporte, que no le gusta mucho a la 

Xunta.  

 

Esa fase inicial de trabajo conjunto 

técnico-político nos permitió elaborar el 

pliego para el estudio del transporte 

colectivo público de la ciudad. Ya está 

hecho, podemos confirmar que en el mes 

de abril, si no antes, se licitará ese estudio 

que tiene por objeto modelizar las líneas 

de bus, entre otras acciones, redactar el 

concurso, fundamentalmente redactar el 

concurso que decidirá la empresa de 

transporte de A Coruña posiblemente de 

los próximos 20 años. 

 

Sin duda serán meses de trabajo y 

paralelamente hay que publicar 

ordenanzas relativas a la movilidad, tiene 

que se paralelo, y por supuesto se 

desarrollará un  importante proceso 

participativo —no ahora, cuando sea 

procedente— y de escucha a toda la 
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cidadanía. 

 

Queremos, como xa dixo a alcaldesa, ter 

en conta a todos os actores. Só así 

seremos quen de deseñar o transporte de 

futuro coas máximas garantías. 

 

 

Compañeiros da Corporación, temos 

moito traballo por diante e esperamos 

que vostedes colaboren na medida que 

estimen neste proceso. Coido que son 

tempos de repensar o transporte público 

conectando a cidade dunha forma máis 

áxil, como dicía a señora Veira, 

incorporando os novos barrios á rede, 

con mellor información, con mellores 

equipamentos, con combustibles máis 

ecolóxicos e atendendo as necesidades 

dos diversos sectores. Sei que son moitos 

aspectos a ter en consideración, pero 

iremos dando pasos con transparencia e 

coa implicación que a nosa cidade 

necesita. 

 

A finalización desta concesión ten que 

ser vista como unha oportunidade para a 

cidade, unha oportunidade que 

aproveitaremos para mellorar 

notablemente un servicio que se vén 

prestando con (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) éxito dende fai moitos 

anos —remato—, así o consideran os 

usuarios desde fai moitos anos. Este é o 

momento de darlle un importante pulo e 

sen dúbida a intermodal será esencial 

nesta nova etapa. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira, señora 

Canosa. 

 

Remata aquí o turno de preguntas do 

BNG. 

 

ciudadanía. 

 

Queremos, como ya dijo la alcaldesa, 

tener en cuenta a todos los actores. Solo 

así seremos capaces de diseñar el 

transporte de futuro con las máximas 

garantías. 

 

Compañeros de la Corporación, tenemos 

mucho trabajo por delante y esperamos 

que ustedes colaboren en la medida que 

estimen en este proceso. Creo que son 

tiempos de repensar el transporte público 

conectando la ciudad de una forma más 

ágil, como decía la señora Veira, 

incorporando los nuevos barrios a la red, 

con mejor información, con mejores 

equipamientos, con combustibles más 

ecológicos y atendiendo a las necesidades 

de los diversos sectores. Sé que son 

muchos aspectos a tener en 

consideración, pero iremos dando pasos 

con transparencia y con la implicación 

que nuestra ciudad necesita. 

 

La finalización de esta concesión tiene 

que ser vista como una oportunidad para 

la ciudad, una oportunidad que 

aprovecharemos para mejorar 

notablemente un servicio que se viene 

prestando con (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) éxito desde hace muchos 

años —finalizo—, así lo consideran los 

usuarios desde hace muchos años. Este es 

el momento de darle un importante 

impulso y sin duda la intermodal será 

esencial en esta nueva etapa. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira, señora 

Canosa. 

 

Finaliza aquí el turno de preguntas del 

BNG. 
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PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

relativa ós murais de Urbano Lugrís. 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ás preguntas do Partido 

Popular. 

 

Pode pasar, señor Díaz. Non fai falla que 

baixe a cabeza porque sae igual na 

cámara. 

 

Ás doce horas e corenta e tres minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Díaz 

Gallego. 

 

Primeira pregunta do Partido Popular 

sobre os murais de Urbano Lugrís. Señor 

San Claudio. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Por que o Goberno municipal non 

presentou ningunha oferta para adquirir 

os murais de Urbano Lugrís no antigo 

restaurante Fornos da rúa Olmos? 

 

Señor Castro Prado 

 

O Goberno municipal estuvo 

traballando, traballando y traballando 

para que os murais se quedasen na nosa 

cidade. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Si. Como saben, como deberían saber 

vostede, señor Castro, e como debería 

saber vostede, señora Rey, Urbano 

Lugrís é un deses grandes nomes da nosa 

cultura, da cultura desta cidade e tamén 

de toda Galicia e do surrealismo a nivel 

nacional e quen adicou a meirande parte 

da súa produción artística a pintar esta 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR El GRUPO 

MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

relativa a los murales de Urbano Lugrís. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a las preguntas del Partido 

Popular. 

 

Puede pasar, señor Díaz. No hace falta 

que baje la cabeza porque sale igual en la 

cámara. 

 

A las doce horas y cuarenta y tres 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Díaz Gallego. 

 

Primera pregunta del Partido Popular 

sobre los murales de Urbano Lugrís. 

Señor San Claudio. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

¿Por qué el Gobierno municipal no 

presentó ninguna oferta para adquirir los 

murales de Urbano Lugrís en el antiguo 

restaurante Fornos de la calle Olmos? 

 

Señor Castro Prado 

 

El Gobierno municipal estuvo trabajando, 

trabajando y trabajando para que los 

murales se quedaran en nuestra ciudad. 

 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Sí. Como saben, como deberían saber 

usted, señor Castro, y como debería saber 

usted, señora Rey, Urbano Lugrís es uno 

de esos grandes nombres de nuestra 

cultura, de la cultura de esta ciudad y 

también de toda Galicia y del surrealismo 

a nivel nacional y quien dedicó la mayor 

parte de su producción artística a pintar 
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cidade, a recrear esta cidade nas súas 

pinturas, hoxe vería como este Goberno 

municipal de Inés Rey desprézao ata o 

nivel máximo de non facer unha aposta 

nin económica nin política nin de liderar 

o seu proxecto cultural. Esta é a 

realidade que temos co Goberno de Inés 

Rey. 

 

Como saben e como xa explicamos, 

vostedes non fixeron absolutamente 

nada, señor Castro, para que os murais 

de Urbano Lugrís quedaran na cidade, 

pero é que esto é unha liña da falta de 

ambición do Goberno municipal de Inés 

Rey coa cultura e co proxecto cultural 

desta cidade.  

 

Permítame que lle diga que eu creo que 

é bastante insultante escoitar o 

concelleiro de cultura dicir que esta 

oposición está desconectada do sector 

cultural. Señor Castro, a desconexión do 

sector cultural é a deste goberno 

municipal.  

 

Fai dez días a alcaldesa Inés Rey dicía 

nun medio de comunicación que entre os 

desexos e a realidade hai un mundo, 

referíndose á obra de Urbano Lugrís. Eu 

permítolle facerlle unha corrección: 

entre os desexos e necesidades do sector 

cultural desta cidade e a aposta deste 

goberno municipal hai un universo de 

mentiras e falta de ambición absoluta. 

 

O outro día, o venres pasado, no acto do 

Instituto Cornide vostedes falaban de 

coruñesismo. Sabe que é outro gran 

insulto? Escoitar a este concelleiro de 

cultura e a esta alcaldesa, Inés Rey, falar 

de coruñesismo cando hoxe, se non fora 

pola aposta decidida da Xunta de 

Galicia, os murais de Urbano Lugrís 

estarían sendo empaquetados e enviados 

a Vigo. Ese é o coruñesismo que 

vostedes defenden, señor Castro. Pero é 

que ademais todo isto é fruto dunha 

mentira, é fruto dunha mentira. É que 

esta ciudad, a recrear esta ciudad en sus 

pinturas, hoy vería como este Gobierno 

municipal de Inés Rey lo desprecia hasta 

el nivel máximo de no hacer una apuesta 

ni económica ni política ni de liderar su 

proyecto cultural. Esta es la realidad que 

tenemos con el Gobierno de Inés Rey. 

 

 

Como saben y como ya explicamos, 

ustedes no hicieron absolutamente nada, 

señor Castro, para que los murales de 

Urbano Lugrís se quedaran en la ciudad, 

pero es que esto es una línea de la falta de 

ambición del Gobierno municipal de Inés 

Rey con la cultura y con el proyecto 

cultural de esta ciudad.  

 

Permítame que le diga que yo creo que es 

bastante insultante escuchar al concejal 

de cultura decir que esta oposición está 

desconectada del sector cultural. Señor 

Castro, la desconexión del sector cultural 

es la de este gobierno municipal.  

 

 

Hace diez días la alcaldesa Inés Rey decía 

en un medio de comunicación que entre 

los deseos y la realidad hay un mundo, 

refiriéndose a la obra de Urbano Lugrís. 

Yo le permito hacerle una corrección: 

entre los deseos y necesidades del sector 

cultural de esta ciudad y la apuesta de este 

gobierno municipal hay un universo de 

mentiras y falta de ambición absoluta. 

 

El otro día, el viernes pasado, en el acto 

del Instituto Cornide ustedes hablaban de 

coruñesismo. ¿Sabe que es otro gran 

insulto? Escuchar a este concejal de 

cultura y a esta alcaldesa, Inés Rey, 

hablar de coruñesismo cuando hoy, si no 

fuera por la apuesta decidida de la Xunta 

de Galicia, los murales de Urbano Lugrís 

estarían siendo empaquetados y enviados 

a Vigo. Ese es el coruñesismo que ustedes 

defienden, señor Castro. Pero es que 

además todo esto es fruto de una mentira, 

es fruto de una mentira. ¿Es que ustedes 
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vostedes non se acordan que en abril do 

ano pasado dicían nos medios de 

comunicación que ían empezar a 

tramitación da declaración BIC para os 

Urbano Lugrís? Sabe cando enviaron a 

documentación para a declaración BIC á 

Xunta? O día seguinte de anunciar esta o 

seu interese nos murais. É dicir, fai unha 

semana. Tardaron 11 meses en 

preocuparse pola situación dos murais de 

Urbano Lugrís cando tiñan dito a esta 

corporación, a este grupo municipal que 

ían estudar a posibilidade de aplicar 

medidas para a protección dos murais. 

Pero sen dúbida a medida non queda 

aquí. 

 

É que no seu programa electoral, a 

medida número 94, voulle recordar a que 

se comprometeu a alcaldesa Inés Rey 

con todos os coruñeses: a comprar o 

espazo da rúa Fornos e os murais de 

Urbano Lugrís para crear un conxunto 

cultural destinado a Urbano Lugrís. Esta 

é a súa promesa electoral (o señor San 

Claudio Yánez mostra un 

documento), a número 94. A alcaldesa, 

Inés Rey, en maio, probablemente como 

ela era concelleira de cultura a tempo 

parcial non llo dixo, pero recórdollo eu, 

comprometeuse a mercar os murais e 

facer un espazo de Urbano Lugrís na rúa 

Olmos. Hoxe que temos? Absolutamente 

nada, nin a aposta por mercar os murais 

nin facer un espazo a Urbano Lugrís.  

 

 

Deixen vostedes de facer demagoxia con 

este tema porque pasan meses insultando 

á Xunta e hoxe é a Xunta a que ten que 

facer unha aposta por esto. Xa lle digo, 

ese coruñesismo. Os murais estarían 

hoxe partindo a Vigo se non fose pola 

decisión da Xunta de Galicia.  

 

Teñen que dar explicacións. Por que 

mentiron ós coruñeses e coruñesas 

durante a campaña electoral dicindo que 

ían mercar os murais de Urbano Lugrís e 

no se acuerdan que en abril del año 

pasado decían en los medios de 

comunicación que iban a empezar la 

tramitación de la declaración BIC para 

los Urbano Lugrís? ¿Sabe cuando 

enviaron la documentación para la 

declaración BIC a la Xunta? El día 

siguiente de anunciar esta su interés en los 

murales. Es decir, hace una semana. 

Tardaron 11 meses en preocuparse por la 

situación de los murales de Urbano Lugrís 

cuando habían dicho a esta corporación, 

a este grupo municipal que iban a estudiar 

la posibilidad de aplicar medidas para la 

protección de los murales. Pero sin duda 

la medida no queda aquí. 

 

Es que en su programa electoral, la 

medida número 94, le voy a recordar a 

qué se comprometió la alcaldesa Inés Rey 

con todos los coruñeses: a comprar el 

espacio de la calle Fornos y los murales 

de Urbano Lugrís para crear un conjunto 

cultural destinado a Urbano Lugrís. Esta 

es su promesa electoral (el señor San 

Claudio Yánez muestra un documento), 

la número 94. La alcaldesa, Inés Rey, en 

mayo, probablemente como ella era 

concejala de cultura a tiempo parcial no 

se lo dijo, pero se lo recuerdo yo, se 

comprometió a comprar los murales y 

hacer un espacio de Urbano Lugrís en la 

calle Olmos. ¿Hoy qué tenemos? 

Absolutamente nada, ni la apuesta por 

comprar los murales ni hacer un espacio 

a Urbano Lugrís.  

 

Dejen ustedes de hacer demagogia con 

este tema porque se pasan meses 

insultando a la Xunta y hoy es la Xunta la 

que tiene que hacer una apuesta por esto. 

Ya le digo, ese coruñesismo. Los murales 

estarían hoy partiendo a Vigo si no fuera 

por la decisión de la Xunta de Galicia.  

 

Tienen que dar explicaciones. ¿Por qué 

mintieron a los coruñeses y coruñesas 

durante la campaña electoral diciendo 

que iban a comprar los murales de 
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que ían crear un espazo Lugrís na rúa 

Fornos, medida 94 do programa 

electoral? E teñen que dar explicacións 

de por que non fixeron unha entrega, a 

entrega da documentación relacionada ó 

expediente BIC (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) en tempo e forma cando 

iniciaron a súa tramitación fai 11 meses. 

 

 

Hoxe vostede ten que estar á altura como 

concelleiro de cultura que é de esta 

cidade. Asuma a súa responsabilidade e, 

xa lle digo, vostede, vostedes, leccións a 

este grupo municipal de defensa da 

cultura e de coruñesismo, xa lle digo que 

ningunha, e menos pola súa banda. 

 

Moitas grazas. 

 

Señor Castro Prado 

 

Home, eu son moi coruñesista. Levo 51 

anos e uns cantos meses nesta cidade que 

me viu nacer. 

 

Vamos a ver, hai unha cousa —se me 

permite a señora alcaldesa— que quero 

facer, porque é que estou xa un pouco 

farto. A alcaldesa nunca foi concelleira 

de cultura. É que se hai que explicar a un 

membro da Corporación municipal 

como se organiza, como se organiza e 

que réxime xurídico ten unha 

corporación, eu non sei, eh?, ou sea, 

sinceiramente, estou aburrido de facer 

pedagoxía. Era a alcaldesa e a Área de 

Cultura formaba parte, evidentemente, 

das áreas adscritas á Alcaldía. É que me 

parece..., ter que explicar esto, buf!, a 

estas alturas do conto é tremendo, non? 

 

Comezou vostede a súa intervención 

con: debería saber vostede, e eu creo que 

a miña resposta vai ir por aí. Debería 

saber vostede que é o que estiveron 

facendo o Concello e a Xunta de Galicia 

para que os murais se quedasen na 

Urbano Lugrís y que iban a crear un 

espacio Lugrís en la calle Fornos, medida 

94 del programa electoral? Y tienen que 

dar explicaciones de por qué no hicieron 

una entrega, la entrega de la 

documentación relacionada al expediente 

BIC (se oye una señal acústica indicativa 

de la finalización del tiempo de 

intervención) en tiempo y forma cuando 

iniciaron su tramitación hace 11 meses. 

 

Hoy usted tiene que estar a la altura como 

concejal de cultura que es de esta ciudad. 

Asuma su responsabilidad y, ya le digo, 

usted, ustedes, lecciones a este grupo 

municipal de defensa de la cultura y de 

coruñesismo, ya le digo que ninguna, y 

menos por su parte. 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Castro Prado 

 

Hombre, yo soy muy coruñesista. Llevo 51 

años y unos cuantos meses en esta ciudad 

que me vio nacer. 

 

Vamos a ver, hay una cosa —si me permite 

la señora alcaldesa— que quiero hacer, 

porque es que estoy ya un poco harto. La 

alcaldesa nunca fue concejala de cultura. 

Es que si hay que explicar a un miembro 

de la Corporación municipal cómo se 

organiza, cómo se organiza y qué régimen 

jurídico tiene una corporación, yo no sé, 

¿eh?, o sea, sinceramente, estoy aburrido 

de hacer pedagogía. Era la alcaldesa y el 

Área de Cultura formaba parte, 

evidentemente, de las áreas adscritas a la 

Alcaldía. Es que me parece..., tener que 

explicar esto, ¡buf!, a estas alturas del 

cuento es tremendo, ¿no? 

 

Comenzó usted su intervención con: 

debería saber usted, y yo creo que mi 

respuesta va a ir por ahi. Debería saber 

usted qué es lo que estuvieron haciendo el 

Ayuntamiento y la Xunta de Galicia para 

que los murales se quedaran en A Coruña, 
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Coruña, debería sabelo se vostede, 

home, tivese, ou o seu grupo, tivese un 

mínimo de interlocución coa Xunta, 

entre outras cousas porque creo que na 

Xunta goberna o Partido Popular. 

Debería sabelo vostede, e coa súa 

intervención o que demostra é que non se 

enterou de nada, non sabe vostede 

absolutamente nada, de nada, de nada, 

nada de nada, de nada, un: do que se leva 

facendo durante os últimos 11 meses; 

dous: do que se fixo nos últimos días a 

raíz da tramitación xudicial, dos trámites 

xudiciais que houbo neste asunto. Non 

sabe nada, o cal, evidentemente, home, 

xa non é que sea preocupante, a min 

preocúpame pouco. Preocúpame pouco 

porque, evidentemente, cando un 

adversario comete un erro non vou a 

sacalo eu do erro, non?, unha cuestión, 

digamos, lóxica, pero desde logo 

inhabilita o seu grupo como alternativa 

de goberno a esta cidade, porque non ter 

interlocución co Goberno da Xunta nun 

asunto tan importante para esta cidade, 

home. Créame que este goberno, se 

estivese gobernando o Partido Socialista 

na Xunta, teríamos información 

detallada do que se estaba a facer ou non 

por parte da Xunta e do Goberno 

municipal se estivésemos nós na 

oposición. 

 

Evidentemente, si que se estivo 

traballando man a man, 

coordinadamente, cohesionadamente, 

constantemente, con comunicacións 

constantes coa Xunta para tomar unha 

serie de decisións coordinadas que 

permitisen manter os murais aquí, 

documentación que se puxo en común 

coa Xunta, cuxo contido se puxo tamén 

en común coa Xunta, e evidentemente, 

quen ten que tramitar o expediente de 

BIC é a Xunta, iso non fai falta explicalo, 

non? 

 

Se traballou coordinadamente coa 

Xunta, pregúntelle ós seus compañeiros 

debería saberlo si usted, hombre, tuviera, 

o su grupo, tuviera un mínimo de 

interlocución con la Xunta, entre otras 

cosas porque creo que en la Xunta 

gobierna el Partido Popular. Debería 

saberlo usted, y con su intervención lo que 

demuestra es que no se enteró de nada, no 

sabe usted absolutamente nada, de nada, 

de nada, nada de nada, de nada, uno: de 

lo que se lleva haciendo durante los 

últimos 11 meses; dos: de lo que se hizo en 

los últimos días a raíz de la tramitación 

judicial, de los trámites judiciales que 

hubo en este asunto. No sabe nada, lo 

cual, evidentemente, hombre, ya no es que 

sea preocupante, a mí me preocupa poco. 

Me preocupa poco porque, evidentemente, 

cuando un contrincante comete un error 

no voy a sacarlo yo del error, ¿no?, una 

cuestión, digamos, lógica, pero desde 

luego inhabilita su grupo como 

alternativa de gobierno a esta ciudad, 

porque no tener interlocución con el 

Gobierno de la Xunta en un asunto tan 

importante para esta ciudad, hombre. 

Créame que este gobierno, si estuviera 

gobernando el Partido Socialista en la 

Xunta, tendríamos información detallada 

de lo que se estaba haciendo o no por 

parte de la Xunta y del Gobierno 

municipal si estuviéramos nosotros en la 

oposición. 

 

Evidentemente, sí que se estuvo 

trabajando mano a mano, 

coordinadamente, cohesionadamente, 

constantemente, con comunicaciones 

constantes con la Xunta para tomar una 

serie de decisiones coordinadas que 

permitieran mantener los murales aquí, 

documentación que se puso en común con 

la Xunta, cuyo contenido se puso también 

en común con la Xunta, y evidentemente, 

quien tiene que tramitar el expediente de 

BIC es la Xunta, eso no hace falta 

explicarlo, ¿no? 

 

Se trabajó coordinadamente con la Xunta, 

pregúntele a sus compañeros en la Xunta, 
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na Xunta, pregúntelle, pregúntelle, 

pregúntelle. 

 

Todo o traballo que se fixo 

coordinadamente, cohesionadamente 

coa Xunta de Galicia e por parte deste 

goberno para conseguir algo que xa está 

practicamente garantido, que é que os 

murais se queden na nosa cidade. 

 

E como eu caracterízome, 

evidentemente, por poñer en valor a 

colaboración institucional, porque é algo 

que aprendín de quen ocupa a 

Presidencia deste salón de plenos, 

agradezo a actitude colaboradora por 

parte do conselleiro, do seu director 

xeral, de toda a estrutura política e 

organizativa da Consellería de Cultura 

que desde o primeiro minuto se puxeron, 

evidentemente, a traballar man a man 

con este concello cando se puxo de 

manifesto tamén por parte deste concello 

cal era a problemática.  

 

Deixando a un lado intereses partidistas 

recoñezo, evidentemente, que neste caso 

en concreto, neste caso, se puxeron por 

parte da Xunta á chamada deste concello 

ó que había que poñer, que é 

colaboración total e absoluta.  

 

Entón, bueno, que quere que lle diga? 

Revise un pouco. 

 

É triste que por parte dun grupo 

municipal se me estea ensinando 

recortes de periódico. Esa é a 

información que ten vostede do que fixo 

a Xunta, o que sae nos periódicos. No, 

no, no. É que vostede debería de saber o 

que fixo a Xunta da man dos seus 

compañeiros da Xunta, é que dese conta 

do preocupante que é isto. Bueno, do 

preocupante para vostedes, para min 

non, desde logo e para esta cidade 

tampouco porque hai unha alcaldesa que 

ten (óese un sinal acústico indicativo 

da finalización do tempo de 

pregúntele, pregúntele, pregúntele. 

 

 

Todo el trabajo que se hizo 

coordinadamente, cohesionadamente con 

la Xunta de Galicia y por parte de este 

gobierno para conseguir algo que ya está 

prácticamente garantizado, que es que los 

murales se queden en nuestra ciudad. 

 

Y como yo me caracterizo, evidentemente, 

por poner en valor la colaboración 

institucional, porque es algo que aprendí 

de quien ocupa la Presidencia de este 

salón de plenos, agradezco la actitud 

colaboradora por parte del conselleiro, de 

su director general, de toda la estructura 

política y organizativa de la Consellería 

de Cultura que desde el primer minuto se 

pusieron, evidentemente, a trabajar mano 

a mano con este ayuntamiento cuando se 

puso de manifiesto también por parte de 

este ayuntamiento cuál era a 

problemática.  

 

Dejando a un lado intereses partidistas 

reconozco, evidentemente, que en este 

caso en concreto, en este caso, se pusieron 

por parte de la Xunta a la llamada de este 

ayuntamiento a lo que había que ponerse, 

que es colaboración total y absoluta.  

 

Entonces, bueno, ¿qué quiere que le diga? 

Revise un poco. 

 

Es triste que por parte de un grupo 

municipal se me esté enseñando recortes 

de periódico. Esa es la información que 

tiene usted de lo que hizo la Xunta, lo que 

sale en los periódicos. No, no, no. Es que 

usted debería de saber lo que hizo la 

Xunta de la mano de sus compañeros de la 

Xunta, es que dese cuenta de lo 

preocupante que es esto. Bueno, de lo 

preocupante para ustedes, para mí no, 

desde luego y para esta ciudad tampoco 

porque hay una alcaldesa que tiene (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
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intervención) interlocución co resto de 

administracións a nivel territorial para 

resolver os problemas desta cidade, 

como neste caso. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre limpeza da Cidade Deportiva da 

Torre pola visita de Pedro Sánchez. 

 

Presidencia 

 

Segunda pregunta do Grupo Popular 

sobre limpeza da Cidade Deportiva da 

Torre. 

 

Señor García. 

 

Ás doce horas e cincuenta e catro 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Queixas Zas. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Que empresa realizou o traballo de 

limpeza da Cidade Deportiva da Torre 

con motivo da visita de Pedro Sánchez á 

devandita instalación o pasado 15 de 

febreiro para gravarse xogando ao 

baloncesto? 

 

Señor Castro Prado 

 

Pois, sinceiramente, non houbo unha 

limpeza da instalación, se por instalación 

entendemos o que trasladou vostede nas 

súas redes sociais. Bueno, 

sinceiramente, este concelleiro pensaba 

que incluso iba a retirar a pregunta 

debido á incorrección da mesma. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señor Castro. 

interlocución con el resto de 

administraciones a nivel territorial para 

resolver los problemas de esta ciudad, 

como en este caso. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre limpieza de la Ciudad Deportiva de 

la Torre por la visita de Pedro Sánchez. 

 

Presidencia 

 

Segunda pregunta del Grupo Popular 

sobre limpieza de la Ciudad Deportiva de 

la Torre. 

 

Señor García. 

 

A las doce horas y cincuenta y cuatro 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Queixas Zas. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Qué empresa realizó el trabajo de 

limpieza de la Ciudad Deportiva de la 

Torre con motivo de la visita de Pedro 

Sánchez a dicha instalación el pasado 15 

de febrero para grabarse jugando al 

baloncesto? 

 

Señor Castro Prado 

 

Pues, sinceramente, no hubo una limpieza 

de la instalación, si por instalación 

entendemos lo que trasladó usted en sus 

redes sociales. Bueno, sinceramente, este 

concejal creía que incluso iba a retirar la 

pregunta debido a la incorrección de la 

misma. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señor Castro. 
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Hai pouco dicíalle ao meu compañeiro 

que como facía relación a medios 

públicos e de información, e fala das 

miñas redes. Incrible. 

 

Bueno, o sucedido neste día 15 de 

febreiro foi o máis parecido —se se 

acordan todos— á película de “Benvido, 

Míster Marshall”. Acórdanse todos 

verdade?, que poñían todo ao 

emperador, e eu quero explicarlles a 

diferenza que fan vostedes entre os 

veciños de varios barrios e das entidades 

deportivas. Porque, señora alcaldesa e 

señor Castro, permite esta diferenza de 

trato entre o emperador, señor Sánchez, 

e os verdadeiros baixados do deporte? 

 

 

Señora alcaldesa e señor Castro, póñase 

no lado das entidades, que pensarán 

desta situación que levan anos 

padecendo sucidade e falta de 

mantementos instalacións? Que 

pensarán os veciños do barrio do Agra 

ou do Ventorrillo, ou de Novo Mesoiro, 

que están a demandar limpeza nas súas 

rúas porque pagan os seus impostos 

cada vez máis sen ter o servizo 

adecuado. 

 

A señora alcaldesa gritaba e presumía 

que ía dispoñer dun concelleiro de 

deportes, que se un plan do deporte 

feminino, que se un plan de inclusión do 

deporte, que se novas pistas de 

atletismo. Bla, bla, bla e bla. Ao final só 

queda a pose. 

 

Para que necesita un concelleiro de 

deportes se ao final deciden outras 

persoas?  

 

Vostedes ven normal que se dean ordes 

para limpar parte das instalacións 

cando as demais están cheas de roña? 

ou cando os barrios están sen un servizo 

adecuado de limpeza?  

 

Hace poco le decía a mi compañero que 

cómo hacía relación a medios públicos y 

de información, y habla de mis redes. 

Increíble. 

 

Bueno, lo sucedido en este día 15 de 

febrero fue lo más parecido —si se 

acuerdan todos— a la película de 

Bienvenido, Mister Marshall. Se acuerdan 

todos ¿verdad?, que ponían todo al 

emperador, y yo quiero explicarles la 

diferencia que hacen ustedes entre los 

vecinos de varios barrios y de las 

entidades deportivas. Porque, señora 

alcaldesa y señor Castro, ¿permite esta 

diferencia de trato entre el emperador, 

señor Sánchez, y los verdaderos currantes 

del deporte? 

 

Señora alcaldesa y señor Castro, póngase 

en el lado de las entidades, ¿qué pensarán 

de esta situación que llevan años 

padeciendo suciedad y falta de 

mantenimientos instalaciones? Qué 

pensarán los vecinos del barrio del Agra o 

del Ventorrillo, o de Novo Mesoiro, que 

están demandando limpieza en sus calles 

porque pagan sus impuestos cada vez más 

sin tener el servicio adecuado. 

 

 

La señora alcaldesa gritaba y presumía 

que iba a disponer de un concejal de 

deportes, que si un plan del deporte 

femenino, que si un plan de inclusión del 

deporte, que si nuevas pistas de atletismo. 

Bla, bla, bla y bla. Al final solo queda el 

postureo. 

 

¿Para qué necesita un concejal de deportes 

si al final deciden otras personas?  

 

 

¿Ustedes ven normal que se den órdenes 

para limpiar parte de las instalaciones 

cuando las demás están llenas de mugre? 

¿o cuando los barrios están sin un servicio 

adecuado de limpieza?  
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O que sucedeu na visita do señor 

Sánchez e o señor Besteiro obedece a 

unha cidade disfrazada de espontánea 

onde fan alarde da habilidade deste 

deporte, onde se antepoñen intereses 

electorais ante a actividade diaria dos 

verdadeiros axentes deportivos ou das 

familias que viven neses barrios, nas 

súas rúas e nos seus xardíns. Por 

suposto este grupo estará sempre á beira 

destes sectores e non por encima dunha 

troula de dous representantes políticos. 

 

Miren, é unha falta de respecto ás 

entidades, ao tecido deportivo. É unha 

falta de respecto aos cidadáns dos 

distintos barrios, e se non por que non 

lle dixeron ao señor Sánchez que fosen 

ao campo de golf da Torre ou ao 

complexo deportivo de San Diego para 

arranxalos? Paseen polas bancadas dos 

campos da Leyma ou de Agrela, ou as 

pistas de tenis do Salvador de 

Madariaga ou do Rafael Alberti. 

Víronas? Que o levasen ao campo de 

terra Virxe do Mar, con latas e cristais 

polo chan, que fosen por alí a limparse.  

 

Que o levasen aos distintos barrios da 

Coruña, onde o lixo campa ás súas 

anchas e onde teñen caducados os 

contratos. 

 

Por que non levou ao señor presidente a 

xunto das nove asociacións que 

denunciaron que dentro das súas 

solicitudes o prioritario era mellorar a 

limpeza dos seus barrios? Por que non 

lle explican que levan 40 de euros pagos 

en facturas irregulares por un tema da 

limpeza? 

 

Pero non lles chega con levar soamente 

non solucionar os problemas das 

instalacións, dos problemas da cidade, 

senón que ademais envían a unha 

empresa que non leva esa instalación 

deportiva, que ata os mesmos 

 

Lo que ha sucedido en la visita del señor 

Sánchez y el señor Besteiro obedece a una 

ciudad disfrazada de espontánea donde 

hacen alarde de la habilidad de este 

deporte, donde se anteponen intereses 

electorales ante la actividad diaria de los 

verdaderos agentes deportivos o de las 

familias que viven en esos barrios, en sus 

calles y en sus jardines. Por supuesto este 

grupo estará siempre al lado de estos 

sectores y no por encima de una pachanga 

de dos representantes políticos. 

 

Miren, es una falta de respeto a las 

entidades, al tejido deportivo. Es una falta 

de respeto a los ciudadanos de los distintos 

barrios, y si no ¿por qué no le dijeron al 

señor Sánchez que fuesen al campo de golf 

de la Torre o al complejo deportivo de San 

Diego para arreglarlos? Paseen por las 

gradas de los campos de la Leyma o de la 

Agrela, o las pistas de tenis del Salvador 

de Madariaga o del Rafael Alberti. ¿Las 

han visto? Que lo llevaran al campo de 

tierra Virxe do Mar, con latas y cristales 

por el suelo, que fueran por allí a 

limpiarse.  

 

Que lo llevaran a los distintos barrios de A 

Coruña, donde la basura campa a sus 

anchas y donde tienen caducados los 

contratos. 

 

¿Por qué no llevó al señor presidente a 

junto de las nueve asociaciones que 

denunciaron que dentro de sus solicitudes 

lo prioritario era mejorar la limpieza de 

sus barrios? ¿Por qué no le explican que 

llevan 40 de euros pagados en facturas 

irregulares por un tema de la limpieza? 

 

 

Pero no les llega con llevar solamente no 

solucionar los problemas de las 

instalaciones, de los problemas de la 

ciudad, sino que además envían a una 

empresa que no lleva esa instalación 

deportiva, que hasta los mismos 
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traballadores denuncian e pregúntanse 

por que teñen que obrigar a realizar 

estas tarefas cando existe unha empresa 

vinculada a esa instalación. 

 

Por que desde altas horas da 

madrugada, señor Castro, baldean as 

bancadas, os accesos ao complexo e que 

cambie os taboleiros das canastras? Isto 

é unha carallada. Non rebotaba ben o 

balón? É incrible, eh?, é incrible a falta 

de respecto a estas entidades. 

 

En definitiva, poden estar contentos 

porque as habilidades técnicas do señor 

presidente e o señor Besteiro son 

fantásticas, tiran moi ben. De tres, non. 

 

Os usuarios están encantados, aplauden 

porque baldearon as bancadas do 

campo da Torre (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención), as cales non tiveron unha 

limpeza tan exhaustiva nos cinco anos 

que levan gobernando. Mire que 

recibimos ata peticións das entidades 

para que vaian visitar outras 

instalacións deportivas da cidade. Os 

usuarios agradeceranllo. Non lles 

votarán, pero agradeceranllo. 

 

E por último, e non menos importante, 

non quería pasar esta oportunidade 

para dicirlles que deixen de en paz ás 

entidades. Non as intimiden, non as 

cominen, non as chamen á orde directa 

ou indirectamente porque recorran ao 

Grupo do Partido Popular para 

trasladarlle as súas demandas. É moi 

feo, pero moi feo que lles ameacen de 

por que recorren a este grupo municipal. 

E deixen expresar ás entidades cales son 

as súas necesidades. É un exercicio de 

normalidade política en democracia 

(óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo 

de intervención) —termino, señora 

alcaldesa, dous segundos—, é un 

exercicio de normadad política 

trabajadores denuncian y se preguntan por 

qué tienen que obligar a realizar estas 

tareas cuando existe una empresa 

vinculada a esa instalación. 

 

¿Por qué desde altas horas de la 

madrugada, señor Castro, baldean las 

gradas, los accesos al complejo y que 

cambie los tableros de las canastas? Esto 

es un pitorreo. ¿No rebotaba bien el balón? 

Es increíble, ¿eh?, es increíble la falta de 

respeto a estas entidades. 

 

En definitiva, pueden estar contentos 

porque las habilidades técnicas del señor 

presidente y el señor Besteiro son 

fantásticas, tiran muy bien. De tres, no. 

 

Los usuarios están encantados, aplauden 

porque han baldeado las gradas del campo 

de la Torre (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención), las cuales no han tenido 

una limpieza tan exhaustiva en los cinco 

años que llevan gobernando. Fíjese que 

hemos recibido hasta peticiones de las 

entidades para que vayan a visitar otras 

instalaciones deportivas de la ciudad. Los 

usuarios se lo agradecerán. No les votarán, 

pero se lo agradecerán. 

 

Y por último, y no menos importante, no 

quería pasar esta oportunidad para decirles 

que dejen de en paz a las entidades. No las 

intimiden, no las presionen, non les llamen 

al orden directa o indirectamente porque 

recurran al Grupo del Partido Popular para 

trasladarle sus demandas. Es muy feo, 

pero muy feo que les amenacen de por qué 

recurren a este grupo municipal. Y dejen 

expresar a las entidades cuáles son sus 

necesidades. Es un ejercicio de 

normalidad política en democracia (se 

oyen dos señales acústicas indicativas de 

la finalización del tiempo de 

intervención) —termino, señora 

alcaldesa, dos segundos—, es un ejercicio 

de normadad política democracia, de 

libertad de expresión y le sugiero que 
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democracia, de liberdade de expresión e 

suxírolle que realicen unha análise 

interna de por que non fan o posible 

para solucionar os seus problemas. 

Perdan máis tempo nese labor. 

 

Grazas, señora alcaldesa, polo tempo. 

 

Señor Castro Prado 

 

Bueno, eu creo que se hai algunha 

ameaza a algunha entidade debería de 

poñela de manifesto e falar realmente de 

que ameaza hai. Creo que é moi grave 

dicir iso, non? 

 

Vamos a ver. Eu non sei, non entendo 

realmente, salvo que a vostedes lles 

molestase que o presidente do Goberno 

de España fose a visitar a Cidade 

Deportiva da Torre, non entendo por que 

a súa reacción foi, un: recurrir á mentira, 

recurrir á mentira desde o minuto un, e 

trasladar actuacións que non se 

produciron. 

 

Eu esperaba..., teño aquí unha 

comunicación do Partido Popular, un 

comunicado do Partido Popular do 15 de 

febreiro, que esperaba que rectificasen, 

pero eu creo que como rectificar é de 

sabios, con vostedes non vai moito iso. 

 

Di este comunicado: pediremos 

explicacións ó Goberno municipal 

socialista por impedir ós coruñeses —

impedir, impedir, impedir ós 

coruñeses— o uso das instalacións da 

Torre para gravar a Pedro Sánchez 

xogando ó baloncesto co seu candidato 

á Xunta, Jose Ramón Gómez Besteiro. 

Impedir o uso das instalacións. Estamos 

de broma, estamos de broma, non? 

 

Ás doce horas e cincuenta e nove 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Queixas Zas. 

 

Sabe cal é o problema? Que 

realicen un análisis internos de por qué no 

hacen lo posible para solucionar sus 

problemas. Pierdan más tiempo en esa 

labor. 

 

 

Gracias, señora alcaldesa, por el tiempo 

 

Señor Castro Prado 

 

Bueno, yo creo que si hay alguna amenaza 

a alguna entidad debería de ponerla de 

manifiesto y hablar realmente de qué 

amenaza hay. Creo que es muy grave 

decir eso, ¿no? 

 

Vamos a ver. Yo no sé, no entiendo 

realmente, salvo que a ustedes les 

molestara que el presidente del Gobierno 

de España fuera a visitar la Ciudad 

Deportiva de la Torre, no entiendo por 

qué su reacción fue, uno: recurrir a la 

mentira, recurrir a la mentira desde el 

minuto uno, y trasladar actuaciones que 

no se produjeron. 

 

Yo esperaba..., tengo aquí una 

comunicación del Partido Popular, un 

comunicado del Partido Popular de 15 de 

febrero , que esperaba que rectificaran, 

pero yo creo que como rectificar es de 

sabios, con ustedes no va mucho eso. 

 

Dice este comunicado: pediremos 

explicaciones al Gobierno municipal 

socialista por impedir a los coruñeses —

impedir, impedir, impedir a los 

coruñeses— el uso de las instalaciones de 

la Torre para grabar a Pedro Sánchez 

jugando al baloncesto con su candidato a 

la Xunta, Jose Ramón Gómez Besteiro. 

Impedir el uso de las instalaciones. 

Estamos de coña, estamos de coña, ¿no? 

 

A las doce horas y cincuenta y nueve 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Queixas Zas. 

 

¿Sabe cuál es el problema? Que 
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evidentemente non somos todos iguais e 

que vostedes escoitaron auga e pensaron 

que Pedro Sánchez fixo unha visita á 

Cidade Deportiva da Torre como a faría 

Mariano Rajoy ou Jose María Aznar. É 

dicir, acompañado de 80 policías, eh?, 

poñendo armarios incrustados nas 

portas e impedindo, eh?, obviamente, 

impedindo a entrada e o uso por parte 

dos cidadáns das instalacións deportivas. 

Pero sabe que? Non todos somos iguais 

e o presidente do Goberno, Pedro 

Sánchez, foi a visitar as instalacións 

deportivas da Torre coas instalacións 

abertas para o público, cos clubs 

adestrando, cos rapaces adestrando, eh?, 

utilizando as instalacións con total e 

absoluta normalidade a cidadanía, total e 

absoluta normalidade e o presidente foi 

alí a visitalas como un máis, como un 

máis. Unha diferencia importante. 

 

 

Que pasa? Que lles traicionou o 

subconsciente e pensaron que esa visita 

se montou e se organizou como a 

organizarían vostedes? Pois non, porque 

non todos somos iguais. 

 

E efectivamente, alí non se impediu o 

uso das instalacións a ninguén, e alí ás 6 

da tarde estaban todos os clubs que tiñan 

o seu horario de adestramento, 

adestrando. Efectivamente, adestrando e 

utilizando as instalacións con 

normalidade, e o presidente visitounas 

como un máis. Tanto foi así que incluso, 

pois compartiu uns tiros a unha canasta 

con usuarios das instalacións que 

estaban xogando alí.  

 

Normalidade absoluta, que é o que ten 

que transmitir un presidente do Goberno. 

Reitero, traizonoulles o subconsciente. 

Vostedes pensaron que aquí se montou 

unha visita á Cidade Deportiva da Torre, 

que se deixou os clubs sen adestrar, que 

se pechou a Cidade Deportiva da Torre 

con armarios incrustados na porta, 

evidentemente no somos todos iguales y 

que ustedes escucharon agua y pensaron 

que Pedro Sánchez hizo una visita a la 

Ciudad Deportiva de la Torre como la 

haría Mariano Rajoy o Jose María Aznar. 

Es decir, acompañado de 80 policías, 

¿eh?, poniendo armarios empotrados en 

las puertas e impidiendo, ¿eh?, 

obviamente, impidiendo la entrada y el 

uso por parte de los ciudadanos de las 

instalaciones deportivas. Pero ¿sabe qué? 

No todos somos iguales y el presidente del 

Gobierno, Pedro Sánchez, fue a visitar las 

instalaciones deportivas de la Torre con 

las instalaciones abiertas para el público, 

con los clubes entrenando, con los niños 

entrenando, ¿eh?, utilizando las 

instalaciones con total y absoluta 

normalidad la ciudadanía, total y 

absoluta normalidad y el presidente fue 

allí a visitarlas como uno más, como uno 

más. Una diferencia importante. 

 

¿Qué pasa? ¿Que les traicionó el 

subconsciente y creyeron que esa visita se 

montó y se organizó como la organizarían 

ustedes? Pues no, porque no todos somos 

iguales. 

 

Y efectivamente, allí no se impidió el uso 

de las instalaciones a nadie, y allí a las 6 

de la tarde estaban todos los clubes que 

tenían su horario de entrenamiento, 

entrenando. Efectivamente, entrenando y 

utilizando las instalaciones con 

normalidad, y el presidente las visitó 

como uno más. Tanto fue así que incluso, 

pues compartió unos tiros a una canasta 

con usuarios de las instalaciones que 

estaban jugando allí.  

 

Normalidad absoluta, que es lo que tiene 

que transmitir un presidente del 

Gobierno. Reitero, les traicionó el 

subconsciente. Ustedes creyeron que aquí 

se montó una visita a la Ciudad Deportiva 

de la Torre, que se dejó a los clubes sin 

entrenar, que se cerró la Ciudad 

Deportiva de la Torre con armarios 



 
 

129 

 

etcétera, etcétera, etcétera, e non. Nin é 

o estilo nin é a forma de entender o 

exercicio do poder deste partido, do 

Partido Socialista, non o é, e iso é o que 

nos diferencia, iso é o que nos diferencia 

diante da xente tamén, que o presidente 

do Goberno vai á Cidade Deportiva da 

Torre como un máis, e pasea, eh? e ve 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

os adestramentos, e fala coa xente con 

normalidade, como un cidadán máis. Esa 

é a cuestión, esa é a cuestión. 

 

 

E vexo que desde o 15 de febreiro 

ningunha rectificación. Que impedimos 

ós coruñeses o uso das instalacións... 

Incrible. A demagoxia xa elevada ao 

extremo, á mentira absoluta. Pero poden 

velo, poden preguntar a todos os clubs, 

que é moi fácil. Todos os clubs que tiñan 

ese día a esa hora adestramento alí, e que 

lle conten que é o que pasou alí: 

normalidade, normalidade democrática. 

Un presidente do Goberno vendo como 

adestra a xente e falando con quen quería 

falar con el, obviamente, porque hai que 

falar coa xente. Importante falar, eh? 

 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

relativa ó diálogo municipal. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Terceira e última pregunta do Partido 

Popular sobre cumprimento dunha 

moción presentada no Pleno de 1 de 

febreiro. 

 

Señor Lorenzo, ten a palabra.  

 

Garden silencio, por favor. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

empotrados en la puerta, etcétera, 

etcétera, etcétera, y no. Ni es el estilo ni es 

la forma de entender el ejercicio del poder 

de este partido, del Partido Socialista, no 

lo es, y eso es lo que nos diferencia, eso es 

lo que nos diferencia ante la gente 

también, que el presidente del Gobierno 

va a la Ciudad Deportiva de la Torre 

como uno más, y pasea, ¿eh? y ve (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

los entrenamientos, y habla con la gente 

con normalidad, como un ciudadano más. 

Esa es la cuestión, esa es la cuestión. 

 

Y veo que desde el 15 de febrero ninguna 

rectificación. Que impedimos a los 

coruñeses el uso de las instalaciones... 

Increíble. La demagogia ya elevada al 

extremo, a la mentira absoluta. Pero 

pueden verlo, pueden preguntar a todos 

los clubes, que es muy fácil. Todos los 

clubes que tenían ese día a esa hora 

entrenamiento allí, y que le cuenten qué es 

lo que pasó allí: normalidad, normalidad 

democrática. Un presidente del Gobierno 

viendo cómo entrena la gente y hablando 

con quien quería hablar con él, 

obviamente, porque hay que hablar con la 

gente. Importante hablar, ¿eh? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

relativa al diálogo municipal. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Tercera y última pregunta del Partido 

Popular sobre cumplimiento de una 

moción presentada en el Pleno de 1 de 

febrero. 

 

Señor Lorenzo, tiene la palabra.  

 

Guarden silencio, por favor. 

 

Señor Lorenzo Torres 
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Grazas, señora alcaldesa. 

 

Que medidas tomou Inés Rey para 

cumprir a moción presentada polo 

Grupo Popular, aprobada por 

unanimidade no Pleno do 1 de febreiro, 

na que se insta atender a solicitude de 

reunión avalada por 5.000 firmas 

formulada por nove asociacións e 

agrupacións veciñais? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, teño que contestarlle o 

que xa lle expliquei no Pleno de febreiro, 

pero a diferencia do que acontecía antes, 

incluíndo a súa breve etapa de goberno, 

este goberno, e a alcaldesa de forma 

especial, dialoga con todas as entidades 

veciñais da cidade, e voulle dar detalle 

porque ó mellor fáltanlle datos. Ou sexa 

que vostede expoña o que considere 

convinte que vai a ter resposta cumplida 

de todas as xuntanzas celebradas pola 

alcaldesa con tódalas asociacións de 

veciños. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Ben, imos ver, aquí aprobouse por 

unanimidade que a alcaldesa ía recibir 

a estas asociacións que desde o mes de 

agosto presentaran un escrito e non 

foran recibidas. Pasou un mes e unha 

semana e ata o día de hoxe non temos 

coñecemento de que as recibira. Quizais 

isto é produto, como di o señor Lage, do 

diálogo permanente que ten Inés Rey cos 

veciños e coas veciñas: máis de nove 

meses esperando a que sexan recibidos. 

 

 

Pero hai máis, é que este non é o único 

exemplo que temos nesta cidade. Grazas 

a ese diálogo permanente, como di o 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Qué medidas ha tomado Inés Rey para 

cumplir la moción presentada por el 

Grupo Popular, aprobada por unanimidad 

en el Pleno de 1 de febrero, en la que se 

insta a atender la solicitud de reunión 

avalada por 5.000 firmas formulada por 

nueve asociaciones y agrupaciones 

vecinales? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, tengo que contestarle lo 

que ya le expliqué en el Pleno de febrero, 

pero a diferencia de lo que sucedía antes, 

incluyendo su breve etapa de gobierno, 

este gobierno, y la alcaldesa de forma 

especial, dialoga con todas las entidades 

vecinales de la ciudad, y le voy a dar 

detalle porque a lo mejor le faltan datos. 

O sea que usted exponga lo que considere 

conveniente que va a tener respuesta 

cumplida de todas las reuniones 

celebradas por la alcaldesa con todas las 

asociaciones de vecinos. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bueno, vamos a ver, aquí se ha aprobado 

por unanimidad que la alcaldesa iba a 

recibir a estas asociaciones que desde el 

mes de agosto habían presentado un 

escrito y no habían sido recibidas. Ha 

pasado un mes y una semana y hasta el día 

de hoy no tenemos conocimiento de que 

las haya recibido. Quizás esto es producto, 

como dice el señor Lage, del diálogo 

permanente que tiene Inés Rey con los 

vecinos y con las vecinas: más de nueve 

meses esperando a que sean recibidos. 

 

Pero hay más, es que este no es el único 

ejemplo que tenemos en esta ciudad. 

Gracias a ese diálogo permanente, como 
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señor Lage, que ten Inés Rey cos veciños 

e as veciñas, tiveron que manifestarse os 

veciños no Club Financeiro por culpa 

dos problemas de seguridade; tiveron 

que manifestarse os veciños de 

Martinete, tamén por problemas de 

seguridade. Agora xa se comprometeron 

vostedes a que ían tirar esa estrutura. 

Estaremos expectantes, a ver cando isto 

ocorre. 

 

Grazas a ese diálogo permanente que 

ten Inés Rey cos veciños e as veciñas 

tiveron que manifestarse os veciños de 

Monte Alto, saír á rúa, ou o outro día os 

veciños de Mosteiro de Bergondo, algo 

que non nos gusta, que teñan que 

tomarse eles a xustiza, que teñan que 

tomar eles da súa man a propia 

seguridade nos seus barrios, algo que 

non nos gusta, pero ese é o resultado 

dese diálogo permanente, como di o 

señor Lage, que ten a alcaldesa, Inés 

Rey, cos veciños e as veciñas, que están 

todos na rúa manifestándose polos seus 

problemas. 

 

Pero hai máis. Vostedes non só non 

dialogan, ou non dialogan cos veciños, 

tampouco dialogan coa oposición e, 

señor Jorquera, permítame que me 

dirixa a vostede porque lle escoitei 

atentamente a súa primeira intervención 

cando se falaron dos pagos irregulares, 

e sobre todo a súa intervención cando 

falaba do incumprimento por parte do 

Partido Socialista, do seu compromiso 

que tiñan de lexislatura.  

 

Imos ver, terminaba vostede dicindo que 

ían ser unha oposición leal. Mire, eu 

voulle a colocar no seu sitio: vostede 

non é a oposición, eh?. Nestes 

momentos, votando o que votou no punto 

dous de pagar eses pagos irregulares e 

vendo a súa actitude con este goberno, 

vostede é socio deste goberno. Non 

goberna, pero é socio, é quen o sostén. 

Vostede non está a facer oposición 

dice el señor Lage, que tiene Inés Rey con 

los vecinos y las vecinas, tuvieron que 

manifestarse los vecinos en el Club 

Financiero por culpa de los problemas de 

seguridad; tuvieron que manifestarse los 

vecinos de Martinete, también por 

problemas de seguridad. Ahora ya se 

comprometieron ustedes a que iban a tirar 

esa estructura. Estaremos expectantes, a 

ver cuándo esto ocurre. 

 

Gracias a ese diálogo permanente que 

tiene Inés Rey con los vecinos y las 

vecinas han tenido que manifestarse los 

vecinos de Monte Alto, salir a la calle, o el 

otro día los vecinos de Monasterio de 

Bergondo, algo que no nos gusta, que 

tengan que tomarse ellos la justicia, que 

tengan que tomar ellos de su mano la 

propia seguridad en sus barrios, algo que 

no nos gusta, pero ese es el resultado de 

ese diálogo permanente, como dice el 

señor Lage, que tiene la alcaldesa, Inés 

Rey, con los vecinos y las vecinas, que 

están todos en la calle manifestándose por 

sus problemas. 

 

Pero hay más. Ustedes no solo no 

dialogan, o no dialogan con los vecinos, 

tampoco dialogan con la oposición y, 

señor Jorquera, permítame que me dirija a 

usted porque le escuché atentamente su 

primera intervención cuando se hablaron 

de los pagos irregulares, y sobre todo su 

intervención cuando hablaba del 

incumplimiento por parte del Partido 

Socialista, de su compromiso que tenían 

de legislatura.  

 

Vamos a ver, terminaba usted diciendo 

que iban a ser una oposición leal. Mire, yo 

le voy a colocar en su sitio: usted no es la 

oposición, ¿eh?. En estos momentos, 

habiendo votado lo que ha votado en el 

punto dos de pagar esos pagos irregulares 

y viendo su actitud con este gobierno, 

usted es socio de este gobierno. No 

gobierna, pero es socio, es quien lo 

sostiene. Usted no está haciendo oposición 
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porque permite que se pague ese 

1.700.000 € e logo a señora Queixas 

aquí quéixase dicindo que hai 

provedores que levan sen cobrar desde 

agosto Que está vostede a facer por eses 

provedores? 

 

E por certo tamén, señora Veira, voulle 

dicir —logo dareillo, eh?—, teño aquí a 

ficha da Xunta de Galicia (o señor 

Lorenzo Torres mostra un 

documento) nos orzamentos conforme o 

convenio co centro de saúde Santa Lucía 

por 2.000.000 €. Logo entrégolla para 

que a vexa. 

 

Pero bo, dicía o señor Lage que nós non 

faciamos propostas no Pleno. Facemos 

propostas, señor Lage. Mire, 

propuxemos hoxe o seu cesamento 

novamente, non como concelleiro, 

enténdame, nas súas competencias. Nas 

súas competencias porque ten vostede 

asumidas todas, non dan abasto e ten 

aos concelleiros, que ten bos 

concelleiros, sen competencias. Entón, 

nós pedimos o cesamento das súas 

competencias porque vostede demostrou 

que ten moita incompetencia en materia 

de contratación. 

 

E como vostede tamén me di que eu, o 

Partido Popular non fai propostas, eu 

voulle dicir unha proposta, señora 

alcaldesa. Mire, ten vostede que 

conxugar máis o verbo estar e conxugar 

menos o verbo ser. Ten que ser menos 

alcaldesa de estar no seu despacho e 

máis conxugar ese verbo estar de estar 

cos veciños falando con eles. Xa lle digo, 

máis diálogo e menos soberbia. 

 

Moitísimas grazas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, vamos a ir ó grao do que 

porque permite que se pague ese 

1.700.000 € y luego la señora Queixas 

aquí se queja diciendo que hay 

proveedores que llevan sin cobrar desde 

agosto ¿Qué está usted haciendo por esos 

proveedores? 

 

Y por cierto también, señora Veira, le voy 

a decir —luego se lo daré, ¿eh?—, tengo 

aquí la ficha de la Xunta de Galicia (el 

señor Lorenzo Torres muestra un 

documento) en los presupuestos conforme 

el convenio con el centro de salud Santa 

Lucía por 2.000.000 €. Luego se la entrego 

para que la vea. 

 

Pero bueno, decía el señor Lage que 

nosotros no hacíamos propuestas en el 

Pleno. Hacemos propuestas, señor Lage. 

Mire, hemos propuesto hoy su cese 

nuevamente, no como concejal, 

entiéndame, en sus competencias. En sus 

competencias porque tiene usted asumidas 

todas, no dan abasto y tiene a los 

concejales, que tiene buenos concejales, 

sin competencias. Entonces, nosotros 

pedimos el cese de sus competencias 

porque usted ha demostrado que tiene 

mucha incompetencia en materia de 

contratación. 

 

Y como usted también me dice que yo, el 

Partido Popular no hace propuestas, yo le 

voy a decir una propuesta, señora 

alcaldesa. Mire, tiene usted que conjugar 

más el verbo estar y conjugar menos el 

verbo ser. Tiene que ser menos alcaldesa 

de estar en su despacho y más conjugar ese 

verbo estar de estar con los vecinos 

hablando con ellos. Ya le digo, más 

diálogo y menos soberbia. 

 

Muchísimas gracias. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, vamos la ir al grano de lo 
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vostede..., da pregunta que vostede 

suscitou porque despois é certo que fala 

de todo, e non pasa nada, que pode falar 

do que vexa e do que lle deixen, pero da 

petición á que vostede fai alusión, da que 

vostede fai alusión, quero que saiba, 

quero que saiba que a alcaldesa estivo 

coa Asociación Monte Martelo, coa 

Asociación Rexumeiros e coa 

Asociación dos Rosales.  

 

Vostede dixo que non tiña noticias e eu 

estoulle dando a información. Supoño 

que esa era a pregunta e esta é a resposta, 

sucinta, pero mire, a alcaldesa desta 

cidade reuniuse persoalmente nos 

últimos meses con representantes, non 

só destas tres asociacións, senón das 

asociacións de veciños a Agra do Orzán, 

de Mesoiro, de Novo Mesoiro, 

Castrillón, Os Castros, o Martinete, 

Catro Camiños, Sagrada Familia, 

Ventorrillo, San Pedro de Visma e San 

Vicente de Elviña. 

 

Por se fose do seu interés, señor 

Lorenzo, a semana pasada reuniuse 

tamén cos veciños de Monelos acudindo 

alí ó barrio; cos de Elviña, tamén no 

barrio; cos de Labañou no propio barrio. 

Esta mesma semana fixo o mesmo cos 

Rosales. O mes que vimos de rematar 

tamén estivo cos veciños de Lonzas, 

estivo tamén en Oza e tamén estivo nas 

Xubias. 

 

Señor Lorenzo, de asociacións vostede 

falou de sete e este goberno atende a 

todas, a todas. Vostede parece que quere 

diferenciar entre unhas e outras, unhas 

forman parte da súa lista e outras non, 

pero este goberno non exclúe a ninguén. 

Vostede preguntou por sete e hai tres que 

xa estiveron coa alcaldesa. Vostede 

fíxese se despois non é para cuestionarlle 

o rigor das súas preguntas.  

 

Vostedes veñen así, co seu libro. É igual, 

a señora alcaldesa acaba de estar coa 

que usted..., de la pregunta que usted 

suscitó porque después es cierto que habla 

de todo, y no pasa nada, que puede hablar 

de lo que vea y de lo que le dejen, pero de 

la petición a la que usted hace alusión, de 

la que usted hace alusión, quiero que 

sepa, quiero que sepa que la alcaldesa 

estuvo con la Asociación Monte Martelo, 

con la Asociación Rexumeiros y con la 

Asociación de los Rosales.  

 

Usted dijo que no tenía noticias y yo le 

estoy dando la información. Supongo que 

esa era la pregunta y esta es la respuesta, 

sucinta, pero mire, la alcaldesa de esta 

ciudad se reunió personalmente en los 

últimos meses con representantes, no solo 

de estas tres asociaciones, sino de las 

asociaciones de vecinos Agra del Orzán, 

de Mesoiro, de Novo Mesoiro, Castrillón, 

Os Castros, el Martinete, Cuatro 

Caminos, Sagrada Familia, Ventorrillo, 

San Pedro de Visma y San Vicente de 

Elviña. 

 

Por si fuera de su interés, señor Lorenzo, 

la semana pasada se reunió también con 

los vecinos de Monelos acudiendo allí al 

barrio; con los de Elviña, también en el 

barrio; con los de Labañou en el propio 

barrio. Esta misma semana hizo lo mismo 

con los Rosales. El mes que acabamos de 

finalizar también estuvo con los vecinos 

de Lonzas, estuvo también en Oza y 

también estuvo en As Xubias. 

 

Señor Lorenzo, de asociaciones usted 

habló de siete y este gobierno atiende a 

todas, a todas. Usted parece que quiere 

diferenciar entre unas y otras, unas 

forman parte de su lista y otras no, pero 

este gobierno no excluye a nadie. Usted 

preguntó por siete y hay tres que ya 

estuvieron con la alcaldesa. Usted fíjese si 

después no es para cuestionarle el rigor 

de sus preguntas.  

 

Ustedes vienen así, con su libro. Es igual, 

la señora alcaldesa acaba de estar con la 
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Asociación dos Rosales. Previamente 

estiveron membros da Alcaldía, 

concelleira de Mobilidade, concelleira 

de Medio Ambiente, concelleira de 

Seguridade Cidadá, con diferentes 

asociacións, incluída neste caso coa dos 

Rosales. A vostede élle igual, póñese así. 

 

Que facemos, señor Lorenzo? Vostede 

vén aquí, dice que a alcaldesa non se 

reuniu con nadie e a alcaldesa estivo 

reunida. Como resolvemos a 

controversia? 

 

Eu tiña, a verdad, anotación para darlle 

os datos porque entendía que era o que 

quería. Despois xa me quedou claro que 

vostede o que queren é que eu non estea 

aquí, e que o cese, que ten moitas 

competencias, que, que... Bueno, quero 

dicir, a súa obsesión particular. 

 

12 de setembro, Agra; 26 de setembro, 

Mesoiro e Vío; 24 de outubro, 

Castrillón; 31 de outubro, Os Castros; 14 

de novembro, Martinete. Por darlle 

algúns datos, podo darlle todos os que 

queira, pero para que entenda. É dicir, 5 

do 3, 5 do 3 quere dicir esta semana: os 

Rosales. Cidade Vella o 8 do 1; o 16 do 

1 Visma, o 20 do 2, Labañou; o 21 a zona 

de Lonzas; o 26 do 2 Monelos, Elviña, 

Fuente das Pajaritas. 

 

Señor Lorenzo, poden empeñarse en 

contar unha realidade paralela. A nosa 

alcaldesa está tódalas semanas, tódalas 

semanas visitando os barrios da cidade e 

escoitando, nun proceso de escoita 

activa. Vostedes piden unha reunión con 

sete asociacións, con sete (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —remato, 

señora alcaldesa— e desas sete hai tres 

que xa estiveron reunidas coa alcaldesa. 

Que imos a facer con vostedes, señor 

Lorenzo? que fai preguntas que eu non 

vou a calificar. Co máximo respecto, 

sabe que non o fago. Non lle pido que 

Asociación de los Rosales. Previamente 

estuvieron miembros de la Alcaldía, 

concejala de Movilidad, concejala de 

Medio Ambiente, concejala de Seguridad 

Ciudadana, con diferentes asociaciones, 

incluida en este caso con la de los Rosales. 

A usted le es igual, se pone así. 

 

¿Qué hacemos, señor Lorenzo? Usted 

viene aquí, dice que la alcaldesa no se 

reunió con nadie y la alcaldesa estuvo 

reunida ¿Cómo resolvemos la 

controversia? 

 

Yo tenía, la verdad, anotación para darle 

los datos porque entendía que era lo que 

quería. Después ya me quedó claro que 

usted lo que quieren es que yo no esté 

aquí, y que el cese, que tiene muchas 

competencias, que, que... Bueno, quiero 

decir, su obsesión particular. 

 

12 de septiembre, Agra; 26 de septiembre, 

Mesoiro y Vío; 24 de octubre, Castrillón; 

31 de octubre, Os Castros; 14 de 

noviembre, Martinete. Por darle algunos 

datos, puedo darle todos los que quiera, 

pero para que entienda. Es decir, 5 del 3, 

5 del 3 quiere decir esta semana: los 

Rosales. Ciudad Vieja el 8 del 1; el 16 del 

1 Visma, el 20 del 2, Labañou; el 21 la 

zona de Lonzas; el 26 del 2 Monelos, 

Elviña, Fuente de las Pajaritas. 

 

Señor Lorenzo, pueden empeñarse en 

contar una realidad paralela. Nuestra 

alcaldesa está todas las semanas, todas 

las semanas visitando los barrios de la 

ciudad y escuchando, en un proceso de 

escucha activa. Ustedes piden una 

reunión con siete asociaciones, con siete 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) —finalizo, señora 

alcaldesa— y de esas siete hay tres que ya 

estuvieron reunidas con la alcaldesa 

¿Qué vamos a hacer con ustedes, señor 

Lorenzo? que hace preguntas que yo no 

voy a calificar. Con el máximo respeto, 
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cese de nada, eu, ogallá dure moito 

tempo. Eu, a verdade é que estou moi 

contento porque cando fan preguntas e a 

alcaldesa se reúne coas asociacións, pois 

pouco máis se pode comentar.  

 

 

Ollo!, pode dicir que se reúna cinco 

veces. Bueno, ahora, o que non pode 

decir é que non se reunira. Que hai 

algunha que está pendente? Seguro. 

Agora, leva de forma permanente dende 

o mes de setembro reuníndose nos 

barrios coas asociacións e sen ser coas 

asociacións, tamén cos veciños e 

veciñas, co cal, fagamos un pouco de 

política con algo de rigor e con algo de 

respecto tamén, que eu creo que 

respectar que se producen ese tipo de 

xuntanzas e recoñecer que se producen, 

bueno, para non vir aquí así. É dicir, 

pregunte: oe, reuníronse? Pois si, pois 

non, xa está. 

 

Nada máis, moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Remata o turno de preguntas do Partido 

Popular. 

 

4º. Preguntas de resposta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre a instalación dunha composteira 

e un contedor para recollida de lixo no 

CEIP Manuel Murguía. 

 

Cando vai o Concello dotar o CEIP 

Manuel Murguía dunha composteira e de 

contedores específicos para a recollida 

de lixo orgánico? 

sabe que no lo hago. No le pido que cese 

de nada, yo, ojalá dure mucho tiempo. Yo, 

la verdad es que estoy muy contento 

porque cuando hacen preguntas y la 

alcaldesa se reúne con las asociaciones, 

pues poco más se puede comentar.  

 

¡Ojo! puede decir que se reúna cinco 

veces. Bueno, ahora, lo que no puede 

decir es que no se había reunido ¿Que hay 

alguna que está pendiente? Seguro. 

Ahora, lleva de forma permanente desde 

el mes de septiembre reuniéndose en los 

barrios con las asociaciones y sin ser con 

las asociaciones, también con los vecinos 

y vecinas, con lo cual, hagamos un poco 

de política con algo de rigor y con algo de 

respeto también, que yo creo que respetar 

que se producen ese tipo de reuniones y 

reconocer que se producen, bueno, para 

no venir aquí así. Es decir, pregunte: oye, 

¿se reunieron? Pues sí, pues no, ya está. 

 

 

Nada más, muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Finaliza el turno de preguntas del Partido 

Popular. 

 

4º. Preguntas de respuesta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la instalación de una compostera y 

un contenedor para recogida de basura 

en el CEIP Manuel Murguía. 

 

¿Cuándo va a dotar el Ayuntamiento al 

CEIP Manuel Murguía de una 

compostera y de contenedores específicos 

para la recogida de basura orgánica? 
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Secunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre a sega de fincas colindantes coa 

rúa Antonio Casares Rodríguez. 

 

1. É o Concello propietario da finca con 

referencia catastral 

5461103NH4956S0001RI? 

 

2. En caso de resposta afirmativa, cando 

vai o Concello levar a cabo a roza da 

referida finca? En caso de resposta 

negativa, ten o Concello instado á 

propiedade da finca a rozar? Cando? Que 

prazo se ten concedido para executar a 

sega? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre o cumprimento da moción 

aprobada en Pleno a respecto da 

rehabilitación, musealización e 

apertura ao público a Casa de Rosalía 

sita no número 3 da Rúa do Príncipe 

na Coruña. 

 

1. Estabeleceu conversas o Goberno 

local con Abanca na perspectiva da 

cesión da Casa de Rosalía ao Concello? 

 

 

2. Presentoulle a outras administracións 

o proxecto de rehabilitación, 

musealización e apertura ao público, 

nomeadamente da Xunta de Galiza e a 

Deputación Provincial, na procura de 

parceiros necesarios para levar adiante o 

proxecto? 

 

3. Solicitou o Goberno local o apoio e a 

colaboración, en particular no relativo á 

definición do proxecto museístico, da 

Fundación Rosalía de Castro e a Real 

Academia Galega? 

 

4. Que xestións desenvolveu o Goberno 

local nos dous anos transcorridos desde 

a aprobación desta moción? 

 

5. Como vai dar cumprimento aos 

 

Secunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la siega de fincas colindantes con 

la calle Antonio Casares Rodríguez. 

 

1. ¿Es el Ayuntamiento propietario de la 

finca con referencia catastral 

5461103NH4956S0001RÍE? 

 

2. En caso de respuesta afirmativa, 

¿cuándo va a llevar a cabo el 

Ayuntamiento el desbroce de la referida 

finca? En caso de respuesta negativa, ¿ha  

instado el Ayuntamiento a la propiedad de 

la finca a rozar? ¿Cuándo? ¿Qué plazo se 

ha concedido para ejecutar la siega? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el cumplimiento de la moción 

aprobada en Pleno respecto a la 

rehabilitación, musealización y apertura 

al público la Casa de Rosalía sita en el 

número 3 de la Calle del Príncipe en A 

Coruña. 

 

1. ¿Estableció conversaciones el 

Gobierno local con Abanca en la 

perspectiva de la cesión de la Casa de 

Rosalía al Ayuntamiento? 

 

2. ¿Le presentó a otras administraciones 

el proyecto de rehabilitación, 

musealización y apertura al público, 

concretamente de la Xunta de Galicia y la 

Diputación Provincial, en la búsqueda de 

aparceros necesarios para llevar adelante 

el proyecto? 

 

3. ¿Solicitó el Gobierno local el apoyo y 

la colaboración, en particular en lo 

relativo a la definición del proyecto 

museístico, de la Fundación Rosalía de 

Castro y la Real Academia Gallega? 

 

4. ¿Qué gestiones desarrolló el Gobierno 

local en los dos años transcurridos desde 

la aprobación de esta moción? 

 

5. ¿Cómo va a dar cumplimiento a los 
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acordos desta moción a partir de agora? 

 

 

6. Cales son as accións inmediatas que 

prevé desenvolver? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre a implantación da obriga 

contida no artigo 64 da Lei 9/2017, de 

8 de novembro, de contratos do sector 

público. 

 

1. Que medidas se teñen implementado 

en aplicación do devandito artigo? En 

que data foron adoptadas? 

 

2. Teñen sido aplicadas nalgún 

momento? En que casos? Con que 

resultado? 

 

3. Considera o Goberno municipal que 

tales medidas son suficientes e idóneas? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o plan de formación do persoal 

do concello. 

 

1. Que ten previsto facer o Goberno 

municipal para aumentar o grao de 

execución do plan de formación para o 

presente ano? 

 

2. Vai proceder o Goberno municipal a 

calendarizar o plan de formación en 

2024? 

 

3. Cando vai ter lugar a implantación dos 

itinerarios de formación? 

 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre a limpeza das bancadas do 

campo da Torre. 

 

acuerdos de esta moción a partir de 

ahora? 

 

6. ¿Cuáles son las acciones inmediatas 

que prevé desarrollar? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la implantación de la obligación 

contenida en el artículo 64 de la Ley 

9/2017, de 8 de noviembre, de contratos 

del sector público. 

 

1. ¿Qué medidas se han implementado en 

aplicación del dicho artículo? ¿En qué 

fecha fueron adoptadas? 

 

2. ¿Han sido aplicadas en algún 

momento? En que casos? Con que 

resultado? 

 

3. ¿Considera el Gobierno municipal que 

tales medidas son suficientes e idóneas? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el plan de formación del personal 

del ayuntamiento. 

 

1. ¿Qué ha previsto hacer el Gobierno 

municipal para aumentar el grado de 

ejecución del plan de formación para el 

presente año? 

 

2. ¿Va a proceder el Gobierno municipal 

a calendarizar el plan de formación en 

2024? 

 

3. ¿Cuándo va a tener lugar la 

implantación de los itinerarios de 

formación? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la limpieza de las gradas del campo 

de A Torre. 
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1. Cal foi o motivo de enviar ao persoal 

da empresa UTE Limpeza Coruña a 

limpar e baldear as bancadas do campo 

de deportes da Torre? 

 

2. Como se van a pagar os devanditos 

traballos se non está establecido no 

prego a limpeza destas instalacións? 

 

3. É casualidade, ou é o motivo, o acto 

do Partido Socialista co presidente 

Pedro Sánchez para a realización desta 

limpeza? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre estación de BiciCoruña no 

Ágora.  

 

É casualidade ou é o motivo o acto do 

Partido Socialista co presidente Pedro 

Sánchez no cartel, para que hoxe non 

funcionasen dita estación de 

BiciCoruña? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre redacción da acta da Xunta 

Local de Seguridade do 30 de outubro 

de 2023. 

 

1. Cando teñen pensado aprobar e 

asinar a acta do 30 de outubro de 2023? 

 

2. Teñen pensado tomar algún tipo de 

medida adicional para acometer os 

citados problemas de inseguridade en 

diferentes barrios, por exemplo, 

convocar unha nova Xunta Local de 

Seguridade de carácter extraordinario? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre dispositivo de vixilancia dos 

puntos de ocupación. 

 

1. Cales son os puntos de okupación que 

a concelleira de Seguridade cidadá 

entende como “estancados”? 

 

2. Considera o Goberno municipal que o 

edificio de Ronda de Nelle 120 é un 

1. ¿Cuál ha sido el motivo de enviar al 

personal de la empresa UTE Limpieza 

Coruña a limpiar y baldear las gradas del 

campo de deportes de A Torre? 

 

2. ¿Cómo se van a pagar dichos trabajos si 

no está establecido en el pliego la limpieza 

de estas instalaciones? 

 

3. ¿Es casualidad, o es el motivo, el acto 

del Partido Socialista con el presidente 

Pedro Sánchez para la realización de esta 

limpieza? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre estación de BiciCoruña en el 

Ágora.  

 

¿Es casualidad o es el motivo el acto del 

Partido Socialista con el presidente Pedro 

Sánchez en el cartel, para que hoy no 

hayan funcionado dicha estación de 

BiciCoruña? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre redacción del acta de la Junta 

Local de Seguridad del 30 de octubre de 

2023. 

 

1. ¿Cuándo tienen pensado aprobar y 

firmar el acta de 30 de octubre de 2023? 

 

2. ¿Tienen pensado tomar algún tipo de 

medida adicional para acometer los 

citados problemas de inseguridad en 

diferentes barrios, por ejemplo, convocar 

una nueva Junta Local de Seguridad de 

carácter extraordinario? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre dispositivo de vigilancia de los 

puntos de ocupación. 

 

1. ¿Cuáles son los puntos de okupación 

que la concejala de Seguridad ciudadana 

entiende como “estancados”? 

 

2. ¿Considera el Gobierno municipal que 

el edificio de Ronda de Nelle 120 es uno 
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deses puntos en parálises? 

 

3. Cando pensa tomar en consideración 

aos veciños afectados nos diferentes 

barrios polas consecuencias da 

okupación ilegal de inmobles e o tráfico 

de estupefacientes? 

 

4. Dado que non teñen pensado 

convocar unha Xunta Local de 

Seguridade de carácter extraordinario e 

urxente, por unha mera cuestión de 

transparencia cara á cidadanía, que 

solucións de índole interdisciplinar, 

aducidas pola propia concelleira nos 

últimos plenos, pensan achegar? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre iluminación do pasadizo sito na  

rúa Rafael Alberti cara á avenida 

Salvador de Madariaga. 

 

1. Quen ten a titularidade deste espazo? 

 

 

2. A quen lle corresponde a instalación 

de puntos de luz no tramo? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre prevención de riscos laborais na 

Policía Local. 

 

1. Se realizan controis específicos de 

riscos laborais para os axentes da 

Policía Local do noso Concello? 

 

2. Levouse a cabo a correspondente 

avaliación de riscos laborais en 2022 

coa súa consecuente planificación de 

medidas preventivas, contando con 

todas as garantías legais establecidas? 

 

 

3. Se existe tal avaliación, contou coa 

presenza de representantes dos 

traballadores no proceso? 

 

4. Cumpren as instalacións municipais 

destinadas ao servizo de Policía Local 

de esos puntos en parálisis? 

 

3. ¿Cuándo piensa tomar en consideración 

a los vecinos afectados en los diferentes 

barrios por las consecuencias de la 

okupación ilegal de inmuebles y el tráfico 

de estupefacientes? 

 

4. Dado que no tienen pensado convocar 

una Junta Local de Seguridad de carácter 

extraordinario y urgente, por una mera 

cuestión de transparencia hacia la 

ciudadanía ¿qué soluciones de índole 

interdisciplinar, aducidas por la propia 

concejala en los últimos plenos, piensan 

aportar? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre iluminación del pasadizo sito en la  

calle Rafael Alberti hacia la avenida 

Salvador de Madariaga. 

 

1. ¿Quién tiene la titularidad de este 

espacio? 

 

2. ¿A quién le corresponde la instalación 

de puntos de luz en el tramo? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre prevención de riesgos laborales en 

la Policía Local. 

 

1. ¿Se realizan controles específicos de 

riesgos laborales para los agentes de la 

Policía Local de nuestro Concello? 

 

2. ¿Se ha llevado a cabo la 

correspondiente evaluación de riesgos 

laborales en 2022 con su consiguiente 

planificación de medidas preventivas, 

contando con todas las garantías legales 

establecidas? 

 

3. Si existe tal evaluación ¿ha contado con 

la presencia de representantes de los 

trabajadores en el proceso? 

 

4. ¿Cumplen las instalaciones municipales 

destinadas al servicio de Policía Local las 
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as condicións de idoneidade para que os 

axentes rendan servizo diariamente e 

durante as 24 horas do día con todas as 

garantías legalmente establecidas na 

lexislación de PRL vixente? 

 

5. Existe algún protocolo para o 

tratamento de problemas de carácter 

psicosocial en axentes da Policía Local? 

 

6. Realizouse a correspondente 

avaliación de riscos e planificación 

preventiva na Policía Local, coas 

especificidades que iso leva consigo? 

 

7. Contemplouse o tratamento dos riscos 

psicosociais de maneira específica para 

policías locais dentro do plan municipal 

de saúde mental que supostamente está 

en proceso de elaboración? 

 

 

8. Existe algún protocolo para levar a 

cabo actuacións facultativas neste 

ámbito procurando que os axentes que 

poidan estar afectados recuperen a 

normalidade sobre a súa situación ou 

pasen a unha situación administrativa 

diferente conforme ao seu estado? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre acceso perigoso ás vías do tren 

na zona de As Xubias. 

 

1. Cantas denuncias e queixas veciñais 

constan no rexistro debido ao mal 

estado da contorna e á sinalización de 

prohibición claramente deficitaria? 

 

2. Ten previsto o Goberno municipal 

levar a cabo algunha medida 

provisional que evite ou impida o acceso 

de peóns á zona das vías ferroviarias, 

reforzando ou emendando a sinalización 

existente? 

 

3. Se así fose, que tipo de medidas prevé 

levar a cabo? 

 

condiciones de idoneidad para que los 

agentes rindan servicio diariamente y 

durante las 24 horas del día con todas las 

garantías legalmente establecidas en la 

legislación de PRL vigente? 

 

5. ¿Existe algún protocolo para el 

tratamiento de problemas de carácter 

psicosocial en agentes de la Policía Local? 

 

6. ¿Se ha realizado la correspondiente 

evaluación de riesgos y planificación 

preventiva en la Policía Local, con las 

especificidades que ello conlleva? 

 

7. ¿Se ha contemplado el tratamiento de 

los riesgos psicosociales de manera 

específica para policías locales dentro del 

plan municipal de salud mental que 

supuestamente está en proceso de 

elaboración? 

 

8. ¿Existe algún protocolo para llevar a 

cabo actuaciones facultativas en este 

ámbito procurando que los agentes que 

puedan estar afectados recuperen la 

normalidad sobre su situación o pasen a 

una situación administrativa diferente 

conforme a su estado? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre acceso peligroso a las vías del tren 

en la zona de As Xubias. 

 

1. ¿Cuántas denuncias y quejas vecinales 

constan en el registro debido al mal estado 

del entorno y a la señalización de 

prohibición claramente deficitaria? 

 

2. ¿Tiene previsto el Gobierno municipal 

llevar a cabo alguna medida provisional 

que evite o impida el acceso de peatones a 

la zona de las vías ferroviarias, reforzando 

o subsanando la señalización existente? 

 

 

3. Si así fuese ¿qué tipo de medidas prevé 

llevar a cabo? 
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Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre situación do valo de publicidade 

perigosa na avenida García Sabell 

(LG. Lamelas). 

 

1. Cales son as actuacións levadas a 

cabo por Policía Local, Bombeiros? 

Existe informe que as determine? 

 

2. Existe un control sobre os 

propietarios dos valos publicitarios que 

ocupan terreos e vías públicas de 

propiedade municipal? 

 

3. Por que non se require ao propietario 

do citado valo para que tome as medidas 

oportunas para emendala, retirala ou 

asegurala? 

 

4. Por que se require a petición destas 

actuacións vía rexistro á Asociación 

Veciñal dese barrio e non se actúa de 

oficio por mor da situación de risco de 

desprendemento xerada? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre Copacabana. 

 

1. Ten o Concello comunicación da 

concesionaria do peche do local? 

 

2. Que motivos alega a concesionaria 

para o devandito peche? 

 

3. É coñecedor o Concello da 

realización dunhas obras no pavimento 

exterior? 

 

4. Fóronlle comunicadas ao Concello as 

obras e o motivo das mesmas? 

 

 

5. Autorizou o Concello a realización 

das devanditas obras? 

 

6. Coñece o Concello canto tempo 

permanecerá pechado o 

establecemento? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre situación de la valla de publicidad 

peligrosa en la avenida García Sabell 

(LG. Lamelas). 

 

1. ¿Cuáles son las actuaciones llevadas a 

cabo por Policía Local, Bomberos? 

¿Existe informe que las determine? 

 

2. ¿Existe un control sobre los propietarios 

de las vallas publicitarias que ocupan 

terrenos y vías públicas de propiedad 

municipal? 

 

3. ¿Por qué no se requiere al propietario de 

la citada valla para que tome las medidas 

oportunas para subsanarla, retirarla o 

asegurarla? 

 

4. ¿Por qué se requiere la petición de estas 

actuaciones vía registro a la Asociación 

Vecinal de ese barrio y no se actúa de 

oficio por mor de la situación de riesgo de 

desprendimiento generada? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Copacabana. 

 

1. ¿Tiene el Ayuntamiento comunicación 

de la concesionaria del cierre del local? 

 

2. ¿Qué motivos alega la concesionaria 

para dicho cierre? 

 

3. ¿Es conocedor el Ayuntamiento de la 

realización de unas obras en el pavimento 

exterior? 

 

4. ¿Le han sido comunicadas al 

Ayuntamiento las obras y el motivo de las 

mismas? 

 

5. ¿Autorizó el Ayuntamiento la 

realización de dichas obras? 

 

6. ¿Conoce el Ayuntamiento cuánto 

tiempo permanecerá cerrado el 

establecimiento? 
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Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre murais de Lugrís sitos no 

edificio da rúa Olmos 25 e 27. 

 

1. Cal é o motivo polo que o Concello 

non presenta unha oferta para adquirir 

os murais de Lugrís? 

 

2. Remitiu o Concello da Coruña toda a 

documentación necesaria para a 

declaración BIC? 

 

Décima primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre obras da rúa 

San Andrés. 

 

1. Cando teñen previsto iniciar as obras 

de reforma da rúa de San Andrés? 

 

 

2. Que plan teñen para reordenar o 

tráfico de vehículos e peóns? 

 

3. Que información deron veciños e 

comerciantes sobre o inicio e evolución 

das obras? 

 

Décima segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre Antroido 2024. 

 

1. Que custo representou para o 

Concello a organización das actividades 

do entroido coruñés no mes de febreiro 

de 2024? 

 

2. Que importe se abonou polos 

escenarios instalados en Obelisco, 

María Pita, Praza de España e rúa da 

Torre? 

 

3. Que cantidades dedicáronse a 

premios, concursos de comparsas, 

choqueiros e infantil? 

 

4. Canto ascendeu o caché da Carlangas 

e Os Cubalibres? 

 

5. Canto cobrou o grupo portugués 

Kumpaina e Algazarra? 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre murales de Lugrís sitos en el 

edificio de la calle Olmos 25 y 27. 

 

1. ¿Cuál es el motivo por el que el 

Ayuntamiento no presenta una oferta para 

adquirir los murales de Lugrís? 

 

2. ¿Remitió el Ayuntamiento de A Coruña 

toda la documentación necesaria para la 

declaración BIC? 

 

Décima primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre obras de la calle San 

Andrés. 

 

1. ¿Cuándo tienen previsto iniciar las 

obras de reforma de la calle de San 

Andrés? 

 

2. ¿Qué plan tienen para reordenar el 

tráfico de vehículos y peatones? 

 

3. ¿Qué información dieron vecinos y 

comerciantes sobre el inicio y evolución 

de las obras? 

 

Décima segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Antroido 2024. 

 

1. ¿Qué coste representó para el 

Ayuntamiento la organización de las 

actividades del antroido coruñés en el mes 

de febrero de 2024? 

 

2. ¿Qué importe se abonó por los 

escenarios instalados en Obelisco, María 

Pita, Plaza de España y calle de la Torre? 

 

 

3. ¿Qué cantidades se dedicaron a 

premios, concursos de comparsas, 

choqueiros e infantil? 

 

4. ¿Cuánto ascendió el caché da Carlangas 

y Los Cubatas? 

 

5. ¿Cuánto cobró el grupo portugués 

Kumpaina y Algazarra? 
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Décima terceira. Pregunta de resposta 

escrita sobre bacheado polo Gran 

Camiño. 

 

1. Con cargo a que partida e contrato 

realizáronse estas urxentes e rápidas 

obras de bacheado? 

 

2. Que importe destinará o Concello no 

exercicio 2024 ao bacheado en toda a 

cidade? 

 

3. Existe un plan para tapar as 

fochancas existentes na cidade ou só se 

fai cando nos visita unha proba ciclista 

polo tramo que discorre a mesma? 

 

4. Que importe total ten o contrato de 

bacheado e canto leva executado a día 

de hoxe? 

 

Décima cuarta. Pregunta de resposta 

escrita sobre fachada da Domus 15.  

 

1. Ten o Concello un orzamento real 

sobre o custo do arranxo da fachada da 

Domus e demais elementos? 

 

2. Está adxudicada a obra? Que 

importe? Que empresa realizaraa? 

 

3. Canto tempo máis terá este edificio 

emblemático unha rede na fachada? 

 

3. Canto máis tardará o Concello en 

reparar as filtracións e demais 

problemas que expón o edificio de 

Isozaki? 

 

Décima quinta. Pregunta de resposta 

escrita sobre Día dás Letras Galegas.  

 

Que actividades pensan realizar o 

Concello para celebrar esta efeméride 

que recae nunha coruñesa que naceu e 

viviu na cidade? 

 

Décima sexta. Pregunta de resposta 

 

Décima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre bacheado por el Gran 

Camiño. 

 

1. ¿Con cargo a qué partida y contrato se 

realizaron estas urgentes y rápidas obras 

de bacheado? 

 

2. ¿Qué importe destinará el 

Ayuntamiento en el ejercicio 2024 al 

bacheado en toda la ciudad? 

 

3. ¿Existe un plan para tapar los baches 

existentes en la ciudad o sólo se hace 

cuando nos visita una prueba ciclista por 

el tramo que discurre la misma? 

 

4. ¿Qué importe total tiene el contrato de 

bacheado y cuánto lleva ejecutado a día de 

hoy? 

 

Décima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre fachada de la Domus 15.  

 

1. ¿Tiene el Ayuntamiento un presupuesto 

real sobre el coste del arreglo de la fachada 

de la Domus y demás elementos? 

 

2. ¿Está adjudicada la obra? ¿Qué 

importe? ¿Qué empresa la realizará? 

 

3. ¿Cuánto tiempo más tendrá este edificio 

emblemático una red en la fachada? 

 

3. ¿Cuánto más tardará el Ayuntamiento 

en reparar las filtraciones y demás 

problemas que plantea el edificio de 

Isozaki? 

 

Décima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Día das Letras Galegas.  

 

¿Qué actividades piensan realizar el 

Ayuntamiento para celebrar esta 

efeméride que recae en una coruñesa que 

nació y vivió en la ciudad? 

 

Décima sexta. Pregunta de respuesta 
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escrita sobre aplicación da Lei 7/2023 

de Igualdade de Galicia. 

 

1. Como se van a aplicar as novidades 

que supoñen unha implantación de 

servizos xa existentes co fin de favorecer 

o acceso a estes de todas as mulleres en 

igualdade de oportunidades? 

 

2. Con respecto aos programas de 

“municipio seguro” e a aplicación das 

novidades achegadas pola Lei, van 

estudar as opcións para a súa aplicación 

no noso municipio? Quen vai levar a 

cabo este estudo? 

 

Décimo sétima. Pregunta de resposta 

escrita sobre deseño do dispositivo de 

corte de tráfico Media Maratón 

Coruña 21-2024. 

 

1. Quen participou no deseño do corte de 

tráfico por mor da carreira “Media 

Maratón C21-2024”? 

 

2. Cales foron os criterios de selección 

para o percorrido? 

 

3. Tívose en consideración para o 

mesmo o prexuízo para os veciños das 

zonas afectadas polo corte? 

 

Décima oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre ordenanza de terrazas. 

 

1. En que fase se atopan os traballos de 

elaboración da nova ordenanza? 

 

2. Cando convidarán a participar ás 

entidades veciñais e aos representantes 

dos hostaleiros para que poidan achegar 

o seu punto de vista e propostas ao 

documento? 

 

3. Que data teñen prevista para a súa 

entrada en vigor? 

 

 

Décima novena. Pregunta de resposta 

escrita sobre aplicación de la Ley 7/2023 

de Igualdad de Galicia. 

 

1. ¿Cómo se van a aplicar las novedades 

que suponen una implementación de 

servicios ya existentes con el fin de 

favorecer el acceso a estos de todas las 

mujeres en igualdad de oportunidades? 

 

2. Con respecto a los programas de 

“municipio seguro” y la aplicación de las 

novedades aportadas por la Ley, ¿se van a 

estudiar las opciones para su aplicación en 

nuestro municipio? ¿Quién va a llevar a 

cabo este estudio? 

 

Décimo séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre diseño del dispositivo de 

corte de tráfico Media Maratón Coruña 

21-2024. 

 

1. ¿Quién participó en el diseño del corte 

de tráfico por mor de la carrera “Media 

Maratón C21-2024”? 

 

2. ¿Cuáles fueron los criterios de selección 

para el recorrido? 

 

3. ¿Se tuvo en consideración para el 

mismo el perjuicio para los vecinos de las 

zonas afectadas por el corte? 

 

Décima octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre ordenanza de terrazas. 

 

1. ¿En qué fase se encuentran los trabajos 

de elaboración de la nueva ordenanza? 

 

2. ¿Cuándo invitarán a participar a las 

entidades vecinales y a los representantes 

de los hosteleros para que puedan aportar 

su punto de vista y propuestas al 

documento? 

 

3. ¿Qué fecha tienen prevista para su 

entrada en vigor? 

 

 

Décima novena. Pregunta de respuesta 
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escrita sobre adhesión á Carta 

Europea para a Igualdade.  

 

Adheriuse este concello á Carta 

Europea pola Igualdade? 

 

Vixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre Mesa local de 

coordinación institucional en violencia 

de xénero. 

 

1. Por que non se continuou coas 

reunións periódicas da MLC desde 

2022? 

 

2. Xa que contan cun grupo de Policía 

Local especializado en violencia de 

xénero, que papel exactamente 

considera o Goberno municipal que 

desempeñan os seus axentes na MLC? 

 

3. Entre as funcións que se recollen na 

Guía de constitución da MLC, cales se 

levaron a cabo desde a Concellería 

encargada da área de igualdade? Cales 

non? 

 

4. Cal é a relación actual existente entre 

a área de igualdade do Concello e a 

Secretaría Xeral de Igualdade da Xunta 

de Galicia? Considera o Goberno 

municipal que a relación é 

suficientemente fluída como para 

abordar a coordinación institucional en 

materia de igualdade e loita contra a 

violencia de xénero? 

 

Vixésima primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre bonotaxi. 

 

1. Como explica o Goberno municipal a 

baixada do 40 % (case a metade) do 

orzamento asignado á prestación do 

Bonotaxi tendo en conta a máis que 

segura suba dos prezos do servizo de 

taxi para este ano 2024? 

 

2. Que medidas vai adoptar o Goberno 

municipal para compensar as persoas 

escrita sobre adhesión a la Carta 

Europea para la Igualdad.  

 

¿Se ha adherido este ayuntamiento a la 

Carta Europea por la Igualdad? 

 

Vigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Mesa local de coordinación 

institucional en violencia de género. 

 

 

1. ¿Por qué no se ha continuado con las 

reuniones periódicas de la MLC desde 

2022? 

 

2. Ya que cuentan con un grupo de Policía 

Local especializado en violencia de 

género, ¿qué papel exactamente considera 

el Gobierno municipal que desempeñan 

sus agentes en la MLC? 

 

3. Entre las funciones que se recogen en la 

Guía de constitución de la MLC, ¿cuáles 

se han llevado a cabo desde la Concejalía 

encargada del área de igualdad? ¿Cuáles 

no? 

 

4. ¿Cuál es la relación actual existente 

entre el área de igualdad del Concello y la 

Secretaría Xeral de Igualdade de la Xunta 

de Galicia? ¿Considera el Gobierno 

municipal que la relación es 

suficientemente fluida como para abordar 

la coordinación institucional en materia de 

igualdad y lucha contra la violencia de 

género? 

 

Vigésima primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre bonotaxi. 

 

1. ¿Cómo explica el Gobierno municipal 

la bajada del 40 % (casi la mitad) del 

presupuesto asignado a la prestación del 

Bonotaxi teniendo en cuenta la más que 

segura subida de los precios del servicio 

de taxi para este año 2024? 

 

2. ¿Qué medidas va a adoptar el Gobierno 

municipal para compensar a las personas 
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afectadas pola redución desta 

prestación? 

 

Vixésima segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre deterioro do 

centro cívico da Silva.  

 

Cando planea o Goberno municipal 

arranxar e mellorar as instalacións do 

centro cívico da Silva facéndoas 

apropiadas para levar a cabo actividades 

con usuarios? 

 

Vixésima terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre mantemento e 

falta de accesibilidade da zona de 

Cidade Xardín. 

 

Cando vai levar a cabo o Goberno 

municipal o arranxo das beirarrúas 

destas zonas, en canto ao deterioro do 

pavimento así como ao seu ancho, para 

así evitar caídas e conseguir que sexan 

accesibles? 

 

Vixésima cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre deterioro da 

cuberta do Fórum Metropolitano. 

 

Cando planea o Goberno municipal que 

se poderá levar a cabo o arranxo da 

cuberta do Fórum Metropolitano 

orzamentado xa para o ano 2023 e que na 

actualidade presenta pingueiras e 

filtracións? 

 

Vixésima quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre deterioro do 

aparcamento público da praza de 

Pontevedra. 

 

1. Cando planea o Goberno municipal 

arranxar ou no seu caso ordenar o 

arranxo do ascensor do aparcadoiro da 

praza de Pontevedra? 

 

2. Cando planea o Goberno municipal 

arranxar ou no seu caso ordenar o 

arranxo do pavimento, paredes e todos 

afectadas por la reducción de esta 

prestación? 

 

Vigésima segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre deterioro del 

centro cívico da Silva.  

 

¿Cuándo planea el Gobierno municipal 

arreglar y mejorar las instalaciones del 

centro cívico de A Silva haciéndolas 

apropiadas para llevar a cabo actividades 

con usuarios? 

 

Vigésima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre mantenimiento y falta de 

accesibilidad de la zona de Ciudad 

Jardín. 

 

¿Cuándo va a llevar a cabo el Gobierno 

municipal el arreglo de las aceras de estas 

zonas, en cuanto al deterioro del 

pavimento así como a su ancho, para así 

evitar caídas y conseguir que sean 

accesibles? 

 

Vigésima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre deterioro de la cubierta del 

Fórum Metropolitano. 

 

¿Cuándo planea el Gobierno municipal 

que se podrá llevar a cabo el arreglo de la 

cubierta del Fórum Metropolitano 

presupuestado ya para el año 2023 y que 

en la actualidad presenta goteras y 

filtraciones? 

 

Vigésima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre deterioro del aparcamiento 

público de la plaza de Pontevedra. 

 

 

1. ¿Cuándo planea el Gobierno municipal 

arreglar o en su caso ordenar el arreglo 

del ascensor del aparcamiento de la plaza 

de Pontevedra? 

 

2. ¿Cuándo planea el Gobierno municipal 

arreglar o en su caso ordenar el arreglo 

del pavimento, paredes y todos aquellos 
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aqueles danos que presenta o 

aparcadoiro da praza de Pontevedra? 

 

Vixésima sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre farois situados na 

fachada do Concello. 

 

1. A que riscos facíase referencia? 

 

2. Que conclusións se obtiveron para a 

súa restauración e colocación? 

 

3. Cando ten previsto o Goberno 

municipal proceder á colocación dos 

devanditos farois? 

 

Vixésima sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre reloxo da praza 

de Azcárraga 4. 

 

1. Cales son os motivos polos que o 

Goberno municipal non procede a dar 

acceso á información e documentación 

solicitada por esta parte? 

 

2. Cales son os motivos polos que o 

Goberno municipal afirma en primeiro 

lugar que a recuperación e restauración 

do reloxo da praza de Azcárraga “está 

prevista como parte do proxecto da Casa 

da Veeduría”, mentres que, na referida 

contestación á solicitude de acceso a 

información, contradise alegando que 

“a súa reparación estase a estudar”, 

obviando calquera referencia ao 

proxecto da Casa Veeduría no que se 

afirmou que se enmarcaba dita 

recuperación? 

 

Vixésima oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre escaleira mecánica da 

rúa Praza.  

 

1. Existe un contrato de mantemento 

para escaleiras mecánicas da rúa 

Praza? 

 

2. En caso de existir, que empresa é a 

adxudicataria? 

daños que presenta el aparcamiento de la 

plaza de Pontevedra? 

 

Vigésima sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre farolas situadas en la 

fachada del Ayuntamiento. 

 

1. ¿A qué riesgos se hacía referencia? 

 

2. ¿Qué conclusiones se han obtenido para 

su restauración y colocación? 

 

3. ¿Cuándo tiene previsto el Gobierno 

municipal proceder a la colocación de 

dichas farolas? 

 

Vigésima séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre reloj de la plaza de 

Azcárraga 4. 

 

1. ¿Cuáles son los motivos por los que el 

Gobierno municipal no procede a dar 

acceso a la información y documentación 

solicitada por esta parte? 

 

2. ¿Cuáles son los motivos por los que el 

Gobierno municipal afirma en primer 

lugar que la recuperación y restauración 

del reloj de la plaza de Azcárraga “está 

prevista como parte del proyecto de la 

Casa de la Veeduría”, mientras que, en la 

referida contestación a la solicitud de 

acceso a información, se contradice 

alegando que “su reparación se está a 

estudiar”, obviando cualquier referencia al 

proyecto de la Casa Veeduría en el que se 

afirmó que se enmarcaba dicha 

recuperación? 

 

Vigésima octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre escalera mecánica de la 

calle Plaza.  

 

1. ¿Existe un contrato de mantenimiento 

para escaleras mecánicas de la calle Plaza? 

 

 

2. En caso de existir ¿qué empresa es la 

adjudicataria? 
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3. Que custo económico ten? 

 

4. Cal é o motivo destes reiterados 

fallos? 

 

5. Que solución expoñen a curto prazo? 

 

Vixésima novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre Tall Ships Race. 

 

1. Por que se elaboraron as propostas de 

gasto da Tall Ships Race con data de 

outubro do 2023 cando o evento ocorreu 

en agosto do 23? 

 

2. A canto ascende o monto final dos 

gastos do evento Tall Ships Race? 

 

3. Quedan algunhas propostas aínda sen 

facer? 

 

4. Cales son as propostas de gasto 

relacionadas co evento? 

 

Trixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre reparos. 

 

1. Cantas propostas de gasto 

correspondentes ao 3 e 4 trimestre do 

ano 2023 teñen reparo da Intervención? 

 

2. Cales son? 

 

Trixésima primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre contratos 

menores. 

 

1. Cal é o motivo para estar a fraccionar 

en contratos menores os eventos que se 

producen neste concello como a Tall 

Ships Race, Viñetas dende o Atlántico, 

Tono non finito, carreira popular Volta 

a Oza, programa Nocturnia (edición 

outono 2023) etc.? 

 

 

2. Teñen reparo do interventor estas 

propostas? 

 

3. ¿Qué coste económico tiene? 

 

4. ¿Cuál es el motivo de estos reiterados 

fallos? 

 

5. ¿Qué solución plantean a corto plazo? 

 

Vigésima novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Tall Ships Race. 

 

1. ¿Por qué se elaboraron las propuestas de 

gasto de la Tall Ships Race con fecha de 

octubre del 2023 cuando el evento ocurrió 

en agosto del 23? 

 

2. ¿A cuánto asciende el monto final de los 

gastos del evento Tall Ships Race? 

 

3. ¿Quedan algunas propuestas aun sin 

hacer? 

 

4. ¿Cuáles son las propuestas de gasto 

relacionadas con el evento? 

 

Trigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre reparos. 

 

1. ¿Cuántas propuestas de gasto 

correspondientes al 3 y 4 trimestre del año 

2023 tienen reparo de la Intervención? 

 

2. ¿Cuáles son? 

 

Trigésima primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre contratos 

menores. 

 

1. ¿Cuál es el motivo para estar 

fraccionando en contratos menores los 

eventos que se producen en este 

ayuntamiento como la Tall Ships Race, 

Viñetas dende o Atlántico, Tono non 

finito, carrera popular Vuelta a Oza, 

programa Nocturnia (edición otoño 2023), 

etc.? 

 

2. ¿Tienen reparo del interventor estas 

propuestas? 
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3. Teñen algún plan de choque para 

evitar estas fragmentacións do gasto? 

 

Trixésima segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre adquisición de 

libros. 

 

1. Cal foi o criterio de repartición na 

compra? 

 

2. A que se debe a diferenza económica 

entre uns adxudicatarios e outros? 

 

Trixésima terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre adquisición 

dunha copia do Codex Calixtinus. 

 

1. Cal é a finalidade da adquisición 

dunha copia do Codex Calixtinus por 

parte do departamento de Bibliotecas? 

 

2. Onde se vai a custodiar un exemplar 

cuxo valor de compra é de 2.750 €? 

 

Trixésima cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre contratación 

dunha empresa.  

 

Por que se contrata, por parte dos 

servizos municipais de medio ambiente, 

á empresa “Jardincelas” que, segundo a 

prensa, ten problema de pago cos 

traballadores e que poida que non estea 

ao día coa Seguridade Social no pago de 

cotizacións? 

 

Trixésima quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre V Congreso do 

Observatorio de Contratación 

Pública. 

 

1. Que persoal municipal asistiu ao V 

Congreso do Observatorio de 

Contratación Pública e que tivo un custo 

de 2.700 €? 

 

2. Onde se desprazaron, medio de 

transporte, categoría do aloxamento e 

 

3. ¿Tienen algún plan de choque para 

evitar estas fragmentaciones del gasto? 

 

Trigésima segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre adquisición de 

libros. 

 

1. ¿Cuál ha sido el criterio de reparto en la 

compra? 

 

2. ¿A qué se debe la diferencia económica 

entre unos adjudicatarios y otros? 

 

Trigésima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre adquisición de una copia 

del Codex Calixtinus. 

 

1. ¿Cuál es la finalidad de la adquisición 

de una copia del Codex Calixtinus por 

parte del departamento de Bibliotecas? 

 

2. ¿Dónde se va a custodiar un ejemplar 

cuyo valor de compra es de 2.750 €? 

 

Trigésima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre contratación de una 

empresa.  

 

¿Por qué se contrata, por parte de los 

servicios municipales de medioambiente, 

a la empresa “Jardincelas” que, según la 

prensa, tiene problema de pago con los 

trabajadores y que puede que no esté al día 

con la Seguridad Social en el pago de 

cotizaciones? 

 

Trigésima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre V Congreso del 

Observatorio de Contratación Pública. 

 

 

1. ¿Qué personal municipal asistió al V 

Congreso del Observatorio de 

Contratación Pública y que ha tenido un 

coste de 2.700 €? 

 

2. ¿A dónde se desplazaron, medio de 

transporte, categoría del alojamiento y qué 
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que outros gastos sufragamos coa 

devandita? 

 

Trixésima sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre Viñetas dende o 

Atlántico 2023. 

 

1. Por que se incluíron na publicación 

das propostas de gasto do 4º trimestre do 

ano 2023 propostas de gasto de Viñetas 

do Atlántico do mes de agosto? 

 

 

2. Cal foi o gasto total e en cantas 

propostas se dividiu o gasto de 

organizar “Viñetas dende ou Atlántico 

2023”? 

 

Trixésima sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre contratos cunha 

empresa. 

 

1. Por que case todos os departamentos 

contratan para as súas actividades á 

empresa Ilunión? 

 

2. Existe algunha instrución, ben verbal 

ou escrita, interna para tal fin? 

 

Trixésima oitava. Pregunta de 

resposta escrita sobre contratos 

menores de obras ano 2023. 

 

Canto suma o importe gastado por este 

concello en contratos menores de obras 

durante o ano 2023 e que foron 

contratados cun só orzamento? 

 

Trixésima novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre polígono Agra 

dos Mallos. 

 

1. Coñecía o Goberno municipal a 

problemática con estes veciños antes da 

aprobación da reforma do polígono? 

 

2. Mantivo o Goberno municipal 

reunións de traballo con eles? 

 

otros gastos sufragamos con dicha 

propuesta? 

 

Trigésima sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Viñetas dende o Atlántico 

2023. 

 

1. ¿Por qué se han incluido en la 

publicación de las propuestas de gasto del 

4º trimestre del año 2023 propuestas de 

gasto de Viñetas del Atlántico del mes de 

agosto? 

 

2. ¿Cuál ha sido el gasto total y en cuántas 

propuestas se ha dividido el gasto de 

organizar “Viñetas dende o Atlántico 

2023”? 

 

Trigésima séptima. Pregunta de 

respuesta escrita sobre contratos con una 

empresa. 

 

1. ¿Por qué casi todos los departamentos 

contratan para sus actividades a la 

empresa Ilunión? 

 

2. ¿Existe alguna instrucción, bien verbal 

o escrita, interna para tal fin? 

 

Trigésima octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre contratos menores de obras 

año 2023. 

 

¿Cuánto suma el importe gastado por este 

ayuntamiento en contratos menores de 

obras durante el año 2023 y que han sido 

contratados con un solo presupuesto? 

 

Trigésima novena. Pregunta de 

respuesta escrita sobre polígono Agra 

dos Mallos. 

 

1. ¿Conocía el Gobierno municipal la 

problemática con estos vecinos antes de la 

aprobación de la reforma del polígono? 

 

2. ¿Ha mantenido el Gobierno municipal 

reuniones de trabajo con ellos? 
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3. Que compromisos adquiriu o 

Goberno municipal, no anterior 

mandato, con estes propietarios? 

 

4. No caso de que eses propietarios 

queiran conservar a súa propiedade, 

que solución lles pode dar o Concello 

para non facer fronte aos cuantiosos 

gastos de urbanización que lles 

corresponden? 

 

Cuadraxésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre bus urbano. 

 

1. Que cantidades demanda a Compañía 

de Tranvías para o seu abono ao 

Concello? 

 

2. Que postura vai adoptar o Goberno 

municipal diante as demandas 

presentadas? 

 

Cuadraxésima primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre mobles 

abandonados. 

 

1. Non cre o Goberno municipal que é 

necesaria unha campaña informativa 

por toda a cidade para informar sobre a 

forma de desfacerse destes aveños? 

 

2. Se impuxo algunha sanción a persoas 

polo abandono de aveños dunha forma 

indiscriminada na vía pública? 

 

 

3. Que medidas adoptou o Goberno 

municipal para corrixir esta situación 

que se repite en todos os barrios da 

cidade? 

 

Cuadraxésima segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre polígono 

Pocomaco . 

 

1. Cal é a cuantificación económica das 

actuacións que ha de levar a cabo o 

Concello? 

 

3. ¿Qué compromisos adquirió el 

Gobierno municipal, en el anterior 

mandato, con estos propietarios? 

 

4. En el caso de que esos propietarios 

quieran conservar su propiedad ¿qué 

solución les puede dar el Concello para no 

hacer frente a los cuantiosos gastos de 

urbanización que les corresponden? 

 

 

Cuadragésima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre bus urbano. 

 

1. ¿Qué cantidades demanda la Compañía 

de Tranvías para su abono al Concello? 

 

 

2. ¿Qué postura va a adoptar el Gobierno 

municipal ante las demandas presentadas? 

 

 

Cuadragésima primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre muebles 

abandonados. 

 

1. ¿No cree el Gobierno municipal que es 

necesaria una campaña informativa por 

toda la ciudad para informar sobre la 

forma de deshacerse de estos enseres? 

 

2. ¿Se ha impuesto alguna sanción a 

personas por el abandono de enseres de 

una forma indiscriminada en la vía 

pública? 

 

3. ¿Qué medidas ha adoptado el Gobierno 

municipal para corregir esta situación que 

se repite en todos los barrios de la ciudad? 

 

 

Cuadragésima segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre polígono 

Pocomaco . 

 

1. ¿Cuál es la cuantificación económica de 

las actuaciones que ha de llevar a cabo el 

Concello? 
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2. Cal é a cuantificación económica das 

actuacións que deben de asumir os 

propietarios do polígono? 

 

Cuadraxésima terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre prezos vivenda 

aluguer. 

 

1. Cre o Goberno municipal que esta 

sería a ferramenta adecuada para 

solucionar o aumento dos prezos do 

aluguer de vivenda na cidade? 

 

2. Coñece o Goberno municipal outras 

experiencias en países de Europa ou 

América onde a aplicación de normas 

similares provocou efectos contrarios ao 

que se pretendía? 

 

3. Ten constancia o Goberno municipal 

das advertencias que moitos expertos 

lanzan advertindo que esas medidas de 

topar os alugueres provocaron que 

moitos propietarios retiren do mercado 

vivendas agora en aluguer? 

 

 

Cuadraxésima cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre puntos de carga 

eléctricos. 

 

1. Realizou o Goberno municipal un 

estudo ou proxecto para a implantación 

destes puntos de carga distribuídos pola 

cidade? 

 

2. Cantos aparcadoiros públicos 

municipais dispoñen destes puntos de 

carga? 

 

3. Cal é o motivo polo que se eliminaron 

máis da metade dos puntos de recarga 

que existían hai un ano? 

 

Cuadraxésima quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre edificio sito en 

rúa Damas, 3.  

 

1. Cal é o estado do devandito 

2. ¿Cuál es la cuantificación económica de 

las actuaciones que deben de asumir los 

propietarios del polígono? 

 

Cuadragésima tercera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre precios vivienda 

alquiler. 

 

1. ¿Cree el Gobierno municipal que esta 

sería a herramienta adecuada para 

solucionar el aumento de los precios del 

alquiler de vivienda en la ciudad? 

 

2. ¿Conoce el Gobierno municipal otras 

experiencias en países de Europa o 

América en donde la aplicación de normas 

similares provocó efectos contrarios a lo 

que se pretendía? 

 

3. ¿Tiene constancia el Gobierno 

municipal de las advertencias que muchos 

expertos lanzan advirtiendo que esas 

medidas de topar los alquileres 

provocaron que muchos propietarios 

retiren del mercado viviendas ahora en 

alquiler? 

 

Cuadragésima cuarta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre puntos de carga 

eléctricos. 

 

1. ¿Ha realizado el Gobierno municipal un 

estudio o proyecto para la implantación de 

estos puntos de carga distribuidos por la 

ciudad? 

 

2. ¿Cuántos parkings públicos 

municipales disponen de estos puntos de 

carga? 

 

3. ¿Cuál es el motivo por el que se han 

eliminado más de la mitad de los puntos 

de recarga que existían hace un año? 

 

Cuadragésima quinta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre edificio sito en 

calle Damas, 3.  

 

1. ¿Cuál es el estado de dicho 
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procedemento? 

 

2. Cales son os motivos polos que non se 

realizou ningún trámite desde a 

devandita data? 

 

3. Que medidas preventivas levou a cabo 

o Goberno municipal para garantir a 

salubridade e limpeza da zona onde se 

sitúa? 

 

4. Aplicáronse tratamentos antiroedores 

e insecticidas no devandito inmoble? 

 

 

Cuadraxésima sexta. Pregunta de 

resposta escrita sobre falta de 

mantemento das instalacións do 

Palacio dos Deportes.  

 

1. Por que non están a realizar labores 

de mantemento integral para evitar que 

se deterioren as instalacións ata o punto 

no que se atopan? 

 

2. Existe algún plan ou proxecto de 

reforma a curto prazo para estas ou 

outras instalacións deportivas da 

cidade? 

 

3. Que subvencións recibe o Concello 

para levar a cabo, precisamente, tarefas 

de mantemento ou de renovación en caso 

necesario? Teñen esas subvenciones 

prazo de execución ou son “sine die”? 

 

Cuadraxésima sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre campañas de 

concienciación viaria para mozas.  

 

1. Cando se van iniciar as prometidas 

campañas de concienciación viaria para 

o uso de bicicletas e outros vehículos de 

mobilidade persoal dirixidas 

especialmente aos mozos? 

 

2. Quen vai levar a cabo ditas tarefas de 

concienciación? 

 

procedimiento? 

 

2. ¿Cuáles son los motivos por los que no 

se ha realizado ningún trámite desde dicha 

fecha? 

 

3. ¿Qué medidas preventivas ha llevado a 

cabo el Gobierno municipal para 

garantizar la salubridad y limpieza de la 

zona donde se ubica? 

 

4. ¿Se han aplicado tratamientos 

antiroedores e insecticidas en dicho 

inmueble? 

 

Cuadragésima sexta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre falta de 

mantenimiento de las instalaciones del 

Palacio de los Deportes.  

 

1. ¿Por qué no están realizando labores de 

mantenimiento integral para evitar que se 

deterioren las instalaciones hasta el punto 

en el que se encuentran? 

 

2. ¿Existe algún plan o proyecto de 

reforma a corto plazo para estas u otras 

instalaciones deportivas de la ciudad? 

 

 

3. ¿Qué subvenciones recibe el Concello 

para llevar a cabo, precisamente, tareas de 

mantenimiento o de renovación en caso 

necesario? ¿Tienen esas subvenciones 

plazo de ejecución o son sine die? 

 

Cuadragésima séptima. Pregunta de 

respuesta escrita sobre campañas de 

concienciación viaria para jóvenes.  

 

1. ¿Cuándo se van a iniciar las prometidas 

campañas de concienciación viaria para el 

uso de bicicletas y otros vehículos de 

movilidad personal dirigidas 

especialmente a los jóvenes? 

 

2. ¿Quién va a llevar a cabo dichas tareas 

de concienciación? 
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3. Existe unha estatística de 

sinistralidade na que se viron 

implicados novos usuarios de bicicletas, 

xa sexan particulares ou propiedade de 

BiciCoruña? 

 

4. Previuse abordar dunha vez a 

redacción da ordenanza de mobilidade 

sustentable? 

 

5. Recoñecen a necesidade de redactar 

un novo PEMUS? Cando estiman que se 

vaia a producir a devandita redacción? 

 

6. Hai un plan establecido para a 

reordenación paulatina do tráfico e 

estacionamento de vehículos en toda a 

cidade que dea solución ou alternativa 

coordinada aos veciños? 

 

7. Establecéronse novos roteiros para o 

transporte público urbano que dean 

opcións favorables a todos os cidadáns 

tendo en conta as súas necesidades de 

conciliación persoal, laboral etc., e que 

non todos poden facer uso do servizo de 

bicicletas? 

 

8. Por pura transparencia, cales son as 

subvencións que está a recibir este 

goberno para o ámbito da “mobilidade 

sustentable”? 

 

Cuadraxésima oitava. Pregunta de 

resposta escrita sobre lousas das 

beirarrúas das rúas lindeiras á praza 

de Lugo. 

 

1. En que data van arranxar as lousas 

soltas das beirarrúas das rúas 

Compostela, rúa Ferrol, rúa Pai Feijóo, 

rúa Betanzos e rúa Payo Gómez? 

 

 

2. Teñen previsto facer o mantemento 

periódico das beirarrúas desta zona 

comercial? 

 

3. Cantas veces ao ano teñen previsto 

3. ¿Existe una estadística de siniestralidad 

en la que se hayan visto implicados 

jóvenes usuarios de bicicletas, ya sean 

particulares o propiedad de BiciCoruña? 

 

 

4. ¿Se ha previsto abordar de una vez la 

redacción de la ordenanza de movilidad 

sostenible? 

 

5. ¿Reconocen la necesidad de redactar un 

nuevo PEMUS? ¿Cuándo estiman que se 

vaya a producir dicha redacción? 

 

6. ¿Hay un plan establecido para la 

reordenación paulatina del tráfico y 

estacionamiento de vehículos en toda la 

ciudad que dé solución o alternativa 

coordinada a los vecinos? 

 

7. ¿Se han establecido nuevas rutas para el 

transporte público urbano que den 

opciones favorables a todos los 

ciudadanos teniendo en cuenta sus 

necesidades de conciliación personal, 

laboral, etc., y que no todos pueden hacer 

uso del servicio de bicicletas? 

 

8. Por pura transparencia, ¿cuáles son las 

subvenciones que está recibiendo este 

gobierno para el ámbito de la “movilidad 

sostenible”? 

 

Cuadragésima octava. Pregunta de 

respuesta escrita sobre losetas de las 

aceras de las calles colindantes a la plaza 

de Lugo. 

 

1. ¿En qué fecha van a arreglar las losetas 

sueltas de las aceras de las calles 

Compostela, calle Ferrol, calle Padre 

Feijóo, calle Betanzos y calle Payo 

Gómez? 

 

2. ¿Tienen previsto hacer el 

mantenimiento periódico de las aceras de 

esta zona comercial? 

 

3. ¿Cuántas veces al año tienen previsto 
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facer o mantemento periódico das 

beirarrúas destas rúas? 

 

Cuadraxésima novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre bancos da praza 

de Lugo. 

 

1. En que data van arranxar os bancos 

da rúa Compostela? 

 

2. Teñen previsto substituír as madeiras 

dos bancos por outro material máis 

resistente para evitar que queden as 

puntas ao aire co consecuente perigo 

que iso leva consigo? 

 

3. Teñen previsto dotar un mantemento 

para a vida útil destes bancos? 

 

 

Quincuaxésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre roubos e furtos en 

comercios zona Ensanche. 

 

1. Cantas chamadas á Policía Local 

rexistráronse por intentos de roubo ou 

furto desde maio de 2023 na zona do 

Ensanche? 

 

2. Desas chamadas cantas derivaron en 

asistencia presencial aos 

establecementos afectados? 

 

3. Cantas veces presentouse desde maio 

de 2023 a Policía Local nos 

establecementos desde os que se lles 

chamou? 

 

4. Recibíronse chamadas desde os 

mesmos establecementos máis dunha 

vez? 

 

5. Cales foron os establecementos con 

maior número de chamadas por intentos 

de roubo ou furto? 

 

6. Cales foron as rúas con maior 

incidencia destes delitos desde maio 

2023 nesta zona? 

hacer el mantenimiento periódico de las 

aceras de estas calles? 

 

Cuadragésima novena. Pregunta de 

respuesta escrita sobre bancos de la plaza 

de Lugo. 

 

1. ¿En qué fecha van a arreglar los bancos 

de la calle Compostela? 

 

2. ¿Tienen previsto sustituir las maderas 

de los bancos por otro material más 

resistente para evitar que queden las 

puntas al aire con el consiguiente peligro 

que eso conlleva? 

 

3. ¿Tienen previsto dotar un 

mantenimiento para la vida útil de estos 

bancos? 

 

Quincuagésima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre robos y hurtos en comercios 

zona Ensanche. 

 

1. ¿Cuántas llamadas a la Policía Local se 

han registrado por intentos de robo o hurto 

desde mayo de 2023 en la zona del 

Ensanche? 

 

2. De esas llamadas ¿cuántas han derivado 

en asistencia presencial a los 

establecimientos afectados? 

 

3. ¿Cuántas veces se ha presentado desde 

mayo de 2023 la Policía Local en los 

establecimientos desde los que se les ha 

llamado? 

 

4. ¿Se han recibido llamadas desde los 

mismos establecimientos más de una vez? 

 

 

5. ¿Cuáles han sido los establecimientos 

con mayor número de llamadas por 

intentos de robo o hurto? 

 

6. ¿Cuáles han sido las calles con mayor 

incidencia de estos delitos desde mayo 

2023 en esta zona? 
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7. Cantos policías teñen asignados a día 

de hoxe na zona do Ensanche, rúas Juan 

Flórez, praza de Galicia, praza de Lugo 

e rúas lindeiras? 

 

8. Que ten previsto o Concello da 

Coruña para paliar a cantidade de 

furtos nos establecementos da zona 

comercial do ensanche? 

 

9. Ten o Concello da Coruña un plan de 

seguridade específico para o comercio 

local? 

 

Quincuaxésima primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre asfaltado da rúa 

Juan Flórez. 

 

1. En que data teñen previsto asfaltar a 

rúa Juan Flórez? 

 

2. Cando teñen previsto arranxar as 

fochancas da rúa Juan Flórez? 

 

5º. Rogos. 

 

Rogos orais. 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ós rogos orais. 

 

Comeza o Bloque Nacionalista Galego. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO 

 

Primeiro. Rogo oral relativo á área 

canina do parque de Santa 

Margarida. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

As persoas usuarias do parque de Santa 

 

7. ¿Cuántos policías tienen asignados a día 

de hoy en la zona del Ensanche, calles 

Juan Flórez, plaza de Galicia, plaza de 

Lugo y calles colindantes? 

 

8. ¿Qué tiene previsto el Concello de A 

Coruña para paliar la cantidad de hurtos en 

los establecimientos de la zona comercial 

del ensanche? 

 

9. ¿Tiene el Concello de A Coruña un plan 

de seguridad específico para el comercio 

local? 

 

Quincuagésima primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre asfaltado de la 

calle Juan Flórez. 

 

1. ¿En qué fecha tienen previsto asfaltar la 

calle Juan Flórez? 

 

2. ¿Cuándo tienen previsto arreglar los 

baches de la calle Juan Flórez? 

 

5º. Ruegos. 

 

Ruegos orales. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a los ruegos orales. 

 

Comienza el Bloque Nacionalista Galego. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Primero. Ruego oral relativo al área 

canina del parque de Santa Margarita. 

 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

Las personas usuarias del parque de 
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Margarida donas de mascotas demandan 

que se amplíe a área canina para 

recuperar o posíbel espazo que se perda 

por mor da realización dun novo acceso 

ó parque. Ademais, a área canina 

presenta numerosas deficiencias. Así, 

segundo denuncian as persoas usuarias, 

o chan está cheo de pedras, croios e 

pelouros co conseguinte perigo de caídas 

e de produciren lesións na planta das 

patas dos cans. A maiores, a zona está 

afectada por baixantes de augas polo que 

é preciso realizar obras de canalización e 

reparar o estado das fonte. Ademais 

existen moi poucos puntos de luz, o que 

fai que apenas haxa visibilidade de noite, 

o canil ten só unha entrada e o valado 

que o rodea non ten a altura necesarias e 

a súa terminación en pico representa un 

perigo para os cans que o intentan saltar. 

 

 

Polas razóns devanditas, realizamos o 

seguinte rogo: que o Goberno local 

realice as accións necesarias para 

ampliar a área canina do parque de Santa 

Margarida, levar a cabo as melloras 

necesarias que resolvan as deficiencias 

que denuncian as persoas usuarias desta 

área e ó mesmo tempo que se asegure a 

súa adecuada conservación e 

mantemento. 

 

Segundo. Rogo oral sobre a existencia 

de bancos de pedra desprazados da 

súa localización orixinal no paseo do 

Parrote. 

 

No paseo do Parrote existen uns bancos 

de pedra que é habitual que estean 

desprazados da súa localización orixinal, 

tal e como se mostra nas fotografías que 

ilustran este rogo. Alén das causas que 

motivan estes desprazamentos, este feito 

representa unha molestia e mesmo un 

perigo para os peóns, e evidencia que a 

ancoraxe destes bancos é moi deficiente. 

 

 

Santa Margarita dueña de mascotas 

demandan que se amplíe el área canina 

para recuperar el posible espacio que se 

pierda a causa de la realización de un 

nuevo acceso al parque. Además, el área 

canina presenta numerosas deficiencias. 

Así, según denuncian las personas 

usuarias, el suelo está lleno de piedras, 

guijarros y pedruscos con el consiguiente 

peligro de caídas y de producir lesiones en 

la planta de las patas de los perros. 

Además, la zona está afectada por 

bajantes de aguas por lo que es preciso 

realizar obras de canalización y reparar 

el estado de las fuente. Además existen 

muy pocos puntos de luz, lo que hace que 

apenas haya visibilidad de noche, el canil 

tiene solo una entrada y la valla que lo 

rodea no tiene la altura necesarias y su 

terminación en pico representa un peligro 

para los perros que intentan saltarlo. 

 

Por dichas razones, realizamos el 

siguiente ruego: que el Gobierno local 

realice las acciones necesarias para 

ampliar el área canina del parque de 

Santa Margarita, llevar a cabo las 

mejoras necesarias que resuelvan las 

deficiencias que denuncian las personas 

usuarias de este área y al mismo tiempo 

que se asegure su adecuada conservación 

y mantenimiento. 

 

Segundo. Ruego oral sobre la existencia 

de bancos de piedra desplazados de su 

localización original en el paseo del 

Parrote. 

 

En el paseo del Parrote existen unos 

bancos de piedra que es habitual que estén 

desplazados de su localización original, 

tal y como se muestra en las fotografías 

que ilustran este ruego. Al margen de las 

causas que motivan estos 

desplazamientos, este hecho representa 

una molestia e incluso un peligro para los 

peatones, y evidencia que el anclaje de 

estos bancos es muy deficiente. 
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Polas razóns devanditas, realizamos o 

seguinte rogo: que o Goberno local dea 

as instrucións oportunas para que se 

proceda á correcta ancoraxe dos bancos 

de pedra situados no paseo do Parrote 

para evitaren o seu continuo 

desprazamento. 

 

Terceiro. Rogo oral sobre os 

problemas de accesibilidade na 

contorna do CEIP Ramón de la Sagra. 

 

Nos laterais do CEIP Ramón de la Sagra, 

co obxecto de comunicar os dous niveis 

da Ronda Camilo José Cela, existen dous 

camiños peonís con ramplas e escaleiras 

cun forte desnivel que, como se pode 

apreciar nas fotografías que ilustran este 

rogo, fan imposíbel que por eles poidan 

transitar persoas en cadeira de rodas, 

outras persoas con mobilidade reducida, 

persoas maiores con carriños de compra 

ou nais e pais cun carriños de bebé. Esta 

situación obriga a veciñanza afectada a 

dar un grande rodeo se, por exemplo, 

queren dirixirse dende o Barrio das 

Flores ao mercado de Elviña, centro 

cívico de Monelos ou á biblioteca 

pública González Garcés. 

 

 

Son moitas as veces nas que as veciñas e 

veciños solicitaron que se resolvese este 

problema de accesibilidade colocando 

ramplas axeitadas, sen que até o de agora 

se atendese esta demanda. 

 

Polas razóns devanditas, formulamos o 

seguinte rogo: que o Goberno local 

realice as accións oportunas para 

resolver os problemas de accesibilidade 

nos camiños peonís existentes na 

contorna do CEIP Ramón de la Sagra e 

que, con tal fin, se proceda á colocación 

de ramplas axeitadas. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo á situación 

das canastras móbeis no polideportivo 

municipal dos Rosales. 

Por dichas razones, realizamos el 

siguiente ruego: que el Gobierno local dé 

las instrucciones oportunas para que se 

proceda al correcto anclaje de los bancos 

de piedra situados en el paseo del Parrote 

para evitar su continuo desplazamiento. 

 

 

Tercero. Ruego oral sobre los problemas 

de accesibilidad en el entorno del CEIP 

Ramón de la Sagra. 

 

En los laterales del CEIP Ramón de la 

Sagra, con el objeto de comunicar los dos 

niveles de la Ronda Camilo José Cela, 

existen dos caminos peatonales con 

cuestas y escaleras con un fuerte desnivel 

que, como se puede apreciar en las 

fotografías que ilustran este ruego, hacen 

imposible que por ellos puedan transitar 

personas en silla de ruedas, otras 

personas con movilidad reducida, 

personas mayores con carritos de compra 

o madres y padres con un carritos de bebé. 

Esta situación obliga al vecindario 

afectado a dar un gran rodeo si, por 

ejemplo, quieren dirigirse desde el Barrio 

de las Flores al mercado de Elviña, centro 

cívico de Monelos o a la biblioteca 

pública González Garcés. 

 

Son muchas las veces en las que las 

vecinas y vecinos solicitaron que se 

resolviera este problema de accesibilidad 

colocando rampas adecuadcas, sin que 

hasta ahora se atendiera esta demanda. 

 

Por dichas razones, formulamos el 

siguiente ruego: que el Gobierno local 

realice las acciones oportunas para 

resolver los problemas de accesibilidad 

en los caminos peatonales existentes en el 

entorno del CEIP Ramón de la Sagra y 

que, con tal fin, se proceda a la colocación 

de rampas adecuadas. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo a la situación 

de las canastas movibles en el 

polideportivo municipal de Os Rosales. 
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No polideportivo municipal dos Rosales 

hai catro canastras de baloncesto móbeis 

pensadas para poder exercitarse a triple 

pista, isto é, cunha pista central que 

conta con canastras fixas e dúas laterais. 

Dende hai meses tres das canastras 

móbeis presentan un grave estado de 

deterioración, como se ilustra nas fotos 

que se inclúen neste rogo.  

 

Segundo as nosas informacións, estas 

canastras deterioráronse cando foron 

trasladadas ao exterior para a práctica 

deportiva de rúa con motivo da 

celebración do Día do Deporte. Non é de 

recibo, pese ás distintas peticións que se 

fixeron, que esta situación se prolongue 

dende hai meses sen que se procedese á 

reparación ou substitución destes 

elementos. 

 

Polas razóns devanditas, formulamos o 

seguinte rogo: que o Goberno local dea 

as instrucións oportunas para que coa 

máxima urxencia se proceda á 

reparación ou substitución das canastras 

móbeis deterioradas do polideportivo 

municipal dos Rosales. 

 

Quinto. Rogo oral a respecto do muro 

detrás do Centro Violetas de Cáritas 

no Barrio das Flores. 

 

Na rúa Violetas, no Barrio das Flores, 

existe un muro en moi mal estado detrás 

do Centro de Formación Violetas de 

Cáritas. Hai meses ccolocouse un valado 

de plástico que aínda continúa sen que se 

tomaran as medidas axeitadas para 

solucionar o problema. 

 

Como se pode ver nas fotografías que 

acompañan a este rogo, o muro presenta 

numerosas fendas e un visíbel risco, 

mesmo de caer. Alén da molestia que 

causa o valado de plástico tan grande que 

se fixo para protexer deste risco, e máis 

co tempo ventoso destas semanas, é 

 

En el polideportivo municipal de Os 

Rosales hay cuatro canastas de 

baloncesto movibles pensadas para poder 

ejercitarse a triple pista, esto es, con una 

pista central que cuenta con canastas fijas 

y dos laterales. Desde hace meses tres de 

las canastas movibles presentan un grave 

estado de deterioro, como se ilustra en las 

fotos que se incluyen en este ruego.  

 

Según nuestras informaciones, estas 

canastas se deterioraron cuando fueron 

trasladadas al exterior para la práctica 

deportiva de calle con motivo de la 

celebración del Día del Deporte. No es de 

recibo, pese a las distintas peticiones que 

se hicieron, que esta situación se 

prolongue desde hace meses sin que se 

procediera a la reparación o sustitución 

de estos elementos. 

 

Por dichas razones, formulamos el 

siguiente ruego: que el Gobierno local dé 

las instrucciones oportunas para que con 

la máxima urgencia se proceda a la 

reparación o sustitución de las canastas 

movibles deterioradas del polideportivo 

municipal de los Rosales. 

 

Quinto. Ruego oral respecto al muro 

detrás del Centro Violetas de Cáritas en 

el Barrio de las Flores. 

 

En la calle Violetas, en el Barrio de las 

Flores, existe un muro en muy mal estado 

detrás del Centro de Formación Violetas 

de Cáritas. Hace meses se colocó una 

valla de plástico que aún continúa sin que 

se hayan tomado las medidas adecuadas 

para solucionar el problema. 

 

Como se puede ver en las fotografías que 

acompañan a este ruego, el muro presenta 

numerosas brechas y un visible riesgo, 

incluso de caer. Al margen de la molestia 

que causa la valla de plástico tan grande 

que se hizo para proteger de este riesgo, y 

más con el tiempo ventoso de estas 
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necesario actuar de inmediato no muro 

de formigón que tanto risco ten para a 

veciñanza e  transeu, trans, transeúntes, 

perdón. Despois da lectura de tanto rogo 

xa me trabo. 

 

 

En consecuencia, formulamos o seguinte 

rogo: que o Goberno municipal acometa 

as accións necesarias para que o muro da 

rúa Violetas deixe de significar unha 

ameaza para os veciños do barrio e se 

poda camiñar con seguridade sen ter que 

ir esquivando o feble valado de plástico. 

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas ó BN... Ai! Non 

acabaron? 

 

Ah! Perdón, pensei que remataran. 

 

Sexto. Rogo oral a respecto da 

seguridade peonil no acceso ao centro 

cívico dos Mallos. 

 

Señora Queixas Zas 

 

O centro cívico dos Mallos conta cunha 

explanada urbanizada que facilita a 

mobilidade peonil entre a avenida dos 

Mallos e a Agra dos Mallos, así como o 

propio acceso a este espazo municipal 

que é un centro de interacción 

sociocultural comunitaria fundamental 

para a veciñanza do barrio.  

 

A importante oferta de actividades 

programadas desde este centro cívico, 

así como a dispoñibilidade de espazos 

para uso libre da veciñanza nun horario 

moi amplo ao longo de toda a semana, 

convoca o deslocamento dun elevado 

número de persoas que de forma 

continuada ven dificultado o acceso ao 

centro cívico polo uso da explanada 

semanas, es necesario actuar de 

inmediato en el muro de hormigón que 

tanto riesgo tiene para el vecindario y 

transeu,  trans, transeúntes, perdón. 

Después de la lectura de tanto ruego ya 

me trabo. 

 

En consecuencia, formulamos el siguiente 

ruego: que el Gobierno municipal 

acometa las acciones necesarias para que 

el muro de la calle Violetas deje de 

significar una amenaza para los vecinos 

del barrio y se pueda caminar con 

seguridad sin tener que ir esquivando el 

endeble vallado de plástico. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias al BN... ¡Ay! ¿No 

acabaron? 

 

¡Ah! Perdón, creí que habían acabado. 

 

Sexto. Ruego oral respecto a la seguridad 

peatonal en el acceso al centro cívico de 

Os Mallos. 

 

Señora Queixas Zas 

 

El centro cívico de Os Mallos cuenta con 

una explanada urbanizada que facilita la 

movilidad peatonal entre la avenida de Os 

Mallos y la Agra de Os Mallos, así como 

el propio acceso a este espacio municipal 

que es un centro de interacción 

sociocultural comunitaria fundamental 

para el vecindario del barrio.  

 

La importante oferta de actividades 

programadas desde este centro cívico, así 

como la disponibilidad de espacios para 

uso libre del vecindario en un horario muy 

amplio a lo largo de toda la semana, 

convoca el (...) de un elevado número de 

personas que de forma continuada ven 

dificultado el acceso al centro cívico por 

el uso de la explanada como 
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como aparcadoiro de coches. 

 

Desde hai un tempo desapareceu o sinal 

que prohibía aparcar no espazo central 

fóra dos espazos reservados para tal fin 

nas zonas laterais e, malia reiteradas 

demandas veciñais, desde o Goberno 

local non se repuxo. A situación de 

perigo volveuse extrema o pasado 

domingo 18 de febreiro cando en plena 

xornada electoral unha persoa caeu no 

acceso ao centro cívico e a ambulancia 

non puido chegar até a entrada para 

atendela. 

 

En consecuencia, o Grupo Municipal do 

BNG realiza o seguinte rogo: que o 

Goberno local garanta a mobilidade e a 

seguridade peonil no acceso ao centro 

cívico dos Mallos repoñendo a 

sinalización que prohibe aparcar nesa 

área central. 

 

Sétimo. Rogo oral a respecto do estado 

en que se acha o firme da rúa Sol. 

 

A rúa Sol é un bo e céntrico exemplo do 

estado de abandono en que se achan 

moitas vías urbanas na nosa cidade, tal e 

como ilustran as imaxes que acompañan 

o propio rogo, todo un exemplo do 

desleixo do Goberno local a respecto 

dunha mobilidade segura para peóns, 

mais tamén neste caso para vehículos, 

tanto particulares como de transporte 

colectivo. 

 

É por iso que o Grupo Municipal do 

BNG realiza o seguinte rogo: que o 

Goberno municipal repare á maior 

brevidade posíbel o firme da rúa Sol para 

garantir unha mobilidade segura. 

 

Oitavo. Rogo oral a respecto da 

reparación da fonte do parque da 

avenida de Novo Mesoiro. 

 

Señor Soto Díaz 

 

aparcamiento de coches. 

 

Desde hace un tiempo desapareció la 

señal que prohibía aparcar en el espacio 

central fuera de los espacios reservados 

para tal fin en las zonas laterales y, a 

pesar de reiteradas demandas vecinales, 

desde el Gobierno local no se repuso. La 

situación de peligro se volvió extrema el 

pasado domingo 18 de febrero cuando en 

plena jornada electoral una persona se 

cayó en el acceso al centro cívico y la 

ambulancia no pudo llegar hasta la 

entrada para atenderla. 

 

En consecuencia, el Grupo Municipal del 

BNG realiza el siguiente ruego: que el 

Gobierno local garantice la movilidad y la 

seguridad peatonal en el acceso al centro 

cívico de Os Mallos reponiendo la 

señalización que prohíbe aparcar en esa 

área central. 

 

Séptimo. Ruego oral respecto al estado en 

que se halla el firme de la calle Sol. 

 

La calle Sol es un buen y céntrico ejemplo 

del estado de abandono en que se hallan 

muchas vías urbanas en nuestra ciudad, 

tal y como ilustran las imágenes que 

acompañan el propio ruego, todo un 

ejemplo de la dejadez del Gobierno local 

respecto a una movilidad segura para 

peatones, pero también en este caso para 

vehículos, tanto particulares como de 

transporte colectivo. 

 

Es por eso que el Grupo Municipal del 

BNG realiza el siguiente ruego: que el 

Gobierno municipal repare a la mayor 

brevedad posible el firme de la calle Sol 

para garantizar una movilidad segura. 

 

Octavo. Ruego oral respecto a la 

reparación de la fuente del parque de la 

avenida de Novo Mesoiro. 

 

Señor Soto Díaz 
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O día 9 de outubro de 2023 rexistramos 

un rogo escrito para a reparación da 

fonte do parque da avenida de Novo 

Mesoiro. Ai afirmábamos que no parque 

norte da avenida de Novo Mesoiro hai 

unha fonte de auga potábel que leva 

varios meses en mal estado. Por unha 

banda, a dita fonte perde auga de forma 

constante, o que ten máis gravidade en 

caso de alerta, de prealerta por seca, 

como era a situación naquel momento. 

Por outra banda, o pulsado para regular 

a saída da auga tampouco funciona 

adecuadamente, de tal forma que é 

imposíbel beber da fonte na actualidade. 

 

 

Con todo, a data de 3 de marzo de 2024, 

é dicir, case seis meses máis tarde, a 

fonte segue en mal estado e perdendo 

auga. 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

BNG reitera o seguinte rogo: que se 

repare a sinalada fonte á maior brevidade 

para impedir o malgaste de auga e 

permitir que a veciñanza poda facer uso 

dela axeitadamente. 

 

Noveno. Rogo oral a respecto da 

mellora da accesibilidade na parada 

317, diante do Residencial O Birloque. 

 

A parada de bus diante do Residencial O 

Birloque presenta graves deficiencias en 

canto á súa accesibilidade. Á 

inexistencia dunha plataforma específica 

para acceder ao bus —o que é común a 

todas as paradas nesta estrada—, únese o 

feito de que esta parada nin sequera 

permite o acceso directo dende a 

beirarrúa ó bus, sendo que está permitido 

o aparcamento de coches diante da 

marquesiña, como se pode apreciar na 

imaxe adxunta ó rogo. 

 

Esta situación ocasiona grandes 

dificultades para que as persoas con 

mobilidade reducida podan acceder ao 

El día 9 de octubre de 2023 registramos 

un ruego escrito para la reparación de la 

fuente del parque de la avenida de Novo 

Mesoiro. Ahí afirmábamos que en el 

parque norte de la avenida de Novo 

Mesoiro hay una fuente de agua potable 

que lleva varios meses en mal estado. Por 

una parte, dicha fuente pierde agua de 

forma constante, lo que tiene más 

gravedad en caso de alerta, de prealerta 

por sequía, como era la situación en aquel 

momento. Por otra parte, el pulsado para 

regular la salida del agua tampoco 

funciona adecuadamente, de tal forma que 

es imposible beber de la fuente en la 

actualidad. 

 

Con todo, a fecha de 3 de marzo de 2024, 

es decir, casi seis meses más tarde, la 

fuente sigue en mal estado y perdiendo 

agua. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

BNG reitera el siguiente ruego: que se 

repare la señalada fuente a la mayor 

brevedad para impedir el malgaste de 

agua y permitir que el vecindario pueda 

hacer uso de ella adecuadamente. 

 

Noveno. Ruego oral respecto a la mejora 

de la accesibilidad en la parada 317, 

delante del Residencial O Birloque. 

 

La parada de bus delante del Residencial 

O Birloque presenta graves deficiencias 

en cuanto a su accesibilidad. A la 

inexistencia de una plataforma específica 

para acceder al bus —lo que es común a 

todas las paradas en esta carretera—, se 

une el hecho de que esta parada ni 

siquiera permite el acceso directo desde la 

acera al bus, siendo que está permitido el 

aparcamiento de coches delante de la 

marquesina, como se puede apreciar en la 

imagen adjunta al ruego. 

 

Esta situación ocasiona grandes 

dificultades para que las personas con 

movilidad reducida puedan acceder al bus 
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bus en condicións seguras e 

comodamente. 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

BNG realiza o seguinte rogo: que se 

instale unha plataforma de acceso na 

parada do bus 317 no barrio do Birloque, 

para garantir a seguridade das e dos 

usuarios, así como a accesibilidade das 

persoas con mobilidade reducida. 

 

 

Décimo. Rogo oral a respecto do 

acondicionamento do local da 

biblioteca e do centro cívico dos 

Rosais. 

 

O 7 de novembro rexistrabamos un rogo 

oral en que explicábamos que debido á 

chuvia persistente é doado atopar 

infiltracións, pingueiras e humidades por 

todo o edificio do centro cívico dos 

Rosais. A consecuencia deste estado 

lamentable das instalacións é que o 

persoal vese abrigado a abandonar as 

salas en que se adoitan levar a cabo as 

actividades socioculturais e trasladar as 

súas actividades a outras salas, pois 

moitos espazos quedan inutilizados. 

Asemade, é fácil atopar cubos no chan 

para recoller a auga das goteiras, tanto da 

bebeteca como na biblioteca de adultos, 

como nos espazos para as actividades 

socioculturais, cubos que ademais de 

transmitiren unha imaxe de desleixo, 

impiden o tránsito por moitos destes 

espazos. 

 

Na zona da biblioteca, o persoal vese 

obrigado a protexer con lonas de plástico 

os libros con medo persistente a que 

acaben danados por unha inundación. 

No depósito da biblioteca dáse o mesmo 

problema: hai que protexer os libros da 

auga. Se na meirande parte dos depósitos 

de bibliotecas a preocupación é contar 

con deshumidificadores e condicións 

óptimas de temperatura, nos depósitos 

da biblioteca dos Rosais a preocupación 

en condiciones seguras y cómodamente. 

 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

BNG realiza el siguiente ruego: que se 

instale una plataforma de acceso en la 

parada del bus 317 en el barrio de O 

Birloque, para garantizar la seguridad de 

las y de los usuarios, así como la 

accesibilidad de las personas con 

movilidad reducida. 

 

Décimo. Ruego oral respecto al 

acondicionamiento del local de la 

biblioteca y del centro cívico de Os 

Rosais. 

 

El 7 de noviembre registrábamos un ruego 

oral en que explicábamos que debido a la 

lluvia persistente es fácil encontrar 

filtraciones, goteras y humedades por 

todo el edificio del centro cívico de los 

Rosais. Por consecuencia de este estado 

lamentable de las instalaciones es que el 

personal se ve abrigado a abandonar las 

salas en que se suelen llevar a cabo las 

actividades socioculturales y trasladar 

sus actividades a otras salas, pues muchos 

espacios quedan inutilizados. Asimismo, 

es fácil encontrar cubos en el suelo para 

recoger el agua de las goteras, tanto de la 

bebeteca como en la biblioteca de adultos, 

como en los espacios para las actividades 

socioculturales, cubos que además de 

transmitir una imagen de dejadez, 

impiden el tránsito por muchos de estos 

espacios. 

 

En la zona de la biblioteca, el personal se 

ve obligado a proteger con lonas de 

plástico los libros con miedo persistente a 

que acaben dañados por una inundación. 

En el depósito de la biblioteca se da el 

mismo problema: hay que proteger los 

libros del agua. Si en la mayor parte de 

los depósitos de bibliotecas la 

preocupación es contar con 

deshumidificadores y condiciones óptimas 

de temperatura, en los depósitos de la 
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é que as infiltracións de auga non danen 

os fondos. 

 

 

Tras relatar esta situación solicitabamos 

que o Goberno local acometese a 

reparación, pintura e 

impermeabilización no centro cívico dos 

Rosais, tanto das paredes e do teito 

interior, como das infraestruturas 

exteriores, e que se instalasen 

permanentemente aparellos 

deshumidificadores nos fondos da 

biblioteca. 

 

A pesar disto, na actualidade, e cunha 

simple visita ao edificio do centro cívico, 

pódese observar que o problema 

persiste, ocasionando molestias no 

espazo de traballo das e dos 

bibliotecarios, problemas que tamén 

afectan ó profesorado das actividades 

socioculturais impartidas nese edificio e 

ás usuarias e usuarios de tales servizos. 

 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

BNG reitera o seguinte rogo: que se 

leven a cabo as necesarias obras para 

garantir o uso debido das instalacións do 

centro cívico municipal dos Rosais por 

parte da veciñanza, das e dos 

traballadores do mesmo. 

 

Décimo primeiro. Rogo oral a 

respecto da reparación do tellado do 

lavadoiro da rúa Correlo de Feáns. 

 

O lavadoiro da rúa Correlo é un dos 

poucos lavadoiros que aínda se 

conservan na cidade da Coruña. O seu 

valor histórico é elevado e o seo encaixe 

na contorna debe ser protexido. Con 

todo, a súa conservación debe e pode ser 

mellorada. Ós continuos problemas que 

xorden coa corrente de auga, 

consistentes en que se tupen as 

canalizacións ou se enchen de 

refugallos, únese o mal estado de 

biblioteca de Os Rosais la preocupación 

es que las filtraciones de agua no dañen 

los fondos. 

 

Tras relatar esta situación solicitábamos 

que el Gobierno local acometiera la 

reparación, pintura e impermeabilización 

en el centro cívico de Os Rosais, tanto de 

las paredes y del techo interior, como de 

las infraestructuras exteriores, y que se 

instalaran permanentemente aparatos 

deshumidificadores en los fondos de la 

biblioteca. 

 

 

A pesar de esto, en la actualidad, y con 

una simple visita al edificio del centro 

cívico, se puede observar que el problema 

persiste, ocasionando molestias en el 

espacio de trabajo de las y de los 

bibliotecarios, problemas que también 

afectan al profesorado de las actividades 

socioculturales impartidas en ese edificio 

y a las usuarias y usuarios de tales 

servicios. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

BNG reitera el siguiente ruego: que se 

lleven a cabo las necesarias obras para 

garantizar el uso debido de las 

instalaciones del centro cívico municipal 

de Os Rosais por parte del vecindario, de 

las y de los trabajadores del mismo. 

 

Décimo primero. Ruego oral respecto a la 

reparación del tejado del lavadero de la 

calle Correlo de Feáns. 

 

El lavadero de la calle Correlo es uno de 

los pocos lavaderos que aún se conservan 

en la ciudad de A Coruña. Su valor 

histórico es elevado y el seno encaje en el 

entorno debe ser protegido. Con todo, su 

conservación debe y puede ser mejorada. 

A los continuos problemas que surgen con 

la corriente de agua, consistentes en que 

se tupen las canalizaciones o se llenan de 

desechos, se une el mal estado de 

conservación de su tejado, como se puede 
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conservación do seu tellado, como se 

pode apreciar na fotografía adxunta.  

 

Consideramos que é, polo tanto, 

necesario que o Concello asuma o seu 

mantemento. 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

BNG realiza o seguinte rogo: que o 

Concello proceda a realizar obras de 

mantemento no tellado do lavadoiro da 

rúa Correlo en Feáns e faga un maior 

esforzo para garantir a conservación do 

mesmo. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Ben, moitas grazas —agora si— ao 

Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego. 

 

Comeza o turno de rogos do Partido 

Popular. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeiro. Rogo oral relativo á 

accesibilidade no Concello. 

 

Señora López Sánchez 

 

Rogo referente á accesibilidade do 

Concello. 

 

A implantación da accesibilidade xa non 

é unha cuestión que deba depender da 

maior ou menor voluntariedade. Nos 

últimos 30 anos produciuse unha 

evolución social, política, tecnolóxica e 

lexislativa que nos leva, máis alá da 

mellora da calidade de vida, a falar de 

garantía de dereitos e das persoas con 

discapacidade como suxeitos de dereito. 

 

O 4 de decembro do 17 finou o tempo 

apreciar en la fotografía adjunta.  

 

 

Consideramos que es, por lo tanto, 

necesario que el Ayuntamiento asuma su 

mantenimiento. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

BNG realiza el siguiente ruego: que el 

Ayuntamiento proceda a realizar obras de 

mantenimiento en el tejado del lavadero 

de la calle Correlo en Feáns y haga un 

mayor esfuerzo para garantizar la 

conservación del mismo. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Ben, muchas gracias —ahora sí— al 

Grupo municipal del Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

Comienza el turno de ruegos del Partido 

Popular. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primero. Ruego oral relativo a la 

accesibilidad en el Ayuntamiento. 

 

Señora López Sánchez 

 

Ruego referente a la accesibilidad del 

Ayuntamiento. 

 

La implantación de la accesibilidad ya no 

es una cuestión que deba depender de la 

mayor o menor voluntariedad. En los 

últimos 30 años se produjo una evolución 

social, política, tecnológica y legislativa 

que nos lleva, más allá de la mejora de la 

calidad de vida, a hablar de garantía de 

derechos y de las personas con 

discapacidad como sujetos de derecho. 

 

El 4 de diciembre del 17 se acabó el 
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que outorgaba a Lei xeral sobre os 

dereitos das persoas con discapacidade e 

a súa inclusión social para facer 

accesibles tódolos bens, produtos e 

servizos. As administracións públicas 

deberíamos ser as primeiras en dar 

exemplo, entre elas o Concello da 

Coruña.  

 

As persoas con discapacidade temos que 

estar presentes en tódolos eidos da 

sociedade, máximo onde se toman as 

decisións, como é o eido da política. 

 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

Partido Popular, por quinta vez, tras 

seren rexeitadas unha emenda nosa que 

contiña esta mesma medida e para 

vergoña deste goberno municipal, 

realiza o seguinte rogo: dotar de 

accesibilidade universal o edificio do 

Concello, incluíndo as dependencias 

adxudicadas ós diferentes grupos 

municipais, e o cambio do elevador da 

entrada, que non permite o acceso a 

moitos usuarios de cadeiras de rodas 

automáticas debido ó seu tamaño, 

negándolle a entrada na Casa de todos os 

coruñeses e as coruñesas a ditas persoas. 

 

 

Segundo. Rogo oral relativo ó 

aparcadoiro da praza de Pontevedra. 

 

Señora Fontela Baró 

 

Rogamos que o Goberno municipal 

asuma as súas responsabilidades e 

arranxe ou no seu caso ordene o arranxo 

á maior brevidade posible do ascensor do 

aparcadoiro da praza de Pontevedra, 

avariado dende o mes de decembro, así 

como do firme, paredes e todos aqueles 

danos que se poden apreciar facilmente 

no devandito aparcadoiro. 

 

Moitas grazas. 

 

tiempo que otorgaba la Ley general sobre 

los derechos de las personas con 

discapacidad y su inclusión social para 

hacer accesibles todos los bienes, 

productos y servicios. Las 

administraciones públicas deberíamos ser 

las primeras en dar ejemplo, entre ellas el 

Ayuntamiento de A Coruña.  

 

Las personas con discapacidad tenemos 

que estar presentes en todos los ámbitos 

de la sociedad, máxime donde se toman 

las decisiones, como es el ámbito de la 

política. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

Partido Popular, por quinta vez, tras ser 

rechazadas una enmienda nuestra que 

contenía esta misma medida y para 

vergüenza de este gobierno municipal, 

realiza el siguiente ruego: dotar de 

accesibilidad universal el edificio del 

Ayuntamiento, incluyendo las 

dependencias adjudicadas a los diferentes 

grupos municipales, y el cambio del 

elevador de la entrada, que no permite el 

acceso a muchos usuarios de sillas de 

ruedas automáticas debido a su tamaño, 

negándole la entrada en la Casa de todos 

los coruñeses y las coruñesas a dichas 

personas. 

 

Segundo. Ruego oral relativo al 

aparcamiento de la plaza de Pontevedra. 

 

Señora Fontela Baró 

 

Rogamos que el Gobierno municipal 

asuma sus responsabilidades y arregle o 

en su caso ordene el arreglo a la mayor 

brevedad posible del ascensor del 

aparcamiento de la plaza de Pontevedra, 

averiado desde el mes de diciembre, así 

como del firme, paredes y todos aquellos 

daños que se pueden apreciar fácilmente 

en dicho aparcamiento. 

 

Muchas gracias. 
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Terceiro. Rogo oral relativo ao 

mantemento da rede de sumidoiros no 

Sector 7 do Recinto Feiral. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Debido ás queixas veciñais pola falta de 

mantemento, principalmente da rede de 

sumidoiros do Sector 7, Recinto Feiral, 

do que anexamos varias fotografías no 

rogo, rogo que ademais de que se teñan 

en conta as peticións dos veciños no 

referente á limpeza do barrio, leve a 

cabo un mantemento xeral da rede de 

sumidoiros de modo que se poidan evitar 

situacións límite, como a inundación da 

avenida de García Sabell hai uns 

escasos meses. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo á 

reparación do acceso ás vías do tren 

na zona de As Xubias. 

 

Dado que o pasado 11 de febreiro volveu 

producirse un atropelo mortal nas vías 

do tren que discorren por As Xubias de 

Abaixo, rogo que o Goberno municipal 

realice as xestións oportunas ante o 

organismo competente para que se 

emenden canto antes cada unha das 

deficiencias detectadas desde hai tempo 

no valado e na sinalización de 

prohibición de acceso ás vías do tren 

nese tramo, debido á sinistralidade dos 

últimos anos e aos riscos denunciados 

de forma recorrente polos veciños do 

lugar, que inclúen a reiteración de 

condutas temerarias dalgúns peóns. 

 

Quinto. Rogo oral relativo á falta de 

mantemento das instalacións do 

Palacio dos Deportes. 

 

Conforme ao que establece a normativa 

vixente en materia de xestión de 

instalacións deportivas de uso público, 

rogo que leven a cabo labores de 

revisión, restauración e mantemento 

oportunas para arrombar o espazo 

Tercero. Ruego oral relativo al 

mantenimiento del alcantarillado en el 

Sector 7 del Recinto Ferial. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Debido a las quejas vecinales por la falta 

de mantenimiento, principalmente del 

alcantarillado del Sector 7, Recinto Ferial, 

del que adjuntamos varias fotografías en el 

ruego, ruego que además de que se tengan 

en cuenta las peticiones de los vecinos en 

lo referente a la limpieza del barrio, se 

lleve a cabo un mantenimiento general del 

alcantarillado de modo que se puedan 

evitar situaciones límite, como la 

inundación de a avenida de García Sabell 

hace unos escasos meses. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo a la 

reparación del acceso a las vías del tren 

en la zona de As Xubias. 

 

Dado que el pasado 11 de febrero se 

volvió a producir un atropello mortal en 

las vías del tren que discurren por As 

Xubias de Abaixo, ruego que el Gobierno 

municipal realice las gestiones oportunas 

ante el organismo competente para que se 

subsanen cuanto antes cada una de las 

deficiencias detectadas desde hace tiempo 

en el vallado y en la señalización de 

prohibición de acceso a las vías del tren en 

ese tramo, debido a la siniestralidad de los 

últimos años y a los riesgos denunciados 

de forma recurrente por los vecinos del 

lugar, que incluyen la reiteración de 

conductas temerarias de algunos peatones. 

 

Quinto. Ruego oral relativo a la falta de 

mantenimiento de las instalaciones del 

Palacio de los Deportes. 

 

Conforme a lo que establece la normativa 

vigente en materia de gestión de 

instalaciones deportivas de uso público, 

ruego que se lleven a cabo labores de 

revisión, restauración y mantenimiento 

oportunas para adecentar el espacio 
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destinado ao adestramento deportivo de 

equipos de diversas disciplinas e 

federacións que fan uso das instalacións 

do Palacio dos Deportes de Riazor. 

 

 

Moitas grazas. 

 

Sexto. Rogo oral relativo á oficina de 

turismo de María Pita. 

 

Señor Mora do Campo 

 

Como pode observarse nas fotografías 

adxuntas ao rogo presentado, o letreiro 

situado na entrada da oficina de turismo 

que está na praza de María Pita é reflexo 

da situación deste goberno municipal. 

Está despegado por dentro, ten varias 

roturas visibles para todos e se non se 

actúa pronto pode constituír un serio 

risco para os cidadáns. Ademais da 

imaxe negativa que reflicte o estado dun 

punto de información municipal de gran 

relevancia para os visitantes da nosa 

cidade, de proseguir a súa deterioración 

poderiamos atoparnos ante un perigo 

para a cantidade de peóns que pasan 

camiñando a diario por alí diante. 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

Partido Popular roga que se proceda á 

substitución do devandito cartel por 

outro en perfecto estado. 

 

Moitas grazas. 

 

Sétimo. Rogo oral relativo á mellora e 

recuperación da praza de Azcárraga. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

No discurso pronunciado con motivo do 

seu ingreso no Instituto José Cornide de 

Estudos Coruñeses o pasado 29 de 

febreiro, o historiador Alfredo Vigo 

demandaba o compromiso deste 

goberno municipal para a mellora e 

recuperación da praza de Azcárraga, 

destinado al entrenamiento deportivo de 

equipos de diversas disciplinas y 

federaciones que hacen uso de las 

instalaciones del Palacio de los Deportes 

de Riazor. 

 

Muchas gracias. 

 

Sexto. Ruego oral relativo a la oficina de 

turismo de María Pita. 

 

Señor Mora do Campo 

 

Como puede observarse en las fotografías 

adjuntas al ruego presentado, el letrero 

situado en la entrada de la oficina de 

turismo que está en la plaza de María Pita 

es reflejo de la situación de este gobierno 

municipal. Está despegado por dentro, 

tiene varias roturas visibles para todos y si 

no se actúa pronto puede constituir un 

serio riesgo para los ciudadanos. Además 

de la imagen negativa que refleja el estado 

de un punto de información municipal de 

gran relevancia para los visitantes de 

nuestra ciudad, de proseguir su deterioro 

podríamos encontrarnos ante un peligro 

para la cantidad de peatones que pasan 

caminando a diario por allí delante. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

Partido Popular ruega que se proceda a la 

sustitución de dicho cartel por otro en 

perfecto estado. 

 

Muchas gracias. 

 

Séptimo. Ruego oral relativo a la mejora 

y recuperación de la plaza de Azcárraga. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

En el discurso pronunciado con motivo de 

su ingreso en el Instituto José Cornide de 

Estudios Coruñeses el pasado 29 de 

febrero, el historiador Alfredo Vigo 

demandaba el compromiso de este 

gobierno municipal para la mejora y 

recuperación de la plaza de Azcárraga, 
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corazón da nosa cidade. Na súa 

contestación o concelleiro de cultura e 

tenente de alcaldesa, o señor Castro, 

comprometeuse publicamente en nome 

do Concello para acometer dita 

rehabilitación. 

 

Por todo iso rógolle que se proceda a 

iniciar os necesarios labores de 

mantemento, xardinería, cambio de 

equipamentos e lousados, sinais, así 

como de restauración de elementos 

históricos, como a fonte ou o reloxo, que 

tan ben coñece, co obxectivo da súa 

posta en valor para os nosos veciños e 

visitantes. 

 

Moitas grazas. 

 

Oitavo. Rogo oral relativo ao 

asfaltado da rúa Juan Flórez. 

 

Señora No Varela 

 

O Grupo municipal Popular formula o 

seguinte rogo oral relativo ao asfaltado 

da rúa Juan Flórez. Traemos a este 

pleno a inquietude e queixas continuas 

dos condutores usuarios da concorrida 

rúa Juan Flórez, unha das principais 

vías de saída da cidade, pola falta de 

mantemento do asfaltado. Os usuarios 

de vehículos venllas e deséxanllas para, 

ademais de estar pendentes da cantidade 

de tráfico que circula por esa rúa, evitar 

as numerosas fochancas que existen ao 

longo deste traxecto, co consecuente 

perigo que isto supón. 

 

Por todo iso, rogo que o Goberno 

municipal efectúe unha reparación de 

toda a calzada da rúa Juan Flórez 

eliminando todas as fochancas 

existentes e evitando o risco que esta 

situación supón aos condutores, 

ademais de que se realice un 

mantemento continuo e periódico do 

asfaltado das principais vías de acceso, 

xa que son a tarxeta de presentación 

corazón de nuestra ciudad. En su 

contestación el concejal de cultura y 

teniente de alcaldesa, el señor Castro, se 

comprometió públicamente en nombre del 

Ayuntamiento a acometer dicha 

rehabilitación. 

 

Por todo ello le ruego que se proceda a 

iniciar las necesarias labores de 

mantenimiento, jardinería, cambio de 

equipamientos y enlosados, señalética, así 

como de restauración de elementos 

históricos, como la fuente o el reloj, que 

tan bien conoce, con el objetivo de su 

puesta en valor para nuestros vecinos y 

visitantes. 

 

Muchas gracias. 

 

Octavo. Ruego oral relativo al asfaltado 

de la calle Juan Flórez. 

 

Señora No Varela 

 

El Grupo municipal Popular formula el 

siguiente ruego oral relativo al asfaltado 

de la calle Juan Flórez. Traemos a este 

pleno la inquietud y quejas continuas de 

los conductores usuarios de la concurrida 

calle Juan Flórez, una de las principales 

vías de salida de la ciudad, por la falta de 

mantenimiento del asfaltado. Los usuarios 

de vehículos se las ven y se las desean 

para, además de estar pendientes de la 

cantidad de tráfico que circula por esa 

calle, evitar los numerosos baches que 

existen a lo largo de este trayecto, con el 

consiguiente peligro que esto supone. 

 

Por todo ello, ruego que el Gobierno 

municipal efectúe una reparación de toda 

la calzada de la calle Juan Flórez 

eliminando todos los baches existentes y 

evitando el riesgo que esta situación 

supone a los conductores, además de que 

se realice un mantenimiento continuo y 

periódico del asfaltado de las principales 

vías de acceso, ya que son la tarjeta de 

presentación de una ciudad tan turística y 
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dunha cidade tan turística e relevante 

como é A Coruña. 

 

Noveno. Rogo oral relativo ás lousas 

das beirarrúas das rúas lindeiras á 

praza de Lugo. 

 

O Grupo municipal Popular formula o 

seguinte rogo oral relativo ás lousas das 

beirarrúas das rúas lindeiras á praza de 

Lugo. 

 

Dado o inexistente mantemento de 

beirarúas na nosa cidade, con lousas 

rotas que ocasionan numerosas caídas 

dos viandantes, quen non sempre 

denuncian, así como o dano causado en 

pezas de vestir pola auga apozada 

debaixo das lousas soltas que moitos 

viandantes sufriron e sufrimos, rogo que 

o Goberno municipal proceda neste caso 

puntual por petición de veciños e 

comerciantes da zona á reparación 

inmediata das beirarrúas da rúa Ferrol, 

rúa Betanzos, rúa Pai Feijóo, rúa 

Compostela, rúa Menéndez Pelayo,  rúa 

Payo Gómez, e que realicen un 

mantemento continuo e periódico das 

beirarrúas destas rúas, xa que é unha 

boa maneira de facilitar o acceso dos 

cidadáns a zonas de comercios e 

establecementos locais, ademais de ter 

coidada unha zona de interese turístico 

e comercial da nosa cidade. 

 

Moitas grazas. 

 

Décimo. Rogo oral relativo a deporte 

(1). 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Estes catro rogos son relacionados co 

mundo do deporte e tendo en conta que 

dentro das competencias e obrigacións 

que teñen os concellos en materia de 

deporte, rogo a este este goberno 

relevante como es A Coruña. 

 

 

Noveno. Ruego oral relativo a las losetas 

de las aceras de las calles colindantes a 

la plaza de Lugo. 

 

El Grupo municipal Popular formula el 

siguiente ruego oral relativo a las losetas 

de las aceras de las calles colindantes a la 

plaza de Lugo. 

 

Dado el inexistente mantenimiento de las 

aceras en nuestra ciudad, con losetas rotas 

que ocasionan numerosas caídas de los 

viandantes, quienes no siempre 

denuncian, así como el daño causado en 

prendas de vestir por el agua apozada 

debajo de las losetas sueltas que muchos 

viandantes han y hemos sufrido, ruego que 

el Gobierno municipal proceda en este 

caso puntual por petición de vecinos y 

comerciantes de la zona a la reparación 

inmediata de las aceras de la calle Ferrol, 

calle Betanzos, calle Padre Feijóo, calle 

Compostela, calle Menéndez Pelayo,  

calle Payo Gómez, y que realicen un 

mantenimiento continuo y periódico de las 

aceras de estas calles, ya que es una buena 

manera de facilitar el acceso de los 

ciudadanos a zonas de comercios y 

establecimientos locales, además de tener 

cuidada una zona de interés turístico y 

comercial de nuestra ciudad. 

 

Muchas gracias. 

 

Décimo. Ruego oral relativo a deporte 

(1). 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Estos cuatro ruegos son relacionados con 

el mundo del deporte y teniendo en cuenta 

que dentro de las competencias y 

obligaciones que tienen los ayuntamientos 

en materia de deporte, ruego a este este 
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municipal realice as xestións oportunas 

para solucionar os problemas que teñen 

as entidades deportivas de fútbol á hora 

de poder adestrar as súas categorías en 

instalacións deportivas municipais, 

como sucedeu co Batallador de fútbol 

hai escasos días, e que busquen as 

solucións oportunas para que este tipo 

de entidades que non se atopen dentro 

da Asociación de Fútbol Afeccionado 

Coruñés, teñan o mesmo dereito a poder 

facer uso das instalacións deportivas, 

esixindo ao Servizo municipal de 

Deportes que senten e tomen os acordos 

oportunos neste sentido para poder 

modificar esta situación e non permitan 

deixar sen adestrar por centos de nenos 

e nenas dun barrio que o único que 

queren é dinamizar o seu barrio e o 

deporte como instrumento de educación 

integral. 

 

Décimo primeiro. Rogo oral relativo a 

deporte (2). 

 

O seguinte rogo, rogamos que este 

goberno municipal realice as xestións 

oportunas para solucionar os problemas 

que teñen os usuarios das pistas de tenis 

de Salvador de Madariaga e Rafael 

Alberti, as cales levan cinco anos sen 

que se realice ningún labor de 

mantemento, presentando gretas na 

pista, firme irregular e desprendemento 

do pavimento, o que ocasiona un mal uso 

desas pistas, así como poñer en risco a 

seguridade do usuario. 

 

Así mesmo esiximos ao Goberno de Inés 

Rey que contesten a estes usuarios ante 

a petición de reformar este pavimento e 

valorar a posibilidade de cubrir as 

pistas, e que incorporen unha partida 

orzamentaria con estas melloras no 

orzamento municipal, xa que levan 

esperando por vostedes cinco anos sen 

que ninguén lles dunha solución ou lles 

achegue unha solución. 

 

gobierno municipal realice las gestiones 

oportunas para solucionar los problemas 

que tienen las entidades deportivas de 

fútbol a la hora de poder entrenar sus 

categorías en instalaciones deportivas 

municipales, como ha sucedido con el 

Batallador de fútbol hace escasos días, y 

que busquen las soluciones oportunas para 

que este tipo de entidades que no se 

encuentren dentro de la Asociación de 

Fútbol Aficionado Coruñés, tengan el 

mismo derecho a poder hacer uso de las 

instalaciones deportivas, exigiendo al 

Servicio municipal de Deportes que se 

sienten y tomen los acuerdos oportunos en 

este sentido para poder modificar esta 

situación y no permitan dejar sin entrenar 

a cientos de niños y niñas de un barrio que 

lo único que quieren es dinamizar su 

barrio y el deporte como instrumento de 

educación integral. 

 

Décimo primero. Ruego oral relativo a 

deporte (2). 

 

El siguiente ruego, rogamos que este 

gobierno municipal realice las gestiones 

oportunas para solucionar los problemas 

que tienen los usuarios de las pistas de 

tenis de Salvador de Madariaga y Rafael 

Alberti, las cuales llevan cinco años sin 

que se realice ninguna labor de 

mantenimiento, presentando grietas en la 

pista, firme irregular y desprendimiento 

del pavimento, lo que ocasiona un mal uso 

de esas pistas, así como poner en riesgo la 

seguridad del usuario. 

 

Asimismo exigimos al Gobierno de Inés 

Rey que contesten a estos usuarios ante la 

petición de reformar este pavimento y 

valorar la posibilidad de cubrir las pistas, 

y que incorporen una partida 

presupuestaria con estas mejoras en el 

presupuesto municipal, ya que llevan 

esperando por ustedes cinco años sin que 

nadie les de una solución o les aporte una 

solución. 
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Décimo segundo. Rogo oral relativo a 

deporte (3). 

 

O seguinte rogo, rogamos que o 

Goberno municipal teña a sensibilidade 

suficiente para que os deportistas 

coruñeses e vinculados a entidades 

deportivas coruñesas e que conseguen 

resultados absolutos ou noutras 

categorías, sexan apuntados dunha 

maneira notoria nas redes sociais do 

Concello, se reciban por parte da 

alcaldesa ou concelleiros delegados e se 

lles envíe, ou se lles envíe unha carta de 

felicitación polos seus resultados. Estes 

deportistas, sexan adestradores ou 

clubs, levan o nome da Coruña a nivel 

nacional e internacional, facendo dos 

seus resultados unha bandeira da nosa 

cidade con moito esforzo, con moito 

orgullo e con moita dedicación, e en 

cambio a visibilidade de por parte do 

Goberno de Inés Rey é arbitraria á hora 

de realizar ou de facer visibles estes 

resultados.  

 

Décimo terceiro. Rogo oral relativo a 

deportes (3). 

 

E o último rogo de deportes, pois rogo 

ao Goberno municipal, despois de 

aprobar os orzamentos no mes de 

decembro do 2023 e despois de tres 

meses de ser aprobados, realicen as 

xestións oportunas e o máis rápido 

posible para que se asinen e se liquiden 

os convenios deportivos coas nosas 

entidades deportivas coruñesas e se 

publique a orde de axuda de 

concorrencia competitiva das entidades 

deportivas coruñesas porque moitos e 

moitas destas axentes implicados 

iniciaron a súa tempada en agosto do 

2023 e en poucos meses finalizarán a 

súa tempada, o que ocasiona unha falta 

de tesourería nas devanditas entidades, 

ademais de que non poden planificar a 

súa tempada xa que a día de hoxe 

descoñecen as cantidades que poderán 

Décimo segundo. Ruego oral relativo a 

deporte (3). 

 

El siguiente ruego, rogamos que el 

Gobierno municipal tenga la sensibilidad 

suficiente para que los deportistas 

coruñeses y vinculados a entidades 

deportivas coruñesas y que consiguen 

resultados absolutos o en otras categorías, 

sean reseñados de una manera notoria en 

las redes sociales del Ayuntamiento, se 

reciban por parte de la alcaldesa o 

concejales delegados y se les envíe, o se 

les envíe una carta de felicitación por sus 

resultados. Estos deportistas, sean 

entrenadores o clubes, llevan el nombre de 

A Coruña a nivel nacional e internacional, 

haciendo de sus resultados una bandera de 

nuestra ciudad con mucho esfuerzo, con 

mucho orgullo y con mucha dedicación, y 

en cambio la visibilidad de por parte del 

Gobierno de Inés Rey es arbitraria a la 

hora de realizar o de visibilizar estos 

resultados.  

 

 

Décimo tercero. Ruego oral relativo a 

deportes (3). 

 

Y el último ruego de deportes, pues ruego 

al Gobierno municipal, después de haber 

aprobado los presupuestos en el mes de 

diciembre del 2023 y después de tres 

meses de ser aprobados, realicen las 

gestiones oportunas y lo más rápido 

posible para que se firmen y se liquiden 

los convenios deportivos con nuestras 

entidades deportivas coruñesas y se 

publique la orden de ayuda de 

concurrencia competitiva de las entidades 

deportivas coruñesas porque muchos y 

muchas de estas agentes implicados han 

iniciado su temporada en agosto del 2023 

y en pocos meses finalizarán su 

temporada, lo que ocasiona una falta de 

tesorería en dichas entidades, además de 

que no pueden planificar su temporada ya 

que a día de hoy desconocen las 

cantidades que podrán percibir de la 
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percibir da administración máis 

próxima que é o Concello. 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Décimo cuarto. Rogo oral relativo ao 

área canina de Santa Margarida. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Os usuarios da área canina situada no 

parque de Santa Margarita denuncian o 

estado lamentable no que se atopa esta 

zona. 

 

Por todo elo rogamos que o Goberno 

municipal escoite os usuarios desta área 

canina para realizar as melloras que 

solicitan, empezando pola mellora do 

chan e consensuando con eles as 

actuacións máis urxentes a realizar posto 

que descoñecen o proxecto elaborado 

polo Concello. 

 

Décimo quinto. Rogo oral relativo á 

poda de árbores do edificio sito na rúa 

Maxistrado Manuel Artime. 

 

Os veciños dos portais números 20, 22, 

24 e 26 do edificio sito na rúa 

Maxistrado Manuel Artime van executar 

obras de reparación da fachada do 

citado edificio, para o que solicitaron os 

permisos municipais pertinentes. As 

árbores existentes enfronte do edificio 

teñen as súas ramas pegadas á fachada 

e ás xanelas, polo que resulta imposible 

a montaxe de estadas para executar eses 

traballos que solicitaron. 

 

Debido a isto transmitiron ao Concello 

por distintos medios a necesidade de 

podar estas árbores, sen obter ningunha 

resposta. Por iso rogamos que o 

Goberno municipal tome nota desta 

circunstancia e ordene realizar a poda 

das árbores situadas enfronte dos 

administración más cercana que es el 

Ayuntamiento. 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Décimo cuarto. Ruego oral relativo al 

área canina de Santa Margarida. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Los usuarios del área canina situada en el 

parque de Santa Margarita denuncian el 

estado lamentable en el que se encuentra 

esta zona. 

 

Por todo ello rogamos que el Gobierno 

municipal escuche a los usuarios de esta 

área canina para realizar las mejoras que 

solicitan, empezando por la mejora del 

suelo y consensuando con ellos las 

actuaciones más urgentes a realizar 

puesto que desconocen el proyecto 

elaborado por el Ayuntamiento. 

 

Décimo quinto. Ruego oral relativo a la 

poda de árboles del edificio sito en la 

calle Maxistrado Manuel Artime. 

 

Los vecinos de los portales números 20, 

22, 24 y 26 del edificio sito en la calle 

Magistrado Manuel Artime van a ejecutar 

obras de reparación de la fachada del 

citado edificio, para lo cual han solicitado 

los permisos municipales pertinentes. Los 

árboles existentes enfrente del edificio 

tienen sus ramas pegadas a la fachada y a 

las ventanas, por lo que resulta imposible 

el montaje de andamios para ejecutar esos 

trabajos que han solicitado. 

 

Debido a esto han transmitido al Concello 

por distintos medios la necesidad de podar 

estos árboles, sin obtener ninguna 

respuesta. Por eso rogamos que el 

Gobierno municipal tome nota de esta 

circunstancia y ordene realizar la poda de 

los árboles situados enfrente de los 
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portais 20, 22, 24 e 26 da rúa 

Maxistrado Manuel Artime debido a que 

o comezo dos traballos na fachada son 

inminentes. 

 

Moitas grazas. 

 

Ás trece horas e corenta e un minutos 

saen do Salón de Sesións a señora 

Veira González e o señor Soto Díaz. 

 

Décimo sexto. Rogo oral relativo ás 

fochas da rúa Sol e arredores. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas. 

 

Rogo que a alcaldesa ordene aos 

servizos municipais responsables a 

inmediata reparación das fochas na rúa 

Sol, que representan unha situación de 

perigo permanente para os usuarios 

desta vía. Se adxunta fotografía e este 

rogo coincide basicamente co 

presentado pola compañeira do BNG. 

 

Décimo sétimo. Rogo oral relativo á 

escaleira mecánica da rúa Praza. 

 

Rogo que a alcaldesa solicite aos 

correspondentes servizos municipais a 

reparación de maneira inmediata e 

urxente da escaleira mecánica que une a 

rúa Pío XII e Praza, que reiteradamente 

ten problemas de funcionamento. 

 

Décimo oitavo. Rogo oral relativo ás 

prazas para persoas discapacitadas 

situadas en Entrexardíns. 

 

Seguinte rogo. Rogo que a alcaldesa, 

Inés Rey, inste aos correspondentes 

servizos municipais á nova colocación 

das macetas e a rebaixar as beirarrúas 

que facilitan a accesibilidade a..., que 

faciliten..., de maneira que faciliten, 

perdón, a accesibilidade ás persoas que 

usan estas prazas. Se adxunta foto. Son 

portales 20, 22, 24 y 26 de la calle 

Magistrado Manuel Artime puesto que el 

comienzo de los trabajos en la fachada son 

inminentes. 

 

Muchas gracias. 

 

A las trece horas y cuarenta y un minutos 

salen del Salón de Sesiones la señora 

Veira González y Soto Díaz. 

 

Décimo sexto. Ruego oral relativo a los 

socavones de la calle Sol y aledaños. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias. 

 

Ruego que la alcaldesa ordene a los 

servicios municipales responsables la 

inmediata reparación de los socavones en 

la calle Sol, que representan una situación 

de peligro permanente para los usuarios de 

esta vía. Se adjunta fotografía y este ruego 

coincide básicamente con el presentado 

por la compañera del BNG. 

 

Décimo séptimo. Ruego oral relativo a la 

escalera mecánica de la calle Plaza. 

 

Ruego que la alcaldesa solicite a los 

correspondientes servicios municipales la 

reparación de manera inmediata y urgente 

de la escalera mecánica que une la calle 

Pío XII y Plaza, que reiteradamente tiene 

problemas de funcionamiento. 

 

Décimo octavo. Ruego oral relativo a las 

plazas para personas discapacitadas 

situadas en Entrexardíns. 

 

Siguiente ruego. Ruego que la alcaldesa, 

Inés Rey, inste a los correspondientes 

servicios municipales a la reubicación de 

las macetas y a rebajar las aceras que 

facilitan la accesibilidad a..., que 

faciliten..., de manera que faciliten, 

perdón, la accesibilidad a las personas que 

usan estas plazas. Se adjunta foto. Son 
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unhas prazas para persoas con 

discapacidade que existen no Paseo de 

Carruaxes como se ve na fotografía. 

 

Décimo noveno. Rogo oral relativo aos 

carteis do Entroido, Festas de María 

Pita, Nadal etc. 

 

Rogo á señora alcaldesa, Inés Rey, que 

realice concursos públicos para a 

creación dos carteis do Entroido, Festas 

de María Pita, de Nadal, etcétera, que 

permitan a libre concorrencia de 

deseñadores e artistas locais, dándolles 

así a oportunidade de darse a coñecer. 

 

Nada máis. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Vixésimo. Rogo oral relativo á 

velocidade en Mesoiro. 

 

No Pleno do día 7 de setembro 

aprobouse por unanimidade de todos os 

grupos políticos deste concello unha 

moción na que instaba á alcaldesa, Inés 

Rey, a impulsar as negociacións 

correspondentes para que se fixese 

efectivo o traspaso da estrada DP-512 

ao Concello. No mes de xaneiro case se 

produce un atropelo na devandita 

estrada por parte dun vehículo a unha 

veciña coa súa filla no carriño de bebé á 

altura do número 82, lugar da parada 

336 da Compañía de Tranvías 

municipal. Durante este mes de febreiro 

executáronse a elevación dalgúns pasos 

de peóns por parte da Deputación da 

Coruña dentro do seu programa de 

conservación de estradas acordados coa 

Asociación de Veciños Vello Mesoiro. 

 

Por todo iso rogo que o Concello instale 

o máis axiña posible un radar de tramo 

ou un radar fixo na estrada DP-512 coa 

finalidade disuasoria de reducir a 

velocidade na devandita travesía e 

evitar atropelos. 

unas plazas para minusválidos que existen 

en el Paseo de Carruajes como se ve en la 

fotografía. 

 

Décimo noveno. Ruego oral relativo a los 

carteles del Entroido, Fiestas de María 

Pita, Nadal, etc. 

 

Ruego a la señora alcaldesa, Inés Rey, que 

realice concursos públicos para la creación 

de los carteles del Carnaval, Fiestas de 

María Pita, de Nadal, etcétera, que 

permitan la libre concurrencia de 

diseñadores y artistas locales, dándoles así 

la oportunidad de darse a conocer. 

 

Nada más. 

 

Señor Amado de la Fuente. 

 

Vigésimo. Ruego oral relativo a la 

velocidad en Mesoiro. 

 

En el Pleno del día 7 de septiembre se 

aprobó por unanimidad de todos los 

grupos políticos de este ayuntamiento una 

moción en la que instaba a la alcaldesa, 

Inés Rey, a impulsar las negociaciones 

correspondientes para que se hiciese 

efectivo el traspaso de la carretera DP-512 

al Ayuntamiento. En el mes de enero casi 

se produce un atropello en dicha carretera 

por parte de un vehículo a una vecina con 

su hija en el carrito de bebé a la altura del 

número 82, lugar de la parada 336 de la 

Compañía de Tranvías municipal. Durante 

este mes de febrero se han ejecutado la 

elevación de algunos pasos de peatones 

por parte de la Diputación de La Coruña 

dentro de su programa de conservación de 

carreteras consensuados con la Asociación 

de Vecinos Vello Mesoiro. 

 

Por todo ello ruego que el Ayuntamiento 

instale a la mayor brevedad posible un 

radar de tramo o un radar fijo en la 

carretera DP-512 con la finalidad 

disuasoria de reducir la velocidad en dicha 

travesía y evitar atropellos. 
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Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Ben, pois rematan aquí os rogos orais do 

Partido Popular. As preguntas de 

resposta escrita serán enviadas antes do 

vindeiro Pleno, e polo tanto remata o 

Pleno ordinario. 

 

Non habendo máis asuntos que tratar, 

levantamos a sesión. Que teñan todos 

moi boa tarde. 

 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 

trece horas e corenta e dous minutos, a 

Presidencia levanta a sesión, e se redacta 

a presente acta que asinan e autorizan a 

Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 

todo elo consonte co disposto no artigo 

110.2 do Real decreto 2568/1986, de 28 

de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

 

 

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Bien, pues finalizan aquí los ruegos orales 

del Partido Popular. Las preguntas de 

respuesta escrita serán enviadas antes del 

próximo Pleno, y por lo tanto finaliza el 

Pleno ordinario. 

 

No habiendo más asuntos que tratar, 

levantamos la sesión. Que tengan todos 

muy buena tarde. 

 

 

No habiendo más asuntos que tratar, a las 

trece horas y cuarenta y dos minutos, la 

Presidencia levanta la sesión, y se redacta 

la presente acta que firman y autorizan la 

Alcaldía Presidencia y el secretario 

general; todo ello de conformidad con lo 

dispuesto en el artículo 110.2 del Real 

Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, 

por el que se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 

 

 

 

 

 

 

 


